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premik
Aprila se bo Kreisky se
šel s predstavniki slo

venskih organizacij
CELOVEC, 22. marca (Tan

jug) — Avstrijska vlada je 
pripravila predlog za uvedbo 
dvojezičnih imen za 205 kra
jev v 36 občinah na Koro
škem. Ta predlog ta nekate
ra druga vprašanja, ki zade
vajo pravice koroških Slo
vencev. so 9. marca obrav
navali zvezni kancler Krei- 
sky. koroški deželni glavar 
Sima, prosvetni minister Si- 
novratz in veleposlanik Wo- 
dak, .ki je nadomestoval od
sotnega zunanjega ministra. 
Petega aprila pa se bo av
strijski kancler Kreisky sešel 
s predstavniki koroških slo
venskih organizacij. Obrav
navali bodo ta predlog. Na 
sestanek je povabljen tudi 
koroški deželni glavar Sima. |

Stabilnos
Druga konferenca ZSJ sprejela stališča o vlogi sindi
katov v družbenopolitičnem in gospodarskem sistemu
BEOGRAD, 22. marca (Tanjug). S sprejetjem stališč o vlogi sindikatov v samo
upravnem družbenopolitičnem in gospodarskem sistemu je druga konferenca 
ZSJ končala delo Konferenca je tudi podprla predlog, naj bi predsednika Tita 
vnovič proglasili za narodnega heroja in mu poslala pismo, v katerem se mu 
zahvaljuje za pozdravno pismo in ga obvešča o svojem delu.

...AiT .MVJimh r
BOJI V KAMBODŽI — Osvobodilne čete v Kambodži so izvedle letošnji najmočnejši napad na katerokolf 
mesto v državi, ko so obstreljevale kamboško prestolnico Phnom Penh. Agencije poročajo, da so v križnem 
ognju streljali na mesto z orožjem 150 vrst. Telefoto: UPI

Konferenca v stališčih med 
drugim ugotavlja (i zahteva: 
Sindikati 50 za stabilno go
spodarjenje tudi zato, ker bo 
to zagotovilo gmotno ta so
cialno varnost delavcev prek 
stabilnih osebnih dohodkov, 
cen, življenjskih stroškov. 
Splošna potrošnja naj bi po
slej rasla počasneje od druž
benega proizvoda; zagotoviti 
je treba prednost izplačilu 
osebnih dohodkov. Nujen je 
odločilen preobrat v prid 
gradnje ta delitve stanovanj 

| za delavce ta delavske druži

ne z nižjimi dohodki. Vrata 
šol naj bi širše odprli otro
kom iz delavskih'družin.

Predvsem je treba odstra
njevati vzroke socialnega raz
likovanja, tako da bodo de
lovni ljudje imeli enak ali 
približno enak štart pri vklju
čevanju v delovne procese in 
odločanje. Hkrati naj bi po
večali tisti del splošne po
trošnje, ki vpliva na družbeni 
standard. Z davki bi morali 
zajeti predvsem tisti del do
hodka, ki ni sad dela. Pri 
obdavčenju celotnega dohod

ka naj bi bolj upoštevali dru
žinski dohodek; premoženje, 
ki prinaša dobiček, naj bo 
visoko obdavčeno, še bolj je 
treba obdavčiti luksuzno bla
go in dobrine visokega stan
darda.

V posebnem poglavju stali
šča nakazujejo naloge sindi
katov v političnem sistemu. 
Kot temeljno nalogo sindikal
nih organizacij in vodstev po
udarjajo organizirano ta traj
no uveljavljanje ustavnih do
polnil.

rovni posvet
V Londonu se je severnoirski premier 
Faulkner sešel z Edvvardom Heathom
LONDON, 22. marca (UPI, AP). Britanski premier 
Edvvard Heath in predsednik severnoirske vlade Brian 

j Faulkner sta danes začela pogovore z upanjem, da 
bodo odprli pot za mir v Severni Irski.

BRIAN FAULKNER: Sku
paj z britanskim prerme- 
rom iščeta izhod

Ameriška 
razstava 
v Moskvi

Predsednik Nixon je na
slovil obiskovalcem naj

boljše želje
MOSKVA. 22. marca (Tan

jug) — Ameriški veleposlanik 
v SZ Jacob Beam je odpri 
danes II. ameriško razstavo 
▼ Sovjetski zvezi, na kateri 
so prikazani dosežki indu
strije in znanosti. Razstava 
naj bi prispevala k izboljša
nju ozračja pred N uconovim 
obiskom v Moskvi 22. maja 
letos.

Poročajo, da bo razstava 
odprta do IS. aprila. Ameriš
ki predsedik Nizon je v po
sebni poslanici, Id jo je na
slovil na razstavo, izrekel 
sovjetskim obiskovalcem naj
boljše želje.

Iz Tel Aviva poročajo, da 
Je britanski zunanji minister 
Home sklenil skrajšati obisk 
v Izraelu in se vrniti v Lon
don, da bi se pridružil raz 
pravam o krizi ▼ Severni Ir
ski.

V Londondernrju v Severni 
Irski je sinoči potekala dve 
uma bitka med britanskimi 
vojaki 'in 25 oboroženimi ir-

V maju 
pogodba 
SALT?

V VVashingtonu izre
kajo upanje, da bo 
sporazum dosežen
WASHINGTON, 22. mar

ca (Reuter) — Ameriški 
predsednik Nizon se je 
sešel s Smithom, vodi
teljem delegacije na sov-- 
jetsko-ameriških pogaja
njih o prepoveda širje
nja strateškega jedrskega 
orožja. Konferenca se bo 
nadaljevala 28. marca v 
Helsinkih. Predstavnik 
Bele hiše je izjavil, da je 
dobil Smith zadja navo
dila. V Washtagtonu izre
kajo upanje, da bo spo
razum dosežen maja, ko 
bo predsednik Nizon obi
skal Moskvo.

skimi gverilci. Oblasti so spo
ročile, da na britanski stra
ni ni bilo žrtev. V London- 
derrjrju so malo pred tem 
eksplodirale tri bombe, ki so 
huje ali laže ranile 25 ljudi. 
V Belfastu pa je pri železni
ški postaji danes eksplodirala 
močna mina, ki je povzročila 
razdejanje tudi v bližnjem 
hotelu »Evropa« Število žr
tev m ranjenih še ni znano.

Odslej
dražja

posojila
Najvišja aktivna obrest
na mera v Ljubljanski 
banki poslej 11 odst.
LJUBLJANA, 22 marca — 

Izvršni odbor Ljubljanske 
banke je na današnji seji 
sprejel nekaj zelo pomemb
nih sklepov. Najprej so po
jasnili, da splošna nelikvid
nost in s tem v zvezi poostre
ni ukrepi Narodhe banke 
vplivajo tudi na položaj 
Ljubljanske banke, potem pa 
je odbor sprejel sklep o vi
šini obrestnih mer.

Več na tretji strani.

Tajni poslan
Japonski zunanji minister je poslal posrednika v Peking 
z namenom, da se izboljšajo japonsko-kitajski stiki

FUDŽIJAMA V PEKING: 
Nevarno poslanstvo

Gora brez
Vrh Šamzana ni bil razsvetljen - Vreme pred nesrečo na
šega letala je bilo zelo slabo, vidljivost pa majhna

LJUBLJANA, 22. marca. Po najnovejših sporočilih komisije zvezne uprave za 
civilni letalski promet, ki raziskuje vzroke nesreče letala DC-9 na hribu šamzan 
pri Adenu, je bilo vreme na območju Adena tik pred pristankom zelo slabo, 
vidljivost pa izredno majhna. To nam je danes sporočil direktor Inex Adria 
avioprometa J&nez Nedog, ki je v stalnem stiku z našimi predstavniki v Adenu.

sredni bličžni adenakega leta
lišča. Letalo bo pristalo na 
Brniku, in ondot bo verjetno 
tudi žalna svečanost.

B. S.

TOKIO, 22. marca (AP). Japonski zunanji minister Fu- 
kuda je poslal v Peking »tajnega odposlanca« z name
nom, da se izboljšajo japonsko-kitajski stiki. Drugih 
podrobnosti o tem japonsko zunanje ministrstvo ni 
objavilo.

Člani naše komisije se na 
prizorišče nesreče dopoldne 
še niso mogli prebiti, ker se 
Je slabo vreme nadaljevalo. 
Za zdaj domnevajo, da je le
talo bodisi eksplodiralo nad 
Samzanom. tik pred začet
kom pristajalne steze, ali pa 
zaradi nižkih oblakov trešči
lo v hrib.

Vzrok nesreče jugoslovan
skega DC-9, ki ga je Inez 
Adria aviopromet dal v najem 
kairski firmi Egyptairs, razi
skuje tudi posebna tehnična 
komisija. Reševalne skupine 
še naprej iščejo trupla pone-

kipe prihajajo
Skoraj vsi udeleženci i. svetovnega prvenstva v smučar
skih poletih že v Jugoslaviji - Dopotovala Kasaja in Raška

srečencev.
Egiptovski strokovnjaki, 

kot poroča današnja Al 
Gumhuria, so firmi Egypt- 
airs sporočili, da se je nesre
ča zgodila zaradi slabe vid
ljivosti. Bila je noč, vrh Sam- 
zana, v katerega Je letalo tre
ščilo, pa ni bil razsvetljen.

Predstavnik podjetja Inex 
Adria aviopromet je sporočil, 
da bo jutri prispelo posebno 
letalo s posmrtnimi ostanki 
tragično preminule posadke 
letala DC-9, ki je izgubila 
življenje 19. marca v nepo-

Binhova se vrača
HANOI, 22. marca (AFP) 

— Zunanja ministrica začas
ne južnovietnainske revolu
cionarne vlade Nguyen Thi 
Btaliova je v ponedeljek od
potovala iz Hanoia prek Pe
kinga in Moskve v Pariz, 
kjer vodi delegacijo svoje vla
de na četvernih pogovorih o 
Vietnamu.

V Peking je odpotoval tudi 
bivši japonski zunanji mini
ster Fudžijama Sešel se bo s 
predsednikom kitajske vla
de Cu En Lajem. Pogovarjala 
se bosta o izboljšanju stikov 
med državama in o nedav
nem obisku ameriškega pred
sednika Nixona v LR Kitaj
ski. Fudžijama je sicer pred
sednik japonsko-ki tajskega 
sveta, to je organizacije, ki se

Toliko 
rib ne 

pomnijo
Izreden ulov izolskih ri
bičev — V dveh dneh 
ujeli 10 vagonov rib
IZOLA, 22. marca. Ribiško 

ladjevje izolskega Delamari
sa se je danes ta včeraj pol
no obloženo vračalo z nočne
ga ribolova. Vsako noč so 
ulovili po pet vagonov papa- 
line ta inčunov. Oba dneva 
so naleteli na velike jate rib 
nekaj milj zahodno od pi
ranskega zaliva. Po ribjih ja
tah sodijo, da bodo do konca 
meseca ulovili še okoli 150 
ton teh rib.

G. G.

zavzema za izboljšanje stikdv 
med državama. Pred odho
dom je Fudžijamo neki desni
čar na letališču skušal na
pasti, vendar je policija hit
ro intervenirala. Gre za pri
padnika skrajne desničarske 
organizacije »japonsko domo
ljubno društvo«. V napadalče
vem žepu so našli žvepleno 
kislino.

BLED, 22. marca. Skoraj vse reprezentance, ki bodo 
nastopile na I. svetovnem prvenstvu v smučarskih 
poletih od petka do nedelje v Planici, so že dopoto
vale v Jugoslavijo. Se preostale ekipe — norveško, 
finsko in NDR — pričakujejo jutri.

Danes je največ reprezen- 1 ključna tekma turneje Grand 
tanc dopotovalo z avtobusom i priz. V tej skupini sta bila 
Iz Gortine, kjer Je bila za- | tudi dva olimpijska zmagoval
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ca, letošnji — Japonec Jukio 
Kasaja ta večkratni zmagova
lec v Planici, Cehoslovak Jiri 
Raška, ki je bil olimpijski 
prvak leta 1968. Prispeli so 
tudi skakalci Kanade, ZDA, 
ZRN, Švice in Italije ter del 
moštva CSSR, ki je zdaj po
polno. saj je druga skupina 
Cehoslovakov že tudi trenira
la skupaj z reprezentanti SZ, 
Poljske ta delom avstrijske 
ekipe.

V Planici so danes pospeše
no delali na skakalnici, opra
vili pa so tudi preizkušnje 
tehničnih služb ta ceremoni
ala. (Več o pripravah za SP 
berite na 10. strani).

Muskie zmagal
CHICAGO, 22. marca (UPI) 

— Največ glasov je med de 
mokrati dobil na predhod 
rtih volitvah v Illinoisu sena 
ton Edmund Muskie (63 od 
stotkov), McCarthy pa 37 od
stotkov. Senator Muskie, za 
dovoljen z zmago, je izjavil, 
da je to ena od prvih, ki 
ki jih še namerava izbojevati 
na prihodnjih volitvah.

— Včeraj sta si največjo smučarsko 
skakalnico sveta ogledala tudi dva olimpijska zmagovalca — Japonec Jukio Ka
saja (desno) in Jiri Raška (CSSR), ki bosta od petka do nedelje tekmovala 
v Planici na I. svetovnem prvenstvu v smučarskih poletih. Foto: E. Selhaus

Tolščna 
enota 

0,55 din
Končani dogovori o 
enotni najnižji odkup

ni ceni za mleko
BEOGRAD, 22. marca 

(Tanjug) — Naposled so 
se končnali dogovori o 
enotni najnižji odkupni 
ceni za mleko. Republiški 
in pokrajinski sekretarji 
za kmetijstvo so se spora
zumeli, da bodo mleko v 
vsej državi odkupovali po 
enotni ceni, in sicer po 
0,55 dinarja za maščobno 
enoto. Višino premij za 
mleko bodo določali v vsa- 
li republiki ta pokrajini 
josebej. Verjetno bo zna- 
.ala okrog 0,30 dinarja.

Solidarno 
nad črne 

koze
Pri cepljenju 600.000 

prebivalcev Kosova tudi 
slovenske ekipe

LJUBLJANA, 22. marca — 
Najožje področje, okužena s 
črnimi kozami, sta Orahovac 
in Djakovica na Kosovem, 
stroge ukrepe proti tej kužni 
bolezni pa so uvedli tudi v 
Makedoniji, Srbiji in Cmi go
ri. Pri cepljenju okrog 600.000 
prebivalcev Kosova bo sode
lovalo 130 ekip iz vse države, 
tudi iz Slovenije. Za potova
nja v tujino so potrebna po
trdila o cepljenju. Več o tem 
preberite na 3. strani.

Črne 
koze v 

Indoneziji
Bolezen se je pojavila 
v štirih indonezijskih 

pristaniščih
DŽAKARTA, 22. marca 

(AFP) — Indonezijsko mini
strstvo za zdravstvo je spo
ročilo, da so se v štirih in
donezijskih pristaniščih poja
vile črne koze: v Cirebonu na 
zahodni Javi, GoL Makasar- 
ju ta v džakartskem pristani
šču. Podrobnosti o razširje
nosti bolezni za zdaj še niso 
znane.

Arabska
obtožba
Izraele

Izraelskim oblastem oči
tajo nacistične ukrepe 
na zasedenem ozemlju

NEW YORK, 22. marca 
(Reuter) — Arabski delegati 
so v komisiji OZN za Slove 
kave pravice obtožili Izrael, 
da na okupiranem ozemlju 
uvaja »nacistične ukrepe« ta 
tepta temelje človekove pra 
vice, zato ker želi okupirana 
območja priključiti Izraelu.

Izraelski obrambni mim 
ster Dajan pa je zagrozil 
županu Nablusa na okupirani 
vzhodni obali Jordana, da bo 
izraelska vlada prevzela upra
vo nad mestom, če do 28. 
marca ne bodo izvedene vo
litve v mestni svet.

Žrtve
potresa
v Peruju

Doslej so iz ruševin po
tegnili 11 mrtvih, 15 lju

di pa pogrešajo
LIMA, 22. marca (Reuter) 

— število mrtvih v potresu, 
ki je v ponedeljek zajel me
sto Juanjui v severovzhodnem 
delu Peruja, se je povzpelo na 
11. Petnajst ljudi pogrešajo, 
150 pa je poškodovanih. V 
tem mestu je uničena polo
vica hiš, mnoge pa so poško
dovane. Reševalne ekipe še 
naprej iščejo pogrešane.
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Eskulap
žuga

Enkrat samkrat v 
vseh minulih desetlet
jih je navidez kazalo, 
da imamo v Sloveniji 
zdravnikov raje več 
kot premalo. Ob re
strikcijah prve refor
me so bili čez noč skr
čeni finančni skladi in 
delovni programi, pa 
je takrat trenutna za
pora na zaposlova
nje zdravstvenih delav
cev bolj kratkovidnim 
vdihnila misel, da smo 
se kadrovskih proble
mov vsaj za nekaj ča
sa rešili.

Nismo se jih. že 
sproti smo svarili in 
ko se je »juha malce 
ohladila«, smo bili in 
smo še v težavah, ki so 
takorekoč že kronične: 
mladi zdravniki gredo 
zelo neradi v nekaj 
bolj oddaljene kraje iz 
večjih središč, domala 
sploh pa ni odgovorov 
na razpise za delo v 
oddaljenih, dejansko 
težavnih območjih. Ne
davni razgovor za 
okroglo mizo v našem 
uredništvu je slikovito 
prikazal prav to črno 
plat našega zdravstva.

V enakem položaju 
kot del splošne zdrav
stvene službe so tudi 
posamezne specialistič
ne medicinske veje, če
prav je bilo po voj
ni med zdravniki-diplo- 
manti ves čas precej 
teženj in pritiskov, da 
se usmerijo v speciali
zacijo. To je nedvom
no kadrovsko reševalo 
privlačnejše, takoime- 
novane »kurantne« spe
cialistične medicinske 
veje, dobili pa smo 
vendarle premalo spe
cialistov za področja, 
ki jih favorizira sodob
nost: predvsem ni do
volj kirurgov za izred
no povečane potrebe 
nezgodne službe, ves 
čas zelo manjka oče
snih zdravnikov, zdrav
nikov za bolezni ožilja 
itd.

Cel kompleks vzro
kov je botroval neza- 
vidnemu položaju, ko 
nam je razvoj zdrav
stva ogrožen prav 
zaradi deficitarnosti 
zdravstvenih delavcev. 
Dolge razprave bi ko
maj zadoščale, če bi 
hoteli v podrobnosti 
secirati v preteklosti 
zagrešene in še ponav
ljajoče se pomanjklji
vosti.

Če pa hočemo na 
kratko opozoriti na 
najvažnejše, moramo 
našteti predvsem tro
je osnovnih razlogov. 
Vseskozi so bili krea- 
torji republiške zdrav
stvene politike prema
lo orientirani na solid
no dolgoročno kadrov
sko programiranje, ki 
bi slonelo na predvide
vanjih potreb, glede na 
spreminjajočo se sliko 
zdravstvenega stanja 
prebivalstva. Dalje smo 
vse predolgo odlašali 
z izgradnjo medicin
ske fakultete in vse 
predolgo njeno ute
snjenost »reševali« z 
omejevanjem vpisa slu
šateljev- Tretja po
manjkljivost se veže 
na ta omejen vpis, pri 
katerem je imela mest
na »smetana« nedvom
no večje možnosti za 
medicinski študij, pa 
veliko manj hotenj, da 
po diplomi odide na 
teren, dijakom s pode
želja pa je bil za
radi manj kvalitet
nih šol otežkočen 
sprejemni izpit, štipen
dije pa so velikokrat 
preskromne za drag 
študij.
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Pisma bralce v
»Tudi mleko 
ima ceno«

Nimam nič proti primer
javam ali izenačevanju cen 
mleka in traktorjev pri nas 
in v deželah zahodne Evrope, 
kot je bilo zapisano v članku 
•Tudi mleko ima cenoe (Delo 
* dne 20. marca). Kot indu
strijski delavec razumem tu
di kmetijske delavce .da bi 
radi imeli enake osebne do
hodke kot drugi. Pisec član
ka pa se menda zavzema za 
to. da bi mleko bilo pri nas 
enako drago kot v deželah 
zahodne Evrope ali Se dražje, 
ker »o tudi traktorji pri nas 
dražji. Cc sc to sklada z na- 
Simi stabilizacijskimi napori, 
nimam nič proti. Naj bodo 
pri nas cene enake kot v 
zahodni Evropi. Mislim pa. 
da morajo biti potem tudi 
naii osebni dohodki enaki, 
kot so tam plače. Ce pisec 
članka misli tako in če je 
tak stabilizacijski program, 
potem ga bomo vsi podprli. 
To pa bi bilo treba povedati 
bolj jasno m razločno.

Zakaj govorimo toliko o 
stabilizaciji? O njej vsi go
vorimo. zadnje čase pa vse 
manj razumem, kako si jo 
nekateri zamišljajo. Mnogi 
napadajo zvezni izvršni svet 
bi trdijo. da bodo cene 
mnogo bolj porasle kot trdi 
on. Zdi te mi, da to ni v 
skladu s tistim, kar so skle
nile zveza komunistov Jugo
slavije in druge družbene or
ganizacije. Ali so si nekateri 
postavili za cilj, da cene us
kladijo tako. da zvišajo vse, 
pa tega nočejo glasno pove
dati, da ne bi bilo treba zvi
šati tudi osebnih dohodkov?

Se nekaj besed o mleku. 
Za koliko naj bi zvišali ceno? 
Mnogi kmetje Se vedno dobi
jo za liter mleka komaj 1,20 
din. pa ga vseeno prodajo 
mlekarnam dvakrat toliko 
kot kombinati in zadruge. 
Mislim, da bi ga mlekarne 
dobile dovolj, če bi plačale 
kmetom za liter le dva dinar 
ja. Kmetje imajo Okrog 
200.000 krav. kmetijske orga
nizacije pa okrog 11J000. Raz
misliti bi-bilo treba, ali teh 
UJMO krav res toliko pomeni, 
da bi bilo treba odkupno 
ceno mleka zvišati visoko 
nad dva dinarja? Ali naj bi pro. 
izvajali mleko le tisti, ki zna
jo to z nižjimi stroški? Ni
sem proti veliki družbeni 
proizvodnji. Zdi pa se mi, 
da bi sedanje razmere radi 
nekateri izkoristili za navija
nje cen. Razumem, da je tre
ba odkupno ceno mleka zvi 
Sati. Pri tem pa ne bi smeh 
pretiravati. Komu bodo ko
ristile polne trgovine, če bo
do mnogim delavcem cene 
nedostopne? Tudi pri zviša
nju cen je treba pametno go
spodariti, ali pa nam bodo 
Sli vsi dosedanji napori po 
zlu. Janez Mejač,

Maribor

Dajte, pozabimo, 
da smo provinca!

Zakaj, kar se tiče glasbe 
nega življenja, smo. Ali — 
kar je Se huje — postali smo. 
Ni še dolgo, ko smo pri nas 
poslušali Davida Ojstraha in 
Isaaca Sterna in Menuhina 
m Rostropoviča in Foumier- 
ja in Gilelsa. bilo nam je da
no spoznati Rubinsterna in 
druge in druge. Danes pa ka
že, da so ta velika imena iz 
girula s svetovnega odra ali 
pa smo mi zašli tako daleč, 
da jim ni poti do nas.

Pogrešamo jih. zlasti veče 
rep. ko se nam razkrivajo in 
razdajajo v samostojnih na
stopih. A zdi se. da so tudi 
recitali prišli na seznam ne- 
izpolnjirih želja.

Vendar smo doživeli drago 
ceno izjemo — klavirski reci 
tal Svjatislava Richter a. Dvo 
rana Filharmonije se je na 
polnila do zadnjih svojih me 
ja. Navdušeni odziv občinstva

je spodnesel tesnosrčno ma
lomeščansko kalkulacijo kem 
certnih organizatorjev in do
kazal, da spričo tšve Melje 
m potrebe po vrhunski ume
tnosti ni težko odšteti toliko 
in toliko tisočakov. Vsaj en 
krat na leto.

Bil je večer neprekostjtve- 
ga umetniškega užitka — žal 
ne neskaljenega. Ob subtilni 
Richterjevi igri se je zdelo 
kot poseg nasilja — nezno
sno Škripanje stolov v dvo
rani. Neznosno za poslušalca, 
Se bolj neznosno za umetnika 
izvajalca, ki upravičeno zah 
teva in pričakuje, da okolje 
ne moti njegove zbranosti.

Koncertni obiskovalci iz 
sezone v sezono pričakujemo, 
da bo rešeno to vprašanje, 
ki gotovo ni najbolj nereS 
Ijivo med mnogimi v našem 
kulturnem življenju. Pa ven 
dar se zdi. da ga ni, ki bi 
odStel denarje za kultumejše 
domovanje ljubljanskega glas
benega življenja.

Ne pričakujemo nove dvo
rane. Se naprej bomo hodili 
v našo staro Filharmonijo. 
Ljuba nam je. mnogo drago
cenega smo že užili v njej. 
njena klasična lepota zna ču
dovito pomirjati -in zbrati 
duha. Medtem pa bomo na 
novo razkošno opremili Se ne
kaj kinematografov, morda 
celo Se kak supermaksimar- 
ket. Toda stoli v Filharmoniji 
bodo škripali Se naprej kot 
razmajane cerkvene klopi v 
Blatnem dolu?

MARIJANA NOVAK.
Ljubljana.

Zelena pot 3

Odgovori 
na vprašanja
Denarna pomoč 
za opremo novoro
jenega otroka

G. L., P. — Kolikšna je 
denarna pomoč za opremo 
novorojenega otroka kme
tov?

ODGOVOR: Po spremenje
nem in dopolnjenem zakonu 
o denarni pomoči za opremo 
novorojenega otroka (Uradni 
list SRS St. 7/1972). katere
ga določbe se uporabljajo 
od 1. 1. 1972, je denarna
pomoč za opremo novoroje
nega otroka za otroke kme
tov, kadar znaSe dohodek iz 
kmetijske dejavnosti na čla
na gospodinjstva do 1-200 din 
letno — 500 din, sicer pa 250 
din.

Osnova za odmero 
pokojnin borcev 
NOV za leto 1972
Z. R.. K. — Kolikšna je os
nova za odmero pokojnin 
borcev NOV za Uto 1972?

ODGOVOR: Po sklepu o 
določitvi osnove za odmero 
pokojnin borcem narodnoos
vobodilne vojne in o določitvi 
najnižjih pokojninskih pre
jemkov imenitnikov »Parti
zanske spomenice« za leto 
1972 (Uradni list SRS 110/ 
1972) se borcem narodnoos
vobodilne vojne pred 9. 9. 
1943 oziroma 13. 10. 1943 (Slo
vensko Primorje) in špan
skim borcem, ki jim je bila 
odmerjena pokojnina od niž
je pokojninske osnove kot 
1.62S din. odmeri od 1. 1. 
1972 dalje nova pokojnina 
do pokojninske osnove 1.625 
din. Po tej osnovi se odmeri 
pokojnina, če je to zanje 
ugodneje, tudi tistim, ki se 
bodo upokojili po 1. 1. 1972.

KUPON 
' za pravno 
posvetovalnico 

»Dela«

Sindikat - žarišče 
samoupravnih pobud
Včeraj se je končala druga konferenca Zveze sindikatov Jugoslavije — 
Dušan Petrovič je dejal, da potrebujemo kritičen, samostojen sindikat

OD NAŠEGA POSEBNEGA POROČEVALCA

BEOGRAD, 22. marca. V stališčih druge konference Zveze sindikatov Jugoslavije, 
ki je danes končala delo, je med drugim rečeno, da je treba brez obotavljanja 
zagotoviti prevladujoč položaj delavskega razreda v družbi. Hkrati je potrebna 
učinkovitejša akcija sindikatov spričo dejstva, da je ostal gmotni položaj samo
upravljanja in delavskega razreda nespremenjen.

Učinkovitost dela sindika- i je za osrednje razredne smo- 
tov se da presojati po tem, tre delavskega razreda — če 
koliko pospešuje neposredno se ne bojuje za nadaljnji raz- 
samoupravljanje uveljavljanje voj samoupravnih odnosov, 
ustavnih dopolnil. Ko je po- Mesto sindikata je v bazi, v 
segel v razpravo na dopol- temeljni organizaciji združe- 
danski seji, je predsednik ju- nega dela. Tam se namreč 
goslovanskih sindikatov Du razrešuje osrednje razredno 
šan Petrovič-Sane tudi pou- • vprašanje. »Ce neposredno sa- 
daril, da se sindikat ne boju- | moupravljanje v tej osnovni

celici ne bo postalo resnič
nost, ne bomo prišli do ce
lovitega socializma,« je rekel 
Petrovič.

Preverjanje dela
Dušan Petrovič se je zavzel 

za samostojnost osnovne sin
dikalne organizacije, za nje
no veliko večjo povezanost z

Pregled kadrov
Popis zaposlenih in predvidenih kadrovskih potreb do 
1975 — Zavod za načrtovanje bo pripravil vrsto študij
LJUBLJANA, 22. marca. Te dni vse delovne organizacije v družbenem in zasebnem 
sektorju na posebne formularje popisujejo svoje zaposlene kadre in predvidene 
kadrovske potrebe do 1975. To je prva tako široka tovrstna akcija, ki bo za pla
niranje kadrovskih potreb v Sloveniji izredno pomembna.

Akcijo je pripravil republi
ški zavod za planiranje v so
delovanju z zavodom za za
poslovanje. Z njo naj bi do
bili podatke o številu vseh 
delovnih mest v republiki, o 
številu vseh zaposlenih in o 
njihovi kvalifikacijski struk
turi ter o predvidevanju ka
drovskih potreb. Popis Je 
zajel vse zaposlene ljudi v 
delovnih organizacijah druž
benega ln zasebnega sektorja, 
ki Jih je skupaj nekaj več kot 
pol milijona.

Delovne organizacije bodo 
popis opravile do konca me

sa. potem pa bo celotno 
gradivo dobil v roke zavod 

planiranje in pripravil ce
lo vrsto pregledov in študij 
tako za območje celotne re
publike kot tudi za vsako re
gijo in občino posebej. Gra
divo bo obdelano tudi po pa
nogah dejavnosti. Podatki, ka
kršnih doslej še nismo nikoli

Govoril 
bo Miha 
Marinko

8. aprila bo v Kidriče
vem proslava ob oblet
nici rojstva B. Kidriča

KIDRIČEVO, 22. marca — 
Ob 60-letnici rojstva velikega 
revolucionarja, politika in go
spodarstvenika Borisa Kidri
ča bo v Kidričevem 8. aprila 
velika proslava. Tako so skle
nili na včerajšnjem sestanku 
pripravljalnega odbora. Na 
proslavi, ki bo ob 19. uri, 
bo o liku Borisa Kidriča 
govoril njegov sodelavec Miha 

\ Marinko, šolarji iz Kidričeve- 
3 vega in Ptuja pa bodo pri

pravili kulturni program.
D. UTENKAR

Denar za ceste
Svet gorenjskih občin o gradnji nove ceste in predo
ra — Ves denar od podražitve bencina naj gre za ceste
RADOVLJICA. 22. marca. Graditev nove avtomobilske ceste in predora pod Kara
vankami ni več sporna. Se vedno pa ni znano, kdaj bo 
polago dovoli denarja in kdaj ju bodo začeli graditi.

ta dva objekta na raz-

DELO
Mitja Gorjup (glavni 
urednik). Jak Koprivc 
(odgovorni urednik), 
Ante Mahkota (po
močnik glavnega ure
dnika). Vlado Jarc 
(notranja politika in 
gospodarstvo). Miran 
Šuštar (zunanja politi
ka). Tit Vidmar (kul
tura), Miro Zakraj
šek, Anton Rupnik 
(dopisništvo, lokalna 
kronika), Evgen Ber
gant (šport), Vojko 
Cemelč (centralna re
dakcija). Jaka Štular 
(nedeljska izdaja »De
la«), France Vrečar 
(sobotna priloga). Bo
go Sajovic, Olga Ra
tej, Ivan Kranjc (kro
nika. reportaža)

To so člani sveta gorenj
skih občin zvedeli na dana
šnji seji, na kateri so znova 
razpravljali o cesti in predo
ru. Informacije so tokrat do
bili iz prve roke od Marjana 
Dolenca, republiškega sekre
tarja za gospodarstvo in inž.
Lojzeta Blenkuša. direktorja 
republiškega cestnega sklada.

Lani so se Gorenjci razbur
jali zaradi zavlačevanja pri 
izdelavi načrtov in postavili 
javno vprašanje. Kot je po
jasnil inž. Blenkuš. je res 
prišlo do zamude, vendar 
predstavlja večjo težavo denar 
kot pa načrti. Povedal pa je, 
da bodo kmalu pripravili pro
gram za predor in ga še to 
pomlad predložili avstrijski 
vladi. Z njo se bodo morali 
potem dogovoriU o nadalj
njem sodelovanju pri graditvi 
predora.

Ker v prihodnjih petih ie- 
tih v Sloveniji še ne bo de 
nar j a za novo gorenjsko ce
sto. so se na današnji seji 

- zavzeli za to. da temeljito ob
novijo sedanjo. S tem bi vsaj 
nekoliko omilili hudo pro- I banke.

metno zadrego, ki že zdavnaj 
ne nastaja le ob konicah. 
Predstavniki gorenjskih občin 
so tudi predlagali, naj bi ves 
denar od podražitve bencina 
v Sloveniji namenili za ceste 
in preučili možnost razpisa 
ljudskega posojila.

LADO STRU2NIK

Izključen iz ZK
SKOPJE, 22. marca (Tan

jug) — Konferenca ZK ko
mercialno—investicijske ban
ke v Skopju Je sklenila, da 
izključi iz ZK dosedanjega 
direktorja banke Miška Bo- 
žanovskog zaradi zlorabe u- 
radnega položaja in prilašča
nja pravic delavskega sveta. 
Delovna skupnost in izvršni 
odbor banke sta že pred
lagala, naj bi Božinovskega 
razrešili dolžnosti direktorja 
zaradi slabega, poslovanja

zbrali, so nadvse potrebni za i 
izdelavo srednjeročnega in I 
dolgoročnega načrta potreb I 
po kadrih in za planiranje I 
izobraževanja. t

Podatek dovolj zgovorno 
govori o izrednem pomenu 
akcije m o potrebi, da bo na
loga ne samo ob koncu, am
pak tudi ob popisu dosledno 
izvedena. Vendar pa, žal, ne
kateri primeri kažejo, da po
nekod menijo, da je planira
nje kadrov in izobraževanje 
nekaj manj pomembnega.

Podatek, da so na priprav
ljalnem sestanku za izvedbo 
popisa manjkali predstavniki 
13 občin in da je nekdp pri
pomnil. da občina nima de
narja za znamke (drugih stro
škov občine nimajo!), je lah
ko dovolj vznemirljiv znak za 
vse. ki lahko vplivajo na to, 
da bo delo 'fes izvedljivo ta
ko. kot je zamišljeno.

J. S.

Obresti za 
napredek turizma

BEOGRAD. 22 marca (Tan
jug) — Komisija izvršnega 
sveta Srbije za podeljevanje 
dodatnih obresti za napredek 
turizma namerava razpisati 
natečaj za dodatne obresti 
od kreditov, namenjenih za 
razvoj te gospodarske veje. 
Bankam in drugim kreditor- 
jem oziroma uporabnikom 
tujih posojil bodo letos odob
rili 3 odstotke dodatnih obre
sti za posojila, namenjena 
za gradnjo ali prenavljanje 
turističnih objektov ter za- 
nakup opreme.

Ne le azil
LJUBLJANA. 22. marca — Na današnji seji skupščine 

republiške skupščine otroškega varstva je predstavnik 
zavoda za varstvo in delovno usposabljanje dr. Marjana 
Boštnarja, Dornava, takole predstavil ta zavod: Zavod 
je bil ustanovljen leta 1953 kot klasičen azil, kot »odla
gališče« za vse prizadete otroke, nad katerimi so medi
cinski in socialni delavci dvignili roke. Niso pa mogii 
ti otroci ostati v družini, ker bi jo preveč motili.

Leta 1956 pa je bil- v Dornavi ustanovljen pravi habi
litacijski oddelek za 24 otrok, za katere je bilo ugotov
ljeno, da se zanje da nekaj storiti, da ne sodijo v azil. 
Sedaj se v zavodu usposablja že nad sto otrok. Čeprav 
zadnja leta vključujemo prizadete otroke v rejniške dru
žine, ni na Dornavo nič manjši pritisk.

Pred tremi leti je zavod pregledala posebna komisi
ja in ugotovila, da močno zaostaja za drugimi zavodi. 
Toda z napredkom družbene skrbi za vse prizadete otro
ke se je tudi v Dornavi položaj izboljšal. Sedaj je v te
ku sanacijski program; za njegovo izpeljavo bi od letos 
do 1975. leta potrebovali okrog tri'milijone din. Zavod 
v Dornavi tudi v prihodnje računa na pomoč republiške 
skupnosti otroškega varstva. Razvijali bodo predvsem 
tri dejavnosti: zdravstvena nega huje prizadetih, zlasti 
ležečih, delovno usposabljanje srednje prizadetih in de
lovno usposabljanje otrok s hujšimi kombiniranimi mot
njami. MARIJA ROBEK

delavci. Takšna organizacija 
naj postane žarišče pobud in 
mesto za preverjanje uspeš
nosti dela. Med drugim je 
treba zagotoviti, da bodo v 
vseh sindikalnih vodstvih vse 
do federacije pretežno ljudje 
iz proizvodnje.

Izhod iz sedanjih težav je 
torej v množični akciji, izvi
rajoči iz baze. Da bi bilo to 
mogoče, je potreben demo
kratičen, delavsko usmerjen, 
kritičen in samostojen sindi
kat. Sindikati morajo biti 
samostojni in hkrati usklajati 
svojo akcijo z drugimi, pri 
čemer je treba zagotoviti 
predvsem močan idejnopoli
tični vpliv Zveze komunistov.

Petrovič se je zavzel za 
spodbujanje kritike iz vrst 
delavcev, za ustvarjanje vzdu
šja, v katerem bo kritika ce
njena. ker bo spodbuda za 
boljše delo sindikatov.

Sedanji gospodarski polo
žaj nas resno vznemirja, je 
dejal govornik. »Zlasti kar 
zadeva gmotni položaj delav
stva, stoje sindikati neomaj
no na stališču, da je treba 
zagotoviti redno izplačevanje 
osebnih dohodkov in stabil
nost življenjskih stroškov.

Sindikati morajo zaostriti 
boj, je sklenil Dušan Petro
vič svoj govor, za stabiliza
cijo v gospodarstvu in v zve
zi s tem za stabilizacijo gmo
tnega položaja delavcev, in 
drugiC, za samoupravljanje, 
zlasti še za uresničevanje 
ustavnih dopolnil.

Položaj zaposlenih žensk
Milka Kovač iz Kranja je 

govorila q položaju zaposle
nih žensk in poudarila: »Bo
jim se, da plačujemo previ
soko ceno za našo enakoprav
nost.« Zenske so namreč pov
prečno na nižjih plačanih de
lovnih mestih in delajo r»e- 
težno v panogah, v katerih so 
osebni dohodki najnižji. Iz
postavljene so škodljivim po
sledicam nočnega dela v in
dustriji in še zmerom neza
dostnega otroškega varstva. 
Milka Kovač Je med drugim 
predlagala,* naj konferenca 
sprejme sklepe o tem, da je 
treba natančno oblikovati 
pravne predpise o nočnem 
delu žensk in preprečiti šir
jenje nočnega dela. Prav ta
ko bi morali proučiti, ali za
dostuje varstvo matere do 
prvega leta otrokove starosti.

Stane Uhan iz Ljubljane je 
naprej pripomnil, da smo 
mojstri, kar zadeva ugotav
ljanje stanja, problemov pa 
z golim ugotavljanjem stvari 
ne bomo spremenili. Delavci 
pravijo, je rekel govornik, 
da bi se tudi sindikati morali 
ravnati po pravilu »manj be
sed, več dejanj«. Kritiziral je 
tudi osnutek stališč konferen
ce, meneč, da to ni tisto, 
kar delavci> pričakujejo od 
konference.

S konference so poslali po
zdravno brzojavko predsedni
ku Titu. - J. ŠIRCELJ

Razprava 
o zunanji 
politiki

98. marca bo skupna se« 
ja predsedstva ZKJ in 

predsedstva SFRJ
BRIONI, 22. marca (Tan

jug) — Danes je bila na Bri
onih seja izvršnega biroja 
predsedstva ZKJ, ki se je je 
udeležil tudi predsednik Tito. 
Navzoči so bili predsednik 
zvezne skupščine Mijalko To
dorovič, podpredsednik pred
sedstva SFRJ Krste Crven- 
kovski, član predsedstva ZKJ 
Mitja Ribičič in zvezni sekre
tar za zunanje zadeve Mirko 
Tepavac. Govorili so o neka
terih vprašanjih zunanje po
litike SFRJ. Tovariš Tito je 
kot predsednik ZKJ in pred
sednik SFRJ odločil, naj se 
za 28. marec skliče skupna 
seja predsedstva ZKJ in 
predsedstva SFRJ, na kateri 
bodo razpravljali o medna
rodnem položaju SFRJ.

JUTRO 72
Prihodnji teden že tretjič razstava 
naše trgovinske in gostinske opreme

LJUBLJANA, 22. marca. Prihodnji ponedeljek se bo 
nad vhodnimi vrati ljubljanskega gospodarskega raz
stavišča pojavil nekoliko neobičajen napis JUTRO (ju
goslovanska trgovinska oprema) in tako bo med 
27. marcem in 1. aprilom že III mednarodna razstava 
trgovinske in gostinske opreme, embalaže, strojev za 
pakiranje, transportne in skladiščne opreme.

Ob lanski drugi razstavi, ko 
je jugoslovanska prireditev 
že pogumno stopila ob bok 
podobnima specializiranima 
tujima prireditvama (Euro 
shop in Austroshop), je vse 
kazalo, da se obeta ponovno 
srečanje v Ljubljani šele 1973. 
leta. Navzlic temu, da orga
nizatorji še zmeraj menijo, da 
bo. prireditev le vsako drugo 
leto, pa je bilo za letos le 
treba napraviti izjemo. Lan
ska razstava je namreč ime
la velik komercialni uspeh — 
sklenili so za več kot 100 mi
lijonov dinarjev pogodb — 
hkrati pa so tako proizvajal
ci opreme za trgovino in go

stinstvo kot tisti, ki jo upo
rabljajo, izrazili željo, da bd 
bila prireditev tudi letos.

Tako se bo na letošnji pri
reditvi srečalo več kot'. 200 
podjetij iz 11 evropskih dr
žav. Na simpoziju, ki bo v 
razstavnih dneh, bodo sprego
vorili o sodobnih metodah ob
ravnavanja podatkov v trgovi
ni in o vplivu distribucijskih 
centrov v blagovnem preme
tu. Posebne pozornosti pa bo 
deležno tudi snovanje poseb
nega konzorcija za uspešnej
ši prodor jugoslovanskih pro. 
izvajalcev trgovinske in go
stinske opreme za tržšiča de
žel SEV. FRANCE JERAS

Usklajeno skrb
Skrb za razvojno motene otroke v akcijske programe 
skupnosti otroškega varstva-Dogovor o sanaciji zavodov

LJUBLJANA, 22. marca. Poročilo o družbeni skrbi za I v razpravi, so razen pomanj-
fnlnnvtn im i _  i . -s I IrOriio TOim/lAir rvut/loi-ili Ml-telesno in duševno prizadete otroke in mladostnike 
z vidika varstva in vzgoje, ki sta ga pripravila repub
liška skupnost otroškega varstva in društvo za pomoč 
duševno nezadostno razvitim, je pomemben prikaz 
dosedanje družbene in strokovne dejavnosti na tem 
področju.

Društvo za pomoč dušev
no nezadostno razvitim je o- 
digralo * pionirsko vlogo pri 
koordiniranju dela ustanov 
in strokovnjakov, ki se uk
varjajo s prizadetimi otroki, 
vse priznanje pa gre tudi 
republiški skupnosti otroške
ga varstva, ki je veliko pro
blemov premaknila z mrtve 
točke.

Prizadete otroke lahko- v 
veliki večini vključujemo v 
normalno življenje, če jim 
družba zagotovi celovito ha
bilitacijo, nato pa njihovim 
sposobnostim primemo za
poslitev. To sicer že uresni
čujemo, a vsa prizadevanja 
še niso dovolj sinhronizirana 
in usklajena, so ugotavljali 
na današnji seji skupščine 
republiške skupnosti otroške

ga varstva, ko so obravnavali 
omenjeno poročilo. Osnovni 
namen je, da soočimo vso 
družbo s stanjem na tem 
specifičnem, zapletenih prob
lemov polnem področju, da bi 
našli vsi, ki imajo na skrbi 
prizadete otroke in mladost
nike, skupen jezik, da bi bil 
vsak prizadet otrok enako
pravno obravnavan, tako kot 
vsak zdrav otrok.

Doslej smo dosegli lepe us
pehe pri usposabljanju laže 
duševno prizadetih otrok, ko
rak naprej pa smo naredili 
tudi v skrbi za huje in sploh 
vse prizadete otroke. Pohval
no je tudi, da smo se letos 
bolj obrnili k družini in to 
s posebno družbeno pomočjo 
za motenega otroka. Med 
problemi, ld so jih navajali

kanja zavodov poudarili tu
di problem pomanjkanja po
sebnih pedagoških kadrov.

Skupščina se je zavzela, naj 
republiška skupnost otroške
ga varstva vnese skrb za 
razvojno motene otroke v 
svoje vsakoletne akcijske 
programe in finančne načrte 
ter finančno pomaga zlasti 
manj razvitim območjem ter 
— pristopi k družbenemu do
govoru o sanaciji posebnih 
zavodov za razvojno motene 
otroke, ki imajo pomen za 
vso republiko.

MARIJA ROBEK

Nov obrat
SLOVENSKE GORICE, 22. 

marca (Tanjug) — Industrija 
kovinskih izdelkov »Klemos« 
v Lenartu je zgradila nov 
obrat za proizvodnjo naprav 
za daljinsko upravljanje; vsak 
dan jih izdelajo 15.000. Za 
40 odstotkov proizvodnje so 
že podpisali pogodbe z Za
hodno Nemčijo.

Sporne menjave
Kmetje se pritožujejo, če arondirana zemlja doslej ni 
bila smotrno izkoriščena — Ali popravljati zakon?

Združitev
SARAJEVO, 22. marca 

(Tanjug) — Kemično podjet
je »Terpentin« iz Višegrada. 
ki zadnje čase dobro posluje, 
se je združilo z bosensko— 
hercegovskim podjetjem »He. 
na«, kar naj bi omogočilo 
hitrejši razvoj. Razvojni pro
gram »Hene« ima namreč 
precej skupnega z razvojem 
»Terpentina«, zlasti pri pro
izvodnji lakov in barv.

LJUBLJANA, 22. marca. Čeprav se je v Sloveniji že 
pred desetimi leti končalo poglavitno arondiranje kme
tijskih površin, pritožbe še vedno prihajajo.

Nekdanji arondiranci se 
znova oglašajo in zahtevajo 
svojo zemljo, ker je kme
tijske organizacije ne izko
riščajo ali jo zelo slabo 
uporabljajo, jo celo dajejo 
drugemu v najem ali morda 
žele prodati kot kmetijsko 
ali stavbno parcelo.

Dokazano je, da je prene- 
kateri od teh očitkov upra
vičen, prav tako pa se je 
izkazalo, da pristojni ne
smotrno ravnanje neradi 
priznavajo in popravljajo. 
Kmetje predvsem očitajo

Kritika 
prodaje 

za devize
S prodajo blaga za devi
ze tudi sami omalovažu

jemo naš dinar
LJUBLJANA, 22. marca. Na 

današnji seji skupščinske ko
misije za družbeno nadzor
stvo so v razpravi o deviznem 
in zunanjetrgovinskem poslo
vanju občanov izrazili tudi 
mnenje, da bi morda kazalo 
v Jugoslaviji ukiniti prodajo 
avtomobilov in drugega bla
ga za devize.

Danes dobiš vse najhitreje 
in najceneje za devize, je de
jal eden izmed razpravljal- 
cev; pri tem pa kaže, da je 
morda celo kakšnih 80 od
stotkov vsega z devizami kup
ljenega blaga pri nas — kup
ljenega na nezakonit način ozi
roma z nezakonito dobljenimi 
devizami. Del naših občanov 
Je tu očitno priviligiran. Ra
zen tega s prodajo za devize 
tudi sami omalovažujemo naš 
dinar, za katerega bi na dru
gi strani spet radi, da bi imel 
večjo veljavo.

M. J.

Občani in uvoz
Skupščinska komisija za družbeno nadzorstvo o proble
mih zasebnega uvoza - Preprečiti špekulacije z devizami
LJUBLJANA, 22. marca. Komisija slovenske skupščine 
za družbeno nadzorstvo je obravnavala na današnji 
seji probleme, ki nastajajo v zvezi z zasebnim uvozom. 
Gradivo za razpravo je pripravil ljubljanski oddelek 
deviznega inšpektorata zveznega sekretariata za fi
nance.

Tako gradivo kot današnja 
razprava ugotavljata, da vla
da na področju deviznega in 
zunanjetrgovinskega poslova
nja občanov precejšen nered. 
Tako niti ni nikjer natančno 
zapisano, kje je meja med 
potniškim in blagovnim pro
metom zasebnikov. Na eni 
strani imamo predpisanih ve
liko omejitev pri deviznem in 
zunanjetrgovinskem poslova
nju občanov, na drugi strani 
pa Je praksa popolnoma dru
gačna. Ljudje se ukvarjajo z 
zastopanjem tujih firm, uva
žajo blago znatne vrednosti, 
in sicer ne samo za potrebe 
svojih gospodinjstev, temveč 
tudi za svojo obrtno, torej 
pridobitno dejavnost, večkrat 
pa celo za delovne organiza
cije, nemoteno vlagajo og
romna devizna sredstva na 
devizne račune itn.

Kljub strogim predpisom 
so občani npr. leta 1970 uvo
zili preko osmih slovenskih

carinarnic za 665 milijonov 
dinarjev blaga (66,5 milijarde 
starih dinarjev!), od česar 
odpade nekaj več kot polo
vico na motoma vozila, pre
ostanek pa v glavnem na uvoz 
opreme in reprodukcijskega 
materiala za potrebe zasebne 
dejavnosti. Ljubljanski odde
lek deviznega inšpektorata je 
v istem času uvedel postopek 
proti 3000 občanom, ki jim 
je bila zasežena vrednost v 
znesku nekaj nad milijon di
narjev, za nadaljnjih 70.000 
dinarjev pa so .bile Izrečene 
kazni.

Kakšen je naš 
družbeni interes

Na seji so se zavzeli za 
to, da je treba vsekakor 
preprečiti špekulacije pri u- 
vozu in sploh špekulacije 
z devizami, pri tem pa ne 
bi smeli biti prizadeti tisti, 
ki so prišli do deviz na po
šten način. To bi po mnenju

razpravljalcev lahko dosegli 
zlasti s koordinirano akcijo 
in sprotnim medsebojnim ob
veščanjem davčnih in vseh 
drugih pristojnih organov. 
Takšna usklajena akcija naj 
bi bila organizirana na vseh 
ravneh, tako v občinah in 
med občinami kot v republi
ki in med republikami.

Treba bi bilo končno tudi 
že proučiti, kakšen je tu 
pravzaprav naš družbeni in
teres. Širši družbeni interes 
in ožji ekonomski interes 
sta pri nas očitno neusklaje
na. Na eni strani je zasebni 
uvoz s predpisom omejen na 
25.000 dinarjev, na drugi stra
ni pa spodbujamo kmeta in 
obrtnika k večji in sodobnej
ši proizvodnji. Sedanji pred
pisi naravnost silijo zaseb
nega proizvajalca, da uvozi 
kmetijski ali kakšen drug 
stroj po delih, potem pa ga 
doma lepo sestavi.

Komisija je menila, da 
je treba vse te in druge 
stvari proučiti, potem pa 
ustrezno spremeniti nekatere 
predpise, morda, na primer, 
tudi cenzus o višini dovolje
nega uvoza.

MARKO JAKŠE

neustrezno zamenjavo za 
oddaljeno in slabšo posest, 
pritožujejo se nad nezako
nito izpeljano arondacijo, 
zaradi slabega gospodarjenja 
si odvzeto zemljo. Počasi 
urejajo tudi premoženjsko
pravne odnose.

Podatek o pritožbah je še 
lani zbiral biro za vloge in 
pritožbe zvezne skupščine 
skupaj z nekaterimi republi
škimi komisijami in služ
bami. Z njimi je bil sezna
njen predsednik republike, 
nakar je bilo določeno, naj 
republiške in pokrajinske 
skupščine prevzamejo po
budo. Urad za prošnje in 
pritožbe pri slovenski skup
ščini želi zdaj seznaniti s 
snovjo vsa republiška telesa, 
ki so pristojna za to zakon
sko področje, Skupščinski

Oglašujte v dnevniku

DELO

urad je namreč dobil poda
tek, da so samo lani no
vembra in decembra občine 
prejele štiri nove pritožibe 
zaradi arondacije.

A. M.

Razpisna komisija
Muzeja ljudske 
revolucije 
Slovenj Gradec
razpisuje 
delovno mesto

RAVNATELJA
POGOJI: visoka ali višja 
izobrazba na oddelku zgo
dovine, triletna praksa in 
znanje nemškega jezika. 
Kandidati naj pošljejo pri
jave z življenjepisom in 
prepisom diplome na na 
slov:
Muzej ljudske revolucije 
Slovenj Gradec, 
razpisna komisija.
Razpis velja 20 dni po ob
javi. 2566

iiiiiiiiiiiiimmiiimiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiimiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiimiiiiiiiiiiiiMiiiiimiiiiiimmi,mi
Komisija za volitve in imenovanja

SKUPŠČINE OBČINE 
LJUBLJANA CENTER
razpisuje
po 12. členu zakona o spremembah in do
polnitvah zakona o osnovni šoli (Uradni list 
SRS, št. 14/69) delovna mesita:

1. RAVNATELJA
OSNOVNE SOLE DR. JOŽETA POTRČA 
V LJUBLJANI, Potrčeva 1 (reelekcija)

2. RAVNATELJA
OSNOVNE SOLE TONETA ČUFARJA V 
LJUBLJANI, Čufarjeva 11 (reelekcija)

3. RAVNATELJA
OSNOVNE ŠOLE PREŽIHOV VORANC V 
LJUBLJANI, Prežihova 8 (reelekcija)

POGOJI: visoka, višja ali srednja izobrazba peda 
goške smen s strokovnim izpitom in najmanj 10 
let neposredne pedagoške prakse.
Ponudbe z dokazili o izpolnjevanju razpisnih po
gojev sprejema komisija za volitve in imenovanja 
skupščine občine Ljubljana Center, Adamič Lundro
vo nabrežje 2, 15 dni po objavi razpisa.

Ponudbe morajo biti kolkovane z 1,00 din. 2593
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S cepivi, karanteno,
redom nad črne koze

% • . *

Pri cepljenju 600.000 prebivalcev Kosova tudi ekipe iz Slovenije — Potrdi
la o cepljenju za mednarodna potovanja — Na Kosovo le v skrajni nuji

JOVANOVIČ

LJUBLJANA, 22. marca. Za ožje, po Črnih kozah prizadeto območje, sta razglašena 
kraja Orahovac in D jako vica na Kosovem, domala enako strogi obrambni ukrepi 
pa veljajo za vse Kosovo. Zelo resno so se zavzeli za preventivne ukrepe tudi 
v sosednji Makedoniji, Cmi gori in Srbiji, saj je v skupnem interesu, da bi 
nevarno kužno bolezen čimprej zatrli. . v

Slovenski republiški komi
siji za boj proti nalezljivim 
boleznim je o včerajšnjem 
sestanku predstavnikov repu
bliških sekretariatov za 
zdravstvo v Beogradu poro
čal dr. Stanko Lajevec. Na 
ogroženem območju je se
daj 70 zdravstvenih ekip, ki 
tudi po 15 ur na dan cepijo 
prebivalstvo. Ker želimo, da 
bi bilo čimprej cepljenih ok
rog 600.000 ljudi na Koso
vem. bodo zdravstvene ekipe

Vrsta 
obtožb 
v Splitu

Načelnik sekretariata 
Javne varnosti pa je od
stopil zaradi sumničenj

SPLIT, 22. marca (Tanjug) 
— Na današnji seji občinske 
skupščine v Splitu je okrožni 
javni tožilec Ljubo Prvan 
povedal, da so v njihovem 
okrožju, ki zajema 12 Občin 
in 415.000 prebivalcev, od 2. 
decembra obtožili zaradi po
litičnih prestopkov ‘43 ljudi. 
26 pa Obsodili.

Občinska skupščina v Spli
tu je soglasno sprejela od
stop dosedanjega načelnika 
sekretariata javne varnosti 
Stanka Ajdukoviča, ki je 
pismeno navedel, da odstopa 
zaradi sumničenj v njegovo 
imenovanje pred letom dni.

Rekruti
ostanejo

doma
S Kosova ne gredo v 
JLA, dokler grozijo 

črne koze

SKOPJE. 22. marca (Ta
njug) — Republiški štab 
za boj proti nalezljivim 
boleznim je danes pouda
ril, da v Makedoniji niso 
opazili niti enega primera 
okužbe s črnimi kozami. 
Storili so tudi vse, da bi 
onemogočili prenašanje te 
bolezni

Rekruti na Kosovu, ki 
so dobili poziv za odslu
žitev vojaškega roka, ne 
bodo odšli v JLA, dokler 
ne bodo vami pred imuni 
kozami. Prav tako se ne 
bodo vračali v svoje enote 
vojaki, ki so tam na do
pustu.

poslale tudi vse druge repu
blike. Tako naj bi Kosovo do
bilo še 60 dodatnih ekip.

Naše ekipe gredo 
v Dragaš

Za ekipe, ki bodo odšle iz 
Slovenije, je določeno območ
je občine Dragaš. Poleg po
trebnega zdravstvenega oseb
ja bodo imele s seboj ves 
potreben sanitetni material 
in cepivo. Predvidevajo, da 
bi ostale na ogroženem ob
močju približno teden dni.

Pri nas. na Hrvaškem in 
v Vojvodini, kjer je manj 
nevarnosti, da bi se bolezen 
razširila, bodo komisije po 
območjih poskrbele za do
sledno izvajanje že sprejetih 
ukrepov. Cepili bodo vse lju
di. zaposlene pri transportu, 
milici, carini in zdravstvenih 
zavodih, če je od zadnjega 
cepljenja minilo že več kot 
leto dni.

Za potnike cepljenje 
in potrdila

Zavodi za zdravstveno var
stvo po območjih cepijo pot
nike, ki odhajajo v tujino in 
izdajajo o tem potrdila, že 
več dežel zahodne Evrope 
zahteva tako potrdilo, najbrž 
bodo isto zahtevale tudi so
sednje dežele in tako se lah
ko potniki le s potrdili izog
nejo morebitnim težavam pri 
prehodu državnih meja. 
Kdor že ima rumeno legiti
macijo, je ta veljavna, če je 
od zadnjega cepljenja minilo 
manj kot 3 leta.

Dovolj cepiva
Cepiva imamo za sedaj ta

ko na ogroženem območju 
kot tudi v drugih republikah

dovolj, zvezni sekretariat za 
delo in socialno politiko pa 
terja, da mu o vsakem more
bitnem novem žarišču obo
lenj poročajo. Sam pa bo o 
morebitnem širjenju bolezni 
obveščal javnost. Škodljivo 
bi namreč bilo, če bi sred
stva javnega obveščanja ob
javljala nekontrolirane in 
morda celo neresnične podat
ke. po drugi strani pa je se
veda potrebno, da vemo, 
kakšno je dejansko stanje.

Potovanje na Kosovo 
ni priporočljivo

Za sedaj je zvezni sekreta
riat sporočil, da je moč pri
ti na ožje ogroženo območ
je Orahavca in TJjakovice sa
ni) s potrddlon o opravlje
nem cepljenju, na splošno 
pa velja, da razen v skrajni 
nuji nikakor ni pametno se
daj potovati na Kosovo. Prav 
solidatna pomoč med repu
blikami. aktivnost zdravstve
ne službe in vseh drugih «- 
niteljerv pri obrambnih ukre
pih in disciplina prebival
stva lahko največ pripomore
jo, da se nam bolezen ne 
bo razširila in da bomo z 
rijo opravili še pred turistič
no sezono.

MAKIJA NAMORS — Dihaj globoko!

Stop za 
jutranje 

Šilce
Ker drugače ni šlo, bodo 
v Tržiču odpirali lokale 

po 6.30
TRŽIČ, 22. marca — V tr- 

žiški občini so še spustili v 
boj proti jutranjemu Šilcu 
žganja, ki je v navadi med 
delavci, ko gredo na dopol
danski šiht.

Na sinočnji seji občinske 
skupščine so gostinskim ob
ratom prepovedali odpreti lo
kale pred polsedmo uro zju
traj.

Akcijo proti alkoholnemu 
»poživilu« pred začetkom de
la so sprožili v podjetjih, kjer 
ugotavljajo vrsto škodljivih 
posledic te razvade — od 
slabšega dela do poškodb.

Ker gostinci zlepa niso ho
teli pristati na to, da zjutraj 
ne bi točili alkoholnih pijač, 
se je občinska skupščina 
menda kot prva v Sloveniji 
odločila, da jih v to prisili.

L. STRU2NIK

Zaloga
opeke

pohaja?
Kljub temu zatrjujejo, 
da je do konca aprila 
ne bodo pustili uvažati

BEOGRAD, 22. marca 
(Tanjug) — Potem ko je 
zmanjkalo cementa in be
tonskega železa, se zdi, da 
pohaja tudi zaloga glina
stih izdelkov. Kljub temu 
v sekretariatu za gradbe
ništvo pri zvezni gospo
darski zbornici zatrjujejo, 
da teh izdelkov do konca 
aprila verjetno ne bodo 
dovolili uvažati.

Večina opekam v začet
ku leta obnavlja obrate. 
Tako je povprečna meseč
na proizvodnja zidakov 
okrog 250 milijonov kosov, 
januarja pa jih izdelajo le 
70 milijonov. Z morebit
nim uvozom si bodo mo
rali pomagati zlasti v kra
jih, ki so oddaljeni od 
opekam.

osli z Bolgari
Bolgarska trgovinska delegacija in predstavniki več
jih slovenskih podjetij o možnostih večje menjave
LJUBLJANA, 22. marca. Dopoldne se je bolgarska delegacija, v kateri so bili 
veleposlanik Georgi Petkov in trgovinska predstavnika Bolgarije v Beogradu in 
v novem predstavništvu v Zagrebu, sestala s predstavniki nekaterih slovenskih 
podjetij.

Sestanek je imel namen 
razširiti gospodarsko sodelo
vanje med bolgarskimi m 
slovenskimi podjetji in ga je 
gospodarska zbornica sklica
la na željo bolgarskega vele
poslanika. Slovenski pred
stavniki so priznali, da je bi
la njihova menjava z Bolga
rijo dosedaj le simbolična. 
Vzroki so naše visoke cene, 
carine in pa neseznanjenost z 
bolgarskim tržiščem zaradi 
slabih osebnih stikov. Stike 
z bolgarskim^podjetji namreč 
vzdržujejo predvsem srbska, 
makedonska in črnogorska 
podjetja.

Velik 
delež 

Gorenja
Kar 82 % v /Jugoslaviji 
prodanih pralnih strojev 

izdelek te tovarne
VELENJE, 22. marca (Tan

jug) — Tovarna gospodinjske 
opreme Gorenje je v Jugo
slaviji doslej prodala več kot 
35 milijona svojih izdelkov. 

I Gorenje je bilo- pri skupni 
' prodaji poglavitnih gospo
dinjskih strojev v Jugoslaviji 
v letu 1971 takole udeleženo: 
pri pralnih strojih z 82 od
stotki. pri električnih štedil
nikih z 61 odstotki, pri hla
dilnikih z 41 odstotki, pri 
plinskih štedilnikih ter šte
dilnikih in pečeh pa s 27 •/».

Letošnja novost so hladil
niki za globoko zmrzovanje. 
Ti hladilniki imajo 220 do 625 
litrov prostornine in lahko ži
vila ohladijo na 32 stopinj 
pod ničlo. Začeli bodo izde
lovati pomivalne stroje, v 
kratkem pa tudi stroje za 
sušenje perila in likanje.

Sava čez 
10 let še 
plovna?

Slabi obeti, če ne bomo 
več vložili v vzdrževanje 

vodne poti
BEOGRAD, 22. marca (Tan

jug) — Ce ne bo rešeno vpra
šanje vzdrževanja plovnih po
ti, se utegne zgoditi, da bo 
Sava postala čez 10 do 15 
let neplorvna. To je povedal 
komercialni direktor jugoslo
vanskega rečnega brodastva 
Dušan Petrovič. V zad
njih letih so za vzdr
ževanje kilometer plovne 
poti po reki Savi vložili 30 
tisoč starih dinarjev, kar pa 
ni dovolj niti za vzdrževanje 
navadne podeželske ceste.

Po sporazumu, ki so ga 
Sklenile vlade podonavskih 
držav, bi morala biti plovna 
pot Donave do leta 1975 glo
boka 2.20 metra pri najnižji 
-vodni gladini. Vprašanje pa 
je. če bo Jugoslavija to ob
veznost izpolnila. Od skupnih 
investicij za promet je bilo 
v rečni promet po vojni iz
ločenih le pičlih 3,5 odstotka 
denarja, čeprav je rečno bro
da rstvo v skupnem prometu t 
udeleženo z U odstotki.

25000
■ v vse isce 

službe
Med iskalci zaposlitve 
na Kosovu je precej 
priučenih delavcev

PEC, 22 marca (Tan
jug) — Predsednik skup
ščine Kosova Uijaz Kurte- 
shi je obiskal pokrajinski 
zavod za zaposlovanje v 
Prištini in središči za 
strokovno usposabljanje v 
Kosovski Mitroviči in Pe
či. Seroarali so ga z gi
banjem zaposlovanja, ki 
kaže s 6,6-odstotnim po
večanjem najbolje v zad
njih petih letih.

Pokrajinski zavod je 
kljub temu zabeležil 25 
tisoč iskalcev zaposlitve, 
v primerjavi z januarjem 
skoraj 300) več. Od tega 
jih je 16500 brez kvalifi
kacij, drugi so večinoma 
priučeni delavci. 11 iskal
cev ima fakultetno iz
obrazbo.

Voda, ki 
ni led

postala
Titograjsko stanovanjsko 
podjetje neupravičeno 
podražilo vodo za 35 par

TITOGRAD. 22 marca (Tan
jug) — Tržna inšpekcija C me 
gore je odločila, da mora 
titograjsko stanovanjsko pod
jetje v 10 dneh vplačati na 
poseben račun 320.000 din, 
za kolikor je oskubilo držav
ljane. Lani so gospodinjstva 
za kubični meter vode plače
vala 70 par. z letošnjim 
letom pa se je voda neute
meljeno podražila za 35 par 
pri kubiku.

Ker sklep ZIS o zamrznitvi 
cen in storitev še velja, je 
tako ravnanje uprave tito- 
grajskega vodovoda in stano
vanjskega podjetja, ki zanj 
pobira denar, državljane raz
burilo. V tržnem inšpektora
tu poudarjajo, da bo stano
vanjsko podjetje moralo o- 
menjeno vkoto vrniti državlja
nom.

Bolgarski predstavniki so 
orisali izvozne možnosti zlasti 
raznih motorjev, viličarjev, 
izdelkov črne metalurgije, 
naftne industrije, celuloze, 
ivernih plošč itd. Omenili so, 
da bodo do jeseni zgradili 420 
kilovoltni daljnovod od Per- 
nika do Niša ter da sodelu
jejo z železarnami v Zenici, 
Skopju in Nikšiču. Vrednost 
lanske menjave med Jugosla
vijo in Bolgarijo ocenjujejo 
na 92 milijonov dolarjev, če
prav jugoslovanska statistika 
kaže manj, ker ne upošteva 
vrednosti prevoza bolgarske

ga blaga preko Jugoslavije. 
Za letos pa pričakujejo, da 
bo klirinška menjava znašala 
že 106 milijonov dolarjev.

V Sloveniji jih zanimajo iz
delki Iskre, Slovenijalesa, 
Litostroja, LTH itd.

O cenah jugoslovanskega 
blaga pa menijo, da bodo z 
njimi težave tako dolgo, do
kler bodo hotela jugoslovan
ska podjetja samo izvažati, 
ne pa tudi uvažati ustrezne 
protivrednosti blaga iz Bol
garije.

P. I.

Dolar
rahlo

upadel
Enako tudi lira — Fran 
coski frank in britanski 
funt pa stojita trdno
BEOGRAD, 22. marca (Tan

jug) — Včeraj je bilo na de
viznih borzah mirno in pro
met je bil manjši kot pona
vadi. Povpraševanje po do
larju se je občutno zmanjša
lo, tako da je njegov tečaj v 
razmerju do vseh pomemb
nejših valut nekaj nižji.

Britanski funt, ki se je že 
v začetku tega tedna začel 
»postavljati na noge«, pa zdaj 
dokaj trdno stoji. Njegova 
vrednost se je povečala z Zti- 
richu, Milanu, Frankfurtu in 
New Yorku, zlasti pa v Lon
donu. Trden je bil tudi fran
coski frank. Vrednost italijan
ske lire je rahlo padla.

ital dražii
Ljubljanska banka zvišala aktivno obrestno mero od 8 
na 11 % — Letne obresti na hranilne vloge 7,5 %
LJUBLJANA, 22. marca. Namestnik glavnega direktorja Ljubljanske banke Ivan 
Simončič je na današnji seji izvršilnega odbora banke zelo plastično in argumen
tirano razložil, kako na položaj banke vpliva splošna nelikvidnost in z njo v zvezi 
poostreni ukrepi Narodne banke. Čeprav še ni treba biti plat zvona, pa se 
utegne zgoditi, da bo morala banka — če bi se tak položaj dlje ohranil — Omejiti 
in spremeniti svojo kreditno politiko.

Odbor je nato s spremem- čilno vplivala potreba, da
bami in dopolnitvami sprejel 
sklep o višini obrestnih mer 
za posamezne kredite, depo
zite in hranilne vloge.

Ker je z uveljavitvijo nove
ga zakona o bankah in kredi
tih ter bančnih poslih pre
nehal veljati zakon o najvišji 
obrestni meri in ker po 
novem zakonu o tem odloča 
zbor banke, pa zato, ker 
v združenju poslovnih bank 
niso sklenili sporazuma o 
višini aktivnih in pasivnih 
obresti (združenje je sprejelo 
le neka stališča do politike 
obrestovanja), so se tega loti
li v banki. Zbor je pooblastil 
izvršilni odbor, da sprejme 
ustrezen sklep. Na oblikova
nje predloga sklepa je odlo-

doseže banka takšen doho
dek, ki je neogibno potre
ben, da.lahko delovna skup
nost uresniči naloge in cilje, 
kot jih določa akt o poslovni 
politiki. Predlog sklepa pred
videva nominalno zvišanje 
aktivne obrestne mere (za 
tiste, ki najemajo kredite) od 
8 na 11 odstotkov.

Zelo jasno je bilo v razpra
vi rečeno, da morajo banke 
— če želijo ostati aktivne — 
povečati cene kapitala. V 
to jih sili trenutni položaj 
v našem denarništvu in tudi 
nekateri zakonodajni ukrepi 
zvezne vlade (zvišanje pro
metnega davka, obveznih re
zerv itd.) Rečeno je bilo tudi, 
da so druge banke — z eno

izjemo — sprejele višje ob
restne mere (12 odstotkov).

Predstavniki gospodarstva, 
ki sestavljajo izvršilni odbor, 
so izrazili javno nezadovolj
stvo zaradi neurejenih raz
mer v jugoslovanskem banč
ništvu, ki so po njihovem 
prepričanju nenormalne, zla- 
sti pa — ob napovedovanju 
enotnega trga — neusklajene, 
še to: obresti na hranilne 
vloge so določene na 7,5 
odstotkov letno, obresti na 
vpogled na računih pri SDK 
pa na 2 (za gospodarske), ozi
roma 1 — odstotek (za ne
gospodarske organizacije).

I. V.

Tovariši, kratek bom
Anketa o sestankarstvu ali kako so Beograjčani razpravljali o urbanistič
nem načrtu mesta na »raznih ravneh««, pa je ostal — nespremenjen

OD NAŠEGA BEOGRAJSKEGA DOPISNIKA

BEOGRAD, 22. marca. Kot imajo sicer navado, so »Večemje novosti« začele anke
to, tokrat o našem sestankarstvu. 2e prve ugotovitve, ki jih je zapisal novinar, 
so zelo zgovorne. »Pol življenja sem bil na sestankih,« ugotavlja na primer dr. Ra- 
doš Smilj kovic, ki je takoj zatem ugotovil: »Tisti, ki prebije ves dan na sestankih, 
naslednji tri dni ne more v redu opravljati svojega dela.« Takšnih resda ni malo.

Nadaljnja ugotovitev se gla
si: »Samo birokracija je pri
pravljena vse poslušati, da 
bi se pojavila v splošni zme
di kot razsodnik, ki daje od
rešilne rešitve.«

Pravcati primer sestankar- 
stva pa nam kaže javna raz
prava o generalnem urbani
stičnem načrtu Beograda, ki 
so jo sprožili urbanisti po
tem. ko so slišali očitke, da 
sploh nočejo upoštevati mne
nja Beograjčanov o ureditvi 
mesta.

Urbanisti so pričakovali te
lefonske pozive in predloge, 
pismene pripombe in podob
no. Toda po naši hudi navadi 
se je namesto praktične ko
risti, ki naj bi jo urbanisti 
dobili s takšnim stikom s 
prebivalstvom, razpravljanje 
razvilo v pravcato povodenj 
besedičenja v prazno.

O videzu mesta v prihodnje 
so razpravljali — po istem

dnevnem redu — na več kot 
250 zborih volivcev, na 15 se-

Dograjena tovarna 
keramike

KIKINDA, 22. marca (Ta
njug) — Nova tovarna indu
strije gradbenega materiala 
»Toza Markovič« v Kiklndi, 
ki bo izdelovala fino kerami
ko in okrasne stenske plošči
ce, je po dobrem letu dogra
jena. Vanjo so vložili 50 mi
lijonov dinarjev, s 150 delavci 
in sodobno tehnologijo pa 
nameravajo vsako leto izde
lati milijon kvadratnih me
trov ploščic. To. Je že druga 
nova tovarna »Toze Markovi
ča« — leta 1968'so odprli to
varno opeke, kjer vsako leto 
izdelajo 100 milijonov kosov.

j ah občinskih skupščin, pa še 
na vseh sestankih SZDL, Zve
ze komunistov in drugih or
ganizacij.

Potem pa se je seveda zgo
dilo kot z večino javnih raz
pravljanj, da je bilo izgublje
nega veliko časa in energije, 
da pa je urbanistični načrt 
mesta ostal pravzaprav ne
spremenjen. Da je bila opra
vljena samo formalnost, ki

naj bi zadovoljila ljudi, kate
rim često niti ni do takega 
razpravljanja, ni treba pose
bej poudarjati.

Sicer pa ni važno, o čem 
razpravljamo, menijo anketi
ranci. Pomembno je, da je se
stanek, da je tu publika, da 
imajo tisti; ki razpravljajo — 
a to so navadno vedno eni in 
Isti — občutek, da so v sre
dišču pozornosti, da so po
membni kot igralci na odr
skih deskah.

Zato Einstein ni hotel na 
noben sestanek, ki je bil dalj
ši kot 90 minut.

Mii pa še vedno mislimo, da 
sestanek nič ne velja, če ne 
traja vsaj dve uri, če že ne 
tri ali več. V. S.

Tujina jih
Naši gradbeniki so lani opravili za dobrih 300 milijo
nov dolarjev investicijskih del zunaj meja naše države

BEOGRAD, 22. marca (Tanjug). Naši gradbeniki so lani opravili za dobrih 300 
milijonov dolarjev investicijskih del v tujini, to je za kakih 25 odstotkov več kot 
leto poprej, v letošnjem letu pa bo vrednost opravljenih del po doslej sklenjenih 
pogodbah še za 22 odstotkov večja kot lani.

To je vsekakor pomemb
no ne samo za gradbenike, 
ki jim veliko pomeni, če 
lahko povečajo vrednost svo
jih del v mednarodnem okvi
ru. Njihovo delo velja v tu
jini v glavnem za solidno, 
ugled pa so si prodobili tudi 
s tem, da se držijo rokov.

O tem priča cela vrsta pri
znanj, ki so jih naši gradbeni 
kolektivi dobili od investi
torjev in celo od nekaterih 
držav (kadar so zgradili po
sebno pomembne objekte). 
Največji problemi, s kate
rimi se srečujejo na tujih

Članek
škodil

bratstvu
Večer obžaluje pisanje 
»Skopje z dveh plati«, 
objavljeno februarja
MARIBOR, 22. marca — 

Uredniški odbor mariborske
ga »Večera«, kot poroča Ta
njug, je včeraj objavil opra
vičilo skopski in drugi javno
sti v zvezi s člankom »Skop
je z dveh plati«, objavljenim 
v listu 22 februarja, ker »eno
stransko, neobjektivno in iz
redno žaljivo opisuje življe
nje Skopja in maliči njegovo 
pravo podobo«.

Uredniški odbor »Večera« je 
ugotovil, da je članek z novi
narskega in zlasti družbeno
političnega vidika nesprejem
ljiv in da tako pisanje ni v 
prid povezovanju naših brat
skih narodov. Uredniški od
bor je priznal svojo odgovor
nost in ostro obsodili nepo
zornost pri objavi članka.

Uredništvo opozarja, da je 
članek povsem v nasprotju z 
dolgoletno jasno in dosledno 
uredniško koncepcijo »Veče
ra«, ki se ni pokazala le v 
pisanju, temveč tudi v organi
zatorskem delu med številni
mi manifestacijami bratstva 
in enotnosti. Uredniški odbor 
se je odrekel temu članku In 
tudi sodelovanju s piscem.

O tem sta danes dopoldne 
v Mariboru, kot poroča naš 
dopisnik M. Kos, razpravljala 
tudi izvršni odbdr občinske 
konference SZDL Maribor in 
izdajateljski svet Večera ter 
prišla do podobnih sklepov. 
Pripomnila pa sta, da tudi 
vodstvo časnika skupaj z ure
dniškim odborom nosi del 
odgovornosti za objavo članka

Preložena seja
BEOGRAD, 22. marca (Tan

jug) — Skupna seja zbora 
narodov in družbenopolitič
nega zbora zvezne skupščine, 
ki je bila predvidena za 28. 
marec, bo 29. marca. Po 
uvodni besedi zveznega se
kretarja za zunanje zadeve 
Mirka Tepavca o nekaterih 
značilnostih sedanjih gibanj 
v Evropi in o aktivnosti Jugo
slavije bodo razpravljali o 
zunanji politiki.

trgih, so nelojalna konku
renca, neorganizirani nastopi 
v tujini ter spodbijanje cen 
in že uveljavljenih norm na 
posameznih trgih. Na velikih 
mednarodnih natečajih pogo- 
stoma namreč nastopajo 
skupine, ki mislijo samo na 
to, kako bi v kratkem ča
su zaslužile, in pri tem vidi
jo samo svoje koristi. Ce 
želimo obdržati s težavo pri
dobljeni ugled in možnosti 
naših gradbenikov v tujini 
še povečati, bomo takšne po
jave morali preprečiti.

Moda je 
kriva za 

povprečje
Tekstilci pravijo, da so 
cene za 0,3 % višje zara

di novih izdelkov
BEOGRAD, 22. marca (Tan- 

jug) — Vse cene so s skle
pom zvezne vlade »globoko 
zamrznjene«, kljub temu, pa 
so se v februarju v tekstilni 
industriji cene znova zviša
le, in sicer za 0,3 odstotka 
v primerjavi z januarjem le
tos. Tekstilci pravijo, da ne 
gre za podražitev marveč za 
odobritev cen za nove modne 
artikle, kar je sicer značilno 
za to panogo, ki svoje izdel
ke daje na trg v skladu z 
letnim časom. To potrjuje tu
di uradni podatek, da so bile 
cene v januarju in februarju 
letos v primerjavi z decemb
rom lani višje za 0,3 odstot
ka. Tekstilci pa vztrajajo, da 
jim čim prej odobrijo nove 
cenike za modne artikle, 
ker obstaja bojazen, da bo 
trg ostal brez potrebnih iz
delkov. Po drugi strani pa bi 
to pomenilo kopičenje zalog, 
kar bi utegnilo resno ogroziti 
tekstilno industrijo, ki je že 
tako in tako v težavnem po
ložaju.

Načrt: tisoč dvigal 
»Davida Pajiča««

BEOGRAD, 22. marca (Ta
njug) — Beograjsko podjetje 
za načrtovanje, izdelavo in 
montažo ter vzdrževanje dvi
gal »David Pajič« bo letos iz
delalo 1000 dvigal v vrednosti 
140 milijonpv dinarjev. V tu
jino jih bodo izvozili 300, od 
tega 90 odst. na konvertibilni
trgi

v

Zicmca 
na Vršič 
1973?

Razvoj zimskega tu
rizma zahteva bistve
no razširitev žičnic
KRANJSKA GORA, .22. 

marca — Številni pred
stavniki turističnih in go
stinskih organizacij občine 
Jesenice, strokovnih in
štitucij in drugi so se v 
novem hotelu »Larix« po
govarjali o nadaljnjem raz
voju turističnih zmoglji
vosti v Kranjski gori.

Slišali smo, da bo letos 
nujno treba nekoliko po
večati zmogljivost žičnic 
v Kranjski gori in Podko
renu, prihodnje leto pa bi 
že morali usposobiti si
stem več žičnic do Vršiča 
in Mojstrovke. Za letoš
nji program potrebujejo 
okrog 7 milijonov, prihod
nje leto pa približno 15 
milijonov dinarjev.

Poseben odbor bo skr
bel, da bi bil ta program 
tudi finančno uresničen.

I. P.

A alpev adria

MOSKVA—LENINGRAD
odhodi 5. V., 12. V., 19. V.

7 dni samo 1.900 din
Prijave sprejema ALPE ADRIA-TURBIRO — Ljub
ljana, Masarykova 14, tel. 315-092. 2264
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Zakaj dražje 
meso?

Podpisniki sporazuma o po
slovnem sodelovanju tn obli
kovanju cen goveda, mesa, 
mleka in mlečnih izdelkov v 
Sloveniji so sklenili popraviti 
cene mesa. Kdaj bo meso 
dražje, je sedaj odvisno le le 
od občinskih skupščin, ki 
morajo dati le soglasje k 
predlogu sa popravek cen 
mesa. Po tem predlogu naj 
bi v naslednjih dneh cene me
sa poskočile sa 14 do 17 od
stotkov.

Zakaj ta podražitev? 2e več
krat smo pisali o neusklaje
nih maloprodajnih cenah me
sa na jugoslovanskem trgu. 
Tako so bile razlike pri kilo
gramu mesa kar okoli devet 
dinarjev. Najdražje meso ie 
imela Subotica, sledil pa ji 
je Beograd itd. Ljubljana in 
druga slovenska mesta pa so 
imela najcenejše meso v Ju
goslaviji. Do neusklajenih cen 
je priilo zaradi sklepa o 
maksimiranju cen. V drugih 
republikah so namreč meso 
uspeli podražiti še pred za
mrznitvijo, medtem ko pod
pisniki sporazuma v Sloveni
ji pripravljenega predloga o 
višjih cenah niso uspeli ures
ničiti.

Zaradi tako različnih ma
loprodajnih cen mesa na ju
goslovanskem tržišču sta slo
venska Živinoreja in mesno
predelovalna industrija v teh 
mesecih utrpeli precejšnje 
izgube. Zaradi nizkih malo
prodajnih cen v Sloveniji so 
prišli na račun kupci iz dru
gih rejmblik. ki so >ahko za 
našo Živino jtonudili več kot 
pa domači kupci. Zato je bila 
založenost mesnic in kvaliteta 
mesa v slovenskih mesnicah 
zelo slaba. V zadnjem času 
pa se je celo dogajalo, da je 
v nekaterih krajih mesa po
vsem zmanjkalo.

Da jxi je bila založenost z 
mesom sorazmerno dolgo te 
kar zadovoljiva, imajo pre
cejšnje zasluge prav podpis
niki sporazuma, ki so uspeli 
s premiranjem obdržati te
meljno čredo v Sloveniji. 
Nedvomno bi mesa že vreče) 
prej zmanjkalo, če sporazu
ma ne bi bilo.

Da pa naše temeljne črede 
le ne bi s klanjem preveč 
osiromašili, je bilo nujno 
cene uskladiti, saj je bil po 
ložaj na našem trgu že zelo 
kritičen razen tega pa tak
šen razvoj tudi mkamar ne 
vodi. Z usklajenimi cenami 
bomo prekinili odtok živine v 
druge rejntblike. delno pa tu
di v tujino, saj je znano, da 
je bito naše meso po deval 
raciji dinarja precej zanimi
vo za tuje kupce, še posebno 
za Italijane. Tudi izvozniki 
mesa in živine bodo del mesa 
lažje plasirali na domačem 
trgu. predvsem pa brez iz
gub Skratka, z usklajenimi 
cenami je kljub precejšnjim 
dosedanjim izgubam pričako
vati normalnejšo prirejo in 
preskrbo trga z mesom.

In potrošniki? Varda je ta 
podražitev prišla v nepravem 
času. vendar je treba vedeti, 
da so naši živinorejci in tudi 
mesm predelovalci delali s 
precejšnjimi izgubami kar 
šest mesecev, nekateri celo 
dlje Morda bodo nekateri 
zagnali vik m krik. češ. kako 
bo potrošnik prenesel to po
dražitev mesa Tem je treba 
povedati le to. da slovenske
ga standarda ne moremo iz 
leta v leto obešati na ,-Aeča 
kmetijskega delavca in kme
ta. Kako nespametno smo 
ravnali, nam dovolj nazorno 
kažejo prazne jarme na druž
benih posestvih, osiromaše
ne vasi. vasi starčkov itd. 
Sicer pa imajo v drugih re
publikah, ki naj bi imele po 
naših ocenah slabši standard, 
že več kot štiri mesece ra 
okoli S dinarjev dražje meso 
pri kilogramu kot v Slove
niji. Kljub temu pa je njihov 
standard prenesel tudi te ce
ne.

RAJKO OCEPEK

Ne(sporazu-
mevanje)

Pri obljubi, da bo 4.000 
traktorjev iz uvoza napro
daj že konec marca ali v 
začetku aprila, se je spet 
zataknilo: komaj so se 
glede uvoza sporazumeli 
naši proizvajalci traktor
jev in predstavniki kme
tijstva. je prišlo do nespo
razuma med uvozniki, ki 
se nikakor ne morejo do
govoriti, kdo naj bi uvozil 
traktorje. Ker gre za do
ber zaslužek, se uvozniki 
ne bodo tako kmalu spo
razumeli tn uvoženi trak
torji bodo precej zamudi
li letošnjo setev. Skoda, 
da se predstavniki kme
tijstva niso za vsak pri
mer sporazumeli z vre
menoslovci. da bi U za 
nekaj mesecev — odgo- 
dili pomlad!

— Tu imate! Zahtevali ste večjo vlogo v tem podjetju.

Ugoden izvoz živine
Lani je dosegel 2,68 milijarde dinarjev, kar je za 20 odst. več kot pred
lanskim — V Sloveniji imamo čedalje manj konj, deloma tudi zaradi izvoza
Zvezni zavod za statistiko je na podlagi letošnje ankete o številu živine na dan 
15. januarja ugotovil, da je bilo na ta dan v Jugoslaviji 5,17 milijona glav goveja 
živine. Od tega števila je bilo 2,81 milijona krav in brejih junic. Vse govedi je bilo 
za 1 odstotek več kot leta 1971, krav in junic pa za 2 odstotka več.

V Sloveniji Je bilo 490 tisoč 
glav govedi, od tega 262 tisoč 
krav. Ce pogledamo število 
goved) v Sloveniji, vidimo, da 
se polagoma zmanjšuje že od 
1966. leta. Število se je bilo 
povečalo samo leta 1971, ko 
so v Italiji omejili uvoz naše 
živine. Novo zmanjšanje šte
vila živine v Sloveniji lahko 
pripišemo povečanemu izvo
zu, ker je Slovenija glavni iz
voznik goveje živine. Letos je 
bilo v Sloveniji 1.6 odstotkov 
več krav tn junic kot lani, 
kar daje upanje, da se bo 
prireja povečala.

Izvoz jugoslovanske živi
noreje je lani dosegel 2.68 mi
lijard dinarjev, kar je za 20 
odstotkov več. kot leta 1970. 
Živega goveda smo izvozili 
126 tisoč glav ali za 482 mili
jonov dinarjev, govejega mesa 
pa za 1.39 milijarde ali za 39 
odstotkov več kot leta 1970

Manj plemenskih svinj
Kriza v prašičereji ni pu

stila posebno vidnih sledov, 
kajti 15. januarja je bilo v 
Jugoslaviji 6.18 milijonov pra
šičev, kar Je za 6 odstotkov 
manj kot 1971. leta. Število 
plemenskih svinj pa se je od 
lani zmanišalo za 2 odstotka. 
V Sloveniji smo imeli tedaj 
418 tisoč prašičev, kar je za 
53 tisoč ali 11 odstotkov manj 
kot lani. od tega je bilo 48 
tisoč plemenskih svinj, kar 
je za 10 tisoč ali 16 odstot
kov manj kot lani.

Tudi za zmanjšanje števila 
prašičev lahko rečemo, da 
je posledica večjega izvoza 
svinjskega mesa v letu 1970 
In 1971. Prašičev pa je manj 
tudi zato. ker je bilo na do
mačem trgu pomanjkanje go
vejega mesa. zaradi česar se 
je povečala poraba svinjine. 
Delež Slovenije pri Izvozu 
svinjskega mesa je manjši, 
kajti največ tega mesa izvo
zijo druge republike.

15. januarja so našteli v 
Jugoslaviji tudi 1.01 milijona

kopj, to je za 3 odstotke 
manj. kot leto poprej. V Slo
veniji je bilo tedaj 38 tisoč 
konjev, se pravi kar za 10

odstotkov manj kot 1971. le
ta.

Vzrok, da se število konj 
stalno zmanjšuje, moramo

pripisati večji motorizaciji, ki 
nadomešča delovne konje. 
Kajti število konj v Sloveniji 
nezadržno pada že od leta 
1956 leta, ko smo imeli še 
65 tisoč konj. Velik pa je tu
di izvoz konj za meso zlasti 
v Italijo in Francijo, kar tu
di znižuje stalež. IUA POPIT

Več nejasnosti
Dopolnili, ki govorita o temeljni organizaciji združene
ga dela, na pogled jasni, v praksi sprožata dvome

Mestni svet Zveze sindikatov v Ljubljani je organiziral < ma. Kaj bo s skupnimi služ- 
te dni posvetovanja o uveljavljanju 21. in 22. dopolnila j bami? Ustavna dopolnila do- 
zvezne ustave. Na posvetovanjih so sodelovali pred loeaJ°- 
stavniki občinskih komitejev ZK, iz delovnih organi
zacij pa poleg predstavnikov sindikatov še predstav
niki samoupravnih organov in nekateri vodilni usluž
benci.

Razprave so se sukale pred
vsem okrog temeljnih organi
zacij združenega dela. o ka
terih govorita 21- in 22. ustav
no dopolnilo. Dopolnili sta 
namreč na pogled jasni, ob 
soočenju s prakso pa povzro
čata vrsto nejasnosti, proble
mov in dilem.

Poglejmo primer! »Delavci 
temeljne organizacije združe
nega dela v sestavi delovne 
organizacije imajo pravico 
svojo temeljno organizacijo 
združenega dela izločiti in jo 
konstituirati kot samostojno 
delovno organizacijo ...« (21. 
dopolnilo.). Ali to pomeni 
dezintegracijo? — Takšna 
vprašanja je bilo slišati pov
sod. Deloma daje odgovor že 
naslednji odstavek ustavnega 
dopolnila: »... Z izločitvijo 
iz sestava delovne organiza
cije se ne smejo kršiti pra
vice delovnih ljudi v drugih 
delih omenjale organizacije.« 
Vendar — kako zagotoviti vse 
to?

Na Slovenskem so se resno

lotili dela z namenom, da 
pridemo čimprej na čisto. Iz
brali so 12 velikih delovnih 
organizacij (od teh kar 6 v 
Ljubljani), kjer naj bi v pra
ksi preizkusili zamisli obeh 
ustavnih dopolnil. Najprej so 
organizirali seminarje za sin
dikalne delavce, samouprav- 
ljalce in predstavnike uprav 
v podjetjih Mestni svet Zve
ze sindikatov v Ljubljani je 
izdal gradivo izpod peresa Ja
neza Šinkovca pod naslovom 
»Temeljna organizacija zdru
ženega dela«. Mestni svet je 
razen tega izbral na svojem 
območju še 18 delovnih orga
nizacij, v. katerih naj bi pre
izkusili zadevo v praksi.

V »preizkusnih« delovnih or
ganizacijah naj bi v praksi 
poiskali ustrezne rešitve, ki 
bi pomagale tudi drugim pod
jetjem, seveda ob upoštevanju 
lastnih, specifičnih pogojev.

Bojazen pred dezintegracijo 
gospodarstva (ki pa vsekakor

da noben delavec ne 
sme biti zunaj temeljne orga
nizacije združenega dela. Kam 
sodijo zdaj uprava, komerci
ala, računovodstvo? Ali so to 
posebne, samostojne temeljne 
organizacije združenega dela? 
Alj naj jih razdelimo na po
samezne TOZD?

In tretja dilema: Kaj bo s 
temeljno organizacijo združe
nega dela. ki sicer posluje z 
izgubo, vendar je za nemoten 
proces v podjetju nujna? če 
je izguba neizbežna, potem jo 
lahko planiramo vnaprej in 
jo plačajo druge TOZD. Kaj 
pa če nastane zaradi malo
marnega dela in organizacija 
propade? Ali bodo morale za
radi tega trpeti škodo tudi 
druge TOZD?

Razprave v ljubljanskih ob
činah vsekakor niso mogle 
dati povsem konkretnih odgo
vorov na zastavljena vpraša
nja. Iz kroga dilem bomo še 
najhitreje prišli, ko bomo za
devo obdelovali na konkret
nih primerih v delovnih or
ganizacijah. Tu bomo šele do
bili tudi praktičen odgovor 
na vprašanje, ki mnogim še 
vedno ni jasno — kaj je'to 
pravzaprav temeljna organi-

ni tako huda, kot je videti na I zacija združenega dela. 
prvi pogled) pa ni edina dile- I NIKO ISAJEVIC

Enaki pogoji za vse
Strojna industrija se je znašla v neugodnem položaju, ker ne more nu
diti domačim investitorjem opreme na kredit — Sistemsko reševanje
Nedavna seja upravnega odbora Poslovnega združenja Smelt v ,jubljani je bila 
posvečena prvenstveno mestu strojne industrije v slovenskem prostoru, krediti
ranju investicijske opreme za domače tržišče, ter vključevanju strojne-predelo- 
valne industriic na tržišče držav SEV.

Poslovno združenje SMELT 
združuje ta čas 23 tovarn za 
proizvodnjo investicijske in 
druge strojne opreme. To so 
po večini delovne organizaci
je iz Slovenije, pa tudi ne
katere največje tovarne stroj
ne opreme iz drugih repub
lik. Združenje je preseglo 
slovenski okvir In je njegovo 
delovanje na področju inve
sticijske izgradnje vsled tega 
toliko pomembnejše. Vendar 
pa so člani menili, da stroj
na industrija nima še prave
ga mesta ▼ gospodarstvu.

V tej zvezi je bilo nagla- 
šeno predvsem vprašanje 
kreditiranja investicijske op
reme, ki sedaj ni zadovolji
vo. ter kreditiranje priprave 
za proizvodnjo opreme za tz-

Zaradi tega. ker domača 
strojna Industrija ne more 
nuditi domačim investitorjem 
opreme na kredit, se le-ti 
obračajo na«tuje proizvajalce, 
angažirajo tuje kredite, s ka
terimi kupujejo tujo opremo. 
S tem postavijo domače pro
izvajalce ob stran.

Domači proizvajalci niti ne 
zahtevajo od države posebne 
zaščite in posebnih ugodno
sti. Menijo, da so s svojimi 
cenami konkurenčni inozem
skim proizvajalcem tako gle
de kvalitete, kot tudi dobav, 
niso pa konkurenčni glede 
kreditnih in drugih komerci
alnih pogojev.

Urediti kreditiranje 
domače opreme

Izenačene pogoje na trgu 
investicijske opreme bo zago
tovilo le uspešno ln sistem 
sko reševanje kreditiranja 
domače Investicijske opreme. 
To je načelno vprašanje za 
nadaljnjo rast strojne prede
lovalne industrije, ki zapo
sluje na Slovenskem, pa tudi 
v državi dobršen del proiz
vodnih zmogljivosti in spo
sobnih tehničnih strokovnja
kov.

Kreditiranje priprave pro
izvodnje za izvoz je drug zelo 
težak problem strojno-prede- 
lovalne Industrije. Ce že do
mači proizvajalec na licitaciji 
sklene posel za gotovino, po

tem mu tuji kupec prizna 
okoli 15 odstotkov gotovin
skega predujma za pripravo 
proizvodnje naročene opre
me. To pa je seveda premalo 
ln ker id domačega dinarske-

Velika izbira
Strokovnjaki v laborato

rijih družbe »Westing- 
house« so odkrili posto
pek za pridobivanje leso- 
vinskih plošč iz — rablje
nega papirja. Upajmo, da 
bo postopen takoj odku
pilo vsaj ducat naših to
varn; upajmo, da se bodo 
tudi sporazumele med se
boj za ožjo specializacijo 
proizvodnje: ena bi lahko 
na primer izdelovala plo
šče iz ekspozejev, druga 
iz referatov s simpozijev, 
tretja lz zakonov ln drugih 
predpisov, ki so bili spre
menjeni ali dopolnjeni, 
četrta iz zapiskov različnih 
razprav itd. Izbira je vse
kakor bogata!

ga kredita, se dejansko do
gaja celo to,'da prav zaradi 
pomanjkanja denarja za pri
pravo proizvodnje ne pride 
do realizacije posla.

Člani upravnega odbora so 
se na seji dogovorili, da se 
bodo intenzivneje vključili v 
razreševanje teh problemov 
in Jih v ustrezni obliki in 
podkrepljene s stvarnimi do
kazi predložili merodajnim 
organom pri IS Slovenije in 
Gospodarski zbornici Slove 
nije. Imenovali so poseben 
odbor, ki bo v prihodnje to 
področje intenzivno sprem
ljal.

Glede sodelovanja z drža
vami SEV je na seji obve
ljala ugotovitev, da terja to 
sodelovanje mnogo časa ln 
sistematičnega dela zaradi 
svojevrstnih delovnih metod 
znotraj gospodarskih struktur 
SEV-. Naši pristopi k sode
lovanju z državami SEV so 
bili sedaj zelo togi, vendar bi 
se dalo z vztrajnim delom in 
tesnejšim sodelovanjem s to 
organizacijo doseči ugodne:. 
rezultate. Na seji so se odlo 
čili za formiranje posebnega 
konzorcija, v katerem bodo 
sodelovali tisti člani združe 
nja, ki so najbolj zainteresi 
rani za delo z državami SEV 

S. I.

Prerezan
proračun
Občinski proračuni so čistejši, go
spodarstvo pa korak dlje od tega vira

Predsednik kranjske občinske skupščine je takole str
nil politiko letošnjega proračuna: »Obdavčitev ne zvi
šujemo, pač pa vgrajujemo olajšave pri obrtni in go
stinski dejavnosti. Podpiramo kmetijstvo in ga pre
usmerjamo V proizvodnjo mesa in mleka, v pridelova
nje krompirja in v kmečki turizem.« Kranjska občina 
uporablja vse inačice socialne politike, zato pa name
rava strogo pobirati dohodke, ki sodijo v občinsko 
blagajno.

Zaenkrat se ne da napra
viti temeljitega prereza skozi 
vse občinske proračune. Niti 
niso potrjeni niti vsi poznani. 
Zato pa govorimo o nekaterih 
značilnostih, ki se razločno 
pojavljajo in lahko pomenijo 
stične točke letošnje občinske 
politike.

Bogatejši in revnejši so 
pač najopreznejši pri prispev
kih iz osebnih dohodkov. V 
Kranju so zračunali: »Ostane 
najnižja' prispevna stopnja, 
dodatek predstavljajo novi 
zaposleni, in seveda republiš
ka planska postavka, ki pred
videva zvišanje osebnih do
hodkov.

Omembe je vredna tudi 
kranjska izkušnja, ki ne iz
vira iz zborov volivcev, am
pak iz delovnih organizacij. 
Računajoč, da bodo morali z 
večjo-produktivnostjo in bolj
šim poslovanjem prislužiti 
zaželeno zvišanje delavskih 
prejemkov, so seveda posta
vili pod povečevalnik prora
čunsko postavko, s katero 
bodo za četrtino zvišani pre
jemki zaposlenih v državnih 
organih. Občinski zagovor iz
haja v tem primeru iz dej
stva, da so lani dohodki v 
kranjskem gospodarstvu sko
čili za 22 odstotkov, medtem 
ko občinska uprava še zdaleč 
ni dosegla določil sporazuma 
za upravno področje.

Zadržati sposobne
Polemiko o kranjskem pri

meru lahko nadaljujemo s 
trditvijo, da ravno razvoj 
samoupravnih odnosov v ko
muni kliče po sposobni i upra
vi z ustreznim znanjem o go
spodarjenju in družbenem 
ozadju. Same davčne spre
membe in pravičnejše zaje
manje dohodkov terjajo take 
veščine in znanje, ki jih je 
treba ustrezno nagrajevati. Ni 
dvoma, da bo letos ali pri
hodnje leto treba ukrepati tu
di zaradi izenačevanja pokli
cev. Ekonomisti v upravi se 
morajo po dohodkih pribli
žati tistim iz gospodarstva. 
Enako pravniki in ostali stro
kovnjaki, kajti samo kvalifi
cirani občinski kadri lahko 
opravijo na novo naloženo 
delo, ki se že. letos kaže v 
številnih sprejetih odlokih, 
po katerih bodo odmerjeni 
davki občanov in izpeljani 
novi socialni ukrepi.

Na davčnem področju se

Kako 
priti iz 
krize

Aluminijci podpirajo 
ustanovitev jugoslovan

skega združenja
KIDRIČEVO — Na nedav

nem sestanku proizvajalcev 
in predelovalcev aluminija, ki 
je bil v Kidričevem, so sode
lovali predstavniki iz Šibeni
ka, Titograda. Sevojna, Slo
venske Bistrice in Kidričeve
ga.

Sprejeli so nekaj sklepov, 
ki naj bi, po njihovem mne
nju, prispevali k urejevanju 
težavnega položaja aluminij
ske industrije. Menih so, da 
naj bi uvedli liberalizacijo 
vseh cen od boksita do alu
minijskih proizvodov, hkrati 
pa bi bilo potrebno normali
zirati zaščitne carine. Nujno 
bi bilo potrebno rešiti vpra
šanje visokih cen električne 
energije v odnosu na druge 
proizvajalce v svetu ter po
večati stimulacije domačim 
proizvajalcem in predeloval
cem, ki izvažajo na konver
tibilno področje. Udeleženci 
sestanka so bili tudi mnenja, 
da bi morah spremeniti uvoz 
ni režim s prostega uvoza na 
uvoz z dovoljenjem.

Družbeno-politične organi
zacije podjetij aluminijske 
industrije so še sklenile, da 
bodo skupno obravnavali pro
blematiko samoupravljanja, 
kadrovsko in stanovanjsko 
politiko, vprašanja beniflci- 
rane delovne dobe in minu
lega dela, vso pozornost pa 
bodo posvetile še izvajanju 
ustavnih dopolnil.

D. U.

oglašujte 
v dnevniku
DELO

je namreč pokazalo toliko no
vosti, da jih cenimo nekako 
takole: samo temeljito pozna
vanje občinske stvarnosti lah
ko preusmeri proračunski de
nar na tiste pereče točke, ki 
so najbolj potrebne dodatne
ga financiranja. V Kranju 
povedo, da z drugačno prora
čunsko razporeditvijo niso 
napravili drugega, kot prizna
li pravice do socialne pomo
či vsem tistim, katerim sp 
jih prej kratili zaradi po
manjkanja denarja. Vpraša
nje pa je, ali povsod poznajo 
socialne probleme in jih lah
ko pravično odstranijo. To 
bo očitno zajetna naloga up
ravnih iri državnih organov v 
občinah.

V kranjskem proračunu 
srečujemo podatek, da bodo 
letos za 42 odstotkov zvišali 
dohodke centra za socialno 
delo. Okoli 40-odstotnega zvi
šanja se vrte tudi kmetijske 
skrbnine in zdravstvene ko
lonije. V občini Ljubljana- 
Center se okoli 40-odstotnega 
zvišanja sučejo izdatki za 
skrbnine v mladinskih domo
vih, za vzgojno dejavnost 
mladine, potem rejnine in 
oskrbnine v domovih počitka.

Celje krepi rejništvo in de
lo mladinskih domov ter viša 
denarno pomoč stalnim so
cialnim podpirancem. Kaže, 
da so občine z olajšanjem 
sprejele in uresničile republi
ško politiko. V stalnem stiku 
s potrebami občanov so ra
zumljivo izpeljale vsaj tisti 
del nalog, katerih realnost 
vidijo v pobiranju višjih pre
jemkov in v spremembi repu
bliške davčne politike na- 
SRloh. Ljubljanska občina 
Center je predvidela močan 
vpliv enega in drugega.

Večji delež
S celjskim podatkom doka

zujemo, da se bosta izobra
ževanje in vzgoja v proraču
nu letos bolje odrezala. Pred
vsem bodo zvišali osebne do
hodke zaposlenih v izobraže
vanju. Isto bodo napravili tu
di v Kranju in v občini Ljub- 
ljana-Center. Seveda pa inve
stiranje ne bo enakovredno 
udeleženo v proračunskih 
sredstvih. Nasprotno, omenje
ni proračunski predlogi teže 
k popravljanju osebnih do
hodkov in se manj zanimajo 
za investicije.

Drugačnega razporejanja 
proračunskih sredstev bodo 
letos deležne tudi komunalne 
dejavnosti. Kranj zvišuje pri
spevke za 34 odstotkov, pri 
čemer še posebej izkazuje 
vzdrževanje ulic in občinskih 
cest. Celje računa s samopri
spevkom, Ljubljana-Center pa 
črpa denar za popravljanje 
ulic kar iz petih virov: enkrat 
iz komunalne dejavnosti, dru
gič iz negospodarskih in tre
tjič iz gospodarskih investicij, 
potem iz prispevka za upora
bo mestnega zemljišča ter s 
posebnega računa za ceste in 
ulice.

Letošnje izkušnje
Kam so potemtakem kre- 

nili občinski proračuni? v 
njih je zapisana izrecna po
raba za komunalne potrebe, 
bolje rečeno za občanove po
trebe. Razporeditev prora
čunskih sredstev je torej 
enostavna. Predvsem tisti 
delavci, ki posredno ali ne
posredno dobivajo dohodke 
iz proračuna, ne smejo po 
prejemkih zaostajati za dru
gimi zaposlenimi v občini. 
Potem, davčna služba posta
ja sodobnejša in modernej
ša. Povečane davščine zbi
ra zato, da bodo v proraču
nu razporejene predvsem na 
socialne dajatve, oziroma na 
izravnavanje socialnih raz
lik med občani. Navsezadnje 
vse investicije v občini so 
postavljene pred razpotje: 
ali jih bodo naslonili na pri
spevke občanov, kot na pri
mer šolstvo in otroško var
stvo ter deloma komunala, 
ali pa bodo ukrepali tako] 
da bodo podražili bivanje v 
komuni — z višjimi stanari
nami in komunalnimi pri
spevki. pri tem bi seveda 
povsem določno izbrali in
vesticijsko področje.

Najbrže pa je treba za ve
čino občinskih investicij 
poiskati pravilen odgovor, 
ali naj bodo samoprispevki 
v bodoče usmerjeni v vse 
občinske dejavnosti. Tako 
zaradi sistema kot zaradi 
pravičnejšega iskanja poti iz 
občinskih finančnih zadreg, 
velja vprašati, ali bomo ko
ristnikom komunalnih uslug 
dovolili ceneno rabo, 
ali pa bomo z višjim ‘pri
spevkom koristili še tistim, 
ki so jim usluge še nedo
stopne. Ce bo ta odločitev 
skupna na Slovenijo ali sa
mo občinska, o tem bo letos 
nedvomno potrebna širša 
razprava.

ALENKA MIŠIC

Brez državnega dežnika
Kaže, da države zlepa ne puščajo pri miru in ob 

strani, niti tedaj ne, kadar to sama želi. Predsednik 
izvršnega sveta Srbije Milenko Bojanič je bil na ne
davni njegovi seji prisiljen, da se prav posebej zahvali 
za ponudbe, da bi republika kot družbenopolitična 
skupnost, kot država, bila ustanoviteljica, članica ali 
samoupravljalka v gospodarskih skladih. ,

Najprej je to storil ob razpravi o samoupravnih' 
skladih združenega gospodarstva v Srbiji, o katerih 
bodo v kratkem govorili v skupščinskih odborih in ki 
jih sicer vlada popolnoma, ne le moralno, ampak 
tudi denarno podpira. Obstaja pa opazna usmerje
nost, je opozoril Bojanič, da bi v imenu teh začetnih 
korakov iskali vire denarja s pomočjo države in držav
ne blagajne, kot to mora delati združeno gospodarstvo, 
na samoupravni način, ge yedno obstaja občutek, da je 
varneje in lagodneje vedriti, kadar drži nad glavo 
dežnik država!

Zahtevo za združevanje v imenu države je predsed
nik izvršnega sveta Srbije zavrnil tudi, ko je bilo go
vora o zveznem skladu za kreditiranje izvoza, o čemer 
bi sicer, po dolgotrajnem pričakovanju, te dni podpi
sali družbeni dogovor. Po eni varianti bi morale do
govor podpisati organizacije združenega dela, njihovi 
obrati in družbenopolitične skupnosti. Med samo sejo 
pa so zvedeli za zamisel, da bi ta sklad namesto z 
družbenim dogovorom in dokumenti ustanovili kot sa
moupravni sklad gospodarstva.

Srbija je sicer tudi v prvi varianti, četudi bodo 
njeni predstavniki vztrajali na drugi, zainteresirana za 
obstoj tega sklada.

Ne bodo vračali posojila
Približno 2000 najboljših študentov na Hrvaškem 

bodo letos oprostili vračanja posojila. V republiškem 
skladu za kreditiranje pravijo, da se število takšnih 
študentov stalno povečuje. To je rezultat zelo pozitiv
nega delovanja raznih stimulansov, da uporabniki po
sojil čimprej in uspešno diplomirajo.

Samo v tem šolskem letu bodo uporabniki študent
skih posojil oproščeni vračanja približno 5,5 milijo
nov dinarjev. V minulih dveh letih so kreditnih obvez
nosti oprostili približno 4000 študentov in učencev, 
medtem ko je znašala višina »črtanega« dolga približno 
15 milijonov dinarjev.

V pravilih sklada so uporabniki študentskih posojil 
tudi drugače spodbujani za čim boljši uspeh. To so 
odpis posojila za dosežene rezultate v pripravniškem 
stažu v delovni organizaciji, dalje posebne nagrade za 
opravljene izpite, diplomske naloge in podobno, piše 
Borba.

Organizacije po ustanovah
Organizacija ZK Sarajeva je leta 1969 štela 28.164 

članov, decembra lani pa samo 26.074. Mestna konfe
renca ZK sodi, da se morajo ob tem podatku zami
sliti vsi forumi in organizacjie. Za kolikšen »osip« 
gre, si laže predstavljamo, če upoštevamo, da je bilo 
v tem času v ZK sprejetih več kot 2000 novih članov.

Med izključenimi, izpisanimi člani in tistimi, ki so 
svojevoljno zapustili ZK, je največ delavcev.

Mestna konferenca ZK je o teh vprašanjih večkrat 
razpravljala. Po splošnem mnenju bi osip lahko pre
prečili, če bi bile organizacije ZK učinkovitejše. Ravno 
zato predlagajo, naj bi čimprej »razbili« sedanje veli
ke organizacije, ki štejejo po več sto članov, in name
sto njih ustanovili organizacije po ustanovah, piše 
Politika.

Odgovornost pred javnostjo
Pokrajinski komite ZK Vojvodine je ugotovil na 

ponedeljkovem sestanku, da se mednacionalni odnosi 
v pokrajini dobro razvijajo.

»Dejstvo je, da smo fronto z nacionalisti v glavnem 
dobro držali, je dejal Mirko Canadanovič. 21. seja in 
izkušnje, ki smo jih dobili v Jugoslaviji v zadnjem letu 
ali v dveh letih, nam utrjujejo prepričanje o odločnem 
stališču, da s šovinisti ne more biti niti navadne po
miritve, kaj šele trajnega ideološkega in moralnega 
kompromisa. Vendar to, da zanimamo šoviniste, še ne 
pomeni, da to njivo obdelujemo, tako kot je treba ih 
kot bi jo lahko. V zvezi s tem je Canadanovič vztrajal, 
da se določijo sredine tn institucije, ki so za določene 
zadeve odgovorne in da se zahteva odgovornost pred 
javnostjo, piše Politika.

»Navijaško" vprašanje
Na pravkar končanem posvetovanju v Primoštenu 

so dr. Stipetu Suvarju, ki je nedavno postal tudi član 
CK ZK Hrvatske, postavili vrsto vprašanj o političnem 
položaju na Hrvaškem. Eden izmed udeležencev je med 
drugim vprašal; »Zakaj se ne izvede udar tudi na 
.Prosvjeto’, kot je bilo to storjeno v Matici hrvaški, in 
zakaj se ustvarja nedotakljivost okrog .Prosvjete’, 
hkrati pa se trdi, da je delovala z antisocialističnih po
zicij?«

»To vpraašnje je postavljeno s stališča rivalitete in 
je samo po sebi navijaško,« je odgovoril dr. guvar. Po 
njegovem mnenju gre za to, da se Prosvjeta tudi po 
svoji zgodovini razlikuje od Matice Hrvatske, saj je 
nastala med NOB na podlagi sklepa KP Hrvatske. 
Dr. guvar je dalje dejal, da je glede na velikost raz
merje med Matico Hrvatsko in Prosvjeto enako raz
merju med »velikanom in pritlikavcem«, in to ne samo 
v fizičnem, ampak tudi v intelektualnem pogledu.

Poleg tega pa je bil vpliv komunistov v Prosvjeti 
močnejši kot v Matici in prav to je ustvarjalo nekoliko 
bolj zdravo ozračje, vsaj v glavnem odboru Prosvjete, 
pravi guvar. Spomnil je tudi, da se je nacionalistično 
delovanje v Prosvjeti pojavilo kot odmev na hrvatski 
nacionalizem. Pri tem je pripomnil, da je bil naciona
lizem v Prosvjeti povezan z nevarnostjo, ker bi uteg
nil imeti reperkusije na vso Jugoslavijo, saj se je na
slanjal na nacionalno maso v Srbiji.

guvar se ni strinjal z oceno, da se proti takšnemu 
delovanju Prosvjete ne ukrepa. Narobe, prišlo je do 
razpustitve posameznih organizacij tega društva, je 
dejal dr. guvar, piše beograjska Politika.

RAZPISNA KOMISIJA
Industrijskega podjetja
»ALPREM«
KAMNIK, USNJARSKA C. 9

razpisuje prosto delovno mesto

DIREKTORJA PODJETJA
Poleg splošnih pogojev mora kandidat izpolnjevati 
tudi naslednje pogoje:

da ima visoko ali višjo izobrazbo tehnične eko- 
nomske ali pravne smeri in 5 let prakse na 
vodilnih delovnih mestih
da ima srednjo šolsko izobrazbo ekonomske ali 
tehnične smeri in 10 let prakse na vodilnih de
lovnih mestih v podobnih delovnih organizacijah 

— imeti mora široko družbeno politično in gospo
darsko razgledanost in moralne kvalitete

Lastnoročno napisane prijave pošljite v 15 
od dneva objave na naslov: Industrijsko pc 
»Alprem« Kamnik, Usnjarska c. 9 z označi 
razpisno komdsijo.
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Trda roka
Polkovnik Georgios Popa- 

dopulos je tvojemu že tako 
obširnemu seznamu najrišjih 
funkcij zdaj dodal ie eno: 
odstavil je regenta oziroma 
namestnika kralja Konstanti
na, Georgia Zoitakisa. ter 
tam prevzel njegovo dolžnost. 
Tako je zdaj Papadopulos re
gent, predsednik vlade, ob
rambni m zunanji minister.
N je goto zadnje dejanje velja 
ta eno najpomembnejših v 
času. odkar je v aprilu 1967 
prevzel oblast, in utegne 
imeti daljnosetne posledice. 
Vro po tistem, ko je prevzel 
položaj regenta, je v krat
kem radijskem govoru ljud
stvu dejal: tVpam. da bom 
z božjo pomočjo in podporo 
vsega ljudstva lahko oprav
ljal tvojo novo funkcijo, pri 
čemer te bom držal ustave in 
zakonov v držam *

Y uradni razlagi je moral 
general Zottakis zapustiti po
ložaj regenta zato. ker je 
moviral prizadevanja vlade* 
ter »te brez razloga vmeša
val v zakonodajno delo vla
de*. Georgios Zoitakis ie bil 
v času vojaškega udara po
veljnik armadnega korpusa v 
Solunu in se je nemudoma 
pridružil pučistom. Po tistem, 
ko se je izjalovil *nasprotni 
udare kralja Konstantina (v 
decembru 1967) in ko je vla
dar pobegnil v Italijo, je bil 
Zoitakit postavljen za regen
ta.

Sajnovejšl ukrep premiera 
Papadopula povezujejo tudi z 
nedavno kampanjo vladi na
klonjenega atenskega tiska o 
tem. naj bi izvedli referen
dum. na katerem naj bi se 
Grki izrekli o tem. ali naj bo 
dežela še naprej »kronska 
demokracijam ali pa naj se 
spremeni v republiko s pred
sedniškim sistemom. Po ti
stem. ko je Konstantin zbe
žal iz Grčije, to polkovniki p 
septembru 196S namreč z re
ferendumom »dali* ljudstvu 
novo ustavo. Po tej ustavi je 
Grčija »kronska demokraci
ja*. kralj pa je izgubil veliko 
pooblastil, tako da je njegova 
oblast zelo omejena.

Razprava o tem. alt naj se 
kralj trne ali ne. ali naj iz
vedejo referendum o njegovi 
vrnitvi itd., je v bistvu pri
krila osnovno vprašanje, od
vrnila naj bi pozornost jav
nosti od same ustave in od 
vprašanja, kdaj in kako bo
do polkovniki začeli zares 
izvajati ustavne določbe.

Kampanja o »kralievi uso
di* je imela še en namen: od
vrnila naj bi pozornost grške 
javnosti od ciprske krize in 
obenem posvarila opozicijo. 
Konstantina ter njegove do
mače in tuje prijatelje, naj 
nikar ne skušajo izrabiti ci
prske zadeve za izvedbo sro- 
ph načrtov.

V Atenah je bilo že nekaj 
časa jasno, da Konstantin 
vse bolj izgublja svoje pri
vržence m da bi bili tudi pol
kovniki pripravljeni izpeljati 
referendum o spremembi dr
žave v republiko. Popolnoma 
jasno je tudi. da bi bil prvi 
predsednik morebitne nore 
republike Grčije — Georgios 
Papadopulos.

Papadopulos si ves čas. kar 
je na oblasti, nabira moči in 
pooblastila. Nekajkrat je že 
spremenil vlado. na i več jo 
spremembo pa je izvedel av
gusta lani. Tedaj je pometal 
tz vlade večino oficirjev m 
predvsem oslabil svoja naj
tesnejša sodelavca in člana 
tnumvirata polkovnika Pata- 
kos tn Makarezos sta postala 
samo podpredsednika vlade, 
se pravi, da je prvi izgubil 
položaj ministra za notranje 
zadere, drugi pa položaj mi
nistra za ekonomsko koordi
nacijo. Druge oficirje, ki so 
sodelovali v aprilskem puču. 
je Papadopulos poslal v (no
vo ustanovljeno procince. na 
njihove položaje pa imenoval 
»tehnokrate* oziroma politič
no brezbarvne ljudi, ki ga 
seveda slepo ubogajo 

Prt vsem tem svojem počet
ju ti je Papadopulos pred
vsem ie močneje zagotovil 
podporo oboroženih sil. Ima 
popolno nadzorstvo nad voj
sko. povsod v enotah ima 
tvoje »opazovalce*. /koli 
Aten pa sebi popolnoma zve
ste enote, ki jim razen tega 
od avgusta lani poveljuje nje
gov brat Konstantin Papado 
pulos (uradno kot »državni 
sekretar za Atiko*).

Lanska sprememba vlade 
naj bi bila po mnenju neka
terih opazovalcev *usluga 
Ameriki*: ameriški senat je 
namreč nekaj prej sprejel 
sklep, da odpravi vojaško 
pomoč Grčiji fllt milijonov 
dolarjev/, dokler jtotkovniki 
ne stoja jo na pot demokraci
je, ne ukinem izrednega sta
nja m ne razpišejo parlamen
tarnih volitev. A'a takšne 
sahteve je Papadopulos zelo 
občutljiv tn ga spravljajo v 
bes

Papadopulos je naredil 
spretno potezo s spremembo 
vlade v »tehnokratsko* te to
liko omehčal Nizona. da je 
v skladu s pooblastili, ki jih 
trna predsednik ZDA ise pra
vi »v imenu državne varno
sti*. saj je Grčija pomemben 
faktor v NATO), sam obno
vil vojaško pomoč Atenam. 
Položaj Pajtadopula se je še 
utrdil s pogodbo, po kateri 
ima ameriško 6. ladjevje svo
jo stalno bazo v Pireiu. na
kar je grški premier ob ame 
riški pomoči lahko ukrepal 
naprej, pritisnil je na Naka
na m zdaj odstavil Zoitakisa 
tn povečal svojo oblast. Zdaj 
lahko tudi glasno pore svojo 
misel. »Grčija sem jaz’*

M IVANC

O. REISINGER RAZNOTERI NIXON

»Vjesnik«, Zaj»reb

Razvneti duhovi
Opozicija v Franciji se je znašla v precepu v trenutku, 
ko naj bi začela pripravljati skupni - vladni program

OD NAŠEGA PARIŠKEGA DOPISNIKA

PARIZ. 22. marca. Čeprav bo napovedani referendum o razširitvi EGS šele 23. 
aprila, so se duhovi že močno razvneli. Vladna večina se že pripravlja na kam
panjo za Evropo, opozicija pa se pripravlja na kampanjo o nečem drugem, vendar 
še ni čisto jasno, o čem. Očitno je, da se ne socialisti ne komunisti nočejo pre
nagliti. Delegaciji obeh velikih levih strank se danes prvič sestaneta v okviru 
posvetov o skupnem vladnem programu, vendar bo na dnevnem redu najbrž pred
vsem referendum. Komunisti bodo o referendumu najbrž govorili tudi na današ
njem in jutrišnjem zasedanju CK. Vendar pa javnost verjetno ne bo zvedela 
ničesar konkretnega pred nedeljo, ko bo za zaprtimi vrati zasedal izredni kongres 
socialistične stranke.

Rogers o 
Kitajski 

in SZ
»Nova ameriška politika 
do LR Kitajske nikakor 

ni protisovjetska«
WASHINGTON. 32 marca 

(UPI» — Ameriški državni se
kretar William Rogers je de
jal. da prizadevanja ZDA za 
izboljšanje stikov z LR Ki
tajsko ne bodo v ničemer pri
zadela koristi ameriških za
veznikov ali ameriških stikov 

Sovjetsko zvezo.
Združene države Amerike 

bodo Sovjetsko zvezo skuša
le prepričati, da nova ameri
ška politika do LR Kitajske 
nikakor ni »protisovjetska«, 
je rekel Rogers. ZDA lahko 
razvijajo stike tako s Kitaj
sko kot s Sovjetsko zvezo, 
stiki med SZ in Kitajsko pa 
so skrb teh dveh držav. Tako 
je Rogers doslej najbolj ja
sno nakazal, da bodo ZDA 
med Nixonovim obiskom v 
Moskvi, ki se začne 22. maja. 
sovjetske voditelje izčrpno 
seznanile s pogovori, ki jih 
Je predsednik Nizon prejšnji 
mesec imel s kitajskimi pred
stavniki.

To izjavo je Rogers dal na 
kosilu, ki je bilo prirejeno na 
čast turškemu premleru Eri- 
mu. Pozneje je v nekem tele
vizijskem intervjuju dejal, da 
pri izboljševanju stikov med 
\Vashingtonol in Pekingom ne 
gre za »novo razvrščanje veli
kih sil«. V tem ne vidim ni
kakršnega razvrščanja, je po
udaril. temveč samo spre
membo. ki Je normalen od- 
ev razmer v današnjem sve

tu.

Nixonov podpis
Ameriški predsednik podpisal odlok, s katerim je po
oblastil OPIC za razširitev programov na Jugoslavijo

WASHINGTON. 22. marca (Tanjug). Predsednik Nikon Je podpisal odlok, s kate
rim je pooblastil vladno agencijo za poroštvo ameriških zasebnih investicij v tu
jini OPIC, da lahko razširi svoje programe tudi na Jugoslavijo in Romunijo. Kot 
so poudarili v ameriških gospodarskih krogih, bodo tako precej spodbudili ame
riški zasebni kapital k sodelovanju pri skupnih načrtih v obeh državah.

Ta predsednikov ukrep je 
sledil po kongresni procedu
ri in pooblastilih, ki jih ima v 
okviru zakona o pomoči tu
jini. Predsednik agencije 
OPIC Bradford Mills je izja
vil. da bodo jeli spodbujati 
ameriške zasebne investitorje 
k vlaganjem v jugoslovanske 
in romunske programe, brž 
ko bodo sklenili z obema vla
dama administrativne aranž
maje. Mills je lani obiskal 
Romunijo in Jugoslavijo in se 
pogovarjal o izgledih za inve-

Pogovor Nixon 
—Manescu

WASHINGTON. 22. mar
ca (Reuter) — Predsednik 
Nixon je z romunskim 
predstavnikom vlade Ma- 
nescom včeraj govoril o 
možnostih za izboljšanje 
trgovinskih in gospodar
skih stikov med Romuni
jo in ZDA. Romunska go
spodarska delegacija je 
na obisk v ZDA pripoto
vala na povabilo Herber
ta Steina, predsedn-ika 
ameriškega gospodarske
ga sveta. Pogovori so v 
zvezi s sporočilom, da bo 
vlada jamčila za var
nost investicij ameriške- 
ga zasebnega kapitala v 
Jugoslaviji in Romuniji.

stiranje. Dejal je, da je agen- | 
cija že dobila pet prošenj | 
ameriških gospodarstvenikov, 
da bi jamčili za politično tve
ganje.

Mills je še izjavil, da je Ju
goslavija pri načrtovanju ta
kih aranžmajev že precej da
leč in da je pričakovati prve 
kupčije že čez nekaj tednov. 
OPIC daje ameriškim zaseb
nim investitorjem, ki poslu
jejo v približno 90 državah v 
razvoju, vladno poroštvo za 
nekonvertibilnost domačih va
lut. škodo, ki jo lahko pov
zroči vojna, in podobno, ga
rantira pa tudi odplačilo po
sojil. ki jih prispevajo ameri
ške kreditne ustanove. Dejal 
je. da bodo imeli od skupnih 
vlaganj koristi tudi investi
torji in ne le države, v kate
rih bodo vlagali. Investitorji 
si bodo tako zagotovili nova 
tržišča in nove kupčije doma 
ter ugodnejšo .plačilno bilan
co z ZDA. Tej temi je posve
til precej pozornosti tudi go
spodarski list »Journal of 
Commerce«, iti napoveduje, 
da bo predsednikova odloči
tev spodbudila vrsto skupnih 
kupčij, zlasti v Jugoslaviji.

List omenja tudi nekaj kup
čij,‘za katere so ameriške fir
me že zahtevale poroštvo. Na
vaja, da je Jugoslavija spro
stila predpise o tujem investi
ranju in postala zanimiv«./ a 
za investitorje iz Zahodne Ev-

Past ob stolpu?
Predstavniki »delavske oblasti« trdijo, da je Feltri- 
nelli »zagrešil napake in padel v past sovražnikov«

OD NAŠEGA RIMSKEGA DOPISNIKA
RIM. 22. marca. Preiskava o smrti milijarderja, levičarja in založnika Giangiacoma 
Feltrinellrja — našli so ga pred tednom dni nekaj kilometrov pred Milanom in 
v okoliščinah, ki so dajale slutiti, da je skušal minirati daljnovodih stolp — se je 
zdaj v celoti usmerila proti skupinam, ki tvorijo italijansko izvenparlamentamo 
levico, medtem ko javnost pričakuje podrobnejše rezultate avtopsije, opravljene 
minulo soboto.

Dosedanii rezultati avtopsi | pinami: privrženci tega giba
te so mršavi — objaviii so | nja poudarjajo, da ni prvič, 
le to. da je Feltnneih izkrva- da se država s takšno meto

do spravlja nad skrajno le-

rope. zlasti iz Nemčije, Itali
je in Švedske. Baje znašajo 
skupna vlaganja 800 milijonov 
dolarjev; od ameriških pa 
omenja le večjo firmo Eaton 
Corporation. V prihodnje pa 
bo najbrž več ameriških in
vestitorjev, piše »Journal oi 
Commerce«; njihov delež v 
skupnih načrtih naj bi bil in
vesticijski kapital, oprema in 
tehnologija, jugoslovanski pa 
delovna sila, marketing in po
dobno. Večina tako ustvarje
ne proizvodnje bi bila name
njena z» svetovni trg.

Odhod 
Ceausescuja 
iz Konga

BRAZZAVILLE, 22. mar
ca (AP) — V skupnem kon- 
govsko-romunskem sporočilu, 
objavljenem sinoči ob odho
du' Nicolaa Ceausescua iz 
Konga, je izražena želja, da 
bi poglobili stike med drža
vama. Podpisali so sporazum 
o dolgoročnem gospodar
skem sodelovanju jn ustano
vitvi mesar« komisije, ki 
naj bi spodbudila gospodar
sko sodelovanje. Sklenili so 
tudi sporazum o gradnji 
dveh industrijskih objektov 
v Kongu: za predelavo le
sa in za predelavo železove 
rude.

Iraški 
obisk v 

Damasku
Huseini bo seznanil sir
ske predstavnike z ira
ško pobudo o federaciji

DAMASK 22. marca (Tan
jug) — Iraški podpredsednik 
Sidam Huseini, namestnik 
generalnega sekretarja stran
ke Baas. je včeraj popoldne 
prispel v Damask in se takoj 
sešel s predsednikom Asa- 
dom. Namen njegovega obi
ska je, da bi sirske predstav
nike seznanili ž iraško po
budo za združitev Iraka, Siri
je m Egipta.

Ta načrt je bil v javnosti 
doslej neznan. Opazovalci vi
dijo v njem ukrep, s katerim 
želijo omenjene države odgo
voriti na sklep jordanskega 
kralja Huseina, da bo usta- re;l ne °° le,zfv “ n“plYUI‘u’ 
novil jordansko - pakistansko | ot> teJ priliki, se ji bodo

pridružile tudi nekatere sku-

Oe je pri tem referendumu 
sploh kaj čisto jasno, potem 
je jasno to, da to ne bo gla
sovanje o Evropi. Mogoče in 
celo verjetno je, da misli 
Pompidou uporabiti ta april
ski »da« kot jamstvo za ev
ropsko politiko, ki je daleč 
od de Gaullove, vendar pa 
ni dvoma, da Je njegov prvi 
namen strnita vrste »svojih« 
in razbiti opozicijo. Pompi
dou se je najprej odločil za 
referendum, šele potem je 
iskal temo zanj. Njegovo od
ločitev je torej treba oce
njevati v tem razmerju. Ev
ropa bi se razširila tudi brez 
referenduma, ki ga ni nihče 
pričakoval in ne zahteval. Re
ferendum brez Evrope pa bi 
bil veliko bolj kočljiv in 
manj učinkovit.

Evropa je zanesljiva tema, 
ker hkrati združuje in raz
dvaja. Zanesljiva zato, ker je 
jasno kot beli dan, da je 
večina Francozov za razširi
tev EGS. In ne samo veči
na Francozov, ampak tudi 
večina francoskih strank. Go- 
listična NDR bo seveda gla
sovala za — nekateri iz pre
pričanja. ortodoksni »golisti«, 
ki imajo drugačne poglede 
na Evropo, pa po dolžnosti. 
Neodvisni republikanci Gis- 
carda d’Estainga so že od 
nekdaj čistokrvni »Evropejci« 
Cent.risti, ki so se pridruži
li vladi, prav tako. In Leca- 
nuetovi opozicijski centristi 
tudi.

Z veliko vladno družino to
rej ne bo težav — nasprotno.

federacijo. Damask za zdaj 
na podlagi Bagdada še ni 
uradno reagiral, neuradno pa 
je mogoče slišati pripombe 
in vprašanja, kako da iraški 
načrt ne upošteva Libije, ki 
je že v federaciji s Sirijo in 

' Egiptom. Sprašujejo se tudi.

pine iz opozicijske sredine — 
poleg Lčcanueta verjetno tu
di nekateri radikali Servana 
Schreiberja. Drugače pa je 
z opozicijo. Socialisti in ko
munisti so se znašli v pre
cepu v trenutku, ko naj bi

zakaj se Trak. če si resnično začeli pripravljati skupni 
želi združitev, ne pridruži že vladni program. Socialisti so 
obstoječi federaciji arabskih j namreč prepričani »Evropej- 
republik. i ci«. medtem ko komunisti

V Damasku poudarjajo, da vztrajno in srdito ob
je Huseini najvišji iraški sojajo. Toda Mirterrand in 
funkcionar, kar jih je zadnja Marchais se za zdaj. nista da- 
leta obiskalo Sirijo. Zato so 'a zmesti. Oba govorita o 
ga sprejeli z ustreznimi čast- sti«. ki se ji je treba ogniti, 
mi. vendar so hkrati pouda- Toda kako? Ce bi eni in dru- 
rili. da je prispel kot pred- Prt glasovali po prepričanju, 
stavnik vlade in države, ne | bi se njihova pota razšla. Ra-
pa kot ugleden voditelj stran
ke Baas Sirska in iraška 
stranka Baas se namreč v 
marsičem ne skladata.

zen tega bi komunisti ostali 
osamljeni, saj bi bili edina 
velika stranka, lri bi glaso
vala proti razširitvi EGS.

vel pri eksploziji, to je, da 
je bil še živ. ko se je znašel 
pod daljnovodnim stolpom — 
in po vsej priliki bo treba 
čakati še mesec dni. da bodo 
znani rezultati drugega dela 
preiskav, to je. ali je bil Fel- 
trinelli omamljen z mamilom 
ali pa morda z udarcem po 
glavi «na truplu so našli po
škodbe. ki se ne skladajo z 
zgodbo o smrti pri eksplo
ziji).

Ker ta uganka še ni raz
vozi jana. preiskovalci sledijo 
podmeni o Feltrinellijevemu 
zavestnemu sodelovanju pri 
atentatu ter zato še naprej 
vdirajo skozi vsa vrata, ki 
vodijo k delovanju skrajne 
izvenparlamentame levice.

Prav v ponedeljek in torek 
naj bi v Milanu odkrili nekaj 
oporišč levičarjev, med njimi 
pravo levičarsko centralo. Tu 
naj bi našli vrsto zanimivih 
dokumentov, ki pričajo ne sa
mo o organizaciji levičarskih 
komandosov — čete po pet 
ljudi, bataljoni po štiri čete. 
kurirji za prence povelj, spi
ski opreme za poulične nere
de — marveč tudi o sodelo
vanju teh levičarskih skupin 
pri neredih, ki so bili pred 
štirinajstimi dnevi v Milanu, 
ko so se v mestu spopadle 
skupine levičarjev s kolono 
demonstrantov skrajne des
nice. Najdeni dokumenti naj 
bi nadalje pričali o urjenju, 
o taktiki mestne gverile in o 
drugih podrobnostih. Policija 
v tej zvezi išče nekaj pred
stavnikov skrajne levice, med
tem ko eno od levih gibanj, 
»delavska oblast«, odgovarja, 
da gre za običajno policijsko 
predvolilno provokacijo, ka
tere namen je s policijsko 
akcijo dokončno obračunati 
s skrajnimi levičarskimi sku-

vico.
Kljub tem trditvam pa po 

drugi plati skorajda ni nobe
nega dvoma več. da je bil 
Fel trinelli globoko zapleten 

"v politično delovanje skrajne 
levice. Potrditev je prišla iz 
vrst prav te levice, ki ve po
vedati . da se je založnik v 
zadnjih dveh letih pridružil I 
skupinam, ki so skušale po- ' 
snemati metode latinsko-ame
riške mestne gverile (v Ita
liji so se imenovali GAP — 
gruppi dazione partigiana), 
katere taktika je s hitrimi 
udari (spopadi na ulicah, po
seganje v radijske in televi
zijske oddaje), zaostriti poli
tična protislovja ter pripe
ljati v krizo meščanske insti
tucije. Prav zato pa levica 
tudi trdi. da je malo verjet
no, da bi se Feltrinelli sam 
odpravil minirat daljnovodni 
stolp, češ da ni bil anarhist.

marveč član organizacije s 
političnim programom. Tega 
mnenja so predstavniki »de
lavske oblasti«, ki so na vče
rajšnji tiskovni konferenca v 
Rimu zatrdili, da je Feltri
nelli »zaradi velikodušnosti 
zagrešil napake m neprevid
nosti ter padel v past so
vražnikov«.

MARJAN SEDMAK

Allendejev
manever

SANTIAGO, 22. marca 
(Reuter) — Čilski predstav
nik Salvador Al len de je uka
zal. naj se do torka prene
hajo vse seje v obrti domo
vih kongresa.

To pravico ima predsednik 
po ustavi. Neki vladni funk
cionar je dejal, da Allende 
s tem ukrepom želi olajšati 
pogovore z voditelji krščan- 
skodemokratske stranke, to 
Je glavne opozicijske stran
ke v državi.

Nova stavka
Urugvajski delavci stavkajo zaradi 
razvrednotenja pesa in podražitev
RIO DE JANEIRO, 22. marca (Tanjug). Več kot 
400.000 sindikalno organiziranih urugvajskih delavcev 
je začelo novo splošno stavko, ker so delodajalci za
vrnili njihovo zahtevo, naj jim povečajo mezde naj
manj za 40 odstotkov.

Delavci in uslužbenci s se- j električnega toka <80 do 100 
dan jo stavko protestirajo odstotkov), živil <50 do fiO 
tudi proti razvrednotenju ! odstotkov) in zdravil (25). 
pesa za 50 odstotkov, kar je 1 Te podražitve je vlada nove- 
bil prvi Bordaberrjrjev ukrep, ga predsednika odobrila pred 
proti podražitvi goriva in i nekaj dnevi.

družba, 
rednimi linijami 

* povezuje vsa jugosiovan 
letališča z več kot 

30 metsti evrope,
severne affrike in bližnjega vzhoda

GEORGE S POMPIDOU 
Evropa je zanesljiva tema

Vse več opazovalcev je za
to prepričanih — in te dom
neve spodbujajo tudi neu
radne izjave nekaterih soci
alistov — da se bodo sociali
sti odločili za »motivirano 
abstinenco« in da bodo po
skušali pridobiti za to tudi 
komuniste. Motivirana absti
nenca — to bi pomenilo: 
vzdržali se bomo glasovanja, 
ker smo načelno proti temu 
referendumu, ki ni glasova
nje o Evropi, ampak notra
njepolitični manever. Ali pa: 
vzdržali se bomo, ker nismo 
za tako Evropo, kakršno nam 
ponuja Pompidou. Predlaga
mo take in take spremem
be .. .

Socialisti in komunisti bi 
tako rešili enotnost levice.

hkrati pa njihova akcija ne 
bi bila videti kot razdiralni 
bojkot, ampak kot vsebinska 
politična akcija. Treba je 
namreč misliti na volitve, ki 
so po mnenju opozicijskih 
voditeljev — pa ne samo 
njih — nemara veliko bliže, 
kot se zdi. Mnogi namreč mi
slijo, da bo Pompidou po 
referendumu preosnoval vla
do in razpisal volitve, tako 
da bi lahko golisti in njiho
vi zavezniki na valu evrop
skega »da« lahko spet zma
govito pojezdili v parlament. 
Tako je delal de Gaulle — 
in Pompidou mu sledi po 
metodah, če že ne po vse
bini.

ANDREJ NOVAK

Obisk Erima 
v Beli hiši

WASHINGTON, 22. marca 
(AFP) — Predsednik Nixon 
se je včeraj skoraj dve uri 
pogovarjal s turškim premi- 
erom Nihatom Erimom. Po
govori so bili »intenzivni in 
prisrčni«, je dejal predstavnik 
Bele hiše. Opazovalci sodijo, 
da sta sobesednika obravna
vala položaj na Bližnjem 
vzhodu in v Sredozemlju. Ni- 
xon je po sestanku omenil, 
da bo turška vlada prepove
dala pridelovanje maka za 
proizvodnjo opija in ostro 
nastooila proti trgovanju z 
mamili.

Podrobnosti o obisku bodo 
verjetno objavljene v skup 
nem sporočilu.

„ Varnostni ukrep "
Egiptovska vlada je sporočila OZN, da so izraelske 

oblasti januarja na silo preselile s Sinaja i> bližino Gaze 
več kot 10.000 egiptovskih državljanov. Februarja pa so 
Izraelci porušili 44 arabskih hiš na Sinaju.

V sporočilu je rečeno, da gre za premišljeno in siste
matično politiko nasilnega spreminjanja strukture pre
bivalstva na zasedenem arabskem ozemlju. Egiptovska 
vlada zahteva od generalnega sekretarja, naj nemudoma 
ukrepa proti taki izraelski praksi.

Izraelska vlada pa je v odgovoru na te obtožbe na
vedla. da gre za varnostne ukrepe, za kakršne so se od
ločili »v skladu z okupacijskimi zakoni in v boju proti 
teroristični dejavnosti«. Baje tako dejavnost na zase
denem arabskem ozemlju neti egiptovska vlada. V izra
elskem pismu, naslovljenem na \Valdheima, še priporo
čajo egiptovski vladi, naj skrbno pretehta »veliko odgo
vornost, ki si jo nalaga s tako politiko«.

ži&šsišisšiš:*
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Novice
LJUBLJANA: predavanje o zdomcih — Na nocojšnjem 

predavateljskem večeru ljubljanske podružnice. Geograf
skega društva Slovenije bo okvirno predstavljena pro
blematika zaposlovanja naših delavcev na tujem. O vzro
kih in posledicah našega zdomstva bo govoril dr. Bogdan 
Kavčič, vodja centra za raziskavo javnega mnenja pri 
republiškem svetu zveze sindikatov Slovenije. Predavanje 
bo ob 19. uri v predavalnici oddelka za geografijo na filo
zofski fakulteti, Aškerčeva 12 (soba 233).

LJUBLJANA: Aci Bertoncelj v Slovenski filharmoniji 
— Festival Ljubljana prireja jutri v dvorani Slovenske 
filharmonije recital pianista Acija Bertonclja, letošnjega 
dobitnika nagrade Prešernovega sklada. Izvajal bo dela 
Mozarta (Sonata St. 8 v a-molu), Merkuja (Utripi), Ravela 
(Sonatina) in Chopina (Štiri balade).

LJUBLJANA: problematiki urejanja In oblikovanja
mestnega prostora — Akcijski sekretariat urbanistične 
komisije zveze arhitektov Slovenite prireja danes ob 
18. uri v zgornji dvorani doma sindikatov nadaljevanje 
razprave o problematiki urejanja in oblikovanja mestne
ga prostora.

LJUBLJANA: gostovanje Mi-
-T |i —■ "■ roslava Cangaloviča — Posred

niška služba pri Festivalu Ljub- 
.l-SjjSRi ljana je pripravila prihodnji te- 

Pr den gostovanje znanega basista
Miroslava Cangaloviča v Slove
niji. S samospevi ter opernimi 

M. . g/ arijami domačih in tujih avtor-
l>* jev bo v ponedeljek, 27. marca
V .« Jr nastopu dvakrat za mladino v

j_ Celju, v sredo, 29. marca prav
. - ^9» tako v Celju na večernem kon-
Rfon _ *"SJ"’■ certu. v četrtek, 30. v gledali-
l Sču Toneta Čufarja na Jeseni-

':i cah in v petek, 31. marca, v Ma
riboru za delavce tovarne avto

mobilov Maribor. Pri klavirju ga bo spremljala Zora 
Mihailovič iz Beograda. Miroslav Cangalovič se-je rodil 
leta 1921 v Glamoču. Po prvih pevskih korakih v zborih 
je kmalu po drugi vojni postal solist beograjske Opere 
ter eden vodilnih basistov naSe operne umetnosti. Kot 
nosilec glavnih basovskih vlog. Se posebno pa v duetu 
s našim La tikom Korošcem v open Don Kihot, je postal 
znan v številnih opernih hišah in koncertnih dvoranah 
po svetu, za svoje umetniške dosežke pa je dobil številna 
priznanja in nagrade

LJUBLJANA: jugoslovanski filmski petek — Zveza 
kulturno prosvetnih organizacij mesta Ljubljana prireja 
ob zaključku konkurenčenoga sporeda z nedavnega festi
vala jugoslovanskega dokumentarnega in kratkega filma 
v Ljubljani pogovor z nekaterimi ustvarjalci kratkega filma. 
Pogovor bo v klubu poslancev, in sicer jutri, po končani 
projekciji v Komuni. Vodil ga bo filmski kritik in publi
cist Toni Tršar.

LJUBLJANA: o fenomenologiji maske — Slovenska 
akademija znanosti in umetnosti prireja 28. marca preda
vanje znanstvenega svetnika SAZU dr. Nika Kureta o feno
menologiji maske. Predavanje bo ilustrirano z diapozitivi.

NOVO MESTO: razstava o Eli Peroci — V Studijski 
knjižnici Mirana Jarca v Novem mestu je odprta raz
stava o delu pesnice in mladinske pripovednice Ele Peroci. 
PO tej razstavi bodo v avli te novomeške kulturne usta
nove pripravili Se knjižno razstavo ob 60-letnici smrti An
tona Aškerca.

BISTRA PRI VRHNIKI: Tehniški muzej Slovenije 
spet odprt — V soboto. 23. marca, bo znova odprt Tehni
ški muzej Slovenije. Muzej vabi obiskovalce, da si ogle
dajo obnovljene zbirke ln muzejski park z ribnikom ter 
stražni stolp in gozd. Muzejske zbirke bodo odprte vsak 
dan od 8. do 14. ure, ob sobotah, nedeljah in praznikih pa 
od 8. do 18. ure.

SARAJEVO; festival poezije — V počastitev obletnice 
osvoboditve Sarajeva bodo od 7. do 14. aprila tradicio
nalni »Sarajevski dnevi poezije«. To so sporočili na vče
rajšnji tiskovni konferenci v društvu književnikov Bosne 
in Hercegovine. Društvo je prireditelj te manifestacije. 
Za sodelovanje na 10. jubilejnem festivalu poezije v Sa
rajevu so se prijavili znani pesniki iz Jugoslavije in 
tudi tujine.

PIRAN: razstava in recital — V mestni galeriji v 
Piranu je bila včeraj odprta razstava slik Pavleta Ta
marja. Slikar razstavlja portrete, krajine in vrsto mono-

tipij. Ob razstavi je bil recital časopisnih stihov Janeza 
Menarta (nastopil je Karlo Marsel ob spremljavi pianist
ke Ivanke Lipoglavšek). Razstava bo odprta do 2. aprila. 
Na sliki: delo Pavleta Zamarja.

Iskanje izhodišč
Zakon o filmu naj združi interese 

vseh treh vej kinematografije
Včeraj dopoldne so člani 

odbora za kulturne dejavnosti 
prosvetno kulturnega zbora 
razpravljali o predlogih za no
vi zakon o filmu — oziroma 
o kinematografiji, kot se zav
zema za spremembo naslova 
tega zakona Gospodarska 
zbornica SR Slovenije. Na 
podlagi gradiva, to je predlo
ga za izdajo zakona, ki ga je 
pripravi] Republiški sekre
tariat za prosveto in kulturo 
ter pripomb oziroma predlo
gov za dopolnila, ki sta jih 
pripravila odbor za kinemato
grafijo pri Kulturni skupno
sti Slovenije in Svet za kine
matografijo pri Gospodarski 
zbornici. so člani odbora 
pod vodstvom predsednika 
dr. Borisa Kuharja prispeva
li svoje poglede na razsežno 
območje vprašanj, povezanih 
s zakonskimi predpisi o filmu 
oziroma kinematografiji pri

Člani odbora so podprti 
stališče, naj bi novi zakon šir
še zajel kompleksno področje 
vseh treh kinematografskih 
panog, proizvodnje, prometa 
in predvajanja filmov. Menili 
so, naj bi dosedanji način fi
nanciranja s prispevkom od 
cene kinematografske vstopni
ce spremenili, tako kot name
ravajo tudi v drugih republi

kah. v davčno dajatev. Seve
da pa bi bile plačevanja dav
ka oproščene tiste kinemato
grafske organizacije, ki M 
skrbele za dober in dobro 
predvajan program. Davčne 
stopnje naj bi bile dovolj ši
roke. da bi lahko stimulirale 
kvaliteto in nalagale dodatne 
finančne obveznosti zgolj ko
mercialnemu programu. Stri
njali so se tudi s predlogom, 
naj bi zakonsko besedilo do
ločilo pojem filmske predsta
ve, v katero je vključen krat
ki film in slovensko podna
slovi jen igrani film.

Ugotavljali so še. da novi za
kon seveda ne bo mogel te
šiti materialnih problemov 
slovenske kinematografije. 
Zlasti za položaj malih kine
matografov bodo morale skr
beti tudi temeljne kulturne 
skupnosti, v ka erih bo treba 
združiti napore za oblikova
nje kulturnega prostora z ob
novo in modernizacijo kine
matografov. Za te naj bi po 
mnenju nekaterih članov 
predpisati verifikacijske po
goje. Podprli so tudi tista do
ločila novega zakonskega 
predloga, po katerih naj bi se 
televizija kot uvoznik in pred. 
vajalec filmskega programa 
izenačila s kinematografi.

S. G.

Družba in kultura
Iz razprave na seji republiške konference Socialistične 

zveze delovnega ljudstva Slovenije o vlogi kulture
V torek so na seji republi

ške konference Socialistične 
zveze delovnega ljudstva Slo
venije razpravljali o razvojni 
politiki kulturnih skupnosti 
in o vlogi kulture v naši so
cialistični družbi sploh. Vče
rajšnjemu poročilu s seje 
dodajamo danes nekoliko več 
iz razprave dr. Borisa Kuhar
ja in dr. Avguština Laha. 
Prvi je govoril o delu kultur
ne skupnosti Slovenije, drugi 
pa o položaju kulture v na
šem življenju.

Kuhar:
odpraviti bele lise

Temeljna obveznost kultur
ne skupnosti Slovenije je pri
prava osnovnega nacionalne
ga programa kulturne dejav
nosti. ki naj bi bil usmerje
valec pri določanju osnovnih 
smeri delovanja in razvijanja 
kulture na Slovenskem. Tak 
program narekuje tudi zakon 
o kulturnih skupnostih. Po-

kultume skupnosti Slovenije 
je v ponedeljek sprejela prve 
sklepe v tej smeri.

Program za leto 1972 pa

predvideva povečevanje tistih 
dejavnosti, ki so pomembne 
za celotno slovensko kulturo, 
ki bi lahko pomembneje pri
spevale k nadaljnjemu kul
turnemu razvoju na Sloven
skem. Program zahteva v tej 
usmeritvi sofinanciranje po
sameznih akcij oz. spodbu
janje dolgoročnejših zamisli 
posameznih zvrsti kulturnih 
dejavnosti. Čeprav ne bo mo-1 
goče v tako kratkem času in 
v letošnjem letu preseči do
sedanje prakse, pa program 
vseeno predvideva, da bi bilo 
treba doseči nekaj premikov, 
zlasti, kar zadeva vsebino, 
vrsto pospeševalnih dejavno
sti pa tudi načrtnejšo, ena
komernejšo porabo in poraz
delitev kulturnih dobrin na 
vse slovensko ozemlje — tudi 
na tako imenovane bele lise.

Ze dosedanja merila dajejo 
za posamezna kulturna po
dročja tem območjem pred
nosti. Skrb za manj razvita 
območja je zastavljena tako,

. . ... , ... | da bi se lahko v naslednjih
sebna komisija skupščine j ,etih stopnjevala. Toda, prav

nvenne gotovo je treba prj tem te_

meljito preučiti, kako bi sku
paj s temeljnimi Kulturnimi 
skupnostmi iz teh področij in 
z drugimi dejavniki tem ob
močjem lahko čimbolj učin
kovito pomagali.

Razen belih lis na geograf
skih območjih bomo morali 
govoriti tudi o tovrstnih belih 
lisah, o kulturni zaostalosti 
tudi v Ljubljani, med posa
meznimi socialnimi sloji, več
krat pa tudi med našo inte
ligenco

Posebej v programu sta 
prisotni skrb za uresničeva
nje zamisli o enotnem sloven
skem kulturnem prostoru in 
po tem posebna pozornost 
pospeševanju kulturne dejav
nosti med zamejskimi Slo
venci. Kulturna skupnost 
Slovenije je tudi prevzela 
skrb za sodelovanje z drugi
mi jugoslovanskimi narodi in 
s tujino za aktivno kulturno 
življenje italijanske in mad-

Pravo 
rodoljubje 

js preprosto
Lepo je govoriti o naših za 

mejo. Rodoljubje je tedaj 
brez meja. rešitve pa so na 
dlani vsaj v desetih različi
cah. Jeza. ki se razplamti ob 
takem govorjenju, je pravš
nje razdeljena: na tuje oblasti 
nekoliko, ki da izvajajo geno 
cid. na Beograd nekoliko, ki 
da ne more doumeti naše na
rodnostne bolečine.

Lepo je govoriti o naših za 
mejo, v beli Ljubljani za ze 
leno mizo, pa občudovati bi
strost in besedno prepričlji
vost sogovornika, njegovo di
plomatsko sposobnost, da do
ume ta splet nasprotij, ki mu 
pravimo narodnostna manjši
na. To je velika Sola zunanje 
politike, boš del, in prisluh
neš, kot le moreš.

Hodil sem nekega predpo- 
mladnega dne po vaseh slo
venskega Goriškega, ne kot 
narodov odposlanec, ne kot 
izvedenec v vprašanjih naše 
narodnostne manjšine, onkraj 
sem hodil, ker mi je to »hojo 
za narodom« narekovala po
klicna dolžnost. Odprte oči 
sem imel in uho se je nasla
jalo nad melodijo besed.

Malo tega o visoki politiki 
so mi povedali v Sovodnjah, 
kjer je v protifašističnem gi
banju med vojno padlo čez 
sto vaščanov. Tamošnji slo
venski Zupan se mi tudi ni | 
zdel poklicni politik, tak nam
reč, ki bi z besedami znal pri
čarati podaljšanje svojega 
mandata v nedogled. Pač pa 
je povedal, da je slovenska 
skupnost nedotaknjena, ker 
so sprejeli načrt prepovedi 
zazidave, ki bi strnila vas z 
bliZnjo, večnarodnostno skup
nostjo v Gorici, da so uspeli 
pri oblasteh umakniti načrt 
avtoceste, ki bi slovensko 
skupnost vasi razdelil na 
dvoje, da gradijo kulturni 
dom in — da bodo knjižnico, 
kot enega najpomembnejših 
dejavnikov vasi, preselili kar 
v poslopje občinskega urada. 
Da pa bi, silno radi, prepro
sto in naravnost je povedal, 
sprejeli v dar slovenske knji
ge iz matične domovine zanjo.

Zelo začuden sem bil ob nje
govi prošnji. Začuden, ker 
sem menil, da so tako osnov
na vprašanja ob vsem, kar 
smo tu, v matični Sloveniji o 
njih napisali in zanje storili, 
Ze davno rešena. Ob vsem 
tem rodoljubju, ob vseh teh 
desetih različicah, M so vse
lej kot na dlani, ob vsej tej, 
na videz pravšnje razdeljeni 
jezi.

Potem sem se spomnil na 
slovenske kulturne ustanove, 
na Sole, ne samo na tiste iz
vedene »zunanje ministre« iz 
velikih razprav.

In končno nase.
Tu, je povedal sovodenjski 

Zupan, Ze dve leti ni bilo no
benega slovenskega novinar
ja.

PETER BREŠČAK

Prevajanje 
le v eno smer

Eden od osnovnih vzrokov 
za to, da se beletristična in 
druga dela pripadnikov na
cionalnosti v nezadostni meri 
prevajajo v srbskohrvatski 
jezik, je nepopolna obvešče
nost širše javnosti o teh 
publikacijah, so povedali na 
sestanku predstavnikov iz
dajateljskih hiš »Forum«, 
»Obeor« in »Ruske slovo« 
iz Novega Sada. Na drugi 
strani pa ugotavljajo, da so 
v teh založbah pisci s srbsko- 
hrvatskega jezikovnega po
dročja zastopani v velikem 
številu-. V teh založbah se
daj pričakujejo, da bodo ta 
»kratki stik« čimprej odpra
vili.

tobusi. Predsednik občine pa 
je k temu dodal, da so tl 
turisti — mimo tega, da so 
zaposlili l.ioo avtobusov — 
dvignem promet v trgovinah 
v Slovenjem Gradcu za 42 
odstotkov. Kultura torej go
spodarstvu nikakor samo ne 
jemlje, temveč mu tudi pri
naša, vendar ne sama od se
be. Treba jo je razvijati in 
pri tem usmerjati k ustrezni 
dejavnosti. Rad bi to sklenil 
samo z eno ugotovitvijo. Ce 
družba na trgu intervenira, 
kadar ni masla. Jajc ali me
sa, potem mora intervenirati 
enakopravno tudi zato, da 
bomo mimo skrbi za želodec 
mislili tudi na duhovno hra
ne, kajti ljudje smo zavestna 
družbena bitja.

Ce me sedaj vprašate, kaj 
imajo te misli skupnega z 
osnovno temo, tukajšnje raz
prave. to je z dejavnostjo 
kulturnih skupnosti, bi tudi 
bo pojasnil: ureditev organi
zacije in nekaterih bistvenih 
vprašanj v kulturi je samo 
del kulturne politike. Ne mo
remo. čeprav obrnjeni k 
vprašanjem neposrednega o- 
kolja, v katerem delamo, za
nemariti našega odnosa, niti 
z radiom, televizijo, osrednji
mi kulturnimi ustanovami ali 
z družbeno-razvojno politiko 
in tudi ne zanemariti sode
lovanja z drugimi kulturnimi 
območji, zlasti v okvirih Ju
goslavije. V sedanjem trenut
ku naši delovni ljudje zelo 
obsojajo 30 odstotni depozit 
na investicije v izobraževa
nju, kulturi in znanosti, kaj
ti ta nam zmanjšuje to. kar 
naj bi naredili. Družba ne 
daje zato nič manj sredstev, 
ne v proračun, ne v namen
ske sklade. In za nas ni ve
lika razlika. Ce imajo ta de
nar banke ali gradbena pod
jetja ali industrija. Naredili 
so to zato, da bi zmanjšala 
splošno potrošnjo in pustili 
več prostora gospodarstvu, v 
resnici pa smo osiromašili i 
kulturo i gospodarstvo. Uda-

. ... , rili smo torej osnovno naro-žarske narodnosti v Sloveniji. j prvino, toJtl ^ ptar
Posebna skrb bo že v pro

gramu za leto 1972 dana kul
turni vzgoji občanov in tudi 
bolj načrtni vzgoji ter kul
turni vzgoji naše mladine še 
posebej

Končno velja večja skrb v 
tem programu tudi neposred
nemu kulturnemu ustvarjal
cu, umetniku, ki smo ga do
slej preveč radi pozabljali. 
Posebno mesto v programu v 
letu 1972 je dobilo tudi razis
kovalno delo. Preveliki opti
misti bi bili, če bi mislili, da 
bomo sedaj z ustanovitvijo 
kulturnih skupnosti lazrešili 
čez noč vse probleme naše 
kulture, probleme, ki se nam 
kopičijo 25 let. Na žalost ta
ko nekateri še vedno mislijo 
in prepuščajo zdaj vso skrb 
za kulturo le kulturnim skup
nostim. Menim da prav v 
premaganju takih zamisli lah
ko Socialistična zveza mnogo 
stori.

Lah:
ne zapostavljati 
duhovne hrane

Pred nedavnim sem v neki 
skupini obiskal galerijo v 
Slovenjem Gradcu. Direktor 
galerije nam je povedal, ka
ko delajo in njihovo dejav
nost si je v lanskem letu o- 
gledalo 60.000 obiskovalcev^ 
ki so med drugim pripotova
li s 1.100 organiziranimi av-

čujemo depozit celo na knji
ge. na Titovo sliko, če jo 
kupimo v knjigami, ker je 
to trajna dobrina, da ne go
vorim o dragih trajnih do
brinah, in otežujemo tisto, 
za kar plačujemo prostovolj
no prispevke. Kdaj le bomo 
sprevideli, da je kultura in
tegralni del našega življenja. 
Zavzemam se. da tudi kon
ferenca Socialistične zveze 
zastavi svoj glas in vpliv 
za razrešitev tega med dru
gimi odprtimi problemi.

Naj sklenem z mislijo, da 
moramo imeti pred očmi po
trebe in interese naše mla
dine delavcev, kmetov in in
teligence ob vsakem našem 
dejanju, ob naših programih 
vsake osnovne delovne orga
nizacije, krajevne skupnosti, 
kulturne skupnosti ali pa te- 
daj, ko sprejemamo zakone, 
ki imajo širšo veljavo. S 
tem ne bomo bistveno vpli
vali ne na delitev in ne na 
splošno potrošnjo, bogatili 
pa se bomo sami in naš kul
turni narodni dohodek. Pod
primo tezo iz sklepov XV. se
je centralnega komiteja Zve- 
zve komunistov Slovenije, ki 
pravi »V teh odnosih posta
jajo delo, znanje in kultura 
temeljni proizvodni in pove
zovalni dejavnik razvoja 
družbe in poglabljanja soci
alističnih odnosov«.

teci na PoIjse
Sodelovanje med Slovenijo in vojvodstvom Katovvice se 
razširja — V aprilu bo gostovalo dvoje naših razstav

V okviru dogovora o kul
turnem sodelovanju med voj
vodstvo Katovice na Polj
skem in Zveze kulturno pro
svetnih organizacij Sloveni
je bo v prvi polovici aprila v 
Kuto wicah odprta razstava 
»Slovenski Likovni samorast
niki«. To bo v tem mestu 
očitno ena prvih večjih ma
nifestacij slovenske umetno
sti, saj pomeni intenziven 
začetek stikov in sodelovanja 
zlasti med vojvodstvom Ka
tovic in Slovenije, kakor jih 
je predvidel že omenjeni do
govor. Na razstavi se bo 
predstavilo 10 slikarjev s po 
pet deli: Jože Horvat — Ja
ki, Boris Lavrič, Viktor Ma. 
gyar, Polde Mihelič, Greta 
Pečnik, Jože Peternelj — 
Mausar, Konrad Peternelj, 
Anton Plemelj, Vinko Fevcin 
in Anton Repnik.

Razstava bi morala biti 
pravzaprav odprta že v lan
skem decembru, priprave pa 
so se zavlekle, med drugim 
tudi zaradi finančnih težav 
pri ZKPOS, vsekakor pa je 
zanimivo, da se je za razsta
vo del naivcev odločila 
poljska delegacija, ki je še 
pred časom obiskala Trebnje 
z niegovim znanim samorast
niškim slikarskim središčem. 
Ta delegacija se je tedaj 
odločila tudi za drugo raz
stavo, ki bo v Katowic.ah v

Beograjsko pismo

Teater in še kaj
Troje beograjskih gledaliških premier: klasika in paro

dija predvojnega kiča — Drugi program televizije
Prvo iz vrste pisem, ki naj 

bi govorila o kulturnem do
gajanju v Beogradu, je po
trebno začeti z gledališčem. 
Ni dvoma, da se v beograj
skih kulturniških krogih naj
več govori prav o teatru. 
Pretekli teden so bile tri pre
miere, vse so imele nenavad
no dober obisk — kot da je 
Bitef zaznamoval beograjske 
prebivalce ...

V Narodnem gledališču igra 
Rade Markovič Oblomova, 
Gončarova pa sta dramatizi
rala Branislav in Miroslav 
Miloševič. Dolgo že nismo vi
deli tako dobre igre, ki jo tu 
imenujejo »angleška«. Zares 
se je Markovič odločil za ne
kakšno proti-sistematično ig
ranje, kjer figure ni mogoče 
ujeti in razumeti na prvi mi
gljaj, ampak se obraz Oblo
mova prikaže šele iz števil
nih, na videz nezainteresira
nih in celo napak intoniranih 
kretenj in grimas.

V »Krogu 101« Narodnega 
gledališča so uprizorili klasi
cistično tragedijo »Britanik« 
Jeana Racina; v glavni vlogi 
je nastopila Nada Škrinjar. 
To neoklasično dramo so 
igrali na način tako imeno
vanih gledaliških tendenc (Bi
tef!), kjer »telo komentira 
besedo«, a predstava ni do
živela pravega uspeha, kljub 
temu pa je dokazala, da so 
mogoči tudi takšne vrste ek
sperimenti.

Osrednji in najpopularnejši 
gledališki dogodek pa je bila 
odrska postavitev »Ranjenega 
orla«, ki ga je napisala pred
vojna pisateljica Mir - Jam 
(Atelje 212, dramatizacija Bo- 
rtslav Mihailovič - Mihiz). Ni 
nemogoče, da je slava te 
književnice, najbolj sentimen
talne med vsemi, celo vulgar
no sentimentalne, prišla v 
zadnjih letih pred vojno tudi 
do Slovenije. Morda se bodo 
starejše bralke spominjale 
popularnosti, ki jo je uživala 
sestra Stevana Jakovljeviča 
med ženskim občinstvom s 
svojilni romani v »Tedenskih 
ilustracijah«. Današnja pred
stava pa je seveda bila, ka
kor je bilo pričakovati, spre
vrnjena: smešila je predvojni 
sentimentalizem in kič ... Bi
lo je tudi zabavno, saj je 
bilo mogoče v igri marsikoga 
prepoznati; marsikatere se
stavine tega »duhovnega od
pada« so namreč še zmerom 
žive, saj Je ta kič neranljiv 
in neuničljiv. Po pravici, pred
stava Je imela svoje padce: 
v bravurozno zmontirani film
sko - glasbeno - teatralični tra
vestiji (režija je bila v rokah 
Soje Jovanovič) so bile situ
acije, kjer so se igralci po
našali edinole s kičem, ma- 
biro in karikaturo ter se tako 
ujeli v past, ki so jo nastavili 
sami. Izvrstne vloge sta ust
varili prvakinji Ateljeja 212 
Ružiča Sokič in Jelisaveta

Sablič (v vlogi dekleta, ki je 
pristala na poskus že pred 
poroko). Ranjenega orla, »le
talskega aviatika« je igral 
Ckaljev sin, Cedomir Petro
vič zelo prepričljivo in osva
jajoče.

In zdaj televizija; menda 
je vse več kupcev barvnih 
televizorjev ln tudi slika je, 
kot se govori, zmerom boljša. 
O drugem sporedu beograj
ske televizije govorijo spošt
ljivo: program ni dolgočasen, 
zelo je aktiven Jovan Sčeklč 
(za svojo oddajo »24 ur« dela 
skoraj vse sam), vsi hvalijo 
oddaje »Studia 3«, kjer Zora 
Korač nadaljuje s svojimi 
»Odprtimi razgovori«, ki so 
bili prej na sporedu zagreb
ške televizije.

Mnogo besed se v Beogradu 
posveča tudi kandidatom za 
položaj upravnika Narodnega 
gledališča. Dozdajšnji direk
tor Gojko Miletič je bil nam
reč imenovan za republiškega 
sekretarja za kulturo. Kandi
datov za njegovo mesto je iz 
dneva v dan več, najpomemb
nejši pa so: Vukašin Miču- 
novič, Oskar Danon in Veli
mir Lukič Mičunovičevo kan
didaturo spremlja šala: »Ce 
je dozdajšnji direktor postal 
minister za kulturo, zakaj ne 
bi mogel tudi bivši minister 
za kulturo postati gledališki 
ravnatelj.« Otroci bi rekli: 
milo za drago.

MIRKO MILORADOVIC

drugi polovici aprila: razsta
vo umetniške fotografije. 
Avtorji teh slik so večino
ma pripadniki »Mariborske
ga kroga«.

Sicer pa s temi nastopi 
naših ustvarjalcev na Polj
skem možnosti še niso iz
črpane. Maja bo namreč go
stoval v Katowicah tudi trio 
Lorenz z basistom Samom 
Vremšakom, pri čemer se bo 
predstavil tudi v nekaterih 
drugih poljskih mestih. Jese
ni bo nadalje v okviru so
delovanja predvidoma raz
stava slovenske grafike, prav 
tako pa je poskrbljeno za 
nastop enega izmed naših 
folklornih skupin na »Be- 
skidskem tednu kulture« v 
šleziji v prvi polovici avgu
sta.

Ce smo tu navedli le ne
katera gostovanja slovenskih 
kulturnikov, velja povedati, 
da se bodo v bližnji prihod
nosti zvrstili nekateri poljski 
nastopi pri nas. (Dogovor o 
sodelovanju je sestavljen na 
podlagi reciprocitete). Med 
najbolj otipljivimi je za zdaj 
razstava poljskih grafikov, 
ki jo načrtujejo za jesen, 
razstavljalo pa bo 8 slikarjev 
okoli 60 svojih del.

Ti konkretni programi se
veda kažejo na kulturno iz

menjavo večjega obsega: do
mači ustvarjalci in sploh 
slovenska kultura z umet
nostjo tako imajo priložnost 
večjega prodora v svet, ki 
jih je doslej poznal zelo 
malo ali pa sploh ne. In 
zdi se, da predstavljanje ne 
bo omejeno samo na Ka
tovvice, saj se za razstave, 
koncerte ipd. zanimajo tudi 
nekatera druga poljska me
sta, kot sta Krakow in Wro- 
claw, da ne omenjamo By- 
toma in Bielska, kamor bo
do prenesli že razstavo del 
naših naivoev. Vezi se, skrat
ka, širijo, in tudi zato si 
slovenski organizatorji očit
no prizadevajo, da bi pri
prave opravili temeljito in 
strokovno. Strokovni odbor 
za likovno dejavnost pri 
predsedstvu ZKPOS je npr. 
pripravil razstavo slovenskih 
likovnih samorastnikov v so
delovanju z Moderno galeri
jo in Taborom slovenskih li
kovnih samorastnikov v 
Trebniem. Takšna povezava 
je bržkone nujno potrebna, 
če naj rodi zaželen uspeh. 
Mimogrede: pri ZKPOS so
za bližnjo razstavo v Kato- 
wicah pripravili primeren 
dvojezični .prospekt za polj
ske obiskovalce s podatki o 
razstavljavcih in uvodom 
Zorana Kržišnika.

J. HORVAT

Knjižni trg
RACHEL CARSON, NEMA 

POMLAD: neprijetne ugoto
vitve — V knjižni zbirki Mo
dema družba je Državna za
ložba Slovenije izdala best- 
seller Rachel Carson »Nema 
pomlad«. Knijiga, napisana 
poljudnoznanstveno in name
njena širokemu krogu bral
cev, govori o uničenju na
rave in njenega biološkega 
in rastlinskega ravnotežja. 
Ce je bilo še pred desetlet
jem podobno čtivo aktualno 
predvsem za velika ameriška 
mesta, pa postajajo taka de
la v zadnjih letih izredno 
aktualna tudi za nas. Knjiga 
Nema pomlad je prepričljiva, 
njeni zaključki pa opozarja
jo na tisti bližajoči se dan, 
ko bo, če se ne bomo osve
stili, pomlad res nema ozi
roma je več ne bo. Knjigo je 
prevedel Alojz Sercelj, opre
mil Matjaž Vidic, obsega 
250 strani.

P. B.

WILLIAM SHAKESPEARE, 
HENRIK VI, TIT ANDRO- 
NIK: pomembna edicija se 
bliža koncu — Z novo knjigo 
Shakespearovega zbranega de
la — v njej so objavljeni tri
je dedi »historije« Henrik VI. 
in tragedija Tit Andronik — 
se ta izrazita zbirka, ki jo 
izdaja Državna založba Slove
nije, bliža svojemu koncu, 
saj manjkata do kompletne 
slovenske »verzije« vsega, kar 
je bil znameniti stradfordski 
pesnik napisal, le še dve knji
gi. Zbirko ureja Matej Bor. 
Njegovo delo je tudi prevod 
pričujočih štirih dram (s so
delovanjem Anuse Sodni
kove). Potrebno je, se
veda, poudariti gladkost in 
obenem avtentičnost prevoda, 
ki suvereno ohranja vsa po
glavitna pesniška določila 
Shakespearovega izvirnika in 
M je v polni meri navzoč 
tudi v dramah o Kralju Hen
riku VI. in Titu Androniku. 
Kaj bi mogli drugega priča- 
vati: velik del Shakespearove
ga dramskega opusa, manj 
znan, a ne manj zanimiv, na 
Slovenskem še ni bil uprizor
jen, zda.i pa so tako rekoč 
zadnje ovire odstranjene. O- 
pombe k vsem štirim bese
dilom je napisala Anusa Sod
nikova, knjigo pa je opremil 
Uroš Vagaja, 408 strani.

Za nove državljane
Pri Mladinski knjigi je izšel »Veliki 

atlas sveta« — v 50.000 izvodih
Morda je eden izmed bež

nih dokazov, da res postaja
mo državljani cele zemeljske 
oble, tudi v podatku, po ka
terem 50.000 izvodov »Velike
ga atlasa sveta«, izšlem pri 
Mladinski knjigi, posebno za
radi prednaročninske akcije 
tako kopni, da bo publikaci
ja — pravijo — zdaj zdaj raz
prodana. Visoka številka na
klade — dvanajst vagonov bi 
jo menda komaj prepeljalo — 
pa opravičuje založbo, da bo
do naročniki impozantno knji
go dobivali še ves mesec.

Ti podatki, izrečeni na vče
rajšnji tiskovni konferenci v 
klubu poslancev, pa seveda 
niso edini. Strokovnjaki s po
dročja geografije, povabljeni 
na pogovor, so jih nanizali še 
celo vrsto.

»Veliki atlas sveta«, so de
jali, je po skoraj sto letih 
prvi take vrste pri nas. Je 
družinski, kar pomeni, da je 
zlahka umljiv in nazoren, 
hkrati pa toliko bogat najraz
ličnejših sporočil o celinah in 
njihovih deželah, da bo s pri
dom rabil tudi globljemu in 
širšemu strokovnemu zanima
nju bralcev.

Ker kartografija pri nas ni
ma tolikšne zmogljivosti, da

i

bi bila mogoča oziroma na
šim razmeram ustrezna do
mača izvirna obdelava, je nor
malno, da je bila knjiga pri
pravljena po kartografskih os
novah londonskega Geogra- 
phical Projects in razširjena 
s kartami Kartografskega in
štituta Bertelsmann pa tudi 
domačimi dopolnitvami. Tako 
je angleški izvirnik, ki je do
živel že več angleških in dru
gih evropskih izdaj, samo še 
pridobil. Dodani so mu po
datki o geografskih odkriva
njih, pomembnih s stališča 
vsega človečanskega razvoja. 
Naša posebnost pa je tudi 
poenotena pisava zemljepisnih 
imen, ki jim je dodana pravil
na izgovorjava Podatki o de
želah in ljudstvih ter njihovih 
dejavnostih ne segajo dlje 
kot deset let nazaj. Dr. Ja
kob Medved, ki je s sodelav
ci to slovensko izdajo pripra
vil, pri pretresu publikacije 
ni doživel omembe vrednih 
kritičnih pripomb.

Na 500 straneh velikega 
formata je razvrščenih 217 
zemljevidov, med njimi šti- 
ribarvnih reliefnih, dvobar
vnih reliefnih, štiribarvnih go
spodarskih, tematskih, zgodo
vinskih in političnih kart, 151 
barvnih fotografij, 30 barvnih 
skic, vse skupaj sklenjeno s 
seznamom 37.000 imen in slo
varjem pojmov.

I Ce se potovanja res zače
njajo v sanjarijah in če je 
domišljija res hitrejša od petš 

i in celo drugih zmogljivejših 
potovalnih sredstev, potem bo 
»Veliki atlas sveta« mimo do- 

1 mačega strokovnega pomaga 
la tudi neke vrste sanjski pri 
ročnik Za prave državljane 
sveta, kajpak. J. SN.

HEINZ G. KONSALIK, LJU
BEZEN OB DONU: ljubezen 
preko državnih meja — Spet 
se srečujemo z nemškim av
torjem, ki zna pisati best- 
sellerje, kakor nas na ovit
ku obvešča izdajateljica, Can
karjeva založba. Tokrat spet 
z ljubezensko zgodbo, ki jo 
po nekdanjih poteh nemške 
vojske po Ruskem doživi 
nemški novinar in ki se kon
ča tako, da ljubezen z dveh, 
politično sprtih strani meje, 
premaga predsodke, ne mo
reta pa jih preseči politični 
oziroma obveščevalni službi. 
Kratkočasno, sproščujoče bra
nje s koristnimi ideološkima 
napotki. Knjigo je prevedla 
Meta Sever, izšla pa je v 
zbirki Mozaik (489 strani). 
Oprema: Andrej Kovačič.

POPRAVEK: V objavi
»Knjižnega trga«, v petek. 17. 
marca, smo roman Willdja 
Heinficha »Metuljčki ne jo
kajo« po pomoti pripisali 
Cankarjevi založbi, čeprav ga 
je v resnici ’7.d n la Državna 
založba Slovenije. Opravičuje
mo se.

A I.

MOU
heinz g. konsalik

i
Dim

cani(aije'%a založba
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Premalo idejnosti
Aktivi mladih komunistov naj postanejo jedra napred
ne mladine — Potrebno je tesnejše sodelovanje z ZK

LJUBLJANA, 22. marca. »Čutimo, da je idejnopolitič
no delo med mladimi zanemarjeno in treba bo ubrati 
drugačna pota,« je med drugim dejal Bogo Sest, precb 
sednik mestne konference ZMS na posvetovanju o 
idejnopolitičnem delu v Zvezi mladine.

Zveza mladine se je do-

Poti,
■ ■ v vignsca,
zelenice

V Medvodah bodo ve
čino proračunskega de
narja uporabili za okolje

MEDVODE, 22. marca — 
Krajevna skupnost Medvode 
bo letos dobila iz proračuna 
občine Ljubljana-šiška okoli 
30 odstotkov več denarja, kot 
ga je dobila lani. Kar 70 tisoč 
dinarjev bodo namenili za 
vzdrževanje vaških poti, za 
vzdrževanje zelenic pa 20 ti
soč dinarjev. Uredili bodo 
otroška igrišča in popravili 
Igrala, kar bo stalo 25 tisoč i 
dinarjev, ali 15 tisoč dinarjev 
več kot lani P. R. I

Veselje pn Soštarjevih je i 
skaljeno. Toda. kakšna bi še- I 
le bila žalost, če bi razjarje
na medvedka otroke pobila? 
Najstarejši lovci ne pomnijo, 
da bi kdo uspel tako globoko 
v lovišču ugrabiti medvedki 
mladiče, saj je znano, da je 
ranjena ali medvedka z mla
diči najbolj napadalna zveri
na.

Pet iških dečkov se je v 
nedeljo potepalo v gozdovih 
pod Ustjem, kaki dve uri ho
da iz vasi. Našli so .dva osa
mljena medvedja mladiča.

MUCA IN MEDVEDEK

slej v glavnem opirala na 
dejavnost in zavest posamez
nikov. Tako je posvečala pre
malo pozornosti kadrovske
mu usmerjanju mladih, ka
kor tudi idejnemu ter vzgoj
nemu delu.

Na posvetovanju so zlasti 
govorih o mladih komuni
stih. ki naj bi bili najna
prednejši in najbolj aktivni 
člani družbe oziroma tisti, 
ld bi iskali stik z drugimi 
iz svoje generacije. Zato je

Doma, zlasti pa še v šob, so 
jih sicer učili, kako nevarna 
je medvedka, kadar ima mla
diče, toda mladeniči so po
zabili, da se spuščajo v živ
ljenjsko nevarnost.

K sreči — zares nenavadni 
— se dečkom ni zgodilo nič. 
Medvedka sta hitro dobila 
imeni Bobi in Ben ter sta po
stala iška znamenitost. Lovci 
menijo drugače. »Otroci ni
kakor ne bi smeli odnesti 
medvedkov domov. Starši bi 
jim morali tako ravnanje pre
prečiti. da bi podprli nauk 
ravnatelja iške osemletke 
Karla Pfundnerja.« je dejal 
predsednik iške lovske dru
žine Janez Jalen.

— Pri Soštarjevih bi radi 
medvedka obdržali?

»Do tega nimajo nikakršne 
zakonite pravice. To bi bila 
protipravna prilastitev. Med
vedka sta last naše lovske 
družine. Poleg tega ju bomo 
morali šteti na račun plani
ranega in dovoljenega odstre
la, zato bodo lovci prikrajša
ni za dva medveda.« je poja
snil Janez Jalen v imenu ož
jega odbora lovske družine 
Ig-

— Kaj boste z njima?
»Ce bi starši pravočasno 

obvestili lovce, da so otroci 
ugrabili medvedki mladiče, bi 
ju lovci vrnili. Zdaj je pre

bilo govora o aktivih mla
dih komunistov v občinah, 
ki naj bi postali jedra mla
dih naprednih ljudi. Zveza 
mladine in zveza komunistov 
morata skupno delovati. Za 
stik naj poskrbi osnovna or
ganizacija ZK. Znano je na
mreč. da mladi težko prodro 
prav tam, kjer je osnovna 
organizacija ZK na šibkih 
nogah.

Ker bi morali tudi izobra
ževanju dati posebno mesto, 
so se danes dogovorili za

pozno. Kritična sta bila prva 
dva dneva, zdaj se je med
vedka — po mnenju lovcev in 
strokovnjakov pri Lovski zve
zi Ljubljana — že potolažila. 
Vprašanje je, če bi ju med
vedka zdaj še sploh našla in 
sprejela.

Mladiča pa sta še premajh
na. da bi ju prepustili samo
stojnosti v gozdu. Lovska 
družina je zato takoj nave
zala stike m se dogovarja o 
štirih možnosti. Odločili se 
bomo za tisto, po kateri bo
mo zanesljivo prepričani, da 
bosta medvedja mladiča na
šla najbolj ugodno oskrbo za 
svoj obstoj,« je sklenil Janez 
Jalen v imenu lovske družine.

ALBINA PODBEVSEK

Hladilnik se je 
prevrnil

NOVO MESTO. 22. marca 
— Na cesti I. reda med Otoč
cem in Mačkovcem se je da
nes zjutraj ob 4. uri prevrnil 
tovornjak — hladilnik, ki ga 
je vozil Ivan Kotar iz Za
greba. Z mesom naložen hla
dilnik, last podjetja Mesopro- 
met iz Zagreba, je Kotar vo
zil iz Zagreba proti Ljubljani. 
Med Otočcem in Mačkovcem 
je iz neznanega vzroka za
peljal na neutrjeni del ceste 
na levo stran, od koder se 
je hladilnik prevrnil na bok. 
Voznik je bil pri tem lažje 
poškodovan, na vozilu in to
voru pa je za 20.000 dinar
jev škode.

P. R.

skupne seminarje komitejev 
ZK in predsedstva ZM. Zadol
žili so tudi občinska pred
sedstva. naj poskrbe za druž
benopolitično usposabljanje 
članov predsedstva občin
skih organizacij ZM.

A. P.

Poškodbe pri delu
MEDVODE, 22. marca — 

Po podatkih službe za var
stvo pri delu tovarne Color 
je bilo lani 32 nezgod, zaradi 
česar Je bilo izgubljenih 616 
delovnih dni. Nezgod je čeda
lje več, vzrok je povečana 
mehanizacija, katere se de
lavci še niso povsem priva
dili. F. R.

Kdo
povzroča

hrup?
Toplarna bo komisijsko 
pregledala vogal Dreni

kove in Verovškove
LJUBLJANA, 22. marca — 

»Poleg ljubljanske kotlarne 
II v Šiški se ne da živeti. 
Kot bi poslušali hrup ladij
skih strojev ali mlinskih 
kamnov...« piše naš bra
lec S. V. Podnevi bi še šlo, 
čeprav otroke hrup moti pri 
pisanju nalog. Bojimo se pa. 
kaj bo. ko bo toplarna ob
ratovala tudi ponoči.

Spraševali smo in zvedeli, 
da toplarna že zdaj obratuje 
noč in dan. Za vogal Dreni
kove in Verovškove ulice gre. 
O fonih, dopustnih in nedo
pustnih, bo Toplarna razprav
ljala jutri na kraju samem. 
Tako nam je danes obljubil 
Milan Stuc, vodja telekomu- 
nikalne energetike v ljubljan
ski Toplarni..

M. DRASCIC

Vrtijo se kolesa
LJUBLJANA. 22 marca — 

Trgovina »Kolesar« proda v 
tem času- dnevno povprečno 
10 otroških koles, 5 ženskih 
in moških koles ter po 5 
ponjrjev. V sezoni, ki začne 
nekako ob koncu marca in 
v začetku aprila, pravijo, je 
treba te številke pomnožiti 
vsaj s štiri, da dobimo pri
kaz povprečne dnevne pro
daje. D. R.

Kosmatinci so nevarni
Nepremišljena pustolovščina iških mladeničev — Lovci 
sodo poskrbeli ustrezno za ugrabljena medvedja mladiča

IŠKA VAS, 22. marca. Kaj je bolj ljubkega, kakor sta 
majhna medvedka, ki nista dosti večja od velike mač
ke? Zato ni nič čudnega, če bi pri Soštarjevih v Iški 
vasi nadvse radi obdržali mrcini, ki sta ju petnajst
letna Ivan Zalar in Slavko Kržič v nedeljo prinesla 
domov. Vse bi bilo v redu in prav. če živali ne bi bili 
strogo zaščiteni in lastnina lovske družine Ig.

Turizem 
. na vasi 

še spi
Pobuda turističnega dru
štva v Kamniku je osta

la brez odmeva
KAMNIK. 22. marca — Tu

ristično društvo v Kamniku 
je pred časom poslalo vsem 
krajevnim skupnostim na 
svojem območju pismo, v 
katerem je želelo dobiti od
govor na vprašanje, kakšne 
so možnosti za razvoj turiz
ma na njihovem območju. 
Odgovorov ni bilo. Vprašuje
mo se ali kmetje v okolici 
kamnika ne poznajo koristi 
od turizma, ali pa nimajo 
možnosti, da bi se lotili te 
dejavnosti. N. I.

DAVEK NA ZIMO — Pomlad je tu. Vse brsti in cvete. Cveto tudi ceste. Zima je napra
vila svoje in sedaj terja svoj davek, ki smo ji ga že začeli pridno plačevati. Delo na cesti, 
enosmeren promet, omejitev hitrosti — to so znaki, ki jih vidimo najčešče na cestah, ven
dar drugače ne gre. Treba jih je popraviti in tega se dobro zavedajo tudi vozniki, ki vča
sih kljub daljšim zastojem potrpežljivo počakajo, saj se bodo lahko potem vozili hitreje. 
Prizorov, kakršen je včerajšnji v Kopitarjevi ulici, je te dni povsod na pretek.

Foto: Marjan Garbajs

Poseg v tujino
Medvoška podjetja letos znatno po
večujejo izvoz na konvertibilni trg
MEDVODE, 22. marca. Medvoška industrijska podjet
ja se čedalje bolj uspešno vključujejo v mednarodni
trg.

Delovni kolektivi Donita, 
Colorja in Sore imajo v na
črtu, da bodo letos izvozili za 
nad 7 milijonov dolarjev iz
delkov, to je 3 milijone več 
kot lani. Ugodni rezultati 
prvih dveh letošnjih mesecev 
kažejo," da so predvidevanja 
povsem stvarna, saj so že iz
vozili na tuja tržišča nad 
milijon dolarjev izdelkov.

Najmočnejši izvoznik je ke
mična tovarna Donit, ki zad
nja leta neprenehno povečuje 
prodajo na tujem, zlasti za
hodnoevropskem trgu. V pr
vih dveh mesecih letos so iz
vozili za približno 400 tisoč 
dolarjev blaga, od tega 60 od
stotkov na konvertibilni trg.

Oboroženi 
pred napadom

DRAVLJE, 22. marca — Ci
vilna zaščita mesta Ljublja
ne je v zvezi z delavsko uni
verzo priredila v Dravljah v 
domu družbenih organizacij 
tečaj za nerazvrščeno prebi
valstvo, ki je trajal za štiri 
skupine od začetka januarja 
do sredine marca. Predavali 
so priznani predavatelji.

Teme sO bile pestre, poži
vili pa so jih še s filmi. Zla
sti zanimivo je bilo predava
nje o zaščiti v primem napa
da z jedrskim orožjem.

Izvoz bodo v primerjavi z 
lanskim povečali tudi v to
varni Color. Čeprav se zaradi 
specifičnosti proizvodnje ko
lektivov le težko vključuje
jo na mednarodni trg, raču
najo, da bodo tujim kupcem 
prodali za nekaj nad dva mi
lijona dolarjev posameznih 
sredstev.

V poslovni enoti podjetja 
Slovenijales, toVami Sora 
Medvode, načrtujejo letošnjo 
prodajo tujim kupcem na 400 
tisoč dolarjev. Ves izvoz 
predstavljajo glasbene oma
rice, katere dobavljajo kup
cu v Združenih državah Ame
rike.

FRANCI ROZMAN

Naša učila 
v Hannovru

LJUBLJANA, 22. marca — 
Pred dnevi so se iz Hanno
vra vrnili pedagoški svetoval
ci in strokovnjaki, ki so obi
skali enajsto razstavo učil in 
šolske opreme. Na tej raz
stavi je med osemsto razstav- 
Ijalci na pobudo republiškega 
zavoda za šolstvo sodelovalo 
tudi pet ljubljanskih podjetij. 
Prikazala so opremo za vrt
ce, sistem responderjev, pro
jekcijske komplete, geome
trijsko zložljivko, slike za li
kovni pouk ter knjige za 
otroke in mladino.

R. G.

Odjuga 
v hali 
Tivoli

Do septembra drsalke v 
kot — Za otroke ni bilo 

dovolj prostora
LJUBLJANA, 22. marca — 

Danes zvečer je bilo zadnjič 
v letošnji sezoni odprto dr
sališče v tivolski dvorani. Na 
drsanje, ki je bilo te mesece 
prav gotovo najbolj razširje
na oblika rekreacije v Ljub
ljani, je od začetka septem
bra, ko so drsališče odprli, 
pa do včeraj, prišlo skoraj 
115 tisoč drsalcev in 50 tisoč 
gledalcev. To je za desetino 
več kot lansko zimo. Nova 
ledena ploskev bo ket vsako 
leto odprta v prvih dneh 
septembra. Do tedaj bi kaza
lo premisliti, kako rešiti sti
sko s prostorom na tivolskem 
drsališču, saj letos mnogo
krat, posebno za otroke, na 
ledu ni bilo dovolj prosto
ra.

D. S.

Pridite!
Borci Cankarjeve bri

gade se zberemo v petek, 
24. marca ob 19. uri v do
mu JLA v Ljubljani. Vab
ljeni tudi svojci.

ODBOR
CANKARJEVE

BRIGADE

Stroj
v ■ 1 ■cisti
zrak

Če imate denar, lahko 
preženete dim in bakte

rije iz prostorov
LJUBLJANA, 22. marca — 

Kako se rešiti pred zadim
ljenim in zakajenim ozrač
jem v zaprtih prostorih? 
Enostavno, bi vam svetovali 
v Potrošniško informativnem 
centru, kjer Standard Union 
razstavlja elektronski aparat 
za čiščenje zraka italijanske 
firme Vortronic.

Aparat, ki je namenjen 
predvsem sejnim dvoranam 
in poslovnim prostorom in 
katerega cena ne bo ravno 
majhna (za manjšega bo tre
ba odšteti okrog pet tisoča
kov), pa ne prežene samo 
dima, ampak očisti zrak raz
nih bakterij in neprijetnih 
vonjav. J. D.

Kam z navlako?
LJUBLJANA, 22. marca — 

»Dinos« podjetje za oskrbo
vanje gospodarstva z odpad
limi surovinami v Ljubljani, 
odpelje na telefonski poziv 
dnevno od petnajst do dvaj
set ton raznega odpadlega 
materiala. Tako se gospodinj
stva predvsem zdaj ob teme
ljitem spomladanskem čišče
nju stanovanj znebijo odveč 
nega papirja, steklenic, že
leza in drugega, kar pa in
dustrija še lahko uporabi.

D. R.

LJUBLJANA

Sodček
Gostinsko podjetje Ljublja

na ima na Trubarjevi cesti v 
našem mestu majhen lokal 
»Pri sodčku«. V bifeju delajo 
trije ljudje. Na mesec imajo 
100 tisoč dinarjev prometa, 
od tega 20 tisoč dinarjev či
stega dohodka.

Bife »Pri sodčku« ni osam
ljen primer gostinskega pod
jetja Ljubljana. Takih loka
lov trna še več. Omenjeno 
podjetje je eno redkih na 
Slovenskem, ■ ki ima vrsto 
večjih, manjših in zelo majh
nih restavracij, gostiln in bi
fejev. Vsega skupaj 15 gostin
skih lokalov.

Pri nas je v zadnjih letih 
prevladalo splošno mnenje, 
češ, da se podjetjem družbe
nega sektorja ne splača vzdr
ževati in upravljati malih go
stinskih obratov, ker povzro
čajo zaradi velikih admini
strativnih stroškov več škode 
kot koristi. Gostinsko pod
jetje Ljubljana je dokazalo 
nasprotno. Vseh njegovih 15 
gostinskih lokalov je aktiv
nih, nobeden ne posluje z iz
gubo.

Najbrž res ne bi prišli da
leč, če bi vsak lokal sam zase 
pripravljal vse od A do Z. Z 
dobro organizacijo pa so us
peli oskrbovati svoje delovne 
enote s pripravljenimi in na 
pol pripravljenimi jedmi. Za 
to imajo osrednji obrat, kjer 
pripravijo vse to in potem 
razpošljejo svojim enotam: 
olupljen in razrezan krompir, 
očiščeno solato, surove zrez
ke in podobno.

»Model« poslovanja gostin
skega podjetja Ljubljana je 
eden izmed tistih, ki bi se 
ga v našem gostinstvu lahko 
posluževali nasploh. Gre za 
vprašanje tako imenovane 
konfekcionirane hrane, ki bi 
je dobivale gostinske in ho
telske kuhinje iz osrednjega 
oskrbovalnega podjetja.

Gostu je vseeno, če je po
strežen v restavraciji družbe
nega ali zasebnega sektorja. 
Važno je, da je dobro postre
žen. Prav je sicer, da razvi
jamo zasebni sektor gostin
stva, vendar pa se moramo 
zavedati, da lahko tudi druž
beni sektor zadovolji želje 
gostov po majhnih gostinskih 
lokalih. Potrebna je samo 
dobra organizacija in še več 
dobre volje.

NIKO 1SAJEVIC

Tisoči skodelic
LJUBLJANA, 22. marca — 

V našem mestu lahko obča
ni »skočimo« na obvezno ju
tranjo pa tudi vsakdanjo ka
vico skoraj na »vsakem vo
galu«. V Degustaciji na Tito
vi cesti, ki se ponaša že z 
10-letno tradicijo, so pove
dali, da je njihov dnevni pro
met nekaj čez 2000 skodelic 
tega črnega poživila. D. R.

IVAN ZALAR IN SLAVKO KR2IC Z MEDVEDJIMA 
MLADIČEMA

Foto: A. Podbevšek

Kranika
Osebje obeh porodnišnic je v torek pomaga
lo mamicam pn rojstvu 9 deklic in 12 deč
kov. Najtežjo punčko — tehtala je 4250 gra
mov — je v klinični porodnišnici povila Dra
gica Cerar, 4450 gramov težkemu fantku pa 
so pomagali na svet v mestni porodnišnici.

Včeraj so v poročni dvorani na Magistratu 
zamenjali samski stan z zakonskim štirje 
pari. danes ne bo nobene poroke, jutri pa 
bodo sklenili zagonsko zvezo prav tako štirje 
pari.

Reševalci so se v torek kar 300-krat odpeljali 
na pot, od tega so se 22-krat vrnili s pone 
srečenci. Najdaljše vožnje so bile v Grgarske 
ravne. Novo Gorico Maribor, Rogaško Sla 
tino in Topolšico.

LJUBLJANA: Popoldne bodo na Žalah poko
pali 77-letnega sodnika v pokoju dr. Lovra 
Lipiča (ob 14.30); 72-letno gospodinjo Marijo 
Dekleva (ob 15.15) in 87 letno upokojenko 
Marijo Košir (ob 16. uri).
VRHNIKA: Popoldne ob 16. «ri se bodo na 
vrhniškem pokopališču svojci še zadnjič poslovili od 49 
letne invalidske upokojenke Ane Ogrin. 43-letnega PTT 
monterja Ivana Škrjanca pa bodo ob 16. uri pospremili v 
zadnji dom na pokopališče v Borovnici.

□revi bo v Ljubljani zaseden verjetno samo 
rurtst. v okolici pa Šimnovec na Veliki pla
nini. V Iliriji bo nocoj prenočila skupina 
stodvajsetih italijanskih turistov.

Zasedeni Dos ta jutranji letali Jata m Ines 
Adrie proti Beogradu, in Jalovo letalo iz 
Frankfurta proti Ljubljani. Na ostalih Unijah 
je še prostor

Zasedeni so že spalniki, ki drevi odpeljejo 
proti Pločam Razen v spalnikih proti Stutt 
ga rtu, ki bodo verjetno tudi zasedeni, je dru 
god še prostor.

Obetajo se lepši časi Denar za šport
Tuhinjska dolina bo dobila prve obrate - Možnosti je še 
več, saj je dovolj delovne sile - Pogoj je dobra cesta Kamniški proračun ne zmore vsega, 

zato upajo na pomoč gospodarstva
KAMNIK, 22. marca. Na nedavnih zborih volivcev v 
Tuhinjski dolini so večkrat opomnili, da se mora druž
ba zavzeti za hitrejši gospodarski razvoj doline.

kom in Vranskim. Občinska 
skupščina je že leta 1968 za
čela modernizirati Tuhinjsko 
cesto, vendar sama le ne mo-

KAMNIK, 22. marca. V kamniškem občinskem prora
čunu so letos namenili za telesno kulturo 170.000 di
narjev, kar je za 41,7 odstotka več kot lani.

Takšna so tudi stališča dru
žbenopolitičnih organizacij 
kamniške občine, ki v svojih 
sklepih ugotavljajo prepoča
sen gospodarski razvoj prele
pe doline pod Menino plani
no. Omeniti moramo, da je 
v dolini v zadnjih 100 letih 
čedalje manj prebivalcev.

Na zadnji seji občinske 
skupščine smo slišali, da bo 
letos industrija pohištva Stol 
investirala v obrat v Motni
ku, kamniška tovarna usnja

pa bo ustanovila nov obrat 
za izdelavo usnjene konfekci
je v Špitaliču. Tako se dolini 
vendarle obetajo boljši časi, 
saj so se doslej vsi vozili na 
delo v Kamnik. Večja podjet
ja pa bi lahko za svoje obra
te našla še kakšen drug kraj 
v dolini, saj je v njej zlasti 
veliko žena, ki bi se rade za
poslile v domačem kraju.

Pogoj za hitrejši napredek 
je dobra cesta, ki naj bi te 
kraje povezovala s Kamni-

re zbrati vsega denarja za 
asfaltiranje 30 kilometrov dol
gega cestišča. Doslej so mo
dernizirali cesto do Laz v Tu
hinju. Pretežen del denarja so 
prispevali občani s samopri
spevkom. Nadaljevanje mo
dernizacije je uvrščeno v pro
gram cestnega sklada, zato bi 
kazalo z realizacijo pohiteti.

T.j.

Občinska zveza za telesno 
kulturo je zaprosila za mno
go večji znesek, vendar ga 
v proračunu ni bilo mogoče 
zagotoviti.

V Kamniku delujejo števil
ni športni kolektivi, ki so 
si s svojim marljivim delom 
zagotovili vidna mesta v re
publiškem merilu. Za taka 
tekmovanja pa potrebujejo 
veliko denarja. Zlasti uspeš
ni so odboj kaši, smučarji, ro

kometaši in košarkaši.
Kamniški športniki se bo

do tudi letos obrnili na go
spodarske organizacije, da 
njihovo prizadevnost tudi 
materialno podprejo. Priča
kujejo, da bodo gospodar
ske organizacije' prispevale 
po 10 dinarjev na zaposlene 
ga za delo športnih organiza
cij, kar bi pomenilo nadalj
njo vzpodbudo.

T. J.

Nenehno
bodimo
budni

Ljubljančani preslabo 
poznajo koncept sploš
nega ljudskega odpora

LJUBLJANA, 22. marca — 
Zakon o splošnem ljudskem 
odporu je prav gotovo dovolj 
trden temelj za nadaljnje de 
lo, so menili na današnji seji 
člani koordinacijskega odbo
ra za pripravo prebivalstva 
na splošni ljudski odpor pn 
mestni konferenci SZDL Lju
bljane, katere se je udeležil 
tudi predsednik mestne kon
ference SZDL Beno Zupan
čič.

Program dela, če ostane 
le na papirju, prav gotovo 
ne doseže svojega namena, 
pa naj je delovni načrt se
stavljen najbolje. Močne in 
delovne organizacije v kra
jevnih skupnostih in delov
nih organizacijah morajo o- 
praviti konkretne naloge, saj 
bo le tako zagotovljena res 
najširša in najboljša priprav
ljenost na odpor vseh ob
čanov.

V najkrajšem možnem ča
su bo treba ugotoviti dejani 
sko stanje pripravljenosti 
terena, po tej analizi pa se
staviti kar najbolj konkreten 
načrt za delo v prihodnje

V. S.

NOCOJ V 
,KOMUNI'

Odlični dosežki v treh 
zvrsteh: igrani, doku
mentarni in risani
Beograjska akademija 

za gledališče, film in RTV 
že nekaj let predstavlja 
filme svojim slušateljem 
iz višjih letnikov tudi na 
festivalu kratkega filma 
in ni se še zgodilo, da se 
kateri od njih ne bi uvr
stil v tekmovalni pro- 
gram. Nocoj se kar dva 
študentovska filma meri
ta kot enaka med enaki
mi: dva vzpodbudna film
ska začetka napovedujeta 
dva zanimiva avtorja. To 
sta Leon Kasidy z igra
nim prvencem »Amigos« 
in Andrija Djukič s skrb
no oblikovanim in vse
binsko zanimivim »Odho
dom kavbojev«.

Ce dodamo, da se drevi 
dvigne letošnji risani film 
v svoj vrh z Bourekovo 
»Mačko«, dokumentarni v 
eno najbolj pretresljivih 
pričevanj z Ljubojevimi 
•Črnimi vrtovi«, da se 
preizkuša slovenska sktira 
v »Dveh koračnicah« Du
šana Povha in se kultur
ni film uveljavlja z Majda 
kovim »zapisom' o sli
karju«, Je filmskih vabil 
za Komuno danes dovolj.

Naš pogovor

Iz kraja v kraj
Predsednik kamniškega sindikata o 
.Karavani delavske solidarnosti’ letos
Te dni bo predsednik kamniškega občinskega sindikal
nega sveta Janez Maleš obiskal Zrenjanin, kjer bo se
stanek predstavnikov osmih občin, ki sodelujejo v 
»Karavani delavske solidarnosti«. To so vsakoletna 
srečanja sindikalnih delavcev iz Strumice, Gornjega 
Milanovca, Peči, Kotora, Zrenjanina, Travnika in Sla
vonske Požege.

dobro pozna Italijo in Avstri
jo, žal pa o Makedoniji In 
Kosmetu nima pojma. Obiski 
v teh krajah so bili doživet
je.«
• V Kamniku smo že vi

deli razstavo srednjeveških 
fresk iz Slavonske Požege. Se 
to sodelovanje kaže še kje 
drugje?

»Letos bomo v Slavonski 
Požegi prikazali freske iz 
znane cerkve sv. Primoža 
nad Kamnikom. Pri nas so 
že sodelovale narodne noše 
iz Slavonske Požege, s Trav
nikom iz Bosne pa sodeluje
jo avtomobilisti.«
• O čem boste govorili v 

Zrenjaninu?
»Kamničani bodo seznanili 

druge s samoupravnimi spo
razumi o delitvi osebnih do
hodkov Pogovorili se bomo 
tudi o petem srečanju sindi
kalnih delavcev, ki bo jeseni 
v Slavonski Požegi «

T. JANČAR

• Koliko srečanj je bilo 
doslej?

»Štiri. Lani je bil organi
zator naš sindikalni svet in 
v Kamniku Je bilo skoraj 
400 udeležencev.«
• Kaj ste dosegli s »Ka 

ravano«?
»Veliko naših delavcev prav

Neskončno smo razočarani 
Na trgu je zelo malo pomla
danske solate, vendar je zelo 
veliko visokih cen. Zeleno so
lato, kar je še je, ponujajo 
po 12 dinarjev kilogram, za 
ledenko pa bomo plačali kar 
18 dinarjev (tako drago so
lato ima k sreči samo en 
prodajalec).

Tmovčanke so malo bolj, 
usmiljenega srca in ponujajo 
za 7 dinarjev četrt kilogra
ma radiča, motovilca ali re
grata. Ce smo kaj jezičneža, 
bodo popustile za dinar ali 
dva. Včeraj ob drugi uri so
late skorajda ni bilo, bilo pa 
je dovolj cvetače, marsikomu 
je cvetačna solata še bolj 
okusna kot druga; kilogram 
prodajajo po 8 dinarjev.

Kilogram jabolk stane od
2.50 do 5 dinarjev. Čedalje 
manj je takšnih, ki bi ustre
zali ceni petih dinarjev. Da
nes se bomo morda odločili 
prav zato raje za nakup ba
nan. Malo jih je, so pa lepe. 
Prodajajo jih po 7 dinarjev. 
Kupimo lahko tudi rdeče ali 
belo grozdje, kilogram stane
7.50 dinarja. Tudi v popol
danskih urah je dovolj limon 
in pomaranč.

L. G.

NAVAJANJE NA RED — Otroci Iz Gotske v Šiški po
birajo smeti okoli blokov.

Foto: A. Podbevšek

Ljubljana na današnji dan
PLINA NE BO — LJUBLJANA. 22. marca - Ljubljan

čani po plin. Kar najhitreje, Kajti zmanjkalo ga bo. šef 
komerciale v ljubljanski Plinarni Emil Počrvina, nam je 
to zaupal. Reška rafinerija, kateri obešamo na pleča pol 
ljubljanske porabe, je namignila. Pismeno! Prvič, bi lah
ko rekli, smo Plinarna in Ljubljančani pravočasno obve
ščeni, da lahko jutri delamo »jeklene« vrste med Litostro
jem in Bežigradom. Vse jeklenke na plan! Predvidoma bo 
plina v štedilnikih zmanjkalo 10. aprila, pred prvim ma
jem pa ni obetov, da bi se spet pojavil.

^Ered petindvajsetimi leti
VRSTE PRED MESNICO — Ni še dolgo od tega, ko 

je bila najavljena v časopisih delitev mesnih izdelkov. 
Dolga vrsta ljudi pa je čakala zaman. V teh dneh je bila 
vrsta pred mesnicami tako dolga, da je vsaj polovica ča
kajočih, ki so stali v vrsti dve do tri ure, odšla domov 
praznih rok. Javno 'ogorčenje je bilo upravičeno. Koliko 
dragocenega čakanja gre v izgubo zaradi takega čakanja, 
koliko godrnjanja in nevolje gre ha račun naše ljudske 
oblasti zaradi nemarnega in neodgovornega postopka za 
to postavljenih ljudi. Oblast bo krivce klicala na odgovor. 
(Slovenski poročevalec)

NEREDNOSTI V LJUBLJANSKEM GLEDALIŠČU — 
Zaradi nerodnosti v ljubljanskem gledališču se je vršila 
izprememba v vodstvu, odnosno v upravi. Da se ugotove 
nerednosti. postavljena je posebna komisija, ki vrši v 
gledališču vsestransko preiskavo Demokratje so ud prve
ga začetka, ko so zaznali za gledališki škandal, dosegli 
pri pokrajinski upravi, da se je ukrenilo vse potrebno za 
remeduro. (Jutro)
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Gorska služba
Pred 60 leti je v Kranjski gori peščica gornikov usta
novila gorsko reševalno službo - Delovanje in problemi

Reševalci

Preteklo Je 60 let, odkar se Je t Kranjski gori zbrala 
peščica gornikov in ustanovila gorsko reševalno služ
bo. Od takrat pa do danes fantje iz te humanitarne 
službe dan za dnem budno pazijo na vsak korak naših 
hribolazcev in so vedno pripravljeni priskočiti na po
moč, če se zgodi nesreča.

Ob tem častivrednem Jubi
leju nam Je načelnik postaje 
GRS v Kranju, Emil Herlec 
povedal nekaj besed o delu 
in problemih te organizacije.

■GRS Slovenije združuje 
danes okrog 200 aktivnih čla
nov. ki so ob vsakem času 
in na kateremkoli kraju pri
pravljeni pomagati v primeru 
gorskih nesreč. Celotna orga
nizacija temelji na prosto
voljni osnovi, saj so sredstva, 
ki jih prejemamo, komaj za
dostna za nujno opremo in 
tekoče delo.

Naša organizacija ima v 
Sloveniji 18 reševalnih po
staj, ki so zmožne v vsakem

Nafta
.Va vojvodinskih nahaja- 

Iličih nafte naj bi letos 
natrpali 915.000 ton nafte 
in 621 milijona kubičnih 
metrov naravnega plina. V 
prvih dveh mesecih so 
pridobili te 122.000 ton 
nafte m 126 milijona ku
bičnih metrov plina.

Nepismeni
* Delavska univerza v Se
nju mora vrniti hrvaški 
republiški skupščini za te
meljno izobraževanje ne
porabljena sredstva za 
opismenjevanje delavcev. 
To pa ne pomeni, da bi 
vsi senjski delavci imeli 
osnovnošolsko izobrazbo! 
-Ve. le denar ni šel zanje.

Stonoge
V Singapuru je neznan

sko poskočila cena stono
gam. Zdaj stare običajna 
stonogica te kakih 1500 
starih dinariev. Stonog te 
zmanjkuje, povpraševanje 
pa narašča. Iz njih nam
reč pripravljajo omako, ki 
učinkuje kot — ljubezen
ski napoj.

trenutku zbrati zadostno šte
vilo reševalcev v primeru ne
sreč. Poleg tega imajo vsi 
smučarski centri dežurne re
ševalce ob sobotah in nede
ljah. Za primer naj nave
dem, da smo samo s Krvav
ca v tem letu prepeljali 125 
ponesrečencev, sezone pa še 
zdaleč ni konec.

Poleg reševalne službe so
deluje naša organizacija tudi 
v drugih aktivnostih: pomaga 
pri elementarnih nesrečah, 
vzgaja vojaške starešine in 
pripadnike Milice za gorske 
službe, vodi izlete in spomin
ske pohode ter sodeluje pri 
TO in CZ.«

Prazna blagajna
— Kako pa se kaže družbe

na hvaležnost v vaši blagajni?
■Smešno, toda ta je skoraj 

vedno prazna. Vedeti je tre
ba, da so za delo naše orga
nizacije potrebna precejšna 
sredstva. Z družbenim denar
jem lahko krijemo samo po
trebe po najnujnejši opremi. 
Naši reševalci sicer dobivajo 
dnevnice, če jih lahko tako 
imenujem, kajti izračun je 
pokazal, da dobi reševalec 
povprečno 175 starih dinarjev 
na uro. S tem denarjem se 
mora reševalec med akcijo 
tudi sam preživljati. Nimamo 
niti sredstev, da bi omogočili 
našim reševalcem nakup po 
sebnih zaščitnih oblek za to
vrstno delo, tako da morajo 
nositi svoje. Tako moramo 
često prosjačiti razna podjet
ja za dodatne dinarje.

Sprašujem se. zakaj mo
ramo tako životariti, saj od 
svojega dela ne moremo ni
česar pričakovati, ker nismo 
nogometni klub. temveč hu
manitarna organizacija. V ve
liko pomoč pri našem delu pa 
so nam podjetja, kot so kra
njska Iskra in železarna Je
senice. ki reševalcem, ki so 
pri njih v službi , omogočajo 
plačan dopust za čas reševal
nih akcij.«

— Vi ste poleg tega tudi 
vodja podkomisije za letalsko 
reševanje pri mednarodni 
organizaciji IKAR?

»To je mednarodna organi
zacija s sedežem ▼ Švici, ka
tere namen je uvajanje mo
demih metod v GRS. in to 
zlasti z upeljavo helikopter
jev za reševanje ponesrečen
cev. Pri nas smo še daleč od 
rezultatov, saj niti nimamo 
helikopterja, s katerim bi 
lahko reševali. Ponavadi mo- | 
ramo prositi Avstrijce, da | 
nam pomagajo v situacijah, 
ko sami ne moremo do pone
srečenca. Uporaba helikop 
terjev je sicer malce dražji 1 
način, vendar z njim rešimo 
ponesrečenca 20-krat hitreje, j 
kot pa z dosedanjimi meto
dami. Samo pomislite, koliko i 
življenj bi lahko dosedaj re- j 
šili s helikopterjem, saj je 
znano, da je prvih 30-90 mi 
nut odločujočih za ponesre
čenca!

Helikopter na pohodu
Moram pa poudariti, da bo

mo v jeseni ob našem jubile
ju mimo raznih akcij in de
monstracij našega znanja, 
pripravili tudi prikaz reševa
nja ponesrečenca iz stene s 
pomočjo helikopterja, ki 'ga 
bo v kratkem dobil Republi
ški sekretariat za notranje 
zadeve. S tem bomo lahko, 
če bodo pristojne družbene j 
organizacije zagotovile sred- [ 
stva, vsaj za silo zadovoljili 
potrebe tovrstnega reševa
nja.«

— Kako pa je s kadri?
»Sam sem v tej organizaciji 

že 25 let in ves čas, zlasti pa 
v zadnjih letih, čutimo ob
čutno pojemanje kadrov za 
ta zahteven »hobi«, in to 
prav zaradi slabih pogojev, v 
katerih delajo reševalci. Sča
soma se bo morala tudi naša 
organizacija profesionalizira
ti. pa ne samo zaradi po
manjkanja kadrov, temveč, 
da se doseže in obdrži visoko 
strokovno znanje, ki je po
trebno za opravljanje tako 
zahtevnega dela.«

Nedvomno je. da bo GRS 
v prihodnosti igrala še večjo 
vlogo, kot jo je do sedaj, saj 
se vedno več ljudi odloča za 
pot v gore. kar pa pomeni, 
da bo število nesreč še vedno 
naraščalo. »Pa kaj? Bodo že 
ti vrli fantje poskrbeli, da bo 
vse v redu.« pravijo vplivni 
možje.

Res je, poskrbeli bodo, to
da koliko časa še?

ZLATO JANČIČ

STOP — Vozniško dovoljenje v redu, naprej! Foto: arhiv Dela

Zdomci

Kako sesti za volan
Trgovina s ponarejenimi vozniškimi dovoljenji v Avstriji in Nemčiji — 
Lahkoverni jugoslovanski delavci nasedajo goljufom — Dragi ponovni izpiti
DUNAJ, marca — Avstrijski organi za notranje zadeve so postali pozorni na to, 
d3 jugoslovanski delavci, zaposleni v Avstriji, povzročajo čedalje več prometnih 
nesreč. Menijo, da je tega kriva zelo razširjena trgovina s ponarejenimi jugoslo
vanskimi vozniškimi dovoljenji. 2e pred nekaj leti je dunajska policija ugotovila, 
da se je razpasla trgovina s ponarejenimi šoferskimi izkaznicami, vendar je šele 
zdaj odkrila, kako ti trgovci »poslujejo«.

Ponarejevalcem je zlasti 
prišlo prav to, d» je v Jugo
slaviji mogoče priti do' neiz
polnjenih formularjev, med
tem ko v Avstriji takšne 
formularje izdajajo samo pod 
strogim nadzorstvom, tako 
kot vrednotnice. Tihotapcem 
zato ni bilo težko »uvoziti« 
v Avstrijo na tisoče neizpol
njenih vozniških dovoljenj, ki 
so jih potem ponarejene za 
bajno ceno prodajali jugo
slovanskim delavcem. Takšno 
dovoljenje je stalo tudi do 
10.000 šilingov (okrog 7000 
dinarjev).

Jugoslovanskih državljanov, 
ki vozijo s ponarejenimi do
kumenti, Je že na tisoče —

Razstava

Zidar, boksar, slikar
Zgodba o človeku, ki je zidarsko žlico zamenjal za boksarske rokavice, te 
pa za slikarski čopič — Ali pot iz Jurkloštra na Notranjsko in v Ljubljano
»Si lahko predstavljaš, kakšen bi bil, če bi bil stokrat manjši, kot si?« me je 
lepega dne ob kozarcu piva napadel Marjan Skumavc, fant, ki že oziroma šele 
četrt stoletja tlači zemljo. »Sploh pa si je nemogoče predstavljati, kakšen bi bil 
— dobro ti ali jaz — če bi bil stokrat večji...« .

nekdaj kuhala smrekovo olje 
ali nekaj podobnega. Mali 
fantiček Marjan je plezal ▼ 
vrhove visokih smrek in jelk 
— v javomiških hostah jih 
zlepa ne ananjka — trgal sve
že smolnate stojte in smre
kove veje. V tovarni je dobi
val po tri dinarje za kilo
gram tega blaga. In s tem 
otroškim iztržkom se je v 
glavnem preživljala njegova 
družina.

2e ko sem začel trgati hla
če v šoli. sem risal. Od nek; 
daj rišem. Kar rišem. Me že 
veseli. No, adaj se mi celo 
žžplača...

Pri tem se je prešerno po
redno smehljal, kot češ. kaj 
mi pa moreš, če živim tako. 
kot mi je najbolj všeč. Skrat
ka,- fant je na prvi pogled 
neke vrste obešenjak. malce 
žalostnih oči. oblečen v za
maščen usnjen suknjič, hodi 
pa tako, kot da je pravkar 
prišel s planin.

Zagiedal sem se v pikico 
krvavo rdeče barve na nje
govem čevlju. Nedaleč vstran 
so ji delale družbo strupeno 
zelene m modre: majhne,
majcene ih še manjše. Tudi 
njegovih rok ni sram. da so 
popackane z barvami.

Od skice do razstave
»Najraje sedim v kotu kak

šne zakotne gostilnice in opa
zujem ljudi. Ponavadi si vza
mem na piko kakšnega posta
ranega. od življenja in pija 
če utrujenega možakarja. Ne 
vem zakaj. Mrzla prazna ste
na. kakšna plastična luč in 
On. ves ubog in obnemogel.
Skrivaj ga skiciram, z barva- j 
m pa se igram v ateljeju. V 
klubu kulturnih delavcev, da. 
tam. v tisti boljši ljubljanski 
oštariji, sva a prijateljem o- 
besila na stene nekaj svojih 
olj.«

Ce bi bil stokrat manjši, bi 
si jih najbrž že ogledal — 
in če bi bil stokrat večji, bi 
najbrž katero tudi kupil.

»Smešno, ne. toda ljudje 
kar kupujejo moje slike. Po 
sto jur jev je kos. brez okvi
ra Barve so drage, nekaj de
la je v njih. okvirji so pa 
na-dražjf — zato raje proda
jam gole«

Čuden fant tale Marjan 
Skumavc, sicer pa nič čudne
ga, če se že gre umetnika — 
slikarja Potem ko je zagle
dal luč sveta v štajerskem 
Jurkloštru. se je z družino 
preselil v staršem rodne Gor
je nad Bledom. Odtod je živ
ljenje družino odplavilo v 
Bezuljak na Notranjskem in 
končno v 2evše ob Cerkni
škem jezeru. Tedaj mu je 
bilo šest let. V bližnji Do- . 
izssp vasi je tovarna, ki je I MARJAN SKUMAVC

Malta, opeka in lopata
Iz osnovne šole ga je živ

ljenje potegnilo v veliki svet, 
v Ljubljano na šolo za ob
likovanje- Da se je lahko šo
lal. se je zraven vpisal še med 
zidarje.

»Pozidal sem stolpnice v
Djakovičevi ulici in __ kot
zidar sem zvedel, da je v 
Ljubljani neka visoka šola, 
v kateri tudi rišejo.«

Zidar, ki je slikar postal, 
je zdaj absolvent Akademije 
za upodabljajočo umetnost. 
Njegovi živobarvni »pajaci«, 
ki se nekam otožno poredno 
ozirajo s sten ▼ klubu kul

turnih delavcev v Ljubljani, 
so mu vsi po malem podobni.

»Ekspresivni naturalizem 
naj bi bil to, učeno poveda
no,« pravi in se smehlja kot 
honorarni hudič, zakaj po
navadi je ves v črnem.

Njegov starejši brat, ki na 
slovanski ladji plove po viso
kem morju, ga je ves čas 
pomalem »dotiral«, da je fant 
lahko št-udiral.

»Žalostno in smešno Je.« 
pravi naš boksar, »ko zagle
daš človeka v nekem okolju 
med zidovi in plastiko, in 
zdi se ti kot tujek, ko skru
šen. sam sebi in življenju 
okrog sebe odveč, ždi pozab
ljen — danes tu. jutri tam.

Kakšno tihožitje: malta,
boksarska rokavica in krva
vo rdeča pika na čevlju.

N. LAPAJNE

je povedal avstrijski pred
stavnik Interpola, Weingart. 
Zato so že napravili »diplo
matske korake«, da bi z za
devo seznanili tudi tiste dr
žave, ki niso člance Inter
pola.

Prebrisanim ponarejeval
cem so nasedli mnogi lahko
verni jugoslovanski delavci. 
Neka skupina ponarejevalcev 
se je na primer izdajala zk 
»jugoslovansko državno ko
misijo za vozniške izpite«. Na 
desetine delavcev je pred 
njo »opravljalo izpit* in do
bilo dovoljenje.

»Jugoslovanska 
državna komisija«

Tako je eden od številnih 
jugoslovanskih delavcev »na
redil izpit« za voznika katego
rije C, potem pa se je pri
javil nekemu gradbenemu po
djetju kot šofer bagerja. Ko
maj pa je vžgal motor in iz
peljal, že se je z vozilom vred 
zvrnil v jamo. Potem so ga 
seveda zaslišali. Vprašali, so 
ga. kako je prišel do vozni
škega dovoljenja. Branil se 
Je, da je dovoljenje pošteno 
plačal in da je izpit opravil 
na Pratru pred »jugoslovan
sko državno komisijo«.

Na avstrijsko-jugoslovanskih 
mejnih prehodih so zdaj po
ostrili preglede vozniških do
kumentov jugoslovanskih dr
žavljanov, zaposlenih v Av
striji in Zahodni Nemčiji. 
Odkrili so jih celo vrsto, ki 
so imeli ponarejena dovolje
nja. Ti ljudje niso imeli poj
ma niti o osnovnih pravilih 
vožnje in prometa.

Dragi izpiti za vse
Tisoče jugoslovanskih de

lavcev, zaposlenih v Avstriji, 
pa tare neka druga skrb. Po
tem ko nekaj časa žive v Av
striji, morajo namreč jugo
slovansko vozniško dovolje
nje zamenjati za avstrijsko, 
in to po precej visoki ceni. 
Ne glede na to, da so uspe
šno naredili vozniški izpit v 
Jugoslaviji in da vozijo že 
vrsto let, morajo predložiti

komisiji potrdilo avstrijske 
avto šole. da so opravili toli
ko in toliko učnih voženj itd., 
vse to pa je seveda zelo dra
go. Poleg tega mnogi ne zna
jo niti besedice nemščine, 
tako da morajo pri opravlja
nju ponovnego izpita najeti

sodnega tolmača tako za 
praktični kot tudi za teore
tični del izpita. Tolmači pa si 
svoje usluge prav tako pu
stijo mastno plačati.

Zato tisoči jugoslovanskih 
državljanov, zaposlenih v Av
striji. upravičeno vprašujejo, 
zakaj se jugoslovanske pri
stojne oblasti že enkrat ne 
dogovore z avstrijskimi orga
ni, da bi bila (pristna) ju
goslovanska vozniška dovolje
nja priznana tudi v Avstriji.

FADIL ŠILJAK

Strah ali reklama
Vsi nekadilci pozdravljajo pripravljajoče se družbene 

ukrepe za omejevanje kajenja. Ali pa kdo verjame, da 
bodo producenti tobačnih izdelkov resnično opremljali 
zavojčke z napisom: KAJENJE JE ZDRAVJU ŠKOD
LJIVO’? Prevedeno v samomorilno resignacijo bi se sva
rilo glasilo: Ne kupujte tobaka, bežite od trafik! Nema
ra pa bo to kaj hitro le odlična reklama, podobno kot 
opozorilna pripomba k »slečenim« filmom: Neprimerno 
za otroke!

Podražitve
spodbujaio

Danes je že malo takih, ki bi si vsaj po obedu z ob
redno pobožnostjo ne privoščili skodelice kave. Zadnja 
podražitev pa je mnogim zagrenila ta užitek. — Ne bo
mo je več pili! Sklenjeno, storjeno. Drugi dan pa: Za 

• vraga, ali je to sploh kakšno življenje, če si niti jjožirka 
kave ne upaš privoščiti? Bo že kako, ostanemo pri kavi! 
Bomo pa hodili v malo pošvedranih čevljih .. .

In jo pijejo, še z večjo nasladnostjo kot prej, češ: če 
pride do nove podražitve, bomo še obžalovali, da smo 
je premalo popili, ko je bila še cenejša ..

Vse za zdravje
Nekateri gledališki entuziasti so jezni ob izjavi igral

ca llije DžuvalekcSvskega:
— Prepričan sem, da je treba gledališki repertoar 

olajšati z musicali in z deli z optimistično, jjoetsko vse
bino. C.e tega ne bomo v kratkem storili, bo moralo ob
činstvo zaradi histeričnih in »filozofskih« predstav isica- 
ti pomoč na nevroloških klinikah!

— Slikar in njegovi sliki Foto: Egon Kaše

planica ’72

Spominsko knjigo PLANICA 72 je izdal prire
ditveni odbor prvega svetovnega prvenstva 
v smučarskih poletih. Poleg zgodovinskega 
prikaza Planice in smučarskih poletov so v 
njej tudi najpomembnejši svetovni in jugo
slovanski rekordi, najbolje uvrščeni na vseh 
sedanjih tekmovanjih v poletih ter kratke bio
grafije vseh udeležencev. Cena knjiqe je 
10,00 din.

NAROČILNICA *
Nepreklicno naročam knjigo PLANICA 71

Ime ln priimek 

Ulica ---------------

Poštna številka ln kraj 

Poklic --------------------------.

Datum
Podpis

Izpolnjen« naročilnico pošljite na naslov: OOP • I >k.l .O«
Prodajna služba Ljubljana Tomšičeva I.

Sodelavka 
ali priča?
Včeraj so zaslišali drugoobtoženo 
Višnjo Pavlovič - Ali zvrača krivdo?
SARAJEVO, 22. marca (Tanjug). Tretji dan sojenja zo
per morilca desetletnega Bruna Galiča so pred okrož
nim sodiščem v Sarajevu zaslišali drugoobtoženo Viš
njo Pavlovič iz Plevlje, ki jo tožilec bremeni umora 
iz maščevanja.

Obtoženca je v svojem za
govoru zanikala sodelovanje 
pri zločinu in zvračalo vso 
irivdo na Dragomira Bajče- 
;a, ki je bil plačan morilec 
in odgovarja za umor iz ko
ristoljubja. Čeprav je v prej
šnjem postopku priznala so
delovanje pri umoru nedolž
nega desetletnega fanta na ze- 
niškem pokopališču, je Viš
nja Pavlovič danes vse zani
kala. Na današnjem sojenju 
je poskušala sodišče prepri
čati, da je nagovarjala Dra
gomira Bajčeto, naj zločina 
ne izvrši, vendar je, kot je 
rekla, »Bajčeta hotel ubijati 
in se tu ni moglo ničesar na
praviti.«

Te nemrenričliive besede SO

negodovanjem. Sodni izvede
nec, nevropsihiater dr. Alek
sander Tadič, je nato pove
dal, da je Višnja Pavlovič po 
opazovanju »sebična, mašče
valna, brezobzirna in lažniva 
oseba. Njeni pogledi na mo
ralo in na medčloveške od
nose so primitivni, vendar je 

j popolnoma sposobna doume
ti vso težo dejanj, saj svoja 
dejanja lahko nadzoruje*

Po takšnem pričanju z ne
strpnostjo pričakujejo sooče
nje Višnje Pavlovič in Dra
gomira Bajčeta, glede na to, 
da je Bajčeta v doslejšnjem 
postopku umor priznal ter do 
nadrobnosti opisal sodelova
nje Višnje Pavlovič pri tem 
zločinu.

Alkohol
botroval
umoru

Miličnik je zunaj službe
nega časa ustrelil v pri

jatelja
KULA, 22. marca — Kot 

piše Politika ekspres, je vče
raj zjutraj v bifeju »Božur« 
v Kuii miličnik Borislav Glu
mač v vinjenem stanju z ura
dnim revolverjem ubil tride
setletnega delavca tovarne 
»Istra« v Kuli Dušana Grbo- 
viča. Miličnik Glumač tedaj 
ni bil v službi, saj je imel 
prost dan. Dlje časa se je za
držal v bifeju, da bi se s svo
jimi prijatelji, med katerimi 
je bil tudi Grbovič, malo po
veselil. Ko je Glumca prema
gal alkohol, je izvlekel revol
ver in hotel streljati v strop. 
Grbovič ga je prijel za roko, 
verjetno zato, da bi mu re
volver vzel. Tedaj pa se je 
razlegel strel, krogla je zade
la Grboviča, ki je bil takoj 
mrtev.

Strel
zaradi
pesmi

Izetu Zoni v Malem Gu- 
beru ni bila všeč plošča 

z Mišom Kovačem
MOSTAR, 22. marca — Kot 

piše Večernji list, so pred ve
likim senatom okrožnega so
dišča v Mostaru zaključili do
kazni postopek zoper 35-let- 
nega Izeto Zena iz Malog Gu- 
bera, ki ga bremene umora 
27-letnega Mirka Cička. Zlo
čin naj bi storil 1. januarja 
letos v gostilni v Malem Gu- 
beru. Ni mu bila všeč pe
sem »Zali to cviječe suzama 
sreče«, ki jo poje Mišo Ko
vač, zato je udaril nataka
rico Dubravko Rakič, saj gra
mofonske plošče ni hotel vze
ti z gramofona. Prišlo je do 
pretepa, obtoženi je vzel pi
štolo in ustrelil v skupino 
ljudi. Izet Zrno je ustrelil 
Mirka Cička, ki se je postavil 
natakarici v obrambo, ranil 
pa je natakarico in še enega.

Steklo
razkrilo

neznanca
Odkrili so voznika, ki je 
v soboto povozil Antona 

Bojanca
NOVO MESTO. 22. marca 

— Anton Bojane iz Cikave pri 
Novem mestu je minulo so
boto okoli 23. ure ponoči gnal 
vola po cesti II. reda Otočec 
—Kronovo. Čeprav je hodil 
po robu ceste, ga je zbil na 
tla neznani voznik osebnega 
avtomobila, ki je pripeljal za 
njim. Bojane je težko ranjen 
obležal na cesti, neznani voz
nik pa je odpelajl dalje, ne 
da bi poskrbel zanj.

Organi novomeške UJV so 
na kraju dejanja našli ko
ščke vetrobranskega stekla in 
drobce modrega laka. Na pod
lagi tega so pričeli iskati ne
znanega voznika in ga včeraj 
tudi našli. Avto znamke 
volksvagen so našli v garaži 
Avgusta Pucla na Otočcu. Na 
avtomobilu je bila pločevina 
že poravnana in zakitana, za
menjano pa je bilo tudi vet
robransko steklo. Ugotovili 
so, da je lastnik avtomobila 
33-letni zidar Janez Lenarčič 
iz Velikih Brusnic pri Novem 
mestu, ki so ga prijavili to
žilstvu.

P. ROMA NIC

Zažgala listje 
v kres

AJDOVŠČINA. 22. marca — 
Ob vinogradu blizu zaselka 
Hrastje je včeraj 59-letna go-' 
spodinja Jožefa Trošt iz Pod- 
brega čistila travnik. Na
grabljeno listje in druge od
padke je okrog poldneva za
žgala. Požar se je razširil v 
bližnje grmičevje in kmalu z- 
jel mlad borov gozd. Trosto
va je pričela takoj gasiti, 
vendar si je zaman prizade
vala, da bi požar pogasila sa
ma. To se je kmalu zatem 
posrečilo gasilcem iz Ajdov
ščine, Podnanosa in Vipave 
ter vojakom JLA iz Vipave. 
Pogorelo pa je okoli 5 hekta
rov površine, od t.ega 'okoli 
3 hektare mladega borovega 
gozda.

Troštova je dobila pri ga
šenju opekline po rokah, 
škode še niso ocenili.

J. P.

Trčil v ograjo
NOVA GORICA, 22. mar

ca — S šestletnim sinom Ar- 
mandom se je sinoči okoli 
20. ure proti Štanjelu peljal 
z osebnim avtomobilom 31- 
letni Boris Vidmar iz Preser
ja. V Braniku, pri odcepu za 
Spodnjo Branico, ga je v kri
žišču zaneslo. Trčil je v vo
gal železne varnostne ograje, 
od tam ga je odbilo na sredo 
ceste. Oče in sin sta se po
praskala po obrazu, škode j« 
za okoli 3600 dinarjev.

J. P.

Požari zaradi suše
POSTOJNA. 22. marca — 

Zaradi izredno sušnega vre
mena nastajajo na Postojn
skem večji in manjši požari 
na poraslih travniških povr
šinah in na mladih borovih 
nasadih. Včeraj sta bila kar 
dva večja požara; eden v bli
žini Prestranka, drugi v bli
žini Beljskega. Poleg gasilcev 
aktivno sodelujejo pri gaše
nju v posameznih primerih 
tudi pripadniki JLA, dijaki 
srednje gozdarske šole iz Po
stojne ter vaščani. V glav
nem nastajajo požari zaradi 
malomarnosti posameznikov. 
V zvezi s tem sklicuje odde
lek za notranje zadeve pri ob
činski skupščini Postojna ▼ 
petek posvet za požarno pre
ventivo in varstvo pred poža
ri.

Opozarjajo lastnike travni
ških in gozdnih površin, naj 
pri čiščenju ne zažigajo ste
lje in druge suhljadi. Opozo
rilo velja tudi izletnikom, ki 
naj bodo skrajno previdni pri 
rabi ognja. Lahkomiselno naj 
ne odmetujejo cigaretnih 
ogorkov.

S. B.

Nevarno 
obračanje 
v križišču

VELENJE, 22. marca — Jo
že Toter je včeraj okoli pol
dne obračal avtomobil v kri
žišču Koroške ceste s cesto 
Na jezero. Pri tem se ni pre
pričal, ali sta cesti prosti. 
Tako je pripeljal po cesti Na 
jezero z mopedom Jože šibanc 
iz Velenja. Pri trčenju s-e j* 
ranil mopedist.

S.

oglašujte 
v dnevniku
0ELO

\
i j
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Breze, pomlad 
in rujno vince
Čeprav je, kakor pravijo, Bela krajina zaostala, pa je po
mlad v njej — napredna — Ob Kolpi je že vse v cvetju
Dolina Kolpe, predvsem tisti njen del. ki ni tako zelo utesnjen med roške in 
kotarske hribe — že cvete. Ni še prav vse drevje v cvetju, toda ravno prav in 
ravno toliko, da Je prijetno in lepo za oko in za objektiv. Cilj izleta je lahko 
sicer malo daljna, a vendarle še vedno naša, slovenska in belokranjska Vinica.

Prelepo je v Vinici v teh 
dneh. Toplota domala kar 
lobu is sicer nevidnih in 
s griči zastrtih panonskih šir
jav; resda se zgodi, da prav 
letos tu in tam potegne tudi 
malne hlslai veter, a Vinice 
in Pokupja skoraj te ne do
seže. Kolpa se vije pod po
bočji široka in vodnata, prav 
pomladansko bogata, kajti na 
Rusnjaku. izpod katerega pri
teka, ae je letos nabralo ve
liko mag«, ki aa bo še lep 
čas topU.

Rib« brez državljanstva
Seveda Kolpa še m za ko

panje (in še dolgo tudi ne 
bo), je pa Klala dušo« za 
ribiče. Cista je ln ni revna, 
kar zadeva ribjo aealego«. 
Novinci v tem športu pa naj 
se pri iskušenejših tovariših 
pozanimajo, kako. kaj in kje 
je treba vzeti dovolilnico, na 
naši ali na hrvaški strani. 
Čeprav je Kolpa samo ena in 
ribe v njej nimajo pravega 
— je pač gibljiv — republiš
kega državljanstva, pa so 
pravila drugačna na tem m 
na onem brepu.

Lep razgled s zanemarjene 
terase izpred še bolj zane
marjenega vmiškega gradu, v 
katerem ni niti sledu več o 
gostilni. Spodaj ob reki je 
boren »motel«. Nasploh je 
gostinstvo v tem kraju silno 
na psu in ne pričakujte ka
kih posebnih ugodij. Najbo
lje je, da si pičo prinesete 
s seboj, za vino pa potrkate 
tu ali tam; radi vam bodo 
prodali kak dober liter. Naj
bolje je, če se s pijačo oskr
bite v metliški kleti, če ni 
nedelja, ali pa kar v Semiču.

Je pa kotičkov za piknike 
v vimški okolici na pretek! 
Lahko spodaj ob Kolpi, če 
se vam ne bo zdelo p rev laž
no. lahko ob cesti proti Adle- 
šičem ali pa ob cesti v Sinji 
vrh. če M na primer radi 
uživali v razgledu na reko

z višine. Povsod v steljnlklh 
je lepa suha trava, breze so 
skoraj začele zeleneti in rav
no pravi čas je. da naučite 
otročaje, če še ne znajo, ti
sto lepo pesmico o brezi tan- 
kolasi.

Bosiljevo ima grad
Vse lepo in krasno. Lahko 

se povzpnete še na grič Že
leli nad Vinico odkoder je 
zelo lep in širen razgled. Ce 
pa bi radi našli prav skrite 
kotičke ob Kolpi, potem jih 
Iščite pod cesto, ki pelje v 
Sinji vrh. Cesta res ni kaj 
prida, je pa pod njo lepo. na 
primer pri Učakovcth in Vu
kove ih ali pa pri Damlju, 
kjer je blizu tudi najjužnejša 
točka Slovenije: v Kotu pod 
goro Sebe tih ob Kolpi. Tam 
je Južno in zelo toplo in Vin
ce ni od muh v tistih strmi- 
nah.

Ceste okrog Vinice so sla
be, blatne in kamnite, razen 
seveda tiste, ki pelje proti 
Črnomlju. In tiste, ki se čez 
most poslovi na hrvaško 
stran, koder je le dobra dva 
kilometra do Bosancev, vasi

mg IZLET 
M£fEDNA':

ob glavni cesti Reka—Zagreb. 
Znano izlet išče na hrvaški 
strani je Bosiljevo. ki je od 
Bosancev oddaljeno pičlih 
pet kilometrov. Grad je pre
urejen v hotel in restavracijo. 
Najbrž je odprt.

Tri smeri iz LJ
In kako priti do te daljne

Vinice?
• Najboljša cesta, ki je 

vseskozi asfaltirana, je hkrati 
najdaljša. Iz Ljubljane po av

tomobilski cesti do Novega ' 
mesta, potem čez V ah to 
(Gorjanci) v Metliko, naprej ) 
v Črnomelj ln Vinico. Vsega 1 
okrog 130 kilometrov asfalta. !

• Druga smer je znatno 
krajša, saj je dolga komaj : 
pičlih sto kilometrov. Po av
tomobilski cesti iz Ljubljane I 
do Ivančne gorice, nato sko
zi Muljavo v dolino Krke. v 
Zagradec in Žužemberk ter 
pri Soteski na desno. Asfalt 
seže še do Podturna, potem ! 
pa se prične približno 20 ki
lometrov dolgi makadamski 
skok čez podroške Crmošnji 
ce do Semiča. Tam gre bližja 
cesta mimo Otovca naravnost 
v Črnomelj, a se je bolje pe
ljati po asfaltu kak kilometer 
dlje mimo Krupe v Gradac 
ter tam na desno v Črnomelj 
in naprej v Vinico.

• Tretja smer je po dol
žini med obema prejšnjima. 
Iz Ljubljane do Kočevja in 
po asfaltu še do Livolda, po
tem pa po makadamu viju
gavo skazi roške boste; v 
Mozelj in Knežjo Lipo, po
tem pa na jug v Predgrad in 
Stari trg ob Kolpi ter skozi 
Sinji vrh v Vinico. Ta smer 
Je dolga okrog 110 kilomet
rov. vendar je domala polo
vica (47 km) makadama.

• Za Štajerce je Bela kra
jina daleč in skoraj preda
leč. Morda bi bilo najbolje 
»udariti« smer skozi Zagreb? 
Primorci pa se bodo najlaže 
dokopali do Bele krajine sko
zi Reko.

Letala še ni
Letalske zveze Bela krajina 

še nima, imela jo je (z Bari
jem) med vojno, ko so za
vezniška letala redno prista
jala na partizanskem letali
šču nekje pri Adlešičih. Avto
busna zveza Vinice z Ljub
ljano celo obstoja, saj avto
bus voza tja celo z Gorenjske.

DRAGO KRALJ

PONEDELJKOV JUTRANJI POGLED — Orangutan Baldy v živalskem vrtu y Sa- 
cramentti (ZDA) ni vselej pri volji pozirati fotografom z nasmeškom. Včasih 
postreže tudi s ponedeljkovim jutranjim pogledom.

Telefoto: UPI

Arthurjev
pravi
akord

Sloviti Rubinstein se po* 
hvali z izbiro svoje za

konske družice
Slavni pianist Arthur Ru

binstein, ki je prejšnji me
sec gostoval v Ljubljani, ni 
samo eden najboljših glas
benikov na svetu, ampak tu
di vzoren zakonski mož.

Ko sta Arthur in njegova 
življenjska družica Marbela 
nedolgo tega praznovala 29. 
obletnico poroke, je veliki 
pianist dejal:

»Moj zakon je izjemno 
srečen, da se nisem zmotil, 
ko sem vzel Marbelo, ne pa 
njeno sestro, ki ml je bi- ' 
la tedaj tudi všeč.«

Tegobe
razrite
postelje

Kako Sandy Shaw reagi
ra, kadar se spre z mo
žem Jeffom Banksom
Angleška pevka Sandy 

Shaw deluje s svojimi bo
simi negami pred kamero ze
lo prikupno in nežno. Ko pa 
se krega, vsaj tako meni 
njen soprog Jeff Banks, je 
čitno drugačna:

»To je prava vojna. San- 
dy meče v mene, kar ji le 
pride pod roke«, pravi Jeff, 
»potem pa še ves mesec 
trmasto postilja samo svoj 
del postelje:« Ubogi mož 
mora gostovati torej ves me
sec pri njej.

Sozvočje 
v postavi
m petju

Mireille Mathieu zelo ra
da nastopa sk-upaj s 

Charlesom Aznavourjem
Edith Piaff je bila zelo 

majhne postave, njena »u- 
radno« razglašena naslednica 
Mireille Mathieu pa tudi ni 
nič večja. Ko so Mireille 
vprašali, zakaj tako pogosto 
nastopa skupaj s Charlesom 
Aznavourjem. je pojasnila: 

»Charles je moj stari zna
nec. Obožujem njegovo petje. 
Všeč ml je tudi to, da je 
majhen in da poleg njega 
izglodam večja kot sem T 
resnici.«

Test

V očeh drugih
Kadar ste zraven, prav gotovo vsi lepo 

govore o vas, kaj pa, kadar se družba 
spravi na opravljanje? Ce hočete ugoto. 
viti, kaj si mislijo o vas znanci in znanke, 
odgovorite na vprašanja današnjega testa, 
ki je namenjen ženskemu spolu. Na koncu 
boste sešteli vse zaporedne številke odgo
vorov, za katere ste se odločili.

9 Predstavijo vam mladeniča, ki ima 
smešno ime. Kaj rečete?

1. Zdravo!
2. 2e dolgo sem vas želela spoznati, 

slišala sem že o vas.
3. Hm, kako smešno ime imate.
« O čem najraje govorite v družbi?
1. O svojih problemih in težavah.
2. O svojem zadnjem vikendu ali do

pustu.
3. O problemih svojih znancev.
4. O politiki, o problemih seksa in 

drugih »globokih« vprašanjih.
9 Kaj storite, če greste po cesti, na

tovorjeni z zavitki, pa se zaleti v vas mla
denič prijetne zunanjosti?

1. Otrpnete kot kip.
2. Oblije vas rdečica, poberete zavitke, 

potem pa nalašč kakega spustite, da spet 
pade.

3. V zadregi ga gledate in čakate, da 
pobere zavitke.

4. Ironično pripomnite: »Najlepša hva
la!«

9 Mladenič iz soseščine se vam je po
nudil, da vam pomaga nesti kovček v hišo. 
Kaj boste rekli?

1. »Hvala, bom že sama še ta kos poti.«
2. »Ne. nikakor. Hvala.«
3. »Hvala, zelo ste prijazni!« in mu po

daste kovček.
9 S prijateljico srečate nekoga, ki se 

vam zdi znan. Kaj storite?
1. Negotovo gledate za njim.
2. Zašepečete prijateljici: »Uh, ko bi se 

spomnila, od kod ga poznam!«
3. Rečete mu: »Ali se midva ne pozna, 

va od nekod?«
9 Kako se smejete?
1. Glasno, tako da kar cvilite in se tre

sete, nakar se malo oddahnete, potem pa 
spet prasnete v smeh.

2. Ne veste niti sami, smeta kar bruh
ne iz vas.
• 3. Vržete glavo nazaj, opletate s roka
mi in se smejete dolgo in glasno.

9 Kako se vedete med plesom?
1. Ves čas vam uhaja pogled k nogam 

in opravičujete se za vsak napačen korak.
2. Gledate druge pare, ki plešejo.
3. Plešete sproščeno in uživate v plesu.
4. Prepričani ste, da vas drugi obču

dujejo, ko plešete.
9 Ce ste v gosteh, kaj najraje delate?
1. Pomagate v kuhinji.
2. Nalivate kozarce, praznite pepelni

ke itd.
3. Glavno je, da se zabavate.
4. Zabavate ostale goste s šalami, pe

smicami in drugim.
9 Med gosti vam je izredno všeč ne

znan mladenič. Kaj naredite?
1. Upate in čakate.
2. Prosite gostiteljico, da vas »slučaj

no« zaplete v pogovor.
3. Neopazno stopite k njemu to mu re

čete: »Nikogar ne poznam tu, pa vi?«
4. Stopite naravnost k njemu to se 

predstavite: »Jaz sem Olga, kdo pa ste vi?«
9 Kam gledate, kadar s kom govorite?
1. V njegove čevlje
2. Naravnost v njegove oči.
3. Nemirno se razgledujete po okolici.

*
REZULTAT TESTA

Ce ste zbrali 10 do 15 točk, si mislijo 
o vas: »Cisto simpatično dekle je. čustve
na in ravno prav občutljiva. Nikakor ni 
neumna, a težko bi rekli zanjo, da je tip, 
ki osvaja moške.« Ce to »prevedemo«, bi 
bilo nekako takole: »Pozabite že konično 
na svoje srčne rane in se nikar kar na
prej sama sebi ne smilite. Mirne vesti 
vam lahko priporočamo, da se vedete 
malo bolj sproščeno to svobodno.«

Ce imate od 16 do 26 točk, se sprašu
jejo fantje: Ali sem ji tudi jaz všeč? V 
»prevodu« pomeni to: »Ostanite taki, ka
kor ste! Ravno taki ste, kot vas imajo 
ljudje radi.«

Ce je vaš seštevek točk 27 do 34, govo
re o vas: Res, izrazito dekle, toda ali Je 
treba vse tako naravnost? Z drugimi be
sedami pomeni to: »Bodite malo bolj po
trpežljivi in pokažite malo več takta. 
Ljudje, ki hočejo biti vedno za vsako 
ceno v ospredju, niso priljubljeni. Nikar 
ne pozabite, da je ženskost bolj cenjena 
kot vsiljivost.«

1. Kdo je ustvaril znano 
sliko »Venera, rojena iz 
morske pene«?

2. Katera dva skladatelja 
sta uglasbila operi po 
Prevostovem romanu 
»Zgodba o Manon Le- 
scaut«?

3. Koliko ur je označenih 
na starih sončnih urah?

4. K«tera evropska drža
va je podarila Združenim 
državam Amerike kip 
Svobode, ki stoji v 
newyorškem pristanišču?

5. Kako se imenuje morski 
preliv med Avstralijo in 
Tasmanijo?

6. Koliko tehta liter zraka?

7. Kako imenujejo v Ita
liji zvonike, ki se ne 
dvigujejo nad cerkvami, 
ampak stojijo posebej?

8. V kateri državi leži ve
liko jezero Maracaibo?

9. Kateri glas ustreza pri 
ženskah moškemu bari
tonu?

10. V kongresu Združenih 
držav Amerike sede sa
mo poslanci dveh strank. 
Katerih?

11. Kateri znameniti nemški 
skladatelj je umrl v Be
netkah?

12. Kdo je poslal uredni
štvu brzojavko, da je 
vest o njegovi smrti, ki 
jo je prebral v njihovem 
časopisu, močno pretira
na?

13. Kdo je utemeljil zakone 
težnosti?

14. Po kom ima ime ame
riški tip avtomobilov »Ca
dillac«?

ODGOVORI

1. Italijanski slikar Sandro 
Bottieelli (1444 ali 1445 — 
1510). 2. Jules Massenet
(prva izvedba 1884) in Gia- 
como Puccini (prva izvedba 
1893). 3. Šestnajst ur (od 4. 
ure zjutraj do 8. ure zve
čer). 4. Francija 1876 ob 
praznovanju stoletnice ame
riške neodvisnosti. 5. Bassov 
preliv. 6. Liter zraka tehta 
pri 00 Celzija in normalnem 
zračnem pritisku 1.293 gra
ma. 7. Campanile. 8. V Ve
nezueli. 9. Mezzosopran. 10. 
Demokratske in republiške. 
11. Richard Wagner leta 
1883. 12. Ameriški humori
stični pisatelj Mark Ttvain. 
13. Anglseškl fizik Isaac 
Netvton (1643 — 1727). 14.
Po ustanovitelju »avtomobil
skega« mesta Detroita. An- 
toinu de la Mothe Cadillacu 
(1660—1720).

ORIENTACIJA — Ta tabla je edini pohvalni »rekvizit« turistične Vinice.
Foto: D. K. |

RAZPIS

ŽUPANČIČEVIH NAGRAD 
V LETU 1972

Svet aa kulturo pri skupščini mesta Ljubljane
razpisuje
Župančičeve nagrade 1973.
Nagrade se razpisujejo za posebne dosežke na 
področju kulture.
Nagrade se podeljujejo kot pnznanje za umetniške 
in kulturne storitve, ki imajo poseben pomen za 
napredek Ljubljane, ali so izraz njenega kulturnega 
življenja.
Nagrade se praviloma podeljujejo za dela ustvarje
na, objavljena ali predvajana v preteklem letu. 
Kandidate za nagrade lahko predlagajo strokovna 
društva, združenja, zavodi in občani mesta Ljub
ljane. Predlogi morajo vsebovati poleg osebnih 
podatkov kandidata tudi potrebno utemeljitev dela. 
zaradi katerega se kandidat predlaga, ter kraj to 
čas. ko je bilo delo prvič objavljeno, razstavljeno, 
izvajano ali na kak drug način dano v javno pre
sojo.
Predloge je treba poslati do 20 aprila 1972 na na
slov: SKUPŠČINA MESTA LJUBLJANE — ODDE
LEK ZA DRUŽBENE SLUŽBE, KRESIJA. LUND
ROVO NABRE2JE 2. LJUBLJANA, »2IRIJA ZA 
2UPANCICEVE NAGRADE«.'

Francelj, ki ga je bil bog prezgodaj vzel k sebi. se je 
po nekaj nebeških petletkah naveličal dolgočasnega živ
ljenja v raju. Naslovil je tedaj na upravo nebes pravil
no kol kovano prošnjo za začasno bivanje v peklu. Možje 
iz uprave so se spogledali med sabo, češ, kaj neki je 
pičilo to dušo. Toda zaradi izjemne neumnosti prošnje 
so ntu jc odobrili.

Francelj je tako prišel v pekel. Sprehajal se je nekaj 
časa gor in dol po njem, tedaj pa je nenadoma zagledal 
svojega nekdanjega prijatelja Boštjana v krogu samih 
mladih lepotic. Te so bile peklensko pomanjkljivo oble
čene. nekatere celo gole to so se kar odrivale, da bi lah 
ko objemale to božale Boštjana.

Franclju so od začudenja oči kar odrevenele.
»Je to res pekel?« je zazijal.
»Pekel, kajpak,« se mu je nasmehnil Boštjan.
»In te ženske ... so mar tvoje?«
»Kot vidiš, moje.«
»Pa bi... pa bd mi katero posodil?« se je navdušil 

Francelj.
»Katero koli želiš.«
Francelj si ni dal reči dvakrat, brž si je 

lepotico in z njo urno smuknil za bližnji 
kmalu se od tam ves besen vrne.

»Ta ženska,« pravi, »sploh ni ženska!«
»Saj, zato pa je to tudi pekel.«

izbral golo 
grm. Toda

JOJ

Hočan 
spomin 
na pipo

Težave, ki jih je imel 
britanski premier Ed- 
ward Heath v banki

V nemajhni zadregi se je 
znašel britanski premier Ed- 
ward Heath, ko je prišel v 
neko londonsko banko vnov
čit ček, pa ni imel s seboj 
dokumentov. Uslužbenka 
pred okencem ga ni prepo
znala, to je. uspelo šele di
rektorju banke, ki pa je 
povzročil še večjo neprijet
nost. Vprašal je namreč u- 
službenko, kako vendar da 
ne pozna predsednika, ona 
pa je odvrnila:

»Zato, ker ni kadil pipe.«

Pravi, da je sicer res le
po biti skromen, da pa 
je neumno tajiti resnico

Ameriški šahist Bobby Fi- 
sher, ki se bo v Beogradu 
pomeril s Spasskim za naslov 
svetovnega šahovskega prva
ka, je znan tudi po tem, da o 
sebi nima ravno najslabšega 
mišljenja. Na vprašanje, kdo 
je po njegovem mnenju naj
boljši šahist na svetu, je od
govoril:

»2e res, da je lepo, če si 
skromen, toda neumno bi 
bilo tajiti resnico. Najboljši 
Je Bobby Fisher.«

Antonin Jiraček

Stara ma
ali antagonistično nasprotje

SPOMLADANSKA SMUKA
na višini 1300-2200m 

T VSAKO SOBOTO

!ID smučarski izlet v avstruo

nassfeld
globtour
BSu»ve V LJUBLJANI

• SUPERMARKET A A KIMARKET 
HOTEL SLON

»Da, tovariši, nočem trditi, 
da je to za obstoječo družbo 
tipično, toda v naši družini 
nastopa antagonistično proti
slovje v obliki stare mame!«

Tako je začel razvijati svojo 
teorijo pri skodelici črna kave 
t tovarniškem klubu name
ščenec Pilous.

»Povejte sami. tovariši, ali 
lahko pustim, da vpliva na 
vzgojo mojih otrok petinse
demdesetletna babica, ki sploh 
ne misli dialektično? Tovariš 
Houdek, ti presojaš vse z 
očmi delavca; povej mi, pro
sim, svoje mnenje o tem!«

Houdek je ravno srknil ka
vo to se ni dal zmotiti. Pi
lotu je vedel, da si hoče s 
tem samo pridobiti čas, da 
bo v glavi vse natanko raz
poredil in potem povedal svo
je mnenje o - stari mami. 
Končno je res postavil sko 
delico na mizo.

»Takale stara mama,« je de
jal s premislekom, »je po 
moje za družino pravi blago
slov. Da, da, kar pusti me. 
da povem do konca. Le km 

• bi počeli brez stare mame? 
' Ti in žena sta v službi, vr- 
| neta se Sele proti večeru in

se lepo usedeta za pogrnje
no mizo. 2a otroke vama 
ostane komaj nekaj besed. 
Zakaj torej ne bi pomagala 
pri vzgoji otrok babica?«

»Jasno Je vendar, da tega 
ne zmore!« je vzkipel Pilous. 
»Kaj pa naj ve taka stara go
spa z dežele, ki je hodila v 
eno razredno šolo v časih ab
solutne monarhije, to katere 
zmotni nazori vplivajo tudi 
na mojo ženo! Saj to je ven
dar v protislovju z našo dru
žbeno ureditvijo! Tovariš 
Mencl, ta si z naše ceste, po
znaš jo in izobražen si. ti si 
si lahko ustvari) najboljše 
mnenje o njenem svetovnem 
nazoru.«

Mencl se je nasmehnil, kot 
bi se spomnil na nekaj pri
kupnega. Oči so mu zažerele 
to tiho je dejal: »Tvoja stara 
mama je točna slika moje 
matere. Bila je prav tako pri
dna kot mravlja ln prav tako 
dobra. Pa je tudi hodila sa
mo v enorazredno šolo. Ce
sar je ni naučila šola, ji je 
pokazalo živltenje. Lahko jo 
šteješ med zares pametne 
ženske, od katerih . .«

I »Med pametne ženske?« je

izbruhnil Pilous, ne da bi pu
stil Menclu dokončati stavek. 
»To se tl samo zdi! Po eni 
strani stoji komaj na tisti 
stopnji spoznanja, ki je za
znavna s čuti, po drugi pa 
pretirava z abstraktnostjo ta
ko močno, da je zdrknila na 
platformo idealizma. Moral 
hi jo samo enkrat slišati! 
Pred spanjem pripoveduje 
otrokom pravljice o princih, 
princesah in kraljih! Ko bi 
vsaj probleme konkretno zgo
dovinsko obdelala! Toda ne. 
Prisiljen sem ji bil tako pro
pagando za fevdalce prepove
dati! Kaj naj bi drugega? 
Moja žena se je seveda posta
vila na njeno stran. Le kdo 
od vas. tovariši, bi trpel tako 
antisooialistično vzgojo svojih 
otrok?«

»No, no, le počasi,« se Je 
oglasil Koubek, upravnik to
varniškega kluba. »Tako hu
do pa le ni s to stvarjo. Tudi 
pri nas igramo pravljice za 
otroke. Ravno v soboto je bila 
predstava .Princeska to pa
stirček*. In verjemite mi. tudi 
meni je bila všeč, ne samo 
otrokom. In zakaj tudi ne? 
Kot otroci smo poslušali na

stotine takšnih pravljac. Tudi 
bi, Pilous! Ali si zaradi tega 
postal reakcionar?«

»Tedaj je bila drugačna 
zgodovinska situacija,« se Je 
branil Pilous. »Tovariš, bi ne 
upoštevaš časa in prostora, 
brez teh dveh faktorjev pa ni 
mogoča nobena primerjava! 
Neprekinjeno zaporedje majh
nih, nepomembnih sprememb, 
ki predstavljajo razvoj, Je 
tudi mene pripravilo do tega, 
da sem spremenil nazore. Mi 
smo odrasli ta kljub temu 
moramo večkrat v sebi za
treti ostanke preteklosti. In 
stara mama? Sploh se ne po
trudi, da bi vzela v roko .Ka
pital* Karla Manca to si pri
svojila vsaj osnovne teze! 
Raje čita romane. In ko sem 
Ji ponudil, da jo osvobodim 
duševne slepote in ji preskr
bim Leninovo delo .Levičar
stvo, otroška bolezen komu
nizma*. Je samo metafizično 
kimala z glavo in rekla, da Je 
za to že prestara in da se ne 
bo več spremenila.«

I Nekaj časa je bilo pri mizi 
; vse tiho. Gledali so drug dru- 
| »ega in molčali. To je izrabil 
1 Pilous za filozofsko zaključno

besedo: »Nazore to ideale
človeka je mogoče predruga
čiti samo tedaj, če se spre
mene pogoji, zaradi katerih 
Je postal človek tak to tak.«

»Kaj hočeš s tem poveda
ti?« so ga vprašali vsi naen
krat.

»No, hm, prisiljen sem si 
ustvariti nove pogoje to zato 
se moram ločiti!« je dejal Pi
lous ledeno mimo. In samo 
tako mimogrede je še dodal: 
»Našel sem si ženo, ki ima 
napredno mamo, ki.. .«

»Končno si prišel z resnico 
na dan!« je povzdignil glas 
Koubek. »To je torej to tvo
je antagonistično nasprotje! 
2enska tiči za vsem tem! In 
zato hočeš razbiti družino!«

Pilous je čutil, kako ga pre
badajo pogledi z vseh strani. 
Jezno je zajecljal: »Jaz? Me
ni... men) Je vendar dobro 
znano, da Je družina temeljni 
kamen . . . temel jni kamen . . . 
česa že ... aha . . . družbe. 
Toda stara mati tega ne ve. 
Saj sploh še ni brala Engel 
sa!«

Ko je končal, jč bil pri mi
zi že sam Hotid“k, Koubek 
in Menol so izginili.

Med zadnjo svetov
no vojno je na fron
tah in v zaledju izgu
bilo življenje okoli 60 
milijonov ljudi, toda 
zaradi velikega narav
nega prirastka je bilo 
leta 1945 vseeno na 
Zemlji precej več lju
di kot leta 1939.

Znameniti gejzir Waimangu na 
Novj Zelandiji zdaj miruje, leta 
1909 pa je bruhal vročo vodo do 
višine 300 metrov in postavil s 
tem gejzirski rekord.

Najstarejše znane 
tkanine so našli v pred
zgodovinskih egiptov
skih grobovih. Izdela
ne so iz lanu. Znan
stveniki so ugotovili, 
da izvirajo nekako iz 
leta 8000 pred našim 
štetjem.

Prvi človek, ki je zatrjeval, 
da je mogoče ostati na površini 
vode tudi brez plavanja, kajti 
»pri navpičnem položaju telesa 
gleda glava iz vode, kar omogo
ča diihanje«, je bil diakon Oron- 
zio De Bernardi. Svojo trditev 
je moral večkrat dokazovati pred 
komisijo učenjakov, dokler niso 
leta 1772 z uradnim odlokom pri
znali njegovo teorijo.

Ob primerjavi ost
rosti človekovih čutil 
so fiziologi ugotovili, 
da je oko 10-krat ob
čutljivejše od ušesa to 
30-krat bolj od nosa.

Slikar C. Dolfuss je prevzel ob
novo slik v cerkvi v Yvetotu 
stavljati odra, si je preskrbel ve 
lik balon, ga dal napolniti z vo- Čaja ne obirajo le 
dikom in nanj pritrditi podsta- enkrat na leto, ampak 
vek, s katerega je brez težav trikrat ali celo štiri- 
slikal strop. krat.
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Bitka na skakalnici
V Planici je bil za včeraj napovedan preizkus velikanke, ki pa ga ni bilo, 
ker zaradi visoke temperature in sonca velikanka še ni povsem nared
PLANICA, 22. marca. »Zares velikanska skakalnica.« je 
rekel črnolasi olimpijski zmagovalec v smučarskih 
skokih iz Sappora Japonec Jukio Kabaja, ko je prvič 
uzrl velikanko pod Poncami. »Samo nobenega snega!« 
je pristavil. »Zdaj je na skakalnici prava bitka,« pa je 
položaj komentiral Jože Malnarič, predsednik smučar
ske zveze Jugoslavije, sicer general. Sinteza teh dveh 
izjav daje pravzaprav že kar celovito podobo Planice 
danes, dva dni pred začetkom I. svetovnega prvenstva 
v smučarskih poletih.

ftrtu skakalca pripravljena in na 
Ujej pred delegatom FIS Norveža
nom Nordl.ejem preskus. Tega 
pa m bilo, ker skakalnica v spod
njem delu doekoCiiCm Se ji: bila 
nared. Ta de! je naroreC najbolj 
izpostavljen soncu in na njem 
sneg tudi najbolj pobira. Zato ga 
je treba sneraj znova dovažati, 
a ga adaj snanjktije že tudi na 
poboCju na obeh straneh velikan
ke Ker s stroji na taki strmini 
in pri tako natančni obdelavi ni 
mogoče dost: opraviti, je ročno 
(oziroma nožno) delo edino, ki 
prihaja v počtev. In tako vojaki 
kar naprej z vedri, ki potujejo 
iz rok v roko. nanaka.o sneg. 
specialisti zanj pa ga obdelujejo, 

i In potem pride naivažne-Se: step-

>Ze sum kdaj v minulih letih 
smo imel: težave s pripravo ska
kalnice«. je sploSno mnenje vsega 
planiškega Slaba, »a takih kot to
krat Se ne«. Razpoloženje ob veli
kanskem delovišču, vsem obsija
nem od sonca, pa je navzlic za
gatnemu položaju vedro :n — opli- 
mistično »Izredna prizadevnost 
vseh. ki so zaposlen: ob skakalni
ci — tako že prekaljenih planiških 
delavcev — Rarečanov in tistih 
smučarskih aaneeenjakov od ne-. 
povsod, kakor tudi prpadnikov 
JLA — je zares porok, da se bo 
silovita ofenziva prot: spomladan
ski temperaturi in soncu nazadnje 
pod Feocami le končala z uspehom 
prirediteljev.

In kakšen 'e pravzaprav polo
žaji Danes bi morala biti po na-

tano površino raSčiuti pred son
cem.

Na naletu, ki je že povsem nared, 
so uporabili ponjave in stiropor- 
ske plošče, ki so jih razmestili 
tudi po najbolj izpostavljenih de
lih doskočišča. Ta beti stiropor 
dobro Ščiti sneg. vendar je tako 
lahek, da ga dvigne že najrahlej- 
Si pii vetra. In tako Je marsikda- 
tudi v zraku nad skakalnico, kar 
belo .

»Vzdržati moramo Se jutns, po
jasnjujeta konstruktorja inž. Lado 
in Janez Gorišek, ki tudi vodita

Zadnji skoki
Na stari velikanki v Planici je vče
raj najdlje skočil Žeglanov — 115 m

Planica 72 
na valovih 
Radia Ljubljana
Certek. 23. III. I»72 

Od 10.15 do 12.00 Občasna 
javljanja z morebitnega trenin- 
ga na stari velikank:

Od 18.02 do 18.15 Aktualnosti 
— govore najboljSi skakalci 
sveta, udeleženci prvega svetov
nega prvenstva.

V oddajah Dogodki m odme
vi ter v radijskem dnevniku 
bosta na vrsti bogata zapisa o 
zadnjem dnevu pred svetovnim 
prvenstvom.

Kot zanimivost naj napiše
mo. da nameravajo v oddajo 
povabit* z neposrednemu so
delovanju prek telefonskih 
zvez tudi poslušalce rad: g,

PLANICA. 32. marca — Na sta 
r: velikank: se je sne« te toliko 
obdržal, da so nekalen skakale: 
danes še lahko trenirali. Našim se 
pozna, da so utrujeni, zato mao 
mogli skakat: ko* smo jih bih
navajen: zadnje dni. Se najdlje Je 
polete: Bogdan Norčič — 122 m. 
Drago Pudgar je tudi malce popu
stil. njegov najdaljši skok je txi 
!0B m. pa tudi Peter Stefančič se 
že malo lov. Jurman je bil soli
den. toda slabši koc prejšnji te- 
dan.

Danilo Pudgar m Mesec sta da
nes raje počivala, zato pa je tre
nirala četverica, k: jo na SP čaka 
vloga predskakalcev. Spustili so 
jib z v.š ega naleta, skočil: pa so: 
Gorjanc i:o m. Prelovšek 110 m. 
B.ozr.š »OD m in Demšar 110 m.

Najdlje je danes poletel sovjet
ski skakalec Zeg.anov. ki se je v 
nedeljo rahlo poškodoval. Dosege! 
je daljavo 115 m. Trenirala sta tu
di Poljaka Fortuna m Krzjstofi- 
mk Olimpijski zmagovalec se še

I vedno privaja na veliko skakalni- 
| so m je danes spet začel previdno 
I s skokom okrog 90 m. potem ps 
| dosegel 106 m. Njegov rojak Kr- 

zjrstofiak je bil v zadnjem skoku 
kakšen meter daljši.

Jutri si bodo naši skakale: ogle
dali še preizkušnjo skakalnice, 
naio pa se bodo preselil: na Bled. 
Le četverica predskakaicev bo pod 
vodstvom trenerja Stanka Smole
ja ostala v Planici, da bi bila or- 

em in vodstvu tekmova-

IVER DNEVA

Ponarejen 
potni list

i , športu m 
ntč novega, zadnji pa si ga 
je privošči! še judoist Form- 
oer iz Velenja. Z mladinsko 
državno reprezentanco je ne
davno odpotoval na evropsko 
prvenstvo v Leningrad, taro 
po je naše vodstvo ugotovilo, 
da trna laično ponarejen pot
ni list in ga seveda za tek
movanje m prijavilo.

Vsiljuje se vprašanje, s 
kakšnimi dokumenti je nasto
pal na slovenskem in držav
nem prvenstvu. Za sedaj je 
Foraner suspendiran, kmalu 
po bosta o tem razpravljala 
sekretariat m disciplinska ko
misija JZS. Vprašanje je tu
di kaj je z odgovornostjo nje
govega kluba, kajti skoraj ne
mogoče se nam zdi. da o nje
govi starosti ne bi bili sez
nanjeni. s«j je že dolgo časa 
tekmovalec Verjetno bo svo 
jo besedo dodala še disciplin 
ska komisija JZJ. saj bi se 
lahko vodstvo reprezentance 
znašlo v mč kaj zavidljivem 
položaju

D. U

■animatorji 
%:» pr. rt

PREJELI SMO

de.a na Aakalnlci. »Zdaj je snežna 
odeja na skakalnici debela kakih 
35 cm. na naletu celo 50 cm, a 
zaradi visoke temperature ga je 
seveda od dneva do dneva manj. 
Ce vzdržimo še Jutri, tedaj se bo
mo skakalnice lotili s snežnim ce
mentom. tako da bo nared v času 
tekmovanja. Storiti to prej. pa bi 
bilo preveč tvegano. Danes je po
ložaj že ugodnejši — saj je vsaj 
kdaj pa kdaj oblak zakril sonce, 
pa tudi delovna vnema je dosegla 
vrhunec, saj smo začel: še navse
zgodaj Napori so ogromni, a us
peti nam enostavno mora ... *

•liri Raška. Jti se je skupaj s 
Kasa j o in drugim: tekmovalci s 
turne Ir Grand Friz danes okrog 
13. ure na pot: iz Cortine na Bled. 
kjer so nastanjeni vsi udeleženci 
SP. ustavil v Planici, je bi! tudi 
videti zaskrbljen:

»Ali bo uspeio pripraviti ska
kalnico?« je venomer spraševal in 
se oziraj proti velikanki.

»Bo, prav gotovo bo«, so mu 
odgovarjali prireditelj:.

»Zares velika škoda 01 bila tega 
prvenstva, ki smo se nanj cako 
dolge veselili«, je olimpijski zma
govalec iz leta 1968 modroval na
prej.

In to Je rudi moto misli vseh. 
ki pripravljajo ta veliki dogodek.

»Ni lahko biti prerok«, je po po
vratku iz Planice menil predsed
nik organizacijskega komiteja Si? 
Niko Belopavlovič, ko je razkazo
val članu sveta lederacije Ivanu 
Mačku-.Matiji prostore že povsem 
urejenega tiskovnega središča v 
blejski festivalni dvorani, »toda 
prepričan sem. da bo vse v redu. 
Naši fantje na skakalnici bodo 
bitko dobili!«

EVGEN BERGANT

ALPSKO SMUČANJE

Prva R. Mittermaier
AROSA. 22. marca (po telefonu) 

— Tu se je danes začelo tradicio
nalno tekmovanje »Na treh pro
gah«. in sicer 3. za ženske in 23. 
za modfce. Hkrati je letošnja tek
ma tudi finale evropskega pokala. 
Prvi dan je bil na sporedu sla
lom za ženske Nastopilo je 73 
tekmovalk, uvrščenih pa je bilo 
le 31 Proge so bile zaradi izredno 
toplega vremena zelo slabe. Boj 
za prvo mesto je bil ogorčen, kaj
ti po prvem teku je vodila Cravv- 
fordova, Mrtrermaierjeva pa je 
nato zmagala s stotinko sekunde 
prednosti. Izmed naših je nastopila 
samo Oitzlova. ki je bila v prvi 
vožnji zelo dobra, v drugi pa je 
zaradi slabih razmer na progi na
pravila dve napaki.

REZULTATI: 1. Mittermaer
(ZRN) 95.97, 2 Crawford (Kan) 
95.98. 3. Serrat (Pr) 96.70. 4. Wen- 
zel (Licht) 96.99. 5. Sturapf (Švica) 
97.63. . 23. Oital (Jug) 107.94.

M. MAGUŠAR

Na Pohorju ni snega
MARIBOR — SK Branik obvešča 

vse pionirje in cicibane, k: bi 
morah 25 in 26. t. m. nastopiti v 
slalomu in veleslalomu na Pohor
ju. da tekmovanje zaradi slabih 
snežnih razmer odpade.

Pojasnilo
upravnika
carinarnice

LJUBLJANA — Prožimo vac. da 
v mr. z izjavo člana organizacij- 
sitega komiteja svetovnega prven
stva v smučarskih poletji Mihe 
DERMOTA. «De!o Šport. 13. 3. 
1972. str 6) ds cariniki na Brni
ku uvožeech značk niso priznal: 
za mačke. lenivec za umetni na
kit. zaradi česar je moral orga
nizator plačat: vižjo carino, obla- 
vite v vašem časopisu naslednje 
pojasnilo:

V tar. At. 71.16 Carinske tarife, 
kamor so ode uvrščene sporne zna
čke. se uvrščajo po tekstu 562 
stran:. HI. <7\j:ge »Carinska ta
ni* sa oojašnjenjima« uzdaja:eij 
Pr.vTedn: pregled 1967) mutacije 
nakita. Je vsebuje majhne pred
mete za osebni okras, pod pogo
jem. da ne vsebujejo plemenitih 
kovin, razen v oblik: prevlek al: 
manjših sestavnih delcev. Kot 
takšni predmet: so v tekstu nave
den: predmet:, ki so naštet: r od
stavku A pojasnila k tar. št. 71.12 
Carinske tarife. V tem odstavku 
so med drugim tudi izrecno našte
te medalje in zna&e (stran 559. 
druga vrsta zgoraj).

Uvoznik je zahteval, da se uvo
žene mačke uvrstijo v tar. št. 
83.14 Carinske tarife, kamor se 
uvrščajo plošče z napisi, znak:, 
naslovi tn podobne plošče, števil
ke — črke ji drug: znak:, iz na
vadnih kovin. Pojasnilo k tej ta
rifni številk: (stran 635) ne ome
nja anačk. zato je bilo postopa* 
n*e carinita prt carinjenju pravil
no m v skladu z veljavnimi pred
pisi Upravnik carinarnice

FRANC SABUC

Poraz doma
Četrtfinale pokala 

Ferencvaros

Usoden začetek
Košarkarji C. zvezde so pokalni fina
le s Simmenthalom izgubili s 70:74

car
SARAJEVO. 22. marca — Stadi

on Koševo. gledale«?-.- 18.000. vre
me lepo, teren primeren za igro, 
sodnik Serg:o Gonella (Italija).

ZELJEZNICAR: Janjuš. Hrvat.
Bečirspahič. Bratič, D. Koljovič, 
Hadž-abdič. Jelušič. Jankovič. Bil
ka!. Sprečo. Derakovič.

FERENCVAROS Gecz.. Novak. 
Panscics. MeKj.es:. Vepi. Balini. 
Fusi. Branikorits, Albert, Kii. Ra 
kosv.

STRELCI: 1:0 - Sprečo 12Bu 
1:1 — Kii (291. 1:2 — Albert (S8>.

Predvidevanja, da se bo Zeljezni- 
čar na domačem terenu izkazal in 
prepričljivo nadigra! nasprotnika 
se v prvih 45 minutah igre niso 
uresničila Terenska premoč ene 
ga in drugega ni bila tako očitna, 
da u to lahko izrazila z zadetki. 
Edin: lep zadetek smo videli v 
38 minuti, ko je Sprečo lepo po
dano žogo * glavo poslal v mre
žo. Toda že minuto kasneje se je 
izkazal tudi madžarski nogometaš 
Kii in prvi polčas se je končal ne
odločeno.

V drugem polčasu je bil boj 
izenačen vse do 58. minute, ko je 
Kii potegnil po desnem krilu, po
sla! dolg predlažek v kazenski 
prostor kjer ga je izvrstno pre
stregel Albert in žogo z glavo po
slal v zgornji levi kot — 1:2. Ker 
te bil tako skupni rezultat 3:3 
sta ekipi morali igrat: podaljšek

Ker se v podaljšku rezultat ni ! 
spremeni!, sta moštvi streljal: e- | 
najsrmetrovke. Pr: teh so gos-je I 
zadel: vseh pet strelov, pr. Želez- | 
ničarju pa je Jankovič zgreši! m 
Ferencvaros Je posta! polfinalist.

C. zvezda izpadla
TAŠKENT. 22 marca — Po vrat 

na CetrTnalna tekma za poka*, 
nogometnih pokalnih prvakov med 
moskovskim Dinamom in beograj-

LJUBLJANA — V okviru 
prav pred pomembnima nedeljski-

pn- 
jsk:-

ma nastopoma v boju za točke, 
se bosta danes ob 15.30 na štadi
onu Ljubljane, v prijateljski tek
mi za trening pomerila prvoligaš 
Olimpija in drugoligaš Ljubljana 
Obe ekipi bosta nastopili z naj
boljšimi postavami.

ŠPORTNA NAPOVED

Devet pravilnih
»Srem — 
Galemka 
Bačka — 
Radnik 
N. Sad - 
Crvenka 
Osijek — 
Proleter 
Mačva -

Hajduk
— Dinamo (P) 
D.namo i V i

— Met&lac
— Jedinstvo v
— Borovo 
Budučnost

— VoždovaOk: 
Spartak

SOLUN. 22. marca — V finalu 
pokala evropskih prvakov so ko 
ia»*tori nsisansšcega SjnerrJiala 

premagal: beograjsko Crveno zve 
zdo s 74 70 167:34» in tako te 
drugič zapored osvojili pokal 
Pred približno 9 000 gledala sta 
tekmo v solunski dvorani vodila 
Dimou (Grčija» in Kasal «Madž »

S1MMENTHAL Mimi 9. Bn* 
snattl 11. Mastni 12. Banviera 14. 
Cerom 5. Kenney 23.

C. ZVEZDA Rakočevič 2. La
zarevič 4. Sarjanovir 2. Cvetkovič 
4. Kapičič 16. S.raanov.c 18. Vu- 
4ax :0. Slavruc 14.

Beograjčani so izgubili zaradi 
slabe igre v prvem polčasu, ko so 
zapravih mnogo priložnost; m ne- 

igrati v napadu Tako 
13 košev v korist Si 

kljuo dobri ign po 
niso mogli več nadokna 

dm. .Italijanski košarkarji so po 
vedli s 4:0. v nadaljevanju pa sta 
se zlasti izkazala Kenney »n lelii- 
ni. ki sta znala Izkoristiti šibke 
točke Beograjčanov.

Kljub temu. da Je ekipi Crve- 
ne zvezde po odmoru uspeio zni
žati vodstvo Simmenthala. pa so 
Beograjčan: v odločilnih trenut-
kh popust:!:. Tr. minute pred 

ko so Milančani vodili

z 69.66. so tmeli Stavnic. Simo
novič m Cvetkovič priložnost, da 
bi rezultat izenačili, vendar pa to 
nobenemu izmed njih ni uspelo..

Vodi Izvršni svet
LJUBLJANA - V J koiu «tndi. 

kalnega šahovskega prvenstva Lju
bija.* so bili v I. lig: doseženi 
tile reetiliati: Elektroprojek: : Li
tostroj 2:4 IS : Slovenija ceste 
8:0. RTV : Pionir 43:1 j. Milič 
mk -. Grosuplje 3:3. Vrstni red: 
IS 14.5. Litostroj 11JS. Elektropro- 
jekt 9.5 itd.: II. liga: Litostroj 
n . Gradu 2:4. Vdetekstil : žele
zničar 0.5:5.5. K. Jeraj : PTT 
43:1.5. P. Morgan : Avtomontata 
3:3. Vrstni red: železničar 143. K. 
Jera) 123. G radia in Veletekstil 
»3: ra. liga — Komet : Karto 
nažrta 33:23. Gostinci : IMP 3:3. 
Iskra — aparati : Železničar II 
0:6, Vrstni red: Železničar II 153. 
IMP 11. Komet 83 («>: IV. liga — 
Lek : K Jeraj n 33:23. Plinar
na : Obrtniki 13:43. Veletekstil 
II : Megrad pre!. Vrstni red: Svo
boda - S-ožice 10. Lek 9. Megrad 
53 (6) itd. L. H.

PO DOMAČIH KRAJIH

Zmaga mladincev 
Olimpije

LJUBLJANA - V nedeljo je bil 
mednarodni badmintonski dvoboj 
med BSC iz Celovca in mladinci 
Olimpije Zmagali so mladi doma
čini prepričljivo z 9:4. Domač-.n: 
so bili premočni predvsem v igrah 
posamen-.o. v katerih so dobili 
kar s 7:0. medtem ko so bili go
stje boljši v igrah dvojic in so 
jih končali v svojo korist s 4:2.

Najboljša pri domačinih sta bila 
pri fantih Sepec in Sile. pri dekle 
tih pa so vse le zadovoljile. Pri 
gos’:h pa sta bila nekoliko bolj
ša od drugih Hod! pri članih in 
Juan pri članicah.

Dvoboj je pokazal, da slovenski 
badminton napreduje v vseh ka
tegorijah. saj so s to zmago mla
dinci Olimpije uspešno nadaljeva
li letošnje uspehe slovenskega bad
mintona proti tujim ekipam — 
klubskim in reprezentančnim

M. V.

Turnir dvojic 
Ježica 72

LJUBLJANA — V soboto in ne- 
deljo je bil v telovadnice osnovne

šole Darr.Ie Kumar tradicionalni 
turnir badmintonskih dvojic. Tek
movanje je potekalo po dvojnem 
izločilnem sistemu. Sodeloval: so 
skoraj vsi najboljši slovenski ig
ralci. razen reprezentantov, ki se 
pripravljajo za bližnje evropsko 
prvenstvo, ter Mariborčanov.

Pr. moških dvojicah sta prv: 
mest: zasedi: domači dvojici Cale- 
ta — Frankovlč in Prosek — Škof 
(vsi J). V finalu sta bila nekoliko 
boljša Ca let a — Frankov :č in za 
sluteno osvojila prvo mesto. Sele 
tretja sta bila zastopnika Olimpije 
inž. Pavčič — inž. D. Pohar, če
prav sta veljala kot prva favorita.

Pr. ženskih dvojicah sta prvo 
mesto zasluženo osvojili mladi 
Seifert — Zupančič (O), pred do
mačinkama N. Koprivšek — Zapu- 
šek (J) in V. Pohar — Juntes (O).

V mešanih dvojicah sta nekoliko 
presenetljivo zmagala N. Kopriv
šek — Prošek (J), čeprav, nista 
že dolgo časa igrala skupaj. Dru
go mesto sta zasedla Zspušek — 
Zaletel (J—O), kar je zanje mali 
neuspeh, tretja sta bila Seifert — 
Sepec. četrta pa Zupančič — Sile 
(vsi O). M. V.
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SKAKALNICA POŽIRA SNEG — Takšen je bil včeraj 
boj na planiški velikanki. »Saj to je prava planina,« 
meni o njej planiški veteran Janez Kerštajn.

Foto: šelhaus

OBISKOVALCI PLANICE, POZOR!
LJUBLJANA — Organizacijski odbor I. svetov

nega prvenstva v smučarskih poletih v Planici po
ziva vse obiskovalce Planice 72, naj si priskrbijo 
vstopnice in nalepke za vozila vsaj en dan pred 
odhodom v Planico. Tako bo vsak bolj zanesljivo 
in hitreje prišel do kontrolne postaje za motorna 
vozila na Jesenicah m de. parkirnega prostora v 
Planici. Na voljo je dovolj vstopnic ter parkirnih 
nalepk za osebna vozila in avtobusa. Poleg tega je 
organizacijski komite izdal 22.000 različnih značk. 
Ob prvem SP v poletih ie izšla tudi posebna znam
ka. podjetje PTT pa je pripravilo tudi priložnostni 
žig. Razen tega je komite izdal tudi knjižico »Pla
nica 1934—72«, v kateri sc- zbrani vsi podatki o 
dosedanjih tekmovanjih v poletih in udeležencih 
I. SP, na voljo pa je tudi prva številka Planiškega' 
Dela v barvah s podatki in štartno listo po državah 
za vse tri dni.

UEFA — Željezni- 
5:7 (1:2, 1:2, 1:1)
sko Crveno zvezdo se je ■ končala 
z 1:1 (0:0) V polfinale so se uvr
stili nogometaši Dinama, ki so v 
Beogradu zmagali, z 2:1.

Prv: zadetek je v 65 minuti za 
Beograjčane dosegel Knvokuča. 

Deset mamit pozneje je rezultat 
:zenač:! Jevružihin. Moštvo Črve- 
ne zveede je tokrat prvič gostova 
lo v SZ. nastopilo pa je v nepo
polni ££9tav:. sai sq.manjkal: Dža- 
jič. Ftfipov.č. Jahkovič in Sušič. 
V moskovskem moštvu o: igral 
Szabo, katerega je kaznovala med
narodna nogometna zveza s prepo 
ved j o igranja na en: tekmi.

Kljuo hladnemu vremenu, dan 
popreje je celo snežilo, si je tek
mo ogledalo približno 60.000 gle
dalcev Tekmo je vodil francoski 
sodnik Massin.

Danes
Ljubljana — Olimpija
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j ALPINISTIČNE NOVICE

Kramarjev smuk
Kramarjev smuk, ki ga je AO 

Tržič v nedeljo organiziral na smu
čiščih pod Storžičem, je znova po
kazal. kako priljubljena so posta
la tovrstna planinsko-smučarska 
tekmovanja. V lepem vremenu je 
nastopilo kar 180 tekmovalcev — 
15 alpinistk, 10 planink. 82 aipi-‘ 
nistov in 73 planincev.

REZULTATI - alpinistke: 1.
Kurnik 1.00.7 (Tržič). 2. Beden 
1.07.4 Jes >. .i. Matečič 1.22.8
(TAM); planinke: 1. Bogataj 0.57,3 
(Trt). 2 Vilman 1.05.1 (Javornik), 
3. Nina Ahačjč 1.11,5 (Trt); alpi
nisti: Jamnik 52.( (Kr), 2. Jaklič 
55.7 (Kr). 3. Košir 56.0 (Mojstra
na); planinci: 1. Klemenčič 46.8
• Trt), 2. Markeš 49.3 (Javornik), 
3. Fort in 51,4 (Mežica).

V ekipni konkurenci so imele 
med aloinistkami največ uspeha 
članice AAO (Kavar. Rojnik. Le
skovec). pri alpinistkah pa AO 
Kranj (Jamnik. Jaklič, Dolinar) 
Zanimivo je tudi, da se je med 
ekipami uvrstilo kar 17 moških al
pinističnih ekip. med njimi največ 
iz Tržiča in Kamnika.

Zbor načelnikov
Komisija za alpinizem PZS je v 

torek sklenila, da bo letošnji spo
mladanski sestanek načelnikov al
pinističnih odsekov 7. aprila. Se
stanek se bo pričel ob 16. uri 
v domu slovenskih planincev »Zla
torog«.

Najvišji vrhovi
Brazilije

Zanimivo je, da. so na j višja dva 
vrhova Brazilije odkrili šele pred 
kratkim m kakor poroča Peter 
Slavec, ki že dalj časa živi v Sao 
Paolu, jih v šolah še ne omenja
jo. Naj višji vrh je Pico da Neblina 
(Vrh megle) visok 3014 m. Na 
njem so bili doslej le enkrat in 
še to vojaki s helikopterjem. Leži 
namreč daleč proč od komunika
cij, ob meji k Kolumbijo. Drugi 
najvišji vrh je Pico «31 marco 
(2992 m), tretji pa Pico da Ban
dera (Vrh zastave. 2890 m).

Konec alpinistične 
zime

Letošnja zima je bila do naših 
alpinistov izredno mačehovska. Le 
na začetku in na koncu je dovoli
la nekaj vzponov, vmes pa je bilo 
zelo težko najt; primerne razmere 
vsaj za pristope.

Poljski alpinisti (Gaboyev, Giev- 
9ki, Patikovsk: in Wika) so bivali 
pod steno Špika od 23. februarja 
do 20. marca. Z največjimi napori 
so si postavili bazo na Orlovi gla
vi m steno do nje opremili s pe
timi fiksnimi vrvmi in šele 14. 
marca so lahko naskočili raz (Ciz
ljevo smer). Plezali so izmenjaje 
podnevi in ponoči in kljub temu 
so šele 17. marca dosegli vrh špi
ka. Komaj 20 metrov pod robom 
stene pa bi jih kmalu odnesla ve
lika kloža, ki je enega od^plezalcev 
odtrgala od skale.

Lepo vreme sta prva Izkoristila 
Janez Kosec in Bojan Pollak. V 
torek zvečer sta prišla pod steno

I Vežice in v sredo in četrtek ple
zala Akademsko smer. Ker je ste 
na v tem delu ves Čas v sr .. sta 
Imela veliko težav z ledom in še 
štiri metre pod robom sta mislila, 
da se bosta morala obrniti. Ple
zala sta skupno 20 ur.

Povsem na drugem koncu naših 
gora je uspelo lepo grebensko pre
čenje. Jeromen. f£unste!j. Novak. 
Rupan in Slamberger so pričeli 
pri Zlatorogu in se prek pl. Ve
verice povzpel: na Vratiča, od ko
der' " so v enem dnevu prečili 
Trentski Pelc, Ribežne :n Srebr
njak. Zvečer pa so se morali spu
stiti na pl. Zapotok, da so se za 
silo posušili in v nedeljo zaklju
čili s prečenjem -Sravnik—Bavški 
Grintavec.

Nande Kem m Tomaž Stajer sta 
15. in 16. marca prečila Košuto, 
Stane Bergant in Marjan Ručigaj 
pa sra v četrtek opravila prvo po
novitev in obenem prvi zimski 
vzpon po »Sodrast: smeri« v SZ 
steni Kalškega grebena.

V soboto sta bila uspešna tudi 
Zvone Andrejčič in Jože Rožič, 
ki sta preplezala smer Juvan— 
Stebla j v Kotovi Špici. V nede
ljo sta Slavko Sikonja m Stane 
Klemenc preplezala »Domžalsko 
grapo« »680 m, povprečna nakloni
na 45o) France Malešič in Dra
go Dimc pa »Kamniško grapo« 
(700 m, 45—50)0. Obe grap: sta v 
vzhodni sten: Brane, med Bosovo 
grapo in osrednjo smerjo. Ocene 
so seveda odvisne od snežnih pri
lik.

Na koncu velja omeniti še po
skuse. ki pa so jih morali še po- 

) zaključiti, ker so bile razmere v 
severnih stenah izredno težke. Po
skusili so v »Zajedi« Travnika 
(dva bivaka). »Zajedi spominov« 
in »Direttissimi« v Stenarju in 
morda še kje.

ROKOMET

Kvalifikacije za Oi
* MADRID, mar. — Rezultati
3. kola kvalifikacijskega turnirja 
v rokometu za nastop na OI v 
Miinchnu — skupina A: v Bilbau
— Norveška : Island 14:14, Finska
: Belgija 28:14; vrstni red: Nor
veška 5 točk, Island 4, Finska 3, 
Belgija brez točke. Skupina B: 
v Pamploni — Bolgarija : Avstri
ja 15:11, v Saragosi —’ Francija 
: Nizozemska 16:12; vrstni red: Av
strija in Bolgarija po 4, Francija 
in Nizozemska po 2 točki. Skupi
na C: v Granolersu — Španija : 
Švica 19:12, v Sabadelu — Luk
semburg : V. Britanija 37:12; vr
stni red: Španija 6, Švica 4, Luk
semburg 2, V. Britanija brez toč
ke. Skupina D: v Coruni — Por
tugalska : Italija 23:13, Orense
— SZ: Poljska 17:13; vrstni red: 
SZ. 6, Poljska 4, Portugalska 2. 
Italija brez točke.

Za turnirja v Barceloni in San 
Sebastianu od 20. do 22. t. m. 
ter za turnir v Madridu od 23. 
do 24. t. m. sta se iz vsake 
skupine uvrstili pp dve prvouvr- 
ščeni ekipi. Od osmih reprezen
tanc se bo za olimpijski roko
metni turnir uvrstilo pet ekip.

! TELESNA KULTURA ZA VSAKOGAR

Premiera v PlaniciI _ -f Naša četrtkova rubrika je nastala pred- 
ž vsem zaradi tega, da bi odvračali ljudi od 
% izključno pasivnega odnosa do športa. Ti- 
^ s tim, ki hodijo na stadionske tribune, že- 
% limo dopovedati, da morajo tudi sami kaj 
^ delati: smučati, hoditi, kolesariti, telovadi- 
% ti ali pa sodelovati v akciji TRIM.
% Te dni pa bomo izjemoma kar vsi gle- 
^ ialci, spremljali bomo prvo svetovno pr- 
ž yenstvo v smuških poletih pod Poncami. 
t Spoštljiv odnos do Planice terja, da se Iju- 
% bitelji zimskega športa prireditve udeleži 
^ mo, da pridemo za nekaj ur v bližino 192 
% m visoke skakalnice, ali pa da vsaj sprem- 
^ Ijamo polete po sredstvih množičnega ob- 
^ veščanja.
ž Na premieri v Planici' bodo nastopili le 
^ listi iz vrste svetovne elite, ki popolnoma 
f obvladajo strmino, hitrost in tehniko ska- 
^ kanja. Hitrost znaša na odskočni mizi pri 
^ bližno 110 km na uro, strmina na doskoči- 
4 šču pa 42 stopinj. Vse mora biti skakalcu 

že vnaprej znano, obvladati morajo tudi 
večje hitrosti in hujše strmine, kajti na sve
tovnem prvenstvu je treba nastopati z zna
njem in ne s poizkusi ali tveganjem.

Čim višja je raven znanja, tem manj je 
tveganja. Gre za to, da z boljšim znanjem 
Urimo meje varnosti. Pri naših prvih ska 
kalcih, pri Novšaku, Finžgarju in drugih 
je prevladoval pogum — sodobni rod ska 
kalcev pa že ima take pogoje treniranja.

......... I
da si lahko vsak marljiv nadarjenec pri- ^ 
dobi toliko znanja, da lahko skače brez 4 
strahu.

V čem pa je lepota smuških poletov? % 
Preprosto povedano: lepota je v tem, da $ 
leti skakalec mirno, daleč, od začetka do % 
konca obvladano in da pristane na stepta- ^ 
ni strmini v elegantnem telemarku. Lepota ^ 
je v tem, da leti mirno kakor ptica, ki je % 
razpela krila. Pred leti so vrednotili pred- <
vsem slog skakanja, danes pa se vse bolj 4 
uveljavlja spoznanje, da je miren, zanes- 4 
Ijiv in dolg let najbolj nesporen dokaz j, 
pravilnosti odskoka in pravilne drže. Pra- ^ 
Vilno je namreč to, kar pogojuje najboljši ^ 
učinek — v našem primeru dolg let in ^ 
brezhiben doskok, če pa se mora skakalec 4 
med letom loviti, če mora kriliti z rokami, j 
in popravljati držo, je v tem znamenje, da 4 
je sam storil napako ali pa da ga je oviral f 
sunek vetra.

tet s popravljalnimi gibi ni lep in je ^ 
praviloma tudi krajši.

Naj povemo še misel glede svetovnega ^ 
rekorda, ki znaša 165 m. Napačno bi bilo, 4 
če bi čakali samo na nov rekord. Le-ta ^ 
namreč ni odvisen samo od prizadevanja 4 
skakalcev, temveč od mnogih činiteljev — 4 
oredvsem od trenutne hitrosti skakalnice, ^ 
iremena in ne nazadnje od predpisov, ki ter- % 
iajo v interesu varnosti skakalcev uravnava- % 
nje in včasih tudi krajšanje naleta. D. U. 4

4.
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a uvoc
Jutri začetek svetovnega prvenstva v hokeju na ledu v 
Bukarešti - Zmeren optimizem v jugoslovanskem taboru

LJUBLJANA — Dvajset potnikov, dvajset najboljših 
hokejistov Jugoslavije je davi z brniškega letališča 
odpotovalo v Beograd, odkoder je po kratkem postan
ku nadaljevalo pot v Bukarešto, kjer se jutri začenja 
svetovno prvenstvo skupine B. Odpotovali so Gale, 
Knez (vratarja), B Jan, S. Košir, Savič, Jug, I. Jan, 
Ravnik (branilci), G. Hiti, R. Hiti, Smolej, Tišler, 
Žbontar, Poljanšek, Felc, M. Jan, Puterle, D. Beravs, 
Seme, Renaud (napadalci). V vodstvu so trener M. 
Kluc, zvezni kapetan T. Franzot, Dj. Pejanovič, St. 
Aljančič, član direktorata LIGH, M. Jeralova ter zdrav
nik dr. V. Brinovec.

Enajstdnevne skupne priprave v 
Ljubljani so po splošnem mnenju 
prispevale k boljši uigranosti eki
pe. krepitvi fizičnih zmogljivosti 
in večji hitrosti. To sta pokazali 
tudi obe zadnji preskušnji z Ja
ponsko, vendar samo na trenutke, 
kar je deloma razumljivo. Prija 
teljske tekme navadno ne more
jo v celoti mobilizirati igralcev, 
zlasti še. ker je imel vsak repre 
zentant tedaj pred očmi morebit
ne poškodbe.

Obžalovati gre. da v izbrani vr 
sti ni napadalca S. Bera vsa, ki 
je še na nedavnih tekmah za ju
goslovanski pokal potrdil zelo do 
bro# formo, pri čemer ga poško 
dovano koleno skoraj ni oviralo 
Strokovno vodstvo je zanj brž na 
šlo zelo dobro rešitev v G. Hiti
ju. ki se je skupaj z bratom 
dijem in Smolejem odlično znašel 
v I. napadu. Kaže. da bo ta troj
ka. skupaj z vratarjem Galetom. 
najmočnejše orožje naših. Trener 
Kluc je pred odhodom izjavil:

»Predvsem se pozna, da je ho
kejske sezone pravzaprav že ko
nec in zato se vsi prizadevamo, 
da bi fantje vzdržali napore, kaj
ti nekateri malce popuščajo v hi
trosti Toda upam, da bo ob
čutek odgovornosti na tekmah 
vnovič mobiliziral vse njihove mo
či in sposobnosti, kajti telesna

pripravljenost ter uigranost sta so
lidni, da ne omenjam posebno 
vzorne borbenosti. Na SP bo kon
kurenca zelo huda in če bodo 
igralci disciplinirano opravljali na
loge, se lahko nadejamo 4. ali 5. 
mesta.«

Zvezni kapetan T. Franzot v 
glavnem deli mnenje s trenerjem

Spored tekem 
naših
v Bukarešti
24 3. — ZDA (ob 8. uri)
25. 3. — Romunija (18.30)
26; 3. — prost dan 
27. 3. — NDR (8)
28 3. — Francija (18.30)
29t 3. — prost, dan 
.30. 3. Poljska (16)
31. 3. — prost dan
1. 4. — Norveška (8)
2. 4. — Japonska (11).

(Začetek tekem, ki ga ob
javljamo. je po jugoslovan
skem času.)

in je dejal: »Težko je reči vna
prej kaj določenega, toda kvali
teta naše ekipe je vendarle tak

šna, da nam mora biti mesto ▼ 
skupini B zagotovljeno tudi vna
prej kaj določnega, toda kvali- 
zdaj bolj dinamična kot na OI 
v Sapporu pa tudi bolj kolektiv
na. Vsi fantje so zdravi in spo
sobni, zato je optimizem docela 
upravičen.«

Dosedanje skupne 
uvrstitve SFRJ

Naša reprezentanca se je na 
vseh dosedanjih prvenstvih še naj
bolje uvrstila v Franciji in Ljub
ljani, kjer je zasedla deveto me
sto. V podrobnem pa je bilo ta
kole:- 1939. (Švica) — 13., 1951. 
(Francija) - 13., 1955. (ZRN) —
13., 1961. (Švica) — 17 (skupina 
C), 1963. (Švedska) — 13., 1964. 
(OI Innsbruck) — 14., 1965. (Fin
ska) — 15., 1966. (Jugoslavija) —
11., 1967. (Avstrija) — 12.. 1968. 
(OI Grenoble) — 9., 1969. (Ljub
ljana) — 9., 1970. (Romunija) —
10., 1971. (Švica) — 11., 1972. (OI 
Sapporo) — 11.

Turnirja na olimpijskih igrah v 
Innsbrucku in Grenoblu sta hkra
ti veljala za SP. medtem ko j® 
v letošnjem olimpijskem letu sve
tovno prvenstvo ločeno.

ST. LIPAR

Led do 2. aprila .
JESENICE — Čeprav se je s ho- 

' kejsko tekmo Jugoslavija : Japon
ska uradno končala letošnja ho
kejska sezona pod Mežakljo, pa 
se hladilni stroji v dvorani" še 
niso zaustavili. Podjetje Sport- 
mecal bo vzdrževalo ledeno plo
skev do 2. aprila. V tem tednu 
bodo pod Mežakljo zaključne tek
me jeseniške železarne v kegljanju 
na ledu. od nedelje naprej pa bo 
drsališče na voljo za rekreacijsko 
drsanje vse dopoldne za šole, ki 
bi hotele zadnje dni ledu izkori
stiti za športne dneve, popoldne 
bo na voljo mladini, zvečer pa 
odraslim drsalcem.

Dobri gospodarji
Na seji izvršilnega odbora nogometnega kluba Olimpija 
sprejeli zaključni račun in predlog letošnjega načrta
LJUBLJANA — Člani izvršilnega odVjora nogometnega 
kluba Olimpija so se zbrali na svoji prvk letošnji seji 
in v najpomembnejši t,očki .dnevnega reda sprejeli za
ključni račun. Izkazalo se je, da so zeleno-beli zelo 
dobro gospodarili, saj je primanjkljaj le 171.286 dinar
jev. To pa je v primerjavi z dobrim letom nazaj, ko 
je bilo dolgov kar desetkrat več, vsekakor izreden 
napredek.

Poleg tega pa je poslovanje 
zdaj urejeno do najmanjše potan- 
kojti. Se rega primankijaja ne bi 
bilo, če bi Olimpija dobila vsaj 
majhen del dotacij, ki jih dobi
vajo skoraj vsi prvoligaši. Ob 
vsem tem pa bo izguba pokrita 

‘že. če b: zeleno beli v četrtkovi 
četrtfilnalm tekmi za jugoslovan
ski pokal premagali Zvezdo in si 
tako na polfinalni tekmi »pribo
rili« veliko število gledalcev.

V letošnjem predračunu so 
predvideli 5.640.000 dinarjev do
hodka in 5,879.300 dinarjev izdat
kov. Seveda pa je več postavk 
odvisno od uspehov ekipe, pred
vsem v pokalnih tekmovanjih.

Najbolj zanimiva pa je bila 
razprava v zvezi s preureditvijo 
bežigrajskega stadiona. Tak, ka
kršen je, že dolgo ne ustreza so
dobnim zahtevam. Skupščina me
sta Ljubljane ga je priznala kot 
objekt mestnega pomena in je 
pripravljena finansirati njegovo 
prenovitev. Načrti za vsa dela 
< razsvetliava, tartan, za atlete, 
tribune, garderobe) so pripravlje
ni v celoti in bi, če bi imeli

denar, lahk(? zaceli z dfeli že jut
ri. Predračun za vse skupaj je 
kar 14 milijonov. Ljubljanska

Zmagali 
Lazarevičeva 
in Nicolaujeva

BEOGRAD. 22. marca — V zad
njem kolu mednarodnega ženskega 
šahovskega turnirja so bili dose
ženi tile rezultati: Vokalova : La
zarevič remi, Veržcy : Pihajlič re
mi, Ivanka : Kovačevič 1:0, Kal- 
chbrenei K. Jovanovič remi, 
Nicolau : Sokolova 1:0, Belamarič 
: Polihroniade 0:1, Vreeken : G. 
Jovanovič 1:0.

Končni vrstni red: 1.—2. Laza
revič m Nicolau po 9, 3. K. Jova
novič 8,5, 5.—5. Verocy in Ivanka 
po 7,5, 6. PoMhroniade 7, 7.—8. 
Vreeken in G. Jovanovič po 6,5, 
9.—10. Vokalova in Kalchbrener 
po 6, 11.—13. Sokolova, Belama- 
rid m Pihajlič po 5,5, 14. Kovače
vič 1.

skupščina b: plačala polovico te 
vsote, če bi od Ljubljanske ‘banke 
dobila kredit. Tudi tri občinske 
skupščine (Bežigrad, Center, Šiš
ka) bi bile pet do osem let- pri- 
pravljenen plačevati letne anuite
te po 40 milijonov starih dinarjev.

ŠAH

Maribor za zdaj 
tretji

UMAG. 22. marca — V 4. kolu 
II. zvezne šahovske lige so bili 
doseženi tile rezultati: Železničar 
(N) . Radnički (K) 2:8, Zemun : 
N. Sad 5,5:4,5. Železničar (Z) : 
Maribor 2,5:6,5(1), Zora : Beo
grad 6,5:3,5.

Vrstni red: Radnički 27,5, Mla
dost 26,5, Maribor 21(1), Zora 
20,5, N. Sad 19, Beograd 17,5, 
Železničar (Niš) 15,5 Zeljezničar 
(Zenica) 11,5(1). B. PARMA

CELJE — Na občinskem prven
stvu v gimnastiki so v telovadni
ci FVD Gaberje nastopile mladin
ke, v Celju pa mladinci. Telo
vadke so tekmovale v parterju, na 
gredi bradlji in preskoku, telo
vadci pa v parterju, bradlji, pre
skoku, drogu in na konju z roča- 
ji

Rezultati. — mladinci: Mihelin
(Cele) 44.2; mladinke: 1. Keršič 
38,4. 2. Zupanič (obe Gab) 37,1, 
3. Belcer (Celje) 36,5.

D. GLANCNIK

ŽE V PRODAJI - PRI VSEH PRODAJALCIH ČASOPISOV planiško de lo
PLANICA V SLIKI BARVI IN BESEDI

primAnflr to ran>ngra.r. IH hnn Flnnin) n.H cin televizorju sprem^ prvo svetovrio prvenstvo
v smučarskih poletih
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„Pionir“ 
je trčil 

v drobce
Na dolgi poti proti Jupi
tru je sonda letela skozi 

kozmični prah
PASADENA — »Pionir 10«, 

ki Je na pod prod Jupitru 
te 11 milijonov kilometrov 
daleč od Zemlje, Je naletel 
na meteorite. Instrumenti so 
pokazali, da Je vesoljska son
da te drugič trCila v vesolj
ski drobec, o katerem pravi
jo znanstveniki v Mountain 
Viewu. da Je bil precej velik. 
Po podatkih, ki so Jih poslali 
drugi instrumenti. Je sonda 
Mila med delce lrnrmtčnega 
prahu, ki se giblje s hitrostjo 
48.000 kilometrov na uro.

»Pionir 10« Je doslej najhi- 
trejSe umetno vesoljsko telo. 
Konec prihodnjega leta naj 
bi letel mimo najveCjega pla
neta našega osončja. Kame
re bodo snemale, instrumen
ti pa naj bi ugotovili sestavo 
Jupitrove atmosfere. Potem 
bo sonda nadaljevala pot v 
vesolje.

Davno steklo
TEL AVIV — Po najdbah 

▼ starem Jeruzalemu sodijo 
izraelski arheologi, da je bila 
steki op ihaika tehnika dobro 
razvita te pred 3000 led. V 
cisterni iz časov pred našim 
Štetjem so našli črepinje pi
hane steklene posode.

Sodišče 
o koncu 
ljubezni

Nežni del ljubezenskega i 
trikotnika se ja znašel 

pred sodnikom
HAMBURG — Kadar Je bU 

25-letru Cannen iz Hambur
ga 27-letni mož Uwe napoti, 
da bi se sestala s 32-letnim 
ljubčkom Bemdom, je žena 
poklicala policijo, ki Je mo
ža odpeljala.

Moč Je rad pil, alkohola 
pa ni dobro prenašal. 2ene 
Je to vedela m Je predenj 
postavila steklenico vina. Ko 
je ljubček prišel. Je bil 
moč že rahlo okajen. Začel 
Je protestirati, tena pa Je 
sporočila na policijo, da 
»mož spet razgraja«.

Nihče ni verjel njegovim 
trditvam, da Je to zgolj že
nina ukana, moral je celo 
na psihiatrični pregled. Ko 
se je nedavno vrnil iz pri
pora, ga je žena tako sunila, 
da je z glavo udaril ob umi
valnik in je kasneje podle
gel poškodbam. Zdaj je Car- 
men zaradi svojega početja 
pred sodiščem.

Pokvarjeno meso
RIM — Petnajst ljudi je 

v preiskavi zaradi kupčije s 
pokvarjenim mesom, s kate
rim so oskrbovali rimske bol- 
ni-tiice. Zaslužili so baje 
milijone.. Podrobnosti o po
teku preiskave &e niso znane.
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Dama. ki mori 
na papirju

POMLAJEVANJE BREZ NAPITKOV
Kaj Je treta« narediti za pomladitev? Kako spravimo v gl* 
banje naj erdmino mišičja? Kako docrirmo zazrimo obre
menim? Hollman navaja lete tpo rte; vztrajnostni tek, ko
lesarjenje. plavanje, veslanje, hoja v hribe, smučarski tek. 
Igre z togo (razen namiznega tenisa) . ..

ROŽNAT SVET V SIVINI
.Nisem bila nsalodntna. kljub vsemu ne. Pri baletu sem ee 

em res tako napredovala, da Je bilo veselje, 
smela nastopiti tudi te med angažiranimi. 

Strašno me Jr stiskalo v prsih, saj sem moral 
ne sile. da sem videla svoj« prvo sosedo na <

tsšlo

ČREPINJ PA NI BILO — Tovornjak je peljal pivo »Antarctica« čez trg Cande- 
laria v Riu de Janeiru. ,Na ovinku so gajbe s steklenicami začele drseti, slabo 
povezan tovor se je nevarno nagnil, hujše nezgode pa ni bilo, ker so še o pra
vem času preložili zabojčke na drugo vozilo. Telefoto: UPI

Slepi
■ ■ v ■■

SllSIJO
barve

Novost bo morda po
magala pri slikanju, ši

vanju in v industriji
OTTAWA — Kanadski znan- 

stveniki so izdelali napravo, 
s katero lahko slepi »slišijo« 
barve. Barvna sonda, kakor 
aparat imenuje revija 
UNESCO, spreminja svetlob
ne žarke v zvočne valove, pri 
čemer imajo osnovne barve 
posamezne tone, barvni vzorci 
in pomešane barve pa ustrez
ne kombinacije zvokov. Stro
kovnjaki ne izključujejo mož
nosti, da bodo mogli slepi po 
zaslugi takšnih, morda še iz
popolnjenih aparatov slikati, 
plesti in šivati, v industriji 
pa opravljati razna dela.

GIORGIO
SCERBANENCO

CENIK POŽRL NAS BO 
KOVINSKI KANIBAL

čurn^u£OS*0»»r»^**Tr,Tt©b.lt«|i;'RA 3*1

SUPERTEST — TOMOS CITROEN AMI 8 
CENIK
SALON V ŽENEVI

Veliko
umetno
jezero

Turizem ob jezeru blizu 
francoskega kraja z naj

daljšim imenom
PARIZ — Pri francoskem 

kraju, katerega ime se začne 
s Saint Remy in je z 39 črka
mi najdaljše v deželi, bo sča
soma nastalo največje umet
no jezero v Franclji.

Sledovi stavb
MtlNCHEN — Pri Hienhe- 

imu ob bavarskem toku Do
nave so odkrili temelje stavb 
in našli razne predmete iz 
zgodnje bronaste dobe ter iz 
srednjega veka.

Spor o ledvicah
V avstrijski javnosti razpravljajo o samomorilčevih le
dvicah, poslanih pacientom v Parizu in Amsterdamu
DUNAJ __ V Avstriji je precej razprav o ledvicah 16-latnega fanta, ki se je
usmrtil, potem ko je ubil leto dni mlajšo prijateljico. Po ugotovitvi klinične smrti 
so zdravniki izročili njegovi ledvici dunajski organizaciji »Eurotransplant«, ki je 
poslala eno v Pariz, drugo pa pacientu v amsterdamsko bolnišnico.

Pokojnikovi starši namera
vajo tožiti zdravniško ekipo, 
ker jih ni nihče niti obvestil 
niti vprašal za soglasje. Do
dajajo. da odvzema ledvic ne 
bi dovolili Nekaj podobnega 
se Je lani novembra zgodilo v 
Gradcu.

Vodja kirurške ekipe Na
vratil je izjavil v tej zvezi, da 
bi najožje svojce načelno si
cer morali obvestiti o tem po
segu, vendar pa to, da tega 
niso storili, navsezadnje ni

„Gigi“ kroži
Mlada kitovka, ki je dolgo živela 
v akvariju, se v oceanu ne znajde

SAN FRANCISCO — Povsem zmedena plava enoletna 
siva kitovka Gigi pred kalifornijsko obalo. Ne znajde 
se, kajti doraščala je v akvariju, zdaj pa bi se mo
rala v trenutku prilagoditi trdemu življenju v oceanu.

kitov. Gigi pa vsaj za zdaj 
ne kaže navdušenja za pot 
proti Beringovemu morju .ka
mor plavajo njeni vrstniki, 
marveč se v krogu vrti pred 
kalifornijsko obalo.

»Gigi nima skoraj nobene 
možnosti za obstanek,« pravi 
pomorski biolog dr. Walker. 
Ujeli so Jo. ko Je bila stara 
sedem tednov, potem je rasla 
v čistem akvariju v San Die
gu, kjer Je imela delfina za 
družbo. Redno je dobivala 
hrano, razvajali so jo znan
stveniki in obiskovalci.

Kiti rastejo kakor vsi mla
diči. Po enem letu tehta Gigi 
deset ton, dolga je devet 
metrov. V akvariju ni bilo 
več prostora zanjo. Odpeljali 
so jo na obalo in jo spustili 
v Pacifik. Na hrbtu ima od
dajnik. raziskovalci želijo do
biti nove podatke o selitvah

Veliko koles
NEW YORK — Ob koncu 

letošnjega leta bo v ZDA pr
vikrat več biciklov, ko* je 
avtomobilov. Kolesarski klub 
Je sporočil, da je v vsej deželi 
nad 80 milijonov koles. — 
Avtomobilska industrija pri
čakuje, da bo letos prodala 
10.5 milijona avtomobilov.

nič nenavadnega. Pomisliti je 
treba, je dodal, da ledvice 
mrliču ne koristijo več, dru
gim ljudem pa bi lahko reši
le življenje.

Avstrija še nima ustrezne 
zakonodaje. Pravosodni mini
ster Broda je izjavil, da v 
Avstriji doslej ni bilo potrebe 
po takšnem zakonu, in dodal, 
da se je po njegovem mnenju 
treba pred takšnim posegom 
pogovoriti s pokojnikovimi 
sorodniki.

Odškodnina 
za strah

NEW YORK — Zaradi 
»moralnih muk«, ki Jih Je 
pretrpela, potem ko so ugra
bili letalo, zahteva 18-letna 
Myriam Herman od neke 
ameriške letalske družbe vi
soko odškodnino. letalo so 
Palestinci ugrabili leta 1970, 
med drugimi potniki je bila 
tudi Myriam teden dni za 
talko. V utemeljitvi svoje za
hteve trdi, da je živela v ne
nehnem strahu pred posil
stvom.

Ping in Pong
WASHINGTON — Sena

tor iz države Utah Frank 
Moss predlaga imeni Ping 
in Pong za medveda pan
da, ki ju je dobila ameri
ška delegacija med obi
skom na Kitajskem. Pravi, 
da bi bili takšni imeni kar 
primerni, saj so se z o ha
skom namiznoteniške eki
pe ZDA v LR Kitajski lan
sko pomlad začeli boljši 
odnosi med deželama.

Dolga pot
RABAT — Roy Warden, 

24-letni študent iz Kalifor
nije, se je na kameli od
pravil skozi Saharo. Upa, 
da bo v dveh mesecih pre
potoval 1200 kilometrov. 
Spremlja ga vodnik skozi 
puščavo. Študent bo ka
sneje v knjigi opisal svojo 
pot skozi Alžirijo, Mavre
tanijo in Mali.

Srečna 
krušna 
mamica

Prava mati se celih šest 
let sploh ni zmenila za 

svojega dečka
LONDON — Angležinja, 

ki je pred šestimi leti za 
malenkostno vsoto »kupila« 
dojenčka, sme otroka obdr
žati, čeprav ga prava mati 
po dolgih letih nenadoma 
aahleva zase. Londonsko so
dišče je zavrnilo zahtevo.

Krušna mati je srečna. 
Prvostopenjsko sodišče je 
sicer dečka prisodilo mate
ri, ki se je medtem poroči
la z njegovim očetom, dru
gostopenjsko sodišče pa je 
ugotovilo, da Je krušna mati 
za otroka veliko žrtvovala, 
medtem ko se prava mama, 
ki ima šest otrok treh oče
tov, vse d 06 lej sploh ni 
zmenila zanj.

GRUČE NA STOPNICAH — V Rim je prišla topla 
pomlad. Posnetek kaže domačine in turiste, ki so 
se v gručah razporedili po stopnicah na Špan
skem trgu. Telefoto: UPI

VODORAVNO: 1. ptica ■ hrdKečim fluorn, t. država ▼ Indoklnl, 
12. morski preliv vodni jarek 13. lepo oblečen moški, 14. n mi naj« 
večji polotok. IS. termin. 16 kemijski znak za bizmut, 17. milna 
voda. 19. danski otok. 20. pristanišče. 21. nikalnica, 22. rastlina, iz 
katere plodov kuhajo žganj*. 23. tuielka, ki boleče piči. 24. veliko 
jezero na meji meu ZDA in Kanado. 26. kratica za »izvršni svet«. 
27. skandinavsko moško trne. 26. Italijanska filmska igralka (Giovan- 
na). 30. povrnitev razlike med višjo nakupno ln nižjo prodajno ce
no. 32. lnozrmec 33. najoiji Marsov sodelavec (Friedrich), 34. tuje

NAVPIČNO: 1. nordijski izraz za smuči, 2. danski polami razisko
valec. ki jr raziskoval Grenlandijo in proučeval jezik ln običaje 
Eskimov (Knud), 3. *r*k o-rimski stari vek, 4. žensko ime. S. ime 
M peel—v na Velebita. 6. trospev, strlidha n tri glasove. 7. 
acavl podobna rastlina is družine Ulij c mesnatimi listi. 8. odmev. 
9. začetnici slovenskega pesnika z vzdevkom »fforlškl slavček«. 10. 
viola manjšega avtomobila s alsiljlva streho. 11. negativno naelekt
ren Ion. 18 ameriški slikar, pomemben predstavnik ameriškega pej- 
■atnega (George). 19. mestrne v zahodni Srbiji s važne
zgodovinsko-umetniško cerkvijo sv. Arhilljs. 20. največja francoska 
reka. 22. nemški fizik, ki je kot utemeljitelj radlotelegraflje dobil 
leta 1909 skupaj a Marconijem Nobelovo nagrado za fizik o (Karl 
Ferdinand), 24. slonov čekan. 29. upravno središče Epira, 27. kraj 
ns A vedskem, kjer prirejajo mednarodna smučarska tekmovanja, 29. 
mlada kravica. 31. enaka soglanlka.

REAFTFV PREJŠNJE KRIŽANKE
VODORAVNO: 1. Inkasant. 9. test. 13. Leopardo. 14. Ilir. 15. An

tena. 16. Menart. 18. ala 19. Podesta. 20 Ann, 22. bar. 23. tar, 24.
i. 27. kri. 29. apetit. 30 Alekto, 33. Rene, 34. Rabelais, 36.

37. i ‘ ‘
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Navade 
delfinov 
za ribiče

Ribiške barke na Tihem 
oceanu spretno posne
majo piskajoče glasove

MOSKVA — Kadar delfini 
lovijo, oddajajo visoke sikajo
če glasove, zaradi katerih se 
preplašene ribe stisnejo v go
ste jate, kar delfinom olajša 
lov. Sovjetski ribiči na Ti
hem oceanu so izkoristili to 
ugotovitev pri lovu na sla
nike in razne druge ribe. Ka
dar nameravajo skleniti mre
žo, posebna naprava na ribi
ški ladji posnema glaso
ve delfinov. Ribe se sti
skajo na dnu mreže, med
tem ko jih sicer približ
no tretjina uide. Zanimivo 
je, da ribe razločno slišijo te 
piskajoče glasove, čeprav v 
bližini brni ladijski motor.

Poseg 
v mlado 

srce
Operirali so majhno de
klico, ki bi sicer živela 

le še nekaj let
• LEEDS — Triletna Andrea 
Birdsell se za zdaj kar dobro 
počuti po srčni operaciji, med 
katero so Ji močno znižali te
lesno temperaturo. Deklica je 
imela dve hudi srčni napaki, 
ki sta vplivali tudi na delo
vanje pljuč. Po mnenju zdra
vnikov bi živela samo še dve 
leti.

Trinajst specialistov Je pre
vzelo operacijo, pri kateri Je 
bilo komaj petino upanja na 
uspeh. Telo so ji ohladili z 
vrečkami ledu. Srce je zača
sno nehalo delovati. Operaci
ja Je trajala šest ur, od tega 
samo poseg v odprto srce 50 
minut.

»Vsaj eden od naju se mora rešiti,« Je 
odgovoril ostro. »Ce naju ujamejo skupaj, 
bo to konec za naju oba.« Za hip me je 
pogledal. »Omella, morava se ločiti. Tl boš 
šla na eno stran, jaz na drugo. Tako naju 
ne bodo mogli ujeti skupaj.«

Zmanjkal mi je dih. Ločiti se od Fal
ka! To je bilo zadnje, na kar sem lahko 
pomislila. Od trenutka, ko sena rekla, da 
želim postati njegova žena, ga nisem za
pustila niti minuto. Nikoli nisem niti po
mislila, da bi ga zapustila.

»Ne, ne, nikoli te ne bom pustila.« 
Pokimal je. Nekaj časa ni govoril. Zavil 

je s ceste in ustavil avto. »Vedel sem, da 
mi boš tako odgovorila, zato sem tako 
dolgo čakal. Morava se ločiti, to je najino 
zadnje upanje.«

»Nikoli te ne bom zapustila,« sem mu 
rekla. Zenska sem. Misel, da bi ga zapu
stila in ostala sama, mi je bila neznosna. 
Oči so se mi napolnile s solzami.

»Ko me bodo aretirali, me boš pustila 
Že nekaj let, odkar sem se poročila s za vselej,« je rekel. »To je edini način. 

Falkom, nisem bila tako srečna. Nekega Razložil ti bom, zakaj.«
jutra sva se vkrcala na letalo in v šestin- Zajokala sem. Jokala sem, ker nisem 
dvajsetih urah sva bila v Parizu. Bila sva mogla zadržati solz, čeprav me je Falk ob- 
bogata črnca, to je bilo očitno po najini jemal okrog ramen. Počasi sem se potola- 
razkošni prtljagi, po oblekah in avtomo- žila in ga začela poslušati, 
bilu. Bil je najnovejši ferarri, ki ga je »Poslušaj, Omella. ljubica,« je začel. 
Falk takoj kupil. Ni bilo lahko ohraniti )>Pri ventimiglii bova. stopila na italijan- 
enakomemo črno polt, predvsem zaradi ska tla> z avtomobilom se bova peljala v 
vročine. Tisto poletje je bilo posebno vro- Rim jjj ko boVa v Rimu ...« 
če, včasih sva se morala nenadoma zateči Razložil mi je svoj načrt natančno in 
v kakšno stranišče in postati spet Afri- Bil je spreten, previden in po-
čana, kot je pravil Falk. gumen načrt. Poslušala sem ga m gledala

Nikoli ga nisem spraševala, pustila sem skozi okno na morje, ki je bilo tisti dan 
se voditi. Falk je vedel, kaj mora storiti, gg posebno modro. Sonce je močno sijalo, 
nisem ga hotela moriti z vprašanji. Ka- vpijala sem vsako njegovo besedo, dou- 
dar Je bilo potrebno, mi je povedal, kaj meia sem, da ima prav, resnica pa je bila 
namerava. grenka.

Trenutno ni bilo videti, da bi imel kakš- Ko je nehal govoriti, sem spet zajokala, 
ne posebne namene. Iz Pariza sva prišla v ,>prav, naredila bom, kot praviš, tvoja že- 
Nizzo. Najino potovanje je bilo podobno na sem. Moram te ubogati." Upam, da se 
potovanju mladoporočencev. Po toliko le- ne motiš, da je tvoj načrt pravilen, zakaj 
tih tesnobe sva skušala čimveč pozabiti. če ^ motiš in te ne bom več videla, se 
Videti je bilo, da so tudi časopisi pozabili tom ubila...« Z rokami sem si zakrila 
na naju, niso več poročali o nama, čeprav obraz
naju je policija še vedno iskala. Verjetno Falk me je močno stisnii in me poto- 
so naju Iskali tudi bivši gospodarji. Nisva |nft|1 £gprav ^ kratek čas: »še bova slfu- 
se bala, molk okrog naju nama je dajal ^ gjveja bova nekje na varnem, kjer na- 
občutek lažne varnosti. ju ne bo mogel nihče najti, srečna bova

»Veš, kam greva?« mi je nekega jutra s SVOjimi otroki. Obljubim ti, Omella!«
rekel Falk, ko sva stopala v avtomobil in pomislila sem, da je to samo utvara, 
krenila po čudoviti obmorski cesti, ki pe- vendar so mi njegove besede dobro dele. 
lje v Italijo, v Ventimiglio. vSo pot do Ventimiglie sem jokala, maži-

»V Italijo,« sem rekla in gledala morje j0 se mj je razmazalo in razredčilo. Mo-
»Zelo pridna si bila,« mi je rekel Falk, rala sem se spet namazati, na meji niso

ki je previdno vozil po ovinkasti cesti, smeli opaziti, da sva lažna črnca. Falkov 
»nisi spraševala. Neumno bi bilo pokvariti načrt Si šel po.gobe, preden bi ga lahko
te dneve z mislijo na prihodnost. Ljudje, uresničil. __ t
kot sva midva, ne smejo misliti na pri Sla sva čez mejo. Italijanska policija, 
trdnost« ki je ena najbolj vestnih na svetu, m v

„ * , , .______ . _ . najinih listinah našla nobene napake. Bila
Govoril ml je nežno, vendar zelo jasno Filipinca na potovanju okrog sveta

in odločno. »Čeprav nisi spraševala, sama T koj ^ naju spUstili na drugo stran.
dobro veš, da ne moreva več živeti na ta J ____ .,
način, ne moreva večno tavati iz mesta v Sla sva proti Genovi, nisva govorila, 
mesto, se barvati kot črnca, in spreminja- Mislila sem na besede, ki mi jih je rekel 
ti imena. Tako lahko človek živi nekaj Falk: »Spet bova skupaj, nekje na varnem, 
časa, mesec dni, kvečjemu eno leto, potem srečna bova s SVOJ^ “ -
CA uiame v oast« Bll° J® P™6 v P«** letlh zakona, da

_• P . . ,io je Falk govoril o otrocih. Želela sem si
Tudi sama sem vedela da ne bova mo- ^ prvega ^ne. vendar sem molčala 

gla nadaljevati s takim življenjem, da ne kQt on; vohurli ne smejo ljubiti, ne smejo 
moreva večno tavati iz hotela v hotel, s imeti otrok zdaj mi Je FaUt rekeI da bo- 
ceste na cesto, iz vasi v vas. Prej ali si j va sre^na s SVojimi otroki. .. Morda mi 
bi naju odkrili. je rekel samo zato, da bi me potolažil, da

»Dolgo sem mislil, kaj morava storiti,« ml daj upanje in moč za prihodnost... 
mi je rekel Falk. »Najhuje je. če naju Tuclj če je bilo tako, sem vseeno pomisli, 
ujamejo skupaj. To se ne sme zgoditi.« la na otroke, na enega, dva, tri otroke, ki 

Nisem razumela, kaj mi hoče povedati, bi jih imela s Falkom, ki bi mu bili po- 
Rekla sem mu: »Ne razumem. Zakaj je to dobni, ki bi bili tako kot on velikodušni 
najhuje?« pogumni, krotki in nežni.

29. nadaljevanje

Potem nisem več hodila gledat iger; 
ki so jih fantje iznašli. Prihajale so v 
valovih in nikoli niso dolgo trajale; 
vedno se je našla kakšna nova norost. 
Toda še celo danes odvrnem obraz, 
kadar potujem v ekspresnem vlaku 
mimo tistega perona.

i
Nekega septembrskega dne, ko je 

bilo vreme še poletno z visokim, či
stim nebom in z globoko senco pod 
drevjem ob robu cest, sem zbrala po
gum in vprašala gospoda Brandta, 
kdaj bo izpolnil obljubo in me pova 
bil domov na pogovor o Shakespearu. 
Opominček je takoj sprejel in že na
slednje popoldne sem sedela med vse
mi tistimi knjigami v njegovi delovni 
sobi. Ponavadi nas je povabil po dve, 
po tri, ali štiri na čaj, tokrat pa sem 
bila sama.

»Pozni ste,« Je rekel.
»Ali res?« sem rekla in pogledala 

na uro. Nalašč sem prišla pozno. Ob 
takih priložnostih ne gre, da bi bil 
človek preveč točen.

»Saj niste zanemarili česa drugega 
zato, da ste lahko prišli sem?« je 
vprašal.

»Ne, nisem,« sem rekla in vneto od
kimala. Le kaj naj bi zanemarila?

»Ena mojih najboljših učenk ste, 
vsaj v predmetih, ki vam Jih jaz pre
davam,« je rekel. »Razen tega imate 
neverjetno sposobnost, da se lahko 
veliko naučite na pamet.«

»Hvala,« sem rekla in čutila, kako 
sem zardela. Vso me je pogrelo. Ali 
ni vedel, da sta bili danščina ih angle
ščina moja najljubša predmeta? Ved
no sem ju nestrpno pričakovala in se 
zanju dobro pripravila. Kdo se ne bi?

Nažgal si je pipo, jaz pa sem mol
če opazovala, kako varčuj oče -si jo je 
ogradil z dlanmi, kot bi držal v roki 
drobnega ptička. Potem je lahkotno 
in sproščeno vstal, stopil h knjižni 
omari za pisalno mizo in izvlekel tan
ko knjižico.

»Ali kaj poznate Shakespearove so
nete?«

»Ne — ne dosti.«
»V vaši literarni čitanki imate na 

strani 117 tale sonet. Do njega še ni
smo prišli, vendar se md zdite dovolj 
zreli, da bi ga lahko razumeli. Ali naj 
vam ga preberem?«

»Da, prosim,« sem ponižno odgo
vorila.

Sedel ml je naproti, odložil pipo 
In se za hip zagledal vame, kot bi me 
hotel preceniti. Ko je bral, sem za
prla oči. Tihi, resni glas md je posre 
doval besede danskega prevoda.

I
Poroka zvestih du, glej, ne pozna 
zadržkov! Ne, ljubezen ni ljubezen, 
če varanje jo v varanje peha

in izogibanje v umik oprezen!
O, ne, ljubezen je svetilnik žarki, 
ki neomajno na viharje zre, 
je zvezda v temi tavajoči barki, 
ki kaže smer, čeprav globine ne. 
Ljubezen Času ni pavliha bedni, 
čeprav ji srp cvet ust in lic dohaja; 
o, ne spreminja z dnevi se in tedni, 
temveč do konca dni, do groba traja.
Ce to ni res, če bom jo kdaj pogubil, 
jaz nisem pesnil in nihče ni ljubil!*

Odložil je knjigo in me pogledal. 
Čudno je bilo poslušati, ko je na tak 
način bral ljubezensko pesem. Bral je 
popolnoma drugače kot v šoli.

»Ali se vam ne zdi lepa?« je vpra
šal z drobnim nasmeškom.

»Da,« sem odgovorila, »zelo je le
pa«

Pesmi nisem čisto razumela, toda 
občutila sem melodičnost in lepoto 
bes&cl

»Nekaj teh sonetov bi morali pre
brati, samo če je le mogoče v angle
ščini. S prevajanjem se toliko izgubi. 
Medtem pa si lahko izposodite tole, 
če želite.«

Pomolil mi je knjižico.
»Hvala,« sem rekla. V tem hipu 

sem se zalotila, kako si želim, da mi 
pesmi ne bi bral moj profesor, ampak 
moj oče. Zakaj ni oče kaj takega ni
koli naredil? Ali nisem bila še dovolj 
stara? Mogoče pa je prav to narobe 
s starši. Mislijo, da njihovi otroci še 
niso dovolj veliki, da bi se z njimi po
govarjali kot z odraslimi. Kadar bi 
se mi radi resno pogovorili, hočejo 
oni klepetati. In obratno.

»Ali čutite ljubezen do česa vzvi
šenega in čistega, Helen?« je vprašal 
gospod Brandt.

»Kako to mislite?« sem zbegano 
vprašala.

»Hočem reči, saj je ne zapravljate, 
kajne? Saj se ne igračkate z njo?«

Pogovor se je nenadoma zasukal in 
postal popolnoma oseben. To je bilo 
čisto proti pravilom.

»O tem še nisem veliko razmišlja
la,« sem odgovorila. »Do zdaj še nisem 
imela priložnosti, da bi karkoli za
pravila.«

Sedel je tam za pisalno mizo in 
odsotno, zamišljeno strmel skozi okno.

»Ne vem dosti o tem, kaj se med 
dekleti in fanti dogaja po pouku,« je 
rekel. »In to tudi ni moja stvar. Sa
mo, previdni morate biti in paziti, da 
ne delate proti svojemu notranjemu 
prepričanju. Zlorabiti ljubezen, se pra
vi tvegati, da jo za vedno izgubiš.«

Zakaj je vse to govoril? Ali je mo
gel samo s pogledom ugotoviti, da 
sem bila lahkomiselna in da sem iz
gubila zaupanje? Zdaj je bila prilož
nost, da se olajšam.
* Prevedel Janez Menart



13. stran * DELO OBJAVE — OBVESTILA Četrtek, 23. marca 1971

Četrtek, 23. marca 1972
Gledališče

DRAMA SNG
•Krtek. 23 muci. ob 19 30: j. M. 

RyznfeewiCB: KRALJ PUST. A-
bonma B m ima. VstcpLce K>

FwŽ(". V^marca. ob 1930: J. M. 
Rnnkimrica: KRALJ PUST. A-
boami G m srca. Vstopnice 
•o tudi t prodaji.

Sobota. 35. marca, ob 19.30: Mo 
li*TK IMPROVIZACIJA V VER. 
8JUUES0 — SKAPINOVE ZVI
JAČE l komedija). laven abonma
ja (aadntikrmt). Vstopnice ao 
▼ prodaji vsak dan od 10.30 
do 12. ure m od 13. ure do 19-30 
(tal. 30-171. 30-173).

MALA DR AM % SNG 
(vbod iz IgriSkr uide) 

Sobota. 35. marca, ob 30. url: 
Roland Dub:Uard: NAIVNE LA
STOVKE (komedija). Izven a- 
bocunaja. Vstopn-ce so v prodaji 
prt blagajni v Drami vsak dan 
od 1020 do 12. ure m od IB. ure 
do začetkov večernih p-eds-av 
(tel. 20-171. 20-173).

OPERA IN RAI-ET SNG 
Četrtek. 33. marca, ob 19JO: Mu- 

eorgski: HOVANSCINA. Abon
ma red C m izven. V posamez
nih vlogah: DraglAa Ognjanovič. 
Plevo Ptltpol k. g.. Rudolf Fran
ci. Samo Smertoii. Danilo Mer
lak. Mika Bvtimova. Franjo 
Pani k k. g-. Zlata Ogntanovič. 
Anton Prus. Slavko Štrukelj. 
Stane Koritnik. Jože Stabej. 
Vstopnice so tudi v prodaji. 

Petek. 3*. marca. Ob 15.30: Doni- 
aetti: VIVA LA MAMMA. Abon
ma Foooldanski in izven. V za
sedbi Hilda HOlzl. Stane Korit
nik. Anica Ptisar. Ladko Koro
šec. Man a MlehUk. Rafko Ko- 
Titnek. Marce! OctaSevskl. Anton 
Prus. Drago Čuden. Milena 
Trost. Nekaj vstopnic Je Se v 
prodaji.

MESTNO GLEDALIŠČE 
LJUBLJANSKO 

Gledališka pasaža
Četrtek. 23. marca, ob 19.30 — 

G. Fejdeau: DAMA IZ MAXI- 
SiA (komedija). Abonma Četr
tek Vstopnice tudi v prodaji. 

Petek. 29 marca, ob 19 JO — 
G. Fevdeau DAMA IZ -VLAKI- 
MA (komedija). Abonma Petek. 
Vstopnice tudi v prodaji.
Ob 16.30 m ob 30. uri — F. W» 
ber: POGODBA (komedija). — 
Gostovanje v KamnJcu.
Ker Je pri zadnji predstavi En»- 

maneve komedije SAMOMORILEC 
ostalo le mnogo gledalcev brez 
vstopnic. Jo bomo ponovili nepre
klicno zadnjikrat le v soboto, 25.

marca ob 19.30. Relija I«er PrriP 
nar. v naslovni vlogi pa naelope 
Polde Bibič. .

Predprodaja vstopnic vsak dan 
razen nedelje od 10. de 12. In 
uro pred pričetkom predstav. Re
zervacije po telefona 24-313.

ŠENTJAKOBSKO GLEDALIŠČ* 
Mestni dom

Sobota, 25 marca, ob 16. url — 
Klesat: RAZBITI VRC (komedi
ja) Red I.
Ob 19.30 — Klečat: RAZBITI
VRC (komedija). Premiera. Iz
ven.

Nedelja. 36 marca, ob 16. ur! — 
Klesat: RAZBITI VRC (komedi
ja). Red Nedelja popoldanakl 
tn izven.
Ob 19.30 — Kleist: RAZBITI
VRC (komedija). Izven. 
Rezervacije po telefona 312-966.

LUTKOVNO GLEDALIŠČ* 
LJUBLJANA

ROČNE LUTKE. Resljeva c. 26
Četrtek. 23. marca, ob 17. uri — 

Jan Grabovrski: VOLK IN KO- 
ŽLIČKI — za izven.

Petek. 24. marca, ob 9. url — 
Leopold Suhodolčan: MEDVE
DEK NA OBISKU — zaključena 
predstava za Ommo Solo Mo- 
ste — Komenda.

SOboca. 25. marca, ob 17. url — 
Jan Grabovrski: VOLK IN KO
ZLIČKI — za izven. 
MARIONETE. Levstikov trg 2 

Sobote. 25. marca, ob 10. uri — 
Jan Malik: 2GGICA MAROGICA 
— za toren.
Ob 15. ur! — Nace Simončič: 
NENAVADNA PRAVLJICA — za 
izven.
Obiskovalce obvrAčamo. ds bo 

odslej ob četrtkih namesto v MA
RIONETNEM gledališča. stalna 
predstava za Izven v gledališča 
ROČNIH LUTK. Tedensko bosta 
odslej v gledališču ROČNIH LUTK 
In v MARIONETNEM gledališča 
po dve stalni Izven predstavi.

Obiskovalcem priporočamo, da 
za vse stalne izven predstave v 
gledališču ROČNIH LUTK ob če
trtkih ob 17. uri In ob sobotah 
oh 17. ari. ter v MARIONETNEM 
gledališča oh sobotah oh M. in 
15. url. kupijo »H rezervirajo 
vstopnice še v nrrdnrodajl. lahko 
že nekaj dni vnaprej.

Predprodaja vstopnic za obe gle
dališči je vsak dan od 7. do 14. 
ure v upravi gledališča. Resljeva 
c. 36 in pol ure pred začetkom 
predstave pri blagapii gledališča.

Rezervacije vstopnic za obe gle
dališči ao vsak dan od 7. do 14. 
are po tel. štev. 312-620.

PRIMORSKO DRAMSKO 
GLEDALIŠČE 
Nova Gorica

Četrtek. 23. marca, ob 30. url —

B. Nutoč: POKOJNIK — gosto
vanje v Idr./..

SLOVENSKO LJUDSKO 
GLEDALIŠČE 

Celje
Četrtek. 23. marca, ob 19.30 — 

Turgenjev: MESEC DNI NA
KMETIH. IV. mladinski abon- 

• ma In Izven.

SLOVENSKO NARODNO 
GLEDALIŠČE 

Maribor
Četrtek, 23. marca, ob 19.30 — 

A. T. Linhart: TA VESELI DAN 
AU MATIČEK SE ŽENI — za 
koše.
V petek. 24. marca 1972 bo pre

miera opere J. Masoeneta MANON 
T redi ji ONDINE OTTE-KLASIN- 
CEVE. Dirigent Vladimir Kobler, 
scenograf Jože Polanjko, kostumo
graf V imata Hegrdušlčeva.

P e j e J • t Nada Zrimškova. Er
vin Ogner in Jernej Plahuta v al- 
ternarijt. Milevm Pertotova. Zori
ca Baračeva, Ada Thumova, Filip 
Dimitrov, Emil Baronlk. Stanko 
Colnarič. Aleksander Boštjančič. 
Josef Fejk. Ciril Dimnik In Boža 
Filipičeva.

Koncerti
V petek. 24. marca ob 30.15 bo 

▼ dvorani Sloveniste filharmonije 
recital pianista ACUA' BERTONC
LJA. Izvedel bo dela Mozarta. 
Merkuja. Ravela in Chopina. 
Vstopnice dobite od 10. do 12. 
ure z Križankah In uro pred pri
četkom pri blagajni SF.

GLASBENA MATICA V TRSTU 
priredi v petek. 34. marca ob 3020 
v Kulturnem domu v Trstu svoj 
osmi abonmajski koncert letošnje 
sezone Nastopila bosta violinist 
Igor Ozim in pianist Marijan Ll- 
povSek. -K

Študentski kulturni center pri
reja koncert slušateljev Akademi
je za glasbo iz Ljubljane. Koncer
tirala bosta flavtistka Irena Gra
fenauer tn čelist Zdenko PruSa. 
(pri klavirju Otta Malljr ln Silvana 
Pretoerl Snored: G. Farne — Fan
tazija. C. Debussv — SjTtas. A. 
Weber — Schereetto. P. Osghlan 
— Preludij. Arietta. Finale. G. 
Pa ure — Elegija. P. Schubert — 
Sonata a-mol.

Koncert bo v dvorani Društva 
slovenskih skladateHfcv, Trg revo
lucije 6. v četrtek. 33. 3. ob 30.15. 
Vstopnice dobite uro pred pred
stavo pri blagajni. 2593-K

f novi STRI P romaT)
RTV Ljubljana

SPORED ZA ČETRTEK
420—6.00 DOBRO JUTRO! — 

vmes ob 5.01) Poročila: 520 Danes 
zn vas. 6.00 Jutranja kronika; 
620 Vremenska napoved; 6.50 Be
seda na današnj: dan: 7.00 Po-

:na-.meja; 9.00 Poročila: 9 06 Ra
dijska šoU za tišjo stopnjo (po
novitev): 925 Pesmi m plesi iz 
Bosne: 10.00 Danes dopoldne:
10.15—13.00 Pn vas doma; 11.00 
—11.15 FOroč-.la — Turistični na
potki za naše goste Iz tujine:
12.00 Poročila — Na današnji dan:
12.10 Marij Kogoj: sklepni pracr 
S. dej. opere aCrne maske« 1220 
Kmet:-Skl nasveti; 12.40 Polke m 
valčke Igrajo pihalne godbe: 13.00 
Kratka poročila; 13.15 Obvestila 
m žabama glasba 14.00 Poročila;
14.10 Pesem iz mladih grl 1420
Z ansamblom Mojimra Sepeta 
14.45 »Mehurčki«: 15.00 Dogodki
m odmevi: 1520 Glasbeni inter- 
mezzo 15.40 Ludarig ran Beetho
ven: Variacije na pesem »Jen
sem krojaček Kakadua; 16.00 
»Vrtiljak«; 16.40 Z orkestrom Ro
nald Binge: 17.00 Poročila: 17.10 
Konce« po željah poslušalcev:
10.00 Poročila: 10.15 Klav-.r v rit
mu: 1320 Iz kasetne produkcije 
HTV Ljubljana 18.45 Naši man- 
vveeuki pred mikrofonom: 19.00 
Lahko noč, otroci! 19.10 ObveKi-

U: 19.15 Minute s ansamblom
Sava Stingla. 1920 Radijski dnev
nik I. inmrama; 20.00 Cetitfcoe 
večer domačih pesmi in napevov;
31.00 Večer s slovenskim pesni- 
kom Josipom Glazevjem; 21.40 
Glasbeni nokturno: 22.00 Poročila;
22.15 Med bolgamkun: skladatelji;
23.00 Poročila; 33.05 Literarni nok
turno; 23.15 Is albuma izvajalcev 
jama: 23.40 Popevke slovenskih av
torjev; 24 .00 Poročila m konec od
daje.

Televizija

926 TV V SOLI: Tožarjenje.
Blagaje Bersa. Svetloba m 
senca ponovitev ob 14.46 Zg 

1020 NEMŠČINA — ponovitev ob 
15.40 * 2«

10.45 ANGLEŠČINA — ponovitev 
ob 15.55 Zg

1120 FRANCOŠČINA (do 1120) 
Beograd

16.10 OSNOVE SPLOSNE IZOB 
RAZBE Rudarstvo, Lom 
svetlobe Beograd

16 46 MADŽARSKI TV PREGLED 
(Pohorje. Plešivec do 17.00) 

Beograd
1720 DON KIHOT — seri Jaki film 

LjUD
18.15 OBZORNIK LjjA
16.30 BOJ ZA OBSTANEK^Gta

1825 MOZAIK ______ Ljubljana
19.00 L. BERNSTEIN PREDSTAV

LJA: Charles Vvez Ljub
20.00 TV DNEVNIK L££W»J* 
30 35 ČETRTKOVI RAZGLEDI:

Ljudje ob Krki Ljubljana

31.35 G. Boccaccro: O SODNIKU 
S KOLEDARJEM < Dekame- 
ron) Ljubljana

38.00 VTTI. FESTIVAL JAZZA NA 
DUNAJU: Tradicionalni Jazz

Ljubljana
32.45 POROČILA Ljubljana

Drugi spored:
1725 POROČILA Zg
17 .40 OTROŠKI SPORED Sk
18.15 KRONIKA Zg
18.30 NARODNA GLASBA Zg
19.00 SREČANJA Bg
30.00 TV DNEVNIK Zg
21.00 SPORED ITALIJANSKE TV

Druge oddaje:
20.30 DEKAMERON — odd. TV LJ

Beograd
21.15 TV POROTA Zg
22.15 VČERAJ. DANES. JUTRI Zg

13.00—13.00 Glasba, vmes ob 
12.30—12.37 Poročila. obvestila; 
16.00—18.00 Glasba, vmes ob 16.30 
—16.37 Poročila. Obvestila.

188M
Kino

SPORED ZA ČETRTEK 
KINOTEK.«. Miklošičeva c. 28: 

ob 16. 18 m 20. un: amer. barv. 
Dim ZENA Z NEAPELJSKIH 
ULIC. Režija: Richard Brooks. 
dav. vi.: Lana Turner. Anna 
Marta PterangeL.
Prodaja vstopnic od 14. ure da
lje.

KINO UNION:
Jean-Paul Belmondo m David 
N:ven v razgibam franc. barv. 
CS krim. komediji UM KR« 
LIUJE (Možgani). Paramount. 
1969. Režiser: Gerard Ourjr.
Igrajo še. Bourrtl. EU WaJach 
ln drugi. Brez tednika! Pred
stave ob 15. 17. 19 m 21. uri. 
Predvidoma zadnjikrat!

KINO KOMUNA: 
franc barv. W ljubez. drama 
MADLY (Ljubezen v troje). Re
žiser: Rog er Kahane. Igrajo:
Alain Delan. M:re:Ue Dare. Jane 
Davenport m drugi. Brez ted
nika! Predstave ob 15. 17 m 19. 
uri.
Ob JT. »rl »XIX. FESTIVAL JU
GOSLOVANSKEGA DOKUMEN
TARNEGA IN KRATKEGA FIL
MA«. URADNA KONKURENCA. 
Četrti dan AMIGOS (Leon Ka- 
s:dyi MAČKA (Zlatko Bourek). 
ČRNI VRTOVI (Peter Ljubojev). 
TIŠINA (Predrag Golubovič). 
DVE KORAČNICI (Dušan Povh). 
ODHOD COUTBOVA (Andr: ja 
Djuk-.č). PRIDNI OTROCI SEDE 
V SOBI BREZ OKEN (Miroslav 
Jofcč). ZAPIS O SLIKARJU 
(Ntkoia Majdak). VRNITEV BO 
JETNIKOV (Nikola Joričevič). 
Večer uvaja STANKA GODNI 
CEV.«. Rimski kritik »DELA« 
OPOZORILO’ Jutri, v petek 23. 
t. m po projekciji 5. večera 
kratkih filmov bo v Klubu po

tni avtorji kratkega filma. So
delujte!
Ob 10. url MATINEJA amer 
barv. CS vestema POSTAJA KO- 
MANCEV (R. Scott).

KINO SLOGA:
danski barv. VV erotični film 
JAZ. ZENSKA (3. del). Režija: 
Mac Ahlberg. Igrajo: Gun Palčk. 
Inger Sundh tn drugi. Tednik 
k II Hrv. podnaslovi. Pred- 
stave ob 16. 18 In 30. uri. NI

Ob 9 3T MATINEJA amer. pust 
filma TARZAN IN NJEGOV SIN 
(Johnv WeismUUer. Mauren O* 
Sulitran).

KINO VIC: 
amer. barv CS akcijska drama 
LETALIŠČE po Slovitem roma
nu A Ha/lejra (adaj tudi v slo- 
venAčin!) Predstave ob 15. 17 30 
In 30 uri. Zaradi dolžine cene 
nrišane! Predvidoma zadnjikrat 
na Viču!

KINO SISKA: . _
amer barv. CS akcijska drama 
LETALIŠČE. Igrajo: B. Lanca- 
Sfer. D. Martin. A. Kenosdr. 
Helen Hajres (Oskar 71). Pred
stave ob 16. 18.30 ln 21. uri. 
Cene zvišane!

KINO SAVA:
angl. barv. W pustolovka DIA- 
BOLK V stilu Jamesa Bonda. 
Predstavi ob 17 tn 19. uri. Pred
vidoma zadnjikrat!
Prodaja vstopnic v radi kine- 

matograflh od 14. ure dalje, za 
matinejo In kino Sava uro pred 
začetkom.
KINO KRI2ANKE: zaprto!
KINO TRIGLAV: 

angl barv. W film CHARLIE 
BUBBLES. ob 18. 18 ln 30. uri. 
Igrajo: Albert Ptonej, Colin
B.akel/ ln Liza Mineili. Proda
ja vstopnic od 15. ure dalje. 
Zadnjikrat!

KINO VEVČE:
franc, barv W vojni film VOJ
SKA V SENCI. Predstava ob 30. 
uri. Igrajo: Lino Ven tura. Paul 
Meurtsse in Simone Signoret. 

KINO ZALOG:
franc barv kriminalka Is Mar
seilla BORSALINO, samo danes 
Ob 19 im. Igrata Jean-Paul Bel
mondo m Alain Deklo.

KINO A-RHNIKA: 
kubanski film TRI LUCIJE, ob 
30. uri.

KINO DOMŽALE:
(rane. barv. Ulm POT V KAT- 
MANDAT. Ob 18 ln 30. Uri.

KINO RADOMLJE: 
nem barv. film KAMASUTRA 
— POPOLNOST LJUBEZNI, ob 
19. uri

KINO MENGEŠ:
ital.nem. barv. CS Ulm NE
USTRAŠNA TROJICA, Ob 19. 
uri.

KINO DUPLICA — KAMNIK: 
and barv. famsaljzkl film ODI- 
SEJA V VSESORJU. ob 19. Uri. 

KINO BLED:
amer barv. film LJUBEZEN- 
SKA ZGODBA, ob 17 «n 30 url. 

KINO SORA — AKOFJA LOKA: 
amer barv. film VRNITEV 7 
VELIČASTNIH, Ob 30. Uri. 

KINO RADOVLJICA: 
amer barv. film ZAROTNIKI, 
ob 30. uri.

KINO CENTER — KRANJ: 
amer barv CS vojni film PE
KLENSKI KOMANDOSI, ob 16. 
18 rn 30 uri. V glav. vi.: Jack

KINO STORŽIČ — KRANJ: 
angl. barv. puri. vestern BAR- 
QUERO. ob 16. 18 tn 30. uri. 
V glav vi. Lee van Cieef. Wa- 
ren Oates. Maririe Hartler (da
ne v Mesteca Pejton). „

KINO TRZIC: 
smer barv. akoUakl vestem 
SAM WHISKEY. ob M In 30. 
uri.

Obvestila
Akcijski sekretariat urbanistične 

komisije Zveze arhitektov Slove
nije vabi na nadaljevanje razgo
vorov o problematiki urejaj a in 
obl:kovanju mastnega prostora da
ne« ob 18. uri v dvorani Doma 
sindikatov, Ljiibijana, Dalmatino
va 4 2561-0

ZAVOD ING. STANKA BLOUDKA 
CENTER TIVOLI

sfopeteka
skrbi za vas in vam sem ter tja 
pripravi tudi zanimive večere z 
določeno tematsko glasbo. Danes 
ao od 30 do 1. ure na vrsti stari 
hiti. ki so jih v letih 1964, 65 in 
kasneje, pa tudi prej igrali Be
atles!, Roling Stonesi, Animalsi, 
Beach Boysi in Ae mnogo drugih 
anamh ansamblov pa tudi pevcev. 
Vstopnina Je nespremenjena, 10 
din, potrebujete pa tudi osetono 
izkaznico.

Disco klub Ilirija
je danes zaprt, vabimo pa vas 
jutri od 19.30 do 23.30, v soboto 
do 24. in v nedeljo ponovno do 
23.30. Vstopnina je vse dni 7 din, 
rabljeni atesti mladi od 16. do 
20. leta. ki ljubijo progresivno 
glasbo.

Mladinski center 
Zgornja Šiška

vabi vse mlade v moderno oprem
ljen DISCO KLUB na Vodnikovi 
c. 141 vsako SOBOTO od 19. do 
24. ure in NEDELJO od 19. do 
23. ure. Vstopnina za soboto je 
7 din, za nedeljo pa 5 din. Poseb
no vabimo vse starejše na PET
KOVE ZABAVNE IN PLESNE 
PRIREDITVE s pričetkom ob 19. 
uri. *

Poleg tega Je v klubskih pro
storih MINI CASINO in BUFFET 
odprt od 16. do 22. ure.

KINO DOM — KAMNIK:
Kfri barv. pust. tlim ROBIN 
HOOD. OGNJENI LOKOSTRE
LEC. ob 18 in 20. uri. V glav. 
vi.: Giuliano Gemma.

KINO PLAVŽ — JESENICE: 
amer barv W film LJUBIM 
SVOX) ŽENO. ob 18 in 30. uri.

KINO RADIO — JESENICE: 
amer. barr. film HIŠA NASE 
MATERE, ob 17 in 19. uri.

KINO KR. GORA:
Rol -Špan. barv. CS fikn JA- 
MAJKA - SMRT NE IZBIRA 
SREDSTEV. ____

KINO KRKA — NOVO MESTO: 
amer barv. film JOE.. - - TUDI 
TO JE AMERIKA, ob 17 ln 19 
uri.

KINO DEL. DOM — TRBOVLJE: 
amer. barv. film AVTOSTOPAR* 
KA. samo ob 17. uri.

KINO ROGAŠKA SLATINA:
amer. barv. film POSLEDNJI 
NABOJ, ob 1920. ________

KINO SVOBODA — ŠEMPETER: 
amer. barr. film IMENOVALI 
SO JO KOBILICA, ob 18 ta 20 
uri.

KINO SOČA — NOVA GORICA: 
franc barv. film NICHOLAS 
PHILBERT. ob 18 in 20. Uri.

MARIBOR
KINO GLEDALIŠČE: 

ob 15 45. 18. in 30.15 ameriAko- 
angleški barvni film PLES NA 
VASI. V glav. vi.: Peter OTo- 
oto. Suaannah Vork in Michael 
Cralg.

KINO UNION:
ob 1520 ln 17.45 ameriški bar
vni vojni film NEVARNA MI
SIJA. V glavnih vlogah: Tony 
Fnwlon, Ann-Janett Comer ln 
Gujr Stockvrell. Ob 30. uri pred- 
stave ne bo!

KINO PARTIZAN: 
ob 1520 In 17.45 italljanako- 
nevnški barvni kriminalni film 
SMRT TRKA DVAKRAT. V 
glavnih vlogah: Dean Reed, Ani
te Ekberg tn Nadja TUler. Zad
njič! Ob 20. uri premiera amen- 
škega barvnega W ljubezenske
ga filma DNEVNIK JEZNE GO
SPODINJE. Režiser: Frank Per 
Tj. V glavnih vlogah: Richard 
Benjamin. Carrie Snodgrees. 
Frank Langella. v

KINO UDARNIK: 
ob 15.30. 17.45 m 20. uri nem- 
Md barvni kriminalni film HO
TEL Z RDEČO SVETILKO. V 
glavnih vlogah: Curd JUrgens.
Andiea Rau. Comj Colltna. (Val
ter Btnchoffb. Konrad Georg.

KINO POBREŽJE:
Ob 17.45 tn 20. uri francoski 
barvni W kriminalni film MAX 
IN TATOVI. V glavnih vlogah: 
Rom? Schneider. Mlchel Piceoli, 
Barbara Frerseon, Francete Per 
rier.

POCENI IN ZANIMIVA POTOVA
NJA V SOVJETSKO ZVEZO: 
Maršruta: KIJEV—LENINGRAD—
MOSKVA (17 dni).
Odhod: 3. in 5. aprila.
Maršruta: MOSKVA—RIGA—LE
NINGRAD (17 dni).
Odhod: 12 aprila.
Maršruta: MOSKVA—LENINGRAD 
—VARŠAVA—PRAGA (17 dni). 
Odhod: 6., 17.. 20. in 27. aprila. 
Maršruta MOSKVA—VARŠAVA— 
PRAGA (14 dni).
Odhod: 7., 14.. 21. ln 28. aprila. 
Maršruta: MOSKVA—TAŠKENT—
BUHARA—SAMARKAND (17 dni) 
vlak - letalo:.
Odhod: 23. maja.
Maršruta: MOSKVA—LENINGRAD 
—KIJEV (9 dni — z letalom). 
Odhod: 27. aprila.
Maršruta: KIJE V—LEN INGRAD—
MOSKVA—ODESA (12 dni — z le
talom)
Odhod: S. maja.
V ceni so vračunani: prevoz z vla
kom, letalom, kompletni penzioni, 
bivanje v hotelih, turistični pro
gram. vodiči.
Prijave in Informacije: BIRO
ZA MEDJUNARODNU RAZMENU 
OMLADINE 1 STUDENATA JU
GOSLAVIJE. Beograd. Trg bratst

va 1 Jedlnstva 7. tel. štev. 641-993.
2501-0

Najditelj moške ročne ure na
Krvavcu, naj prosim sporoči proti 
nagradi Miklavčič Janezu. Krani. 
Kebetova 2. 737.0

POSLOVNI ODBOR

» T K K « ,
tovarna kemičnih 
izdelkov ln proizvodnja 
krede
SRPENICA
obj avl J a
prosto delovno mesto

TRGOVSKEGA
POTNIKA
za območje 
SR Slovenije in dri 
SR Hrvatske

POGOJI: l
1. srednja šolska izobraz
ba in 3 leta prakse v ko
mercialnih zadevah
2. stanovanje v Ljubljani
3. osebni avtomobil 
Ponudbe z dokazali o izo
brazbi in praksi naj kan
didati pošljejo na naslov: 
»TKK«, tovarna kemičnih 
izdelkov in proizvodnja 
krede, Srpenica.
Nastop dela takoj.
Prijave sprejemamo 15 dni 
po objavi. 2571

Mercator
VELETRGOVINA
IMPORT-EXFORT
LJUBLJANA

Centralni upravni od
bor podjetja
razpisuje 
presito delovno mesto

- DIREKTORJA 
poslovne enote 
Vrhnika

Pogoj: višja strokovna 
izobrazba in 10 let prakse 
v blagovnem prometu.
Delavec bo sprejet za ne
določen čas s polnim de
lovnim časom.

Kandidati naj pošljejo pi
smene ponudbe najkasne
je v 8 dneh po objavi na 
naslov: Centralni upravni 
odbor Veletrgovine »Mer
cator«, 61000 Ljubljana, 
Aškerčeva 3. 2551

UPRAVA GOSPODARSKE
GA RAZSTAVIŠČA Obve
šča javnost, da bo zaradi 3. med
narodne razstave JUTRO 72 ce
ste. ki vodi prek Trga VII. kon
gresa. zaprta za javni promet od
34. marca do 4. aprila 1972._

2363-0

OBA'ESTILO
Republiški prometni Inšpektorafi

obvešča vse uporabnike cest. da 
bo zaradi gradnte viadukta na 
Ravbarkomandl pri Postojni na ce
sti Planina — Postojna pri via
duktu promet delno zaprt, ln si
cer:
v dneh od 23. do 27. marca t. 1. 
vsak dan v času od 0.00 ure do 
4.00 ure največ 20 minut zaprt za
radi polaganja mostnih nosilcev, 
nad omenjeno cesto.

Dne 2*. marca bo promet pre
kinjen od 6 do 18 ure na vsako 
uro 4" krat največ po 5 minut za- 
radi montaže betonskih plošč na 
viaduktu nad omenieno cesto.

Prosimo uporabnike cest. da u- 
poštevaio zgomie omeiitve z raz- 
umevanjem to da svoie vožnje te
mu primerno prilagode.

2595-0

Odbor za kadrovska 
vprašanja
HOTELA »LEV« 
LJUBLJANA
razglaša 
delovno mesto

ADMINISTRATORKE 
v pisarni gradbenega 
nadzorstva.
Pogoj: dobro obvlada
nje strojepisja, zaželena 
praksa v gradbeništvu. 
Nastop službe takoj ali 
po dogovoru.

Pismene ponudbe z opi
som dosedanje zaposlitve 
sprejema Tajništvo Hote
la »Lev«, Ljubljana, Vo
šnjakova 1, do zasedbe 
delovnega mesta. 2552

Republiški prometni Inšpektorat
SRS obvešča, da bo cesta Trebnje 
—Boštenj na odseku Slovenska 
vas—Rakovnik zaradi rekonstruk
cije ceste od 33. marca t. 1. na
prej zaprta za ves promet vsak 
dan od 6. do 16 ure, razen ob so
botah m nedeljah.

Obvoe za časa zapore bo: Slo
venska «ras—Šentrupert—Rakovnik 
to obratno 2598-0

Republiški prometni Inšpektorat 
SRS obvešča, da bo zaradi rekon
strukcije ceste in gradnje podpor- 
nih zidov cesta Kočevje—Brod na 
Kolpi na odseku Livold—Stalcerjd 
zaprte za ves promet, razen za a v- 
tobuse na rednih linijah in za vo
zila na nujn, vožnji (reševalci, ga
silci), od 23. marca do 5. aprila 
vsak dan od 6. ure do 16. ure. 

Obrn v času zapore bo: Livold
— Kanižarica — Vinica — Bosanci
— Delnice — Brod na Kolpi —
Stalcerji in Obratno. 2594-0

OSNOVNA ŠOLA 
POLHOV GRADEC
razpisuje 
prosto delovno mesto

UČITELJA
za podaljšano bivanje za 
določen čss od 1. aprila 
do vključno 30. junija 
1972.
POGOJ: učitelj ali pred
metni učitelj ali študent. 
Ugodne prometne zveze. 
Prevoz plačamo.
Ponudbe pošljite upravi 
Sole do 30. marca. 2569

LJUBLJANA, 
POSLOVNA ENOTA 
AVTOPARK — 
DELAVNICA

razglaša
prosto delovno mesto

KURIRJA
POGOJ: PK delavec z iz
pitom šoferja B katego
rije.
Kandidati naj pošljejo 
svoje ponudbe na naslov: 
PETROL, Poslovna enota 
Avtopark — Delavnica, 
Ljubljana, Smartinska ce
sta 65. 2570

Dežurne
službe

Nočna zdravniška dežurna služ
ba je za nujne obiske na domu 
od 19. do 7 ure. ob nedeljah m 
praznikih ves dan, m to v nasled
njih enotah Zdravstvenega doma 
Ljubljana:
Bežigrad: Krti deva e. 10. telefon 

310-533.
Center: Miklošičeva c 34, telefon 

313 063
Vič—Rudnik: Postojnska 34, cel

61-121
Moste—Polje: Prvomajska 5. tel. 

316-155
Šiška—Šentvid: Derčeva ulica 5, 

za občinsko stavbo, tel. 55-221 
Medvode: Medvode tel 71-215. 
GrwaplJ»—Ivančna gorica: začas

no v stavbi bivšega ZD Ivančna 
gonca, telefon 78-439, telefon LM 
štev. 87-402, ,77-141 m 78.464 
Služba stalnč pripravljenosti je 

na območju Črnuč, telefon štev 
314-317, Dobrova — Polhov gra
deč. Vnanje gorice. Horjul m Ve 
like Lašče

Nočna nedeljska ali praznična 
dežurna zobna ambulanta je v 
zobni ambulanti v Nebotičniku 
Kidričeva 1/11, soba št. 5 Ambu 
lan ta nudi prvo pomoč v nujnih 
primerih, in to vsak dan. od 19 
do 7. ure naslednjega dne. ob ne
deljah in praznikih — ves dan.

LJUBLJANA 
Centralna lekarna

MARIBOR 
»Melje«, Meljska c. 2

PRODAMO
ALI NUDIMO V NAJEM * 
RAZSTAVNI PAVILJON 

NA NOVOSADSKEM SEJMU
Površina 600 m2 s 300 m2 odprtega pred
prostora. Ugodna lokacija, primeren za raz

stavo strojev, pohištva in podobno

V izvensejemskem času uporabljiv 
za skladišče.

Informacije: EMONA Ljubljana — sektor ekonom
ske propagande, Kersnikova 3, telefon: 310-655, 

int. 280, 281. ‘ .
2584

emona ljubljana

Mali oglasi
PRODAM plošče »Lingua phone« 

za učenje angleškega jezika. Po
nudbe pod »Gotovina«. 9308-4 

SLIKARSKA — pleskarska dela 
prevzamem takoj. Ponudbe pod 
»Marec«. 9326-8

NUJNO potrebujem 10.000 din po
sojila. Obresti po dogovoru. 
Bunderla, Podjunska 12.

8978-8
NUJNO potrebujem primeren pro

stor za lokal v središču mesta. 
Vsaj 16 m2, suh, lahko v 1. 
nadstropju. Ponudbe sprejmem 
telefonično na št. 63-725.

»004-6
GARAŽO zidano prodam. Ponudbe 

pod »Bežigrad«. 9009-3
ZAMENJAM eno in pol sobno sta

novanje s centralno kurjavo na 
Viču z odločbo, za trisobno sta
novanje. Ponudbe pod »Nagra
da«. 9010-6

PRODAM komplet novih I+ingna- 
phone plošč za italijanščino za 
550,00 din. SLroelj, Viška 49 A, 
Ljubljana. 9011-4

PRODAM zastavo 750. Ogled vsak 
dan dopoldne od 8.—11. ure v 
Robovi 10. 9056-3

INTELEKTUALEC—INVALID po
trebuje starejšo gospo za po
moč pri drobnih opravilih Nu
di sobo, vse ostalo po dogo
voru. Informacije od 13. do 16. 
ure. Kladnik. Komenskega 28 ali 
telefon 313-776. 9057-1

PRODAM »audi 72«, letnik 1966. 
odlično ohranjen. Naslov: Marko 
Resnik, Moše Pijade 35, Lju
bljana, tel.: 312-339. Ogled med 
15. in 19. uro. 9109-3

TAKOJ zaposlim kovinostrugarja. 
Viktor Zaletel. Stanežiče 28. p. 
Sentvid-LJ., tel.: 51-570.

9148-1
IZOBRAŽENEC išče garsonjero, 

podstrešno stanovanje ali sobo 
s posebnim vhodom. Ponudbe 
pod »Dober plačnik«. 9149-6 

FANT in dekle iščeta sobo v Lju
bljani, lahko tudi zunaj Lju
bljane. blizu avtobusne posta
je. Ponudbe pod »Plačava do
bro«. 9170-6

PEUGEOT 404. leto izdelave 1968. 
74 KS. odlično ohranjen pro
dam. Informacije od 7. do 15. 
ure telefon 312-162. 9180-3

BRATA iščeta sobo s souporabo 
kopalnice. Plačata po dogovoru. 
Ponudbe pod »Redna plačnika,«.

9311*6
MLAD zakonski par, brez otrok 

išče sobo v Ljubljani. Ponudbe 
pod »Predplačilo 500.000 SD«

* 318-6
NUJNO potrebujem prostor, pri

meren za pisarne v središču 
Ljubljane. Informacije telefon 
štev. 064 23-155, Kranj..

723-6
PLASTICAR.il! Prodam polavto

matski brizgalni stroj 45 gr. 
Istrska 45. Koper. 702-4

SIMCO 1000. letnik 1968, prodam 
Ostala pojasnila dobite od 16. do 
18. ure na naslovi Bergles. Ul. 
Jana Husa 1, Kodeljevo. 9338-3 

STRUŽIM in lakiram parket z na
šimi in tujimi laki. hitro. Tel. 
323-102. 8982-8

ZAPOSLIM poštenega fanta, pri
učenega mizarske stroke. Ponud
be Dod »Pošten« 8866-1

STRUŽIM, lakiram parket z ino
zemskimi in domačimi laki. tel 
310-103. Prandolič. 8867-8

IŠČEM opremi leno sobo. po mož
nosti v Mostah Planin 
Ponudbe pod »1. april«. 8912-6 

ELEKTROINSTALACIJE Kranic 
Franc Titova 229, sprejme v 
službo KV elektroinstalateria in 
elektromehanika. 9158-1

FIAT-SEAT 850. letnik 1969, pre
voženih 33 000 km. prodam. — 
Ogled popoldne pri Lampe Uroš. 
Llubliana. Apihova 23. 9147-3

ZARADI selitve zelo ugodno pro
dam visoko tridelno omaro, pred- 
sobno omaro, kavč. dva fotelja, 
divan in stilno omarico. O^led 
vsak dan od 16. ure dalie. Ter
zič. Masarvkova 22. Ljubljana

9305-4
VSA ZIDARSKA dela Izvalim hi

tro kvalitetno, ter po konku
renčnih cenah Ponudbe na na 

m slov DRAGO PETRIČ — zidar 
stvo in fasaderstvo — Manice 
Romanove 4, Ljubljana — Viž- 
marie. 9302-8

SPECIALIZIRAN servis pralnih in 
pomivalnih strojev ža tovarne 
Candy, Zoppas Rex. Naonis in 
Gorenje vam omogoča: ponravilo 
na domu od 8 do 20 ure. za
nesljivost. ker pridobite ponov
no garancijo, minimaln1 roV od 
naročila do popravila. Ko potre
bujete strokovno pomoč, smo 
vam na razpolago Servis Zvone 
Žagar, Ljubljana, tel. 63-891.

9300-8

ZAKONCA z otrokom iščeta sta
novanje ali večjo sobo, možnost 
kuhanja in pranja. Nudiva eno 
leto predplačila. Ponudbe pod 
»Brez doma«. 9298-6

GRADITELJ I, prodam kompletno 
zvezano stiskalno omarico, s tri
faznim števcem, uro ZNS in 18 
varovalk. Tone Pipan, Vodniko
va 104 A, Ljubljana, telefon do
poldne 56-441. 9299-4

ŠTUDENTKA prosi najditelja za
pestnice, izgubljene v nedeljo 19 
marca v Tivoliju nad Stud. na
seljem, da jo vrne proti nagradi. 
Irena Bedrač, študentsko nase
lje blok 7 9295-8

GARAŽO prod-im. Roško našel ie, 
telefon 313-293. 9296-3

UGODNO prodam VW-1200, letnik 
1967 in fiaf 750 letnik 1970 — 
Ogled: Cesta dveh cesarjev 16, 
tel. 62-629 9291-3

VOLCJAKINJA, mlada, svetla, se 
je zatekla. Savsko naselje. Fišer, 
Topniška 66 blok 7/A, IV. nad. 
stan. 49 9290-8

MIRNA uslužbenka išče sobo s po
sebnim vhodom. Ponudbe pod 
»1 april«. 9284-6

TAPETE vseh vrst polagam. Po
nudbe pod »Solidno«. 9285-8 

FANT in dekle pred poroko iščeta 
sobo v "opru ali okolici. — Po
nudbe pod »Maj«. 9286-6

PRODAM nov fotoaparat CANON 
EX — 1:1,8. Ponudbe pod: »še 
garancija«. 9287-4
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Razpisna komisija 
upravnega odbora
POSLOVNEGA 
ZDRUŽENJA 
ZA KMETIJSKO 
MEHANIZACIJO 
V LJUBLJANI
razpisuje 
po 25. čl. Statuta 
delovno mesto

DIREKTORJA
(reelekcija)

Kandidat mora izpolnje
vati naslednje pogoje:
1. da ima visokošolsko 

ali višjo izobrazbo
2. da je delal najmanj 5 

let na vodilnih delov
nih mestih

3. da je moralno in poli
tično neoporečen.

Kandidat ne sme imeti 
ovir po 55. čl. TZ o pod
jetjih:
Pismene vloge z dokazih 
o izpolnjevanju pogojev 
naj kandidati pošljejo v 
15 dneh po objavi razpisa 
na naslov: Razpisna ko
misija pri Poslovnem 
združenju za kmetijsko 
mehanizacijo v Ljubljani, 
Cankarjeva 11. 2524

KUPIM O—1000 umi austin ali 
morris 1 1967—69. Ponudbe pod
»Do 25.000«. Tel. 342-271. Z. Zor- 
Cec, Slomškova U 61000 Ljub
ljana 9288-3

PAKKEiT. rabljen 8 iet večjo ko
ličino, prodam. Matos, telefon 
56-605 9289-4

SKROMNO stanovanje nujno po
trebujem v Ljubljani ali v Dom
žalah. Ponudbe pod »Gradiva si 
svoj dom« 9279-6

ŠTUDENTA, fant in dekle, iščeta 
sobo. r*onildbe pod »Akademika« 

9275-6
SOBO — opremljeno oddam fantu 

Vprašajte po telefonu 51-788.
9273.6

ISCEM opremljeno sobo s soupo
rabo kopalnice kjerkoli v Ljub
ljani Ponudbe pod »Mirna usluž. 
benka«. 9278-6

ŠTUDENTKA nujno potrebuje so
bo. Ponudbe pod »1. april«.

9274-6
ZA SOBO. prazno ali opremljeno, 

pomagam izmenično Ponudbe 
pod »April«. 9271-6

ISCEM službo kjerkoli v Sloveniji.
Ponudbe pod »Plastika«. 9268-2 

'»OPRAVLJAM strehe, pleskam na- 
pušče in žlebove. Ponudbe pod 
»Obrtnik« 9249-8

KERAMIČNE PLOŠČICE
za polaganje podov in oblaganje zidov vseh vrši 
barv in cen

GARNITURE
za kopalnice
ogledala, omarice, pipe, kljuke in drugo

SANITARNE IZDELKE
umivalnice, kadi, bideje, bojlerje Itd. 
lahko dobite v skladiščih

EDILVENETA
TRST,
ulica Gambini štev. 3, 5 in 4/1. nadstr. 
tel. 750 242 — blizu Trga Garibaldi.

DIJAKI, ŠTUDENTJE!
Bliža se konec šolskega leta. Potrebovali 
boste denar za zaključni šolski izlet in za | 
počitnice.

Zaslužite ga lahko s prodajo časopisov. Višina za
služka bo odvisna izključno od! vaše spretnosti.
Javite se čimprej v pisarni

PODRUŽNICE DELA LJUBLJANA, 
Šubičeva ul. 1.

MLAD uslužbenec išče sobo v ši
ški ali za Bežigradom. Gre tudi 
za sostanovalca. Ponudbe pod 
»Štajerec«. 9267-6

PRODAM hišo, trisobno, visok o- 
pritlično, v tretji fazi gradnje. 
Hiša e v bližini Ljubljane, v le
pem naravnem okolju. Informa
cije na Vrhniki, Volčeva 4, Alojz 
Igličar. 9261-7

PRODAM karamboliran fiat 850, 
motor nepoškodovan, poškodo
vana desna stran karoserije, let
nik december 1970; prevoženih 
8.000 km. Imormacije vsak dan 
od 15. do 18. ure. — Akadem
ski kolegij soba 408, Trg VII. 
kongresa — za Gospodarskim 
razstaviščem 9259-3

KV ELEKTRIČAR popravlja na 
domu vse vrste el. gospodinjskih 
aparatov hitro in poceni. Tele
fon 223-588. 9258-8

9258.8
DVE KMEČKI dekleti nujno po

trebujeta sobo v Ljubljani, mož
nost kuhanja in pranja. Ponud
be pod »Takoj«. 9256-6

NUJNO potrebujem sobo do juni
ja. Ponudbe lahko tudi po tel. 
56-308 (popoldne) 9251-6

ŠTUDENTKI KEMIJE iščeta sobo 
s souporabo kopalnice. Ponudbe 
pod »Cimprej«. 9248-6

PODSTREŠEN prostor za preure
ditev iščem. Ponudbe pod »Mir«.

9240-6
KUPIM stara vrata, kompletna 

okna :n staro pohištvo. Ponud
be oddajte s tiskanimi črkami 
pod »Staro«. 9234-5

SOBICO opremljeno, v šiški od
dam proti enoletnemu predpla
čilu. Ponudbe pod »Obiski do- 

. voljeni«. 9303.6
SPREJMEM kakršno koli honorar

no zaDOslitev izmenoma dopol
dne — popoldne. Ponudbe ood 
»Pridna« 9235-2

SKROMNO sobo išče medicinska 
sestra. Cenjene ponudbe pošljite 
pod »Cisto in mimo!« 9226-6 

USLUŽBENEC išče majhno sobico 
v Šentvidu ali okolici v Ljublja
ni. Ponudbe pod »Sobica«

9228-6
FRIZERKO, samostojno in dobro- 

moč sprejmem takoj Ponudbe 
pod »Samostojna«. 9229-1

PRODAM tovorni avto avala D 4, 
nosilnost 2.5 t. Tone Šarc, Volčji 
potok št 38, p. Radomlje.

9230.3
DVE DEKLETI iščeta opremljeno 

sobo. po možnosti s posebnim 
vhodom Ponudbe pod »15 aDril«.

9304-6
SPREJMEM pomoč za pospravlja

nje stanovanja 2-krat tedensko po 
nekaj ur. Ponudbe pod »Točna«

9224-1
PRODAM kombi kasonar VW po 

generalni Zglasite se: Aleševčeva 
74 B, šiška. 9218-3

KUPIM tovorni avto na obroke —
• TAM 4500 ali druge znamke — 

Grem tudi vozit v zasebni sek
tor. Ponudbe pod »Zanesljiv«.

»216-3
DEKLE dežele, ki ima veselje do 

gostinstva zaposlim — Pismene 
ponudbe: Karlo Vrane, Ob žici
7. Ljubljana 9215-1

BMW 2002 letnik 1968, barve po-
laris Drodam. Telefon 22-174 med
8. in 11. uro 9213-3

ZAKONCA srednjih let iščeta
skromno sobo, gradiva svoje — 
Ponudbe pošljite pod »Brez 
otrok«. .9208-6

DVOSOBNO najemniško, komfort
no stanovanje s centralno kurja
vo V*vJObliani. zamenjam za tri
sobno Mariboru Ponudbe ood 
»Levi oreg — Maribor« 6209-6 

MAGNETOFON telefunken. tip 212,- 
skoraj nov prodam, ugodno. — 
Ogled vsak dan od 15. ure dalie. 
Luka Radoševič, Ilirska 32 V.. 
Ljubljana 9204-4

SOBICO posebnim vhodom od
dam poštenemu rtoviptu za m^lo 
pomoč v gospodinistvu. Jager, 
Reslieva c. 22 9202 fi

KT7»*tm nizek šnortni otrošk4. "o 
7'*°*' italijanski). Telefon *♦*'« 
817-473 9190-5

PRODAMO TAM 4500 kasoner in 
kojnbi IMV furgon. Vozila voz
na in "egistrirana. Telefon štev. 
323-862 9342-3

PRODAM dobro ohranjeno spalni
co in televizor RR. Ogled vsak 
dan od 15. ure dalje. Albin Biz
jak, Novo Polije, c. 17/10.

> 9344-4
STARINSKO sobno pohištvo pro

dam. Ogled vsak dan popoldne. 
Bončina, Celje, Prekomorske bri
gade 15. 744-4

TAUNUS 17 M, 1963, dobro ohra
njen, 30 000 po generalni z ra- 
dioaparatom prodam. Cena po 
dogovoru. Bombač, Celje, Mari
borska 145. 742-3

ANTIČNO POHIŠTVO: posteljo,
omaro, komodo in toaletno mi
zico prodam. Ponudbe podružni
ci Murska Sobota pod »Pozni ba
rok« 741-4

»JUGOSLAVIJA«
zavarovalnica 
in pozavarovalnica
POSLOVALNICA
LJUBLJANA,
Titova c. 48, p. p. 464

razpisuje 
delovna mesta

ZASTOPNIKOV
za sklepanje življenjskih 
in premoženjskih zavaro
vanj v Ljubljani in večjih 
krajih SR Slovenije.
Zaželena je srednješolska 
izobrazba, vendar, ni po
goj.
Poskusna doba 3 mesece. 
Prednost imajo delavci s 
prakso v akviziciji. Oseb
ni dohodek po učinku. 
Možnost rednega in do
polnilnega dfelovnega raz
merja z visokim zasluž
kom.
Ponudbe pošljite na gor
nji naslov. 2487

RENAULT 12 TL, letnik 1971, 1300 
kilometrov, prodam. Mravlje, Za
dobrova 101, Škofja vas. 740-3 

PRODAM avtomat za brizganje pla
stičnih mas Silvo Možina, Nova 
Gorica. Kidričeva 16. 736-4

PRODAM renault 8. letnik 1967. 
prevoženih 66.000 km. — Cena 
2.900.000 SD. Vprašajte vsak dan 
od 16. ure dalje Tel. 041-444051.

9332-3
MOŠKO ročno uro sem Izgubil v 

torek zjutraj od Čevljarskega mo
stu do Kresije. Poštenega najdi
telja prosim, da jo proti nagra
di odda pri Lapajne, Novi trg 
6/II., preko dvorišča ali javi po 
telefonu 20-168. 9339-8

POŠTENEGA najditelja prosim, da 
mi vrne izgubljeno črno denar
nico na naslov, ki je v osebni iz
kaznici. 9391-8■ - : ?.n

ZIDARJA za popravilo betonske o- 
graje iščem. Zglasite se pp te
lefonu. 317-824, ali ponudbe ood 
»Ograja« 9368-1

PRODAM otroški voziček, italijan
ski. Rožna dolina C. VII št. 
18 . tel, 61-718«. , 9360-4

DVE ŠTUDENTKI iščeta sostano
valko Ponudbe pod »Prijatelj
stvo in poštenost«. 9353-6

OSEBNI avto audi 72. ugodno pro
dam Informacije po telefonu 
štev 343-729 vsak dan od 15. 
ure dalje. 9401-3
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Razpisna komisija pri poslovnem odboru l 
podjetja

TOVARNA ŽIČNIH IZDELKOV

»ŽIČNA« CELJE
razpisuje
po čl. 124, 125 in 129 statuta podjetja 
vodilno delovno mesto ’

DIREKTORJA 
tehničnega sektorja

POGOJI:
a) visoka izobrazba strojne smeri z najmanj 5-letno 
delovno prakso na vodilnih delovnih mestih v ko 
vinsko predelovalni panogi;
b) višja ali srednja izobrazba strojne smeri z naj 
manj 10-letno delovno prakso na vodilnih delovnih 
mestih v kovinsko predelovalni panogi.

Oseba mora limeti ustrezne vodstvene sposobnosti, 
ustrezne moralno politične pogoje ter izpolnjevati 
druge splošne zakonske pogoje.
Kandidati naj pošljejo vloge s kratkim življenjepi
som, dokazilom o strokovni izobrazbi in opisom 
dosedanjega dela razpisni komisiji tovarne žičnih 
izdelkov »žična« Celje, Ipavčeva 20 najkasneje v 
15 dneh po objavi.
O izidu razpisa bomo kandidate pismeno obvestili 
v 8 dneh od izbire kandidata.

2538
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»LIKO« VRHNIKA

( razpisuje
prosto delovno mesto

ŠEFA TEHNIČNO 
PRODAJNEGA SERVISA

Poleg splošnih pogojev so še naslednji:

višja strokovna izobrazba in dve leti prakse, ali 
srednja strokovna izobrazba in štiri leta delovnih 
izkušenj v lesni industriji. >

Rok prijave traja 15 dni od objave.

Ponudbe sprejema tn daje informacije kadrovska 
služba. 2586

IZDAJA IN Tl SKA ČASOPISNO IN GRAFIČNO PODJETJE DELO. LJUBLJANA TOMŠIČEVA 1 - TELEFONI 23-522 DO 23-526 - OGLASNA AGENCIJA LJUBLJANA ŠUBIČEVA 1, TELEFON 214196 - ODDELEK ZA 
LJUBLJANSKE NAROČNIKE 20-463 ZA ZUNANJE NAROČNIKE 23-522 POSTNI PREDAL 29 - EKSPEDIT TELEFON 321 489 - BRZUJAVN1 NASLOV DELO LJUBLJANA - 2IRO RAČUN PRI SLUŽBI DRUŽBENEGA 
KNJIGOVODSTVA LJUBLJANA 501 — 1—167/2 - MESEČNA NAROČNINA 30 DIN - ZA ZASEBNIKE NAROČNINA 25 DIN - POSEBNE NAROČNINE BREZ NEDELJE 23 DTN PETEK 4 DIN SOBOTNA 4 DIN PONE 
DET JEK 3 DIN PETEK IN SOBOTNA 7 DIN — ROKOPISOV NE VRAČAMO

telefon dežurnega 
urednika 20-646
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PETROL

LJUBLJANA 
Poslovna enota 
AVTOPARK — 
DELAVNICA

nifltlt
prosto delovno mesto

POMOŽNEGA
MATERIALNEGA
KNJIGOVODJE
za (Moden čas

Pogoj: srednja ali ni
žja strokovna izobrazba m 
nekaj prakse.

Kandidati naj po&ljejo 
ponudbe na naslov: PE
TROL. Poslovna enota 
Avto park — Delavnica, 
Ljubljana, Smartlnska c. 
65. 2557

DIMNIKARSKO 
PODJETJE 
»LJUBLJANA« 
PnVnnallška ulica 11 
LJUBLJANA

razpisuJa 
prosta delovna mesta:

1. Administratorja
2. Več dimnikarskih 

pomočnikov
3. Več vajencev
Pogoji:
pod 1.: dokončana 3-letna 

administrativna 
šola

pod 2.: KV delavec z ne
kaj leti prakse 

pod 3.: dokončanih naj
manj 6. razredov 
osnovne šole

Ponudbe pošljite na na
slov podjetja. Razpis ve
lja do zasedbe delovnega 
mesta. Nastop službe je 
mogoč takoj. 2550

Poslovni odbor podjetja

LUKA KOPER 
v Kopru
razpisuje 
prosto delovno mesto

POMOČNIKA 
GLAVNEGA DIREKTORJA

Kandidat mora poleg splošnih zakonskih pogojev 
izpolnjevati še:
— da trna visoko strokovno izobrazbo,
— najmanj 8 let uspešnih delovnih izkušenj pri 

opravljanju širših gospodarskih nalog,
- — da obvlada nemški ali angleški jezik.

Poleg teh pogojev mora kandidat s svojim dose
danjim delom dokazati sposobnost uspešnega vo
denja v gopodarstvu ter take delovne izkušnje in 
osebne lastnosti, ld so zagotovilo za učinkovito 
opravljanje funkcije pomočnika glavnega direktorja 
podjetja.

Pismene ponudbe s kratkim življenjepisom in do
kazili o zahtevanih pogojih sprejema kadrovski 
sektor podjetja 15. dni po objavi. 2567

POSLOVNO ZDRUŽENJE 
ZA PROIZVODNJO MOČNIH KRMIL 
LJUBLJANA, 61000
Ljubljana, Nazorjeva ul. 12/11

objavlja prosto delovno mesto

EKONOMSKEGA TEHNIKA
Kandidati za objavljeno delovno mesto morajo po
leg splošnih pogojev izpolnjevati še naslednje:
— imeti morajo popolno ekonomsko srednjo šolo, 

s prakso v finančnem knjigvodstvu.
Nastop dela Je mogoč takoj ali po dogovoru. Pri
jave Je treba poslati splošnemu sektorju Združe
nja v 15 dneh od dneva objave. 2562
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SLUŽBA DRUŽBENEGA 
KNJIGOVODSTVA
PODRUŽNICA V NOVI GORICI

razpisuj e 
pdosta delovna mesta za:

1. DVA INŠPEKTORJA —
v odseku kontrole

2. DVA ANALITIKA —
v odseku analiz

3. DVA PRIPRAVNIKA
z visoko strokovno izobrazbo

POGOJI: ,

pod 1.: visoka strokovna izobrazba ekonomske ali 
pravne smeri in 4 leta prakse v finančni stroki;

pod 2.: visoka strokovna izobrazba ekonomske ali 
pravne smeri in 4 leta prakse v finančni stroki;

pod 3.: visoka strokovna izobrazba ekonomske ali 
pravne smeri.

Osebni dohodki se bodo izplačali po pravilniku o 
delitvi sredstev za osebne dohodke Službe družbe
nega knjigovodstva, podružnice Nova Gorica.

Ponudbe s kratkim življenjepisom ter dokazilom o 
izobrazbi in praksi pošljite Službi družbenega knji
govodstva, podružnici Nova Gorica do zasedbe raz
pisanih delovnih mest. 2572

Sporočamo žalostno vest, da je dotrpela naša ljuba, nepozabna teta

TONČKA GABRIEL
roj. STUPAR 

voj. vojni invalid

Od naše drage tete se bomo poslovili v petek, ?4. marca 1972, ob 16. uri 
izpred hiše žalosti Stična 26 na domače pokopališče

Žalujoči: -
Malči * družino, nečaki, nečakinje in drugo sorodstvo 

Stična, Koper, Novo mesto, Trebnje, G raz, 20. marca 1972

Sporočamo žalostno vest, da nas je zapustila 
draga mama

Jožefa Simšič
Pogreb drage pokojnice bo 23. marca 1972, ob 17. uri 

v Šempetru pri Novi Gorici

2alujoči:
sinovi Rudi, Bazill in Danilo z družinami

Šempeter, 22. marca 1972

■miiiiiBiumiip—mil.......... ..........................................—  

Razpisna komisija trgovskega podjetja

»BONBONIERA«
LJUBLJANA, MESTNI TRG 25

razpisuje mesto

DIREKTORJA PODJETJA
(REELEKCIJA)

POGOJI:
— da ima najmanj srednjo šolsko izobrazbo eko

nomske smeri,

— da ima najmanj 5 let delovne dobe na ustrez
nih delovnih mestih.

Kandidati naj pošljejo vloge z dokazili o izpolnje
vanju razpisnih pogojev. Vloge sprejema razpisna 
komisija podjetja 15 dni od dneva objave. 2565

Umrl Je moj dragi, dobri mož

, TINE OBLAK
uslužbenec podjetja Tobak v pokoju

Poslovili se bomo od njega v petek, 24. marca 1972, ob 15.15 na »ni»b 
kjer leži v Antonovi mrliški vežici

Za njim žalujejo:
žena Aca In družine Jeglič, Gogala. Cedilnik, Slamberger 

ter drugi sorodniki

Ljubljana, 22. marca 1972

V LETALSKI NESREČI PRI ADENU 19. MARCA LETOS 
JE TRAGIČNO PREMINIL

FRANCI MIRNIK-HAKLC
PILOT

ŽALUJOČI:
ŽENA KATI. MAMI, ATI. BRATA PAVLE IN TONE Z DRUŽINAMA, 

DRUŽINE RAD UKA, ŠKAFAR IN DRUGO SORODSTVO

RADOVLJICA, CELJE, MURSKA SOBOTA, KORIN, VELENJE. STORE

Tiho kakor je živela, se je v 87. letu starosti za 
vedno poslovila od nas naša ljuba sestra, teta 

in svakinja

Marija Košir
Pogreb drage pokojnice bo v četrtek, 23. marca 1973, 

ob 16. uri iz Frančiškove vežice na Žalah

Za njo žalujejo:

brat Ernest, svakinji Francka in Adela, nečakinje 
. Elvira, Vilma, Sonja in drugo sorodstvo

Ljubljana, Celje, Friedrich&hafen, 21. marca 1972

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage in dobre mame, sestre, 

tete, babice in prababice

Marije Grlj
roj. LEGISA

se najiskreneje zahvaljujemo vsem, ld ste jo v tako 
velikem številu spremili na njeni zadnji poti, ji 
darovali toliko vencev ir> cvetja in nam na kakršen
koli način izrekli sožalje. Posebno zahvalo smo 
dolžni izreči predstavnikom podjetja »TOPOL« iz 
II. Bistrice in sodelavkam naše sestre Jože Frol 
iz Splošne bolnišnice v Kopru. Zahvaljujemo se 
moškemu pevskemu zboru iz Ilirske Bistrice kakor 
tudi jelšanskim pevcem. Enako naša zahvala 
č. g. župniku za poslovilne besede ob cerkvenem 

. ,..................... obredu.

žalujoči:
sinovi in hčerke z družinami 

Jelšane, dne 18. marca 1972

imimuiniimit
>

Odbor za delovna razmerja pri

CESTNEM 
PODJETJU 
V KOPRU
razglaša prosta delovna mesta za:

1. VODJO obrata za gradnje
2. VODJO varnostne službe
3. KALKULANTA

Za delovno mesto pod št. 1. se zahteva visoka 
strokovna izobrazba gradbene smeri — nizke grad
nje, za delovno mesto pod št. 2. višja strokovna 
izobrazba — diplomant ali absolvent višje tehniške 
varnostne šole, za delovno mesto pod št. 3. pa 
srednja strokovna izobrazba gradbene smeri.

r
Zaželeno je, da kandidati za vsa tri delovna mesta 
že imajo nekaj delovnih izkušenj.

Kandidati lahko pošljejo svoje prijave splošnemu 
sektorju podjetja v 14 dneh po objavi. 2556

Umrla je naša mama

Marija Dekleva
iz Pivke

Pogreb bo v četrtek, 23. marca 1972, ob 15.15 iz 
Krištofove mrliške veže na Zalah

Mož Jože, otroci Katarina, Marija, Ludvik, Jože, 
Marko z družinami la drugo sorodstvo

Ljubljana, 22. marca 1972

ZAHVALA

Zahvaljujem se vsem, ki so moji mami

Ani Najžer
pomagali med boleznijo, jo spremili na njeni zadnji 
poti, darovali cvetje in izrazili sožalje. Posebno se 
zahvaljujem prof. dr. Žaklju, dr. Peganu in dru
gemu osebju kirurgične klinike ter dr. Schrottu, 

ki so ji poskušali bolezen olajšati

Sin Mitja

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage, nepozabne in dobre 
mame

Marije Terzinar
iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem in znan 
cem, ki ste počastili njen spomin, jo spremili na 
zadnji poti, ji darovali cvetja in nam ustmeno ali 
pismeno izrazili sožalje Hvala tudi vsem, ki ste ji 

kakorkoli pomagali med njeno boleznijo.

V imenu sorodstva Cvetka in Karlo Cerjak 

Ljubljana, 23. marca 1972

ZAHVALA
Ob boleči ln mnogo prerani Izgubi našega ljubega moža, očeta, 

dedka, brata, strica in svaka

LEOPOLDA CMAKA
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom in prijateljem, ki ste ga spremili 
na njegovi zadnji poti, osebno ali pismeno izrazili sožalje, darovali vence in 
cvetje. Posebna hvala zdravnikom celjske bolnišnice dr. Voušku in prim. 
dr. Jenšterlu, ki so mu nudili vso pomoč, da bi ga ohranili pri življenju. 
Hvala kolektivu »Mesnine« Celje za vse dobro, kar ja v teh težkih dneh storil 
za nas. Zahvaljujemo se tov. Fondu za poslovilne besede, ld jih je spregovoril 
pri zadnjem odhodu izpred njegove rojstne hiše, kakor tudi vsem drugim. 

Vsem še enkrat prisrčna hvala!

Žalujoči Cmakovl

Polzela, Velenje, Celje, Beograd, 21. marca 1972

ZAHVALA

Ob izgubi našega dragega moža, očeta, starega očeta, strica

CIRILA GREBENCA
se najtopleje zahvaljujemo vsem, ki ste ga v tako velikem številu spremili 
na zadnji poti, pevcem za lepe žalostinke, združenju vojaških vojnih invali
dov za lepo cvetje. Posebna zahvala naj velja g župniku Karlu Geldu za 

lepo orisan lik pokojnika, ter spremstvo na zadnji poti

žalujoči:
žena Pepca, sin Ivan z ženo, hčerka Vera Janežič z družino 

Gabrovka pri Litiji, 21. marca 1972

ZAHVALA

Za vedno nas je zapustil naš ljubi

IVAN BEZEK
rudarski tehnik

K zadnjemu počitku smo ga spremili v krogu sorodnikov ln prijateljev
21. marca 1972

Iskrena zahvala vsem, lri ste ga spremili na njegovi zadnji poti, mu 
poklonili cvetje ter nam ustno ali pismeno izrazili sožalje. Posebno se 
zahvaljujemo kolektivu Kurivoprodaje za pomoč in tov. Dolencu za 

tople poslovilne besede.

Žalujoča družina Bezek

ZAHVALA

Vsem, ki ste nam ob nenadni ln nenadomestljivi izgubi našega ljubega moža, 
tatica, dedka, brata, tasta in svaka

DUŠANA JOKOVICA
stali ob strani, zasuli njegovo krsto z venci in cvetjem, ga spremili k zad
njemu počitku, mu spregovorili lepe poslovilne b*ede in nam izrazili so

žalje — prav vsem iskrena ovala

Žena Zofija, hčerke Biljana, Dušanka in Dragoslava in vsi sorodniki

Grosuplje, dne 23. marca 1972

ZAHVALA
Ob smrti naše drage

STANKE SCHREINER
učiteljice v pokoju

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so prišli od blizu in daleč ter počastili 
njen spomin, darovali vence ln cvetje. Prisrčna hvala čč duhovščini, pevcem 
za žalostinke, tov. prof. Alfonzu Koprivi, tov. Dragici Ravtar in g. župniku 
Drobežu za poslovilne besedo ob odprtem grobu, iskrena hvala družini Spor- 
novi in g. Pepci Urbajsovi za pomoč med njeno boleznijo in osebju Doma 

dr. Potrča v Poljčanah za vso skrb in nego.

Žalujoči sorodniki

Šentjur pri Celju. 21. marca 1972
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OSEM MRTVIH V PROMETNI NESREČI — Grozljiv je bil prizor na avtomobilski cesti med 
rahodnonemškima vasema Marki in Burghausen blizu MUnchna, ko sta trčila osebna avtomobila, 
medtem ko se je tretji izognil, vendar je zatem treščil v drevo ob cesti. Osem žrtev je terjala 
ta prometna nesreča. Avtomobilske razbitine na cesti pa so bile podobne surrealistični 
skulpturi. Telefoto: UPI

AVSTRIJSKO—FRANCOSKI DIALOG V PARIZU — Po daljši turneji avstrijskega kanclerja 
dr. Bruna Kreiskega, ki je obiskal nekaj evropskih prestolnic in se pogovarjal o avstrijski 
pogodbi z Evropsko gospodarsko skupnostjo, je obiskal Pariz avstrijski predsednik Franz Jonas. 
V Elizejski palači se je srečal s francoskim predsednikom Georgesom Pompidoujem.

Telefoto: UPI

VESELI PLANŠARJI — PO PLANIŠKO — Medtem 
ko so včeraj na velikanki pospešeno delali, da bi 
skakalnico pripravili na SP, se je ansambel Veseli 
planšarji pred kamerami televizije predstavil — po 
planiško. Foto: šelhaus

^ša devizna
ZIS je zmanjšal globalno devizno in eksploatacijsko kvoto za 15 odstotkov 
— Dr. Vinko Ribnikar je postal podsekretar za delo in socialno politiko
BEOGRAD. 22. marca (Tanjug). Zvezni izvršni svet je 
na današnji seji pod predsedstvom dr. Antona Vratuša 
obravnaval priprave naše države na tretjo konferenco 
OZN o trgovini in razvoju (UNCTAD) in predloge 
stališč za delo naše delegacije na tej konferenci. V 
zvezi s tem je sekretariat ZIS za informacije sporočil: 

»Glede na to, da morajo renči OZN o trgovini in
države v razvoju biti dejaven 
in enakopraven člen pri is
kanju novih pravičnejših re
šitev na področju celotnih 
svetovnih gospodarskih raz
merij. zvezni izvršni svet so
di, da se delo jugoslovanske 
delegacije na tretji konle-

razvoju mora opreti na skle
pe konference neuvrščenih

nosti naše delegacije na tret
jem UNCTADU mednarodna 
denarna vprašanja, podpora 
razvoju najmanj razvitih dr
žav, povečanje izvoza držav 
v razvoju, mednarodno fi
nanciranje in naraščanje 
medsebojnega sodelovanja 
držav v razvoju.

ZIS je pri uresničevanju
držav v Lusaki in da bo to , sprejete gospodarske politi- 
v bistvu uresničitev politi- J ke za letošnje leto spre-
ke neuvrščanja na področju 
mednarodnih gospodarskih 
razmerij. Zato ZIS meni. 
naj bodo v središču dejav-

elo ERP
Ugrabljenemu predsedniku argentin
skega Fiata bo sodilo .ljudsko sodišče’

BUENOS AIRES, 22. marca (AP) Osemmilijonski 
Buenos Aires je danes priča lova, kakršnega v tem 
mestu ne pomnijo: policija in vojska od niše do hiše 
iščeta ugrabitelje Obersana Sallustra, 56-letnega pred
sednika argentinskega Fiata.

Ugrabitelji so sporočili, da 
je Saliustro v »ljudskem za
poru« in da mu bo sodilo 
»ljudsko sodišče«, odkupnine 
pa verjetno zanj ne bodo 
zahtevali.

Fiatova podružnica v Bue
nos Airesu je ena od treh 
najbogatejših fim v Argenti
ni. Sallustra so aretirali pri
padniki tako imenovane ljud
ske revolucionarne vojske 
(ERP). ekstremistične orga
nizacije, Id jo argentinske 
oblasti označujejo za »trocki
stično«.

Sallustra so napadli štirje 
moški m ena ženska že včeraj 
zjutraj, ko se je iz svoje hiše v predmestju Martinez peljal 
v službo. Med napadom je bil 
njegov šofer hudo ranjen.

Organizacija ERP je šele 
pozno ponoči sporočila, da Je 
bila ugrabitev delo njenih 
članov. Sallustru nameravajo 
soditi zaradi cele vrste kazni
vih dejanj: vmešavanja v no

tranjo politiko, izkoriščanja 
delavcev v Fiatovi tovarni v 
Cordobi in grabeča na račun 
države.

Avtomobilske ceste, ki dr
žijo iz Buenos Airesa, so za
prli praktično nekaj trenut
kov po Saliustro vi ugrabitvi. 
Zato ni verjetno, da bi bili 
Sallustra odpeljali iz mesta. 
Njegova družina se Je na 
ugrabitelje obrnila s prošnjo, 
naj ga izpustijo zaradi zdrav
stvenih razlogov. Saliustro 
ima baje srčno hibo in mu je 
potrebna stalna zdravniška 
pomoč.
- Organizacija ERP se že dalj 
časa ukvarja z ugrabitvami. 
Maja 1971 je ugrabila častne
ga britanskega konzula v Ro
sa riu Stanleya Sylvestra. ven
dar je Sylvestra pozneje iz
pustila, ker je mesarsko po
djetje. ki ga vodi, razdelilo 
med reveže v Buenos Airesu 
za 50 milijonov dinarjev živil 
in oblek.

menil ln dopolnil tri sklepe, 
s katerimi se globalne de
vizna kvota in ekploatacij- 
ska kvota zmanjšata za 
15 Vi. Mišljena je globalna 
devizna vsota, namenjena za 
plačevanje uvoženih surovin 
in drugega reprodukcijskega 
materiala, nadalje vsota, ki 
Je bila določena na podlagi 
vezanja uvoza na izvoz, 
kakor tudi tako imenovana 
eksploetacijska vsota s ka
tero razpolagajo delovne or
ganizacije, ld se ukvarjajo s 
storitvami v mednarodnem 
blagovnem in potniškem 
prometu. Zaradi Pteh spre
memb se bo povpraševanje 
zmanjšalo in ne bo več pre
segalo realnih okvirov. To 
bo ugodno učinkovalo na 
plačilno bilanco.

ZIS je obravnaval več 
vprašanj s področja sodelo
vanja naše države s tujino 
in kadrovske politike.

Za podsekretarja v zvez

nem sekretariatu za delo in 
socialno politiko je bil ime
novan dr. Vinko Ravnikar.«

Pozdrav
sovjetskim
sindikatom

MOSKVA, 22. marca (Tan
jug) — V nadaljevanju kon
gresa sovjetskih sindikatov 
je delegate pozdravil voditelj 
jugoslovanske sindikalne de
legacije Nikola Segota. Pou
daril je, da delavski razred in 
sindikati Jugoslavije z zani
manjem spremljajo napredek 
in povečanje blaginje sovjet 
skih delavcev. Dejal je tudi, 
da zveza sindikatov Jugoslavi
je razvija vsestransko sodelo
vanje z vsemi sindikalnimi 
organizacijami v Evropi in to 
o konkretnih vprašanjih, ki 
zanimajo delavce v tem de
lu sveta.

23. aprila 
referendum

PARIZ, 22. marca (Tanjug) 
— Triindvajsetega aprila bo 
v Franciji tako imenovani 
evropski referendum, ko bo
do glasovali o politiki pred
sednika republike o gospo
darskem in političnem sode
lovanju v ofcviru EGS.

Zadnje vesti

Prvič I Mafo
sestanek 

; v LA
Ministrski sestanek ne

uvrščenih držav bo 
avgusta v Gvajani
NEW YORK, 22. marca 

(Tanjug) •— v prvi polovica 
avgusta bo v Georgetownu 
sestanek zunanjih ministrov 
neuvrščenih držav. To je spo
ročila zambijska vlada.

To bo prvič, da se bodo 
ministri neuvrščenih držav 
sestali v Latinski Ameriki. V 
zambijskem sporočilu je tu
di zahvala vladi Gvajane, ker 
je sprejela, da bo organizi
rala to srečanje.

Sklep o ministrskem se
stanku neuvrščenih v glav
nem mestu Gvajane je bil 
sprejet na sestanku priprav
ljalnega komiteja, ki je bil 
na sedežu OZN. V priprav
ljalnem odboru je 15 držav, 
med njimi tudi Jugoslavija.

Kot se Je zvedelo, bo na 
dnevnem redu ministrske 
konference med drugim tu
di splošni pregled medna
rodnega položaja s poseb
nim poudarkom na izvajanje 
sklepov tretjega vrha neuvr
ščenih v Lusaki.

mefijski spor
Na zasedanju kmetijskih ministrov EGS v Bruslju neso
glasja glede odprave dodatnih taks za kmetijske pridelke

OD NAŠEGA PARIŠKEGA DOPISNIKA
PARIZ, 22. marca. »Vračam se v Bruselj in upam, da bomo lahko že nocoj dosegli 
sporazum o cenah kmetijskih pridelkov,« je izjavil francoski kmetijski minister 
Michel Cointat ob koncu vladne seje v Elizejski palači. Ali to pomeni, da bo 
Francija popustila v kmetijskem sporu z Bonnom?

Na to vprašanje za zdaj še 
ni mogoče dati odgovora, ven
dar očitno na eni in na

Nov vbrizg moči
Britanska vlada skuša z novim proračunom poživiti go
spodarstvo in spodbujati podjetja k večjim investicijam

OD NAŠEGA LONDONSKEGA DOPISNIKA
LONDON, 22. marca. Britanska javnost je na splošno toplo pozdravila najnovejši 
proračun, ki ga je včeraj popoldne prebral ▼ spodnji zbornici parlamenta finančni 
minister Anthony Barber Razlog je očiten: najnovejši britanski državni proračun 
napoveduje zmanjšanje davkov in vseh mogočih drugih dajatev za milijardo 
200 milijonov funtov. Nekateri računajo celo z dvema milijardama funtov.

To pomeni, da kakih 2 mi
lijona 750 tisoč več ljudi le
tos ne bo plačalo davka na 
dohodek, medtem ko bo ve
čina davčnih zavezancev pla
čevala en funt davka manj 
na teden. Družinske pokojni
ne se bodo zvišale za 1 funt 
20 penijev na teden, navadne 
pokojnine pa za 75 penijev. 
(Glasilo KP Velike Britanije 
■lfnmtng stani meni. da no
vi proračun daje drobtine 
revežem in kaviar bogatim. 
Tudi sindikati poudarjajo, da 
Je tako neznatno zvišanje po
kojnin »klofuta upokojen
cem«.)

Novi proračun predvideva 
tudi znižanje prometnega 
davka in zvišanje rasnih so
cialnih dajatev. Njegov glav
ni namen je poživiti povpra
ševanje in v raznih oljašavah 
povečati gospodarsko rast od 
2,4 odstotka na 5 odstotkov

Proračunski dan v Britaniji 
Je povezan s posebnim cere
monialom, M se začne ta

krat, ko se finančni minister 
pojavi na pragu svoje uradne 
rezidence in pred množico 
fotoreporterjev in snemalcev 
razkazuje dobro znano staro, 
opraskano in častitljivo skri
njico, v kateri je spravljeno 
ministrovo proračunsko po
ročilo. Spodnja zbornica Je 
ob proračunskih dneh nabi
to polna in vsi pazljivo po
slušajo govor, ki ponavadi 
traja kaki dve url. To je ču
dež. Se večji čudež pa se 
je zgodil včeraj, ko Je celo 
laburistična opozicija z dolo
čenimi pomisleki pohvalila 
proračun. Politično Je težko 
kritizirali ministra, ki se je 
odpovedal dobri milijardi, 
funtov.

Toda med veselimi glasovi 
je slišati neverne Tomaže, ki 
sicer pozdravljajo proračun, 
a vendar ne pričakujejo ne 
čudežev ne 5odstotne gospo 
darske rasti na leto. Levica 
meni. da Je minister prema 
k> dol revežem In preveč ra

znim družbam, medtem ko 
se previdni konservativci 
sprašujejo, ali ne bo takšna 
velikondušnost ponovno po
vzročila inflacije in deficite 
v plačilni bilanci.

Javnost tudi ni pozabila, 
da je vlada od julija 1970 le 
štirikrat vbrizgala gospodar
stvu novih moči v obliki 
davčnih olajšav in finančnih 
spodbud, a brez vidnega us
peha. Brezposelnost je nara
ščala in danes Je še vedno 
nad milijon brezposelnih v 
Britaniji. Zdaj konservativ
na vlada z novim proraču
nom že petič poskuša poži
viti gospodarstvo in spodbu
jati podjetja k večjim inve
sticijam. Minister Barber Je 
govoril zelo samozavestno, da 
bo ta doza olajšav res pozdra
vila bolnika. Vsekakor Je ču
til, da sama v sebi morda 
ne bo zadostovala. Potrebno 
bo Se neknt česar minister 
ne more dati. In to Je — 
zaupanje. BOŽIDAR PAHOR

drugi strani mislijo, da kriza 
ni tako huda, da bi se mo
rala zaradi nje sestati pred
sednik Pompidou in kancler 
Brandt. 2e sinoči in danes 
dopoldne so se namreč v 
Bruslju in Parizu razširile go
vorice. da se bosta Pompidou 
in Brandt na vrat na nos se
stala, da bi razrešila kmetij
ski spor, ki se je zakuhal 
včeraj na zasedanju kmetij
skih ministrov v Bruslju. To
da minister Cointat je ob 
koncu vladne seje te govorice 
odpravil s kratkim »ne«, češ 
to ni potrebno.

Spor med Parizom in Bon
nom se je razvnel včeraj, ko 
je zahodnonemški kmetijski 
minister Ertl zapustil sejo v 
Bruslju in odletel v Munchen 
na posvet s kanclerjem 
Brandtom. Ertl namreč ni ho
tel privoliti v zahtevo fran
coskega kolega, naj bi se mi
nistri sporazumeli, kdaj bodo 
države EGS odpravile tako 
Imenovane kompenzacijske 
takse za kmetijske pridelke.

Francozi trdijo, da so te 
takse deformacija kmetijske
ga skupnega trga in da Je 
torej treba določiti datum za 
normalizacijo kmetijske trgo
vine. Seveda ni nobena skriv
nost, da Francozi s tem »na
vijajo« tudi za svoje kmete.

Po današnji izjavi franco
skega ministra bi lahko skle
pali, da se bodo pogajanja 
danes popoldne premaknila 
z mrtve točke. Vendar so na
povedi tvegane, saj je Cointat 
govoril le o cenah pridelkov, 
niti z besedo pa ni omenil 
kompenzacijskih taks. Seve
da pa je mogoče, da so spor 
razrešili danes dopoldne z 
diskretnim telefonskim pogo
vorom med Pompidoujevim! 
in Brandtovimi sodelavci.

A. NOVAK

Spet 
srečanje 
v Bonnu

Pogaj'anja med ZRN in 
NOR o prometu med 

državama se nadaljujejo
BONN, 22. marca — Po 

daljšem premoru so se danes 
nadaljevala pogajanja med 
državnima sekretarjema ZRN 
in NDR Bahrom in Kohlom o 
sklenitvi sporazuma o pro
metu med državama. Trajala 
bodo dva dni. Zvedelo se je, 
da si vzhodnonemška stran 
prizadeva, da bi čimprej ali 
vsaj do junija dosegli so
glasje z Bonnom.

Zahodnonemški tisk pa 
vneto analizira nedavni govor 
Leonida Brežnjeva na kon
gresu sovjetskih sindikatov, 
na katerem je kot gost prvič 
tudi delegacija zahodnonem- 
ških sindikatov. Tisk ugotav
lja, da je bil sovjetski politik 
zmeren in konstruktiven. Kot 
njegovo poglavitno koncesijo 
omenjajo posredno priznanje 
EGS, kar odpira tudi nove 
perspektive za evropsko kan- 
ferenco o varnosti. Navzoč
nost predstavnika zahodno- 
berlinskih sindikatov v ’ za
hodnonemški delegaciji pa 
ocenjujejo kot dokaz, da od
slej tudi Moskva priznava 
zahodni Berlin »kot neke 
vrste« sestavni del Zahodne 
Nemčije. , s. F.

Novačič
izginil

Bivšega predsednika ob
čine Slavonska Požega 
iščejo od 11. januarja

ZAGREB, 22. marca (Tan
jug) — Poslance republiškega 
zbora sabora Hrvatske so da
nes obvestili, da je služba za 
notranje zadeve razpisala 11. 
januarja letos tiralico za biv
šim predsednikom skupščine 
občine Slavonska Požega in 
članom tega doma Matom 
Novači čem.

Ko je odgovarjal na neko 
poslansko vprašanje, je pred
stavnik službe za notranje 
zadeve izjavil, da se je Mato 
Novačič 4. januarja preselil 
v Zagreb, kjer je živel do 10. 
januarja. Od tedaj nihče ne 
ve, kje je Novačič in vse 
iskanje je bilo zaman, je iz
javil predstavnik te službe.

Predsednik volilne komisi
je Luka Bajakič pa je izjavil 
v odgovoru na neko drugo 
poslansko vprašanje, da so 
Mata Novačiča svoječasno 
predlagali za člana in pod
predsednika izvršnega sveta. 
To je bilo sredi preteklega 
leta ob rekonstrukciji repu
bliške vlade, ko so vse regio
nalne politične organizacije 
ponudile mandatarju svoje 
kandidate za sestavo vlade. 
Tedaj so ponudili za člana 
vlade tudi profesorja Hrvoje 
Sošiča. Kot je znano, je So
sič sedaj v preiskavi zaradi 
sodelovanja v kontrarevoluci
onarni akciji na Hrvaškem.

Pogovori
Sadat-Gadafi

TRIPOLI, 22. marca (AFP)
Egiptovski predsednik An- 

var el Sadat je prispel danes 
popoldne v libijsko letalsko 
oporišče »Okba Ben Nafe«. 
Na letališču ga je sprejel 
libijski predsednik vlade Ga
dafi s člani sveta revolucio
narnega poveljstva in vlade. 
Fogvori med obema pred
sednikoma so se začeli no
coj v Tripoliju.

Peking: Poskus
razbijanja
enotnosti

PEKING, 22. marca (Reu
ter) — Podpredsednik kitaj
ske vlade Li Hsien Nien je 
nocoj izjavil, da je načrt jor
danskega kralja Huseina o 
ustanovitvi združene arab
ske kraljevine »zarota s ci
ljem, da bi razbil enotnost 
palestinskega in arabskega 
naroda«.

To je izjavil na večerji, ki 
> jo v Pekingu priredili v 

čast egiptovske vladne dele
gacije, ld je na povabilo ki
tajske vlade prispela na pri
jateljski obisk na Kitajsko. 
Delegacijo vodi Mahmud 
Riad, osebni odposlanec in 
svetovalec predsednika Sa
data za zunanjepolitična vpra
šanja.

Podpredsednik kitajske vla
de je izjavil, da je načrt 
kralja Huseina brezuspešen 
poskus likvidacije revolucio
narne stvari palestinskega 
naroda.

Pismo SZDL 
Skopja Mariboru

SKOPJE, 22. marca (Po 
telefonu) — Mestna konferen
ca SZDL je poslala danes pi
smo SZDL Maribor, ki ga je 
podpisal predsednik profesor 
dr. Aleksander Hristov v 
zvezi s pisanjem »Večera« o 
Skopju In njegovih prebival
cih. Mestna konferenca v pi
smu, ki ga je napisala v 
umirjenem tonu, z dejstvi 
spodbija navedbe v članku, 
ki ga je objavil »Večer«.

SPASE SUPLJINOVSKI

Telegrami
TITOVA ČESTITKA — BEOGRAD. Pred

sednik republike Josip Broz Tito je poslal 
predsedniku islamske republike Pakistan 
Zulfikarju Aliju Butu brzojavko s čestit
kami ob obletnici razglasitve islamske re
publike Pakistan.

ROMUNI ODPOTOVALI — BEOGRAD. 
Delegacija komisije za zunanjo politiko 
romunske velike ljudske skupščine, ki jo 
je vodil predsednik komisije Mihail Dalea, 
je odpotovala v Bukarešto po šestdnevnem 
obisku, v Jugoslaviji. Obiskala je nekatera 
mesta v Srbiji m Sloveniji ter se sezna
nila z nekaterimi vprašanji našega notra
njega razvoja in procesom demokratizacije 
v zunanji politiki ter vlogo republik pri 
njenem oblikovanju.

POSVETOVANJA — BEOGRAD. Državni 
sekretar v zunanjem ministrstvu ZRN dr.

' Paul Frank je prišel v Beograd na redna 
posvetovanja, ki so vsako leto med funkcio
narji ZSZZ in zahodnonemškega zunanjega 
ministrstva.

PALESTINSKA DELEGACIJA — BEO 
GRAD. Te dni bo na povabilo zvezne kon
ference SZDLJ dopotovala v Jugoslavijo de
legacija palestinske osvobodilne organiza
cije, ki jo bo vodil Jaser Arafat.

DELEGACIJA TURŠKIH SINDIKATOV
— NOVI SAD. Včeraj. se je mudila v Voj
vodini delegacija turških sindikatov. Pogo
varjala se je s predstavniki pokrajinskega 
sveta zveze sindikatov ter obiskala tovarno 
»27 marec«.

ČESTITKE SIHANUKU — PEKING. Vr
šilec dolžnosti predsednika IR Kitajske 
Tung Pi Vu in premier Cu En Laj sta po
slala čestitke voditelju kamboške države 
princu Sihanuku in predsedniku vlade Pen 
Nutu ob drugi obletnici ustanovitve združe
ne narodne fronte Kambodže in kamboških 
narodnoosvobodilnih sil.

STIKI JAPONSKA-SEVERNI VIETNAM
— TOKIO. Japonska agencija poroča, da 
se bo 14-članska sevemovietnamska dele
gacija pogovarjala tudi z visokimi vladnimi 
funkcionarji v Tokiu

BARZEL PRI POMPIDOUJU — PARIZ. 
Francoski predsednik Pompidou je sprejel 
voditelja zahodnonemške opozicije dr. Rai 
nerja Barzela, ki se je že pogovarjal s pre- 
mierom Chabanom Deimasom. Obravnavala 
sta odnose med vzhodom in zahodom ter 
bansko politiko do Vzhodne Evrope.

SOVJETSKA POMOČ AFGANISTANU — 
MOSKVA. Po obisku afganistanskega pre
miera Abdula Zahirja v Moskvi so objavili 
sporočilo, ki pravi, da je Sovjetska zveza 
pripravljena Afganistanu dati gospodarsko 
in tehnično pomoč za uresničitev petletne
ga razvojnega načrta

SINGAPURSKI PREMIER V MALEZIJI
— KUALA LUMPUR. Predsednik singapur
ske vlade Ki Kuan Ju je dopotoval na tri
dnevni uradni obisk v Malezijo. To je nje
gov prvi prihod v Kuala Lumpur, odkar je 
avgusta 1965 Singapur izstopil iz Malezije 
in postal neodvisna država.

MAD2ARSKO-BRITANSKO SODELOVA
NJE — BUDIMPEŠTA Predstavniki Mad
žarske in Britanije so podpisali dolgoročni 
sporazum o trgovinski menjavi in industrij- 
sko-tehničnem sodelovanju. Britanija se je 
obvezala, da bo do konca leta 1974 posto
poma odpravila ukrepe, ki so doslej zelo 
omejevali njen uvoz iz Madžarske.

PODRAŽITEV - AMAN. Jordanska 
skupščina je proučevala nujno potrebne 
ukrepe za obdrzdanje naglega zviševanja 
življenjskih stroškov Lani so se življenjski 
stroški povečali za 27 odstotkov.

DAN ARABSKE LIGE — BEJRUT. V 
arabskih državah slavijo dan arabske lige 
in 27-letnico ustanovitve te organizacije, ki 
ima 18 članov.

VOLITVE V PANAMI — CIUDAD ME- 
XICO. Panamski vojaški režim generala 
Torijosa je sporoči! da bodo 6. avgusta v 
državi splošne volitve. Volili bodo novi 
parlament in predsednika republike.

ZAHTEVE AVSTRIJSKIH DELAVCEV
— DUNAJ. Približno 350.000 kovinarjev v 
Avstriji je zahtevalo, da se v novih kolek
tivnih pogodbah, ki morajo biti sklenjene 
do 1. junija, predvidi povprečno za 15 do 
16-odstotno zvišanje mezd.

AMERIŠKE ŽRTVE V JUŽNI KOREJI.
— SEUL. šest ameriških vojakov se je 
ubilo, ko je včeraj zjutraj 200 kilometrov 
od Seula strmoglavil helikopter ameriških 
sil. Dva vojaka sta hudo ranjena.

Pa še to.-
RAZLOG? — Skupnost medicinskih fa

kultet Jugoslavije je pripravila predlog, naj 
bi študij medicine podaljšali za eno leto, 
tako da bi trajal šest let. Pa menda niso 
šele zdaj slišali domislice, da ljudje bolj 
zaupajo — starejšim zdravnikom?!

VREMENSKO POROČILO
f
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Vreme in temperatura 22. marca 1972
Napoved

kraji vreme stopinj
ob 7 url

vreme 
ob 13. url

stopinj

Ljubljana rahio oblačno 4 Jasno 18Planica pol oblačno 0 jasno 14
jasno —1 poloblačnoKredarica jasno —6 poloblačno 18Maribor rahlo oblačno 8 jasno 16Sl. Gradec rahlo oblačno 0 poloblačno 18Celje rahlo oblačno 1 poloblačno 18Novo mesto 

Koper
rahlo oblačno 
poloblačno

4 jasno 13
19Reka jasno 7 poloblačno 18Pulj jasno 12 jasno 17Hvar jasno 9 poloblačno 15Dubrovnik jasno 5 jasno 18Zagreb rahlo oblačno 7 oblačno 17Beograd jasno 1 jasno 16

Sarajevo oblačno 10 poloblačno 17Titograd jasno 2 poloblačno 17Skopje jasno 2 polftblačno 16Celovec poloblačno 1 jasno 16Gradec jasno 5 jasno 17Dunaj jasno 5 jasno 15
Benetke jasno 2 jasno 17Milano Jasno 9 jasno 17Genova Jasno 1 poloblačno 11
MUnchen jasno 2 —
ZUnch jasno 6 — __
Rim jasno 8 oblačno 17
Pariz jasno 3 jasno 18Berlin oblačno 3 poloblačno 10
Stockholm poloblačno 3 _
Moskva jasno 18 — ' —

SLOVENIJA:
Sončno bo. Najnižje nočne 

temperature med —I in 4, v 
Primorju 8, najvišje dnevne 
med 15 in 20.

NAPOVED VREMENA ZA 
PETEK

še toplo in suho vreme.

JUGOSLAVIJA:
Pretežno sončno.

VREMENSKA SLIKA:
Večji del Evrope je še ve

dno v območju visokega zra
čnega pritiska. Atlantski fron
talni valovi potujejo iznad 
Atlantika preko Skandinavije 
na vzhod.

Snežne razmere, včeraj, ob 7 uri
žičnica na Veliko planino: 4 Jasno, Zeleni 

Rob 110 cm. liha dolina 120 cm, vse naprave 
obratujejo žičnica na Krvavec: 0 Jasno, zg. po
staja .10 cm. Njivice IfiO cm — sren naprave 
obratuiejo. proge urejene žičnica ra Vogel: 4 
Jasno 285 cm vst naprave obratujejo. Vlečnica 
Martui.il • 3 jasno, 10 cm. vlečnica ne obratuje.

o jasno, linj cm — zmrznjen, 
napravo obratujejo Dom na Komni: 2 jasno, 210 
om. pot prehodna tovor, žičnica obratuje. Ma
la Kopa: sončno, spodaj 10 cm, zgoraj 110 cm 

zmrznjen, naprave obratujejo, dostop iz 
Slovenj Gradca in Vuhreda. Rateče — Planica 
o sončno, 15 cm snega.
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Pohod v 
Jelenov

žleb

Kakšen
■ ■ "v ■■jutrišnji

dan?
Rudarji rudnika na Se
novem so zaskrbljeni — 
Rudnik še sedem let?

KRŠKO. 22. marca — Od 1 
bomiki občinske skupščine . 
so tokrat zvedeli, da vsako | 
zavlačevanje načrtov za pre
usmeritev rudnika na Seno
vem lahko sproži plaz ne
ugodnih posledic. Rudarji so 
zaskrbljeni za jutrišnji dan. 
saj še vedno ne vedo, če 
bodo našli zaposlitev.

Rešitev ni odvisna od ob
činske skupščine, vendar pri
čakujejo od nje. da bo v na
črtovanju gospodarskega raz
voja upoštevala tudi rudarje, 
za katere bo treba najti čim- 
več delovnih mest v domači 
občini. Predsednik občinske
ga sindikalnega sveta je po
jasnil, da vzbuja zaskrblje
nost pri rudarjih tudi napo
ved o manjši ekonomičnosti 
pri manjšem izkopu premo
ga. Jamski obrat bo po od
hodu delavcev v obrate Me
talne zaposloval le še 330 
rudarjev, proizvodnjo pa bo
do skrčili na 450 ton dnev
no. Ce bo rudnik zaposloval 
manj kot 500 ljudi, bodo na
stale izgube in izračunali so. 
da se bodo osebni dohodki 
ob proizvodnji 450 ton dnev
no znižali za 20 odstotkov v 
pr merjavi z lanskim letom.

Poraja se torej vprašanje, 
ali bo kazalo normalno obra 
trati še sedem let. ali že 
prej Ukiniti rudnik in poiska
ti rudarjem drugo zaposlitev. 
Tudi načrti za rekonstrukcijo 
termoelektrarne v Brestanici 
begajo rudarje.

Občinski sindikalni svet o- 
pczarja s skupino vred na 
čimprešjnje uresničenje na
črtov za postavitev tovarne 
keramičnih ploščic na Seno
vem. V občini ne m smeli 
odstopiti od dogovorov za 
zbiranje denaria. ki je potre
ben za soudeležbo pri gra
ditvi. Delovne organizacije 
naj bi prispevale 3.5 milijo
na dinarjev in prav toliko 
občinska skupščina. Za to in
vesticijo menijo, da je upra
vičena, saj uvozimo v Jugo
slaviji na leto za 250 milijo- j 
nor keramičnih izdelkov iz i 
tujine. J. TEPFEY j

NA AVTOBUSNI POSTAJI V KRANJU Foto: Marjan Garbajs

Otrok 
je vse 
manj

V Trbovljah (in tudi v 
občini) prebivalstvo po

časi narašča
Število prebivalcev v obči- 1 

ni Trbovlje in v samem me- ! 
s tu se v zadnjih šestih letih 
ni bistveno povečalo. Leta 
1966 so v tej zasavski občini 
našteli 18.441. prebivalcev, la
ni pa komaj 57 več. Na ob
močju mesta je pred šestimi 
leti živelo 16.453 prebivalcev, 
v preteklem letu pa so jih 
našteli samo 205 več.

Vzroke za to gre iskati ne 
samo v ekonomski migraciji, 
ampak predvsem v zelo niz
ki stopnji natalitete. V letu 
1969 se je na primer na tisoč 
prebivalcev rodilo komaj 12 
novorojenčkov, kar uvršča 
trboveljsko občino po nata
liteti med zadnje v Sloveniji.

P. BURKELJC

asu ■ ft •

Vj

V jeseniški občini nameravajo s prihodnjim šolskim letom sprerhenjti se
damo mrežo osnovnih šol - Združitev šol Prežihov Voranc in Tone Čufar?
S prihodnjim šolskim letom nameravajo v jeseniški občini spremeniti sedanjo 
mrežo osnovnih šol. Za to se je na zadnjih dveh sejah zavzela občinska skupščina, 
ko je obravnavala osnovno šolstvo. Od te spremembe si obetajo smotrnejšo po
rabo denarja, ki je namenjen za šolstvo, otrokom pa hočejo zagotoviti boljši 

pouk.
•

med drugim zapisali, da je .
osnovni šob

O reogranizaciji šolskih 
okolišev na Jesenicah kar po
gosto govorijo. 2e leta 1968 
so namreč sprejeli resolucijo 
o organizacijskih, ekonom
skih in drugih ukrepih na 
tem področju. Odtlej si ob
činska skupščina vztrajno pri
zadeva, da bi uresničila spre
jete zamisli.

V zadnjih letih so s spre
membami uspel: predvsem
tam. kjer je bilo najmanj 
nasprotovanj. Tako so uki
nili podružnični šob v Rate
čah in Martuljku, otroke iz 
teh krajev pa pričeli s po
sebnim avtobusom voziti v 
novo šolo v Kranjski gori- 
Razen tega so del učencev z 
Blejske Dobrave prešolali na 
Koroško Belo.

V omenjeni resoluciji so

treba združiti 
Prežihov Voranc in Tone Ču
far na Jesenicah. Na dlani je 
sicer, da bi združitev teh 
dveh šol, ki sta celo v isti 
stavbi, prinesla prihranek pri 
stroških. Vendar pa so šol
niki temu predlogu odločno 
nasprotovali in govorili, da 
bi bila potem šola prevelika.

Zatika se tudi pri tem, da 
bi ukinili šolo na Hrušici, 
otroke pa vozili v Mojstrano. 
V obeh krajih jih je namreč 
premalo, v novi šoli v Mojstra
ni pa imajo dovolj prostora 
za vse. Hrušičani pa o tem 
nočejo nič slišati in pravi
jo. da svojih otrok ne bodo 
pustili hoditi v Mojstrano.

Potem pa je tu še predlog 
za združitev osnovne šole

roračun pod streho
Litijska občinska skupščina je sprejela proračun za letošnje leto — Porab
niki bodo dobili 9,590.750 dinarjev — Letos več krajevnim skupnostim

Mojstrana s šolo v Kranjski 
gori, ki je v Mojstrani in na
Dovjem prav tako sprožil ži
vahne razprave in povzročil 
tudi nezadovoljstvo med ljud
mi. Predvideno je, da bi bili 
v Mojstrani le nižji razredi. 
Ukinili pa naj bi Se oddelč
no osnovno šolo na Blejski 
Dobravi.

Kot že rečeno, so v jeseni
ški občini o teh spremembah 
živahne - razprave, v kateri 
se krešejo deljena mnenja. 
V občinski skupščini pa so 
prepričani, da šolska mreža 
ne ustreza, da ni smotrna 
in da bi bilo prav, da jo v 
celoti uredijo za daljše ob
dobje. Zato so sklenili, naj 
ta problem strokovno pro
uči kranjska enota zavoda 
za šolstvo. Na osnovi st.ro-

LITIJA. 22. marca. Porabniki bodo iz letošnjega občinskega proračuna, ki ga je 
včeraj sprejela občinska skupščina, dobili 9,590.750 dinarjev. To je za 18,65 od
stotka več kot lani.

Skupščina je s prispevki za
gotovila temeljni izobraževal
ni skupnosti 4.603.250 dinar
jev ali 40 odstotkov potreb-

KOČEVSKE POUANE

Še letos vodovod
Prebivalci znane partizan

ske vasi Kočevske poljane 
pod Regam so se letos z vso 
vnemo lotili gradnje vodovo
da. Vsak gospodar bo pri
speval po 2.500 dinarjev. Ne
kaj denarja sta jim dali tudi 
podjetji Gozdno gospodarst
vo in Gorjanc:, nekaj pa pri
čakujejo tudi od občine No
vo mesto. Glavni cevovod od 
Podturna do njihove vasi je 
dolg en kilometer. Računajo, 
da bodo imeli pitno vodo že 
letos.

P.R.

nega denarja in s tem izpol
nila pogoje republiške izobra
ževalne skupnosti za dodelitev 
dopolnilnih sredstev. V pri
meru. da temeljna izobraže
valna skupnost ne bi dobila 
predvidenih dohodkov za fi
nanciranje vzgoje in izobra
ževanja. bo občinska skupšči- 

j na v Litiji krila razliko iz 
I morebitnega presežka prora

čuna ali iz kakšnega druge- 
■ ga vira.

Litijski proračun zagotavlja 
nekaterim porabnikov — v 
skladu z republiškimi pripo
ročili — več denarja kot lani. 
Tako bo več denarja za kul
turno skupnost in za štipen
dije. Za socialno skrbstvo bo 
na voljo več kot 1.500.000 di
narjev ali za približno 44 od
stotkov več kot lani. Stalno 
družbeno pomoč povečujejo 
v litijski občini letos, za 50 
odstotkov, več denarja pa bo

Načeto
zdravje
borcev

tudi za druge oblike pomoči, 
za priznavalnine borcem, pre
živnine kmetom ipd. Za zdra
vstveno varstva bo zagotov
ljeno polovico več denarja

Je voda 
globlje 

topiejša?
V Trbovljah poudarjajo. Izvir tople vode Toplič- 
da je treba bolj skrbeti nik ob Krki v Kostanje- 

za zdravje borcev i vici je premrzel

Tovornjak 
čez cesto

NOVO MESTO. 22. marca 
— Včeraj popoldne je Ivan 
Sest iz Kranja vozil s tovor
njakom po cesti I. reda od 
Zagreba proti Ljubljani. Med 
vožnjo po klancu navzdol pri 
Karteljevem, mu je zaradi 
okvare na vzmetenju zaneslo 
tovornjak na bankino, od 
tam pa se je prekucnil na 
streho in obstal počez čez 
cesto. Voznik je k sreči od
nesel le manjše praske, na 
tovornjaku pa je škode za 
50.000 dinarjev.

P. R.

kot lani. Komunalne dejavno
sti bodo dobile 1,564.000 
dinarjev. državni organi 
3,709.000 dinarjev, družbeno
politične organizacije 608.000 
dinarjev itd.

Proračun je letos nekoliko 
bolj radodaren do krajevnih 
skupnosti. Resda bi radi v 
vseh krajevnih skupnostih na 
območju občine 721.000 dinar
jev (takšni so bili njihovi 
predlogi), vendar občinska 
skupščina ni mogla prispeva
va« več kot 403.000 dinarjev, 
to pa je za 66 odstotkov več 
kot lam.

P. BURKELJC

Gozd
nebo
izumrl

Popravek
V članku »Na cestah manj 

prahu«, ki smo ga objavili v 
torek (21. marca), je v prvi 
vrsti prišlo do neljube na
pake, ker je izpadla beseda 
»sedem«. Tc-kst se pravilno 
glasi: »Okoli sedem sto tisoč 
dinarjev«. Bralcem se za na
pako opravičujemo.

Skupščina občinske organi
zacije ZZB NOV Trbovlje je 
na zadnjem zasedanju potrdi
la zahteve, da morajo komi
sije za vprašanja borcev, 
zdravstvene ustanove, delov
ne organizacije, društva upo
kojencev in komunalni zavod 
za socialno zavarovanje za
gotoviti. da bo zdravstveno 
pregledanih več članov ZB. 
prav tako pa. da bo v pri
hodnje večje število borcev 
šlo na zdravljenje v zdravili
šča in okrevališča. So tudi 
realne možnosti, da zlasti de 
lovne organizacije bolj kot 
doslej omogočilo borcem pre
ventivno zdravljenje v domo
vih ZB na Velem Lošinju, 
na Vrheh nad Trbovljami, v 
domu ZB v Dolenjski Topli
cah ali v počitniških domovih 
delovnih organizacij.

Lani je bilo na zdravljenju 
In okrevanju v bolnišnicah 
In zdravilišči) 43 borcev m 
Invalidov iz trboveljske ob 
tum. PB

Ob Krki v Kostanjevici je 
izvir tople vode. ki ga doma
čini imenujejo Topličnik. Ker 
topla voda na izviru daje slu
titi. da je temperatura vode 
v globini večja, so lani pričeli 
z vrtanjem in raziskavo tal. 
V globini od 9 do 22 metrov 
ima voda temperaturo 25.5 
stopinj Celzija. Zaradi pre
pustnosti tal se topla soda v 
tej globini meša z hladno, to 
pa nakazuje potrebo po glob
ljem vrtanju.

Predvidevajo, da bodo le
tos zato z vrtanjem nadalje
vali. Na obeh bregovih Krke 
bodo vrtali v globino od 50 
do 200 metrov, kjer pričaku
jejo višjo temperaturo vode. 
Ce bo vrtanje uspešno, bodo 
v Kostanjevici zgradili kopal- 

) ni bazen, ki ga bodo polnili 
s toplo mineralno vodo. Za 
nadaljnji razvoj turizma v 
tem kratu bi bil bazen s toplo 
vodo ponvvnbna pridobitev 
RisfsVave izvira Topličnik iz- 
vaia Geološki zavod Sloveni* 
Je. P. R.

Posojila 
za boljše 
kmetije

V trboveljski občini po
sojila za kmetije, ki se 

preusmerjajo
Občinska skupščina Trbov

lje je lani prispevala v sklad 
200.000 dinarjev. Največ de
narja je upravni odbor odo
bril za posojilo kmetom ozi
roma kot 20-odstotno ude
ležbo pri najemanju banč
nih posojil za naložbe v za
sebno kmetijstvo. Kmetje so 
pokazali precej zanimanja za 
preureditev kmetij in za mo
dernizacijo proizvodnje .

Hranilno-kreditna služba 
kmetijske zadruge Trbovlje 
je predložila upravnemu od
boru sklada številne prošnje, 
sklad pa je ugodil 32 kme
tom, in sicer za obnovo ter 
graditev gospodarskih pošlo 
pij in za nakup plemenske 
živine. Pet tisoč dinarjev, na
menjenih za izobraževanje 
kmetov in mladine na vasi, 
bodo potrošili letos. V letu 
1972 naj bi sklad kril tudi 
del osebn’h dehedkov za 
kmetijskega pospeševalca

drobir*
• KRANJ — 18. marca

so se v Kranju poročili: 
Aleksander Ažman in Zma
goslava Stružnik, Rudolf 
Lopatič in Jožica Makuc, 
Vladimir Dolinar in Karo- 
lina-Katarina Kloboves, Iz
tok Stopar in Silvana 
Štirn. Srdan Ocepek in 
Levec Jožefa, Roman Re- 
žun in Alojzija Velel, Bog
dan Andrejšič in Lidija 
Lazar. V. B. R.
• TRBOVLJE — Upra

vni odbor poslovnega zdru
ženja RUDIS je na svoji 
zadnji seji vnovič imeno
val Milana Kožuha za ge
neralnega direktorja Biro
ja in poslovne enote po
slovnega združenja RU
DIS. Njegov mandat bo 
trajal naslednja štiri leta.

T. L.
• KRANJ— 22. marca 

so se v Kranju rodile šti
ri deklice, od katerih je 
najtežja tehtala 3600 gra
mov, in štirje dečki, od 
katerih je najtežji tehtal 
3800 gramov.

U. B.

Vl< oglašujte 
v dnevniki!!
DELO

V škofjeloški občini so 
posadiii 240.000 sadik 
smreke, macesna ...
Obrat Škofja Loka gozdne

ga gospodarstva bo s pomo
čjo kmetov in mladine posa
dil do konca maja 240 tisoč 
sadik smreke, macesna, zele
nega bora in duglazije. Pogo
zdili bodo okrog 130 hekta
rov s slabšimi drevesnimi vr
stami poraščenega gozda, z 
grmovjem degeneriranih ze- 
tn j išč in negozdnih površin v 
Selški in Poljanski dolini ter 
v okolici škofje Loke.

Zaradi težko dostopnih te
renov delajo v večini še roč
no. na manj strmih tleh pa 
vrtajo luknje s posebnimi 
stroji.

Kot je povedal vodja ob
rala ing. Janez Ahačič, stane 
sadika drevesca od 50 do 60 
par. Izredno draga je pogo- 
zditev z grmovjem degeneri
ranih zemljišč v okolici iz
praznjenih zaselkov. Za de
lo od očiščenja tal do vzgo- 
jitve drevesca, sposobnega ra
sti, so v lanskem letu plačali 
povprečno 14 tisoč novih di
narjev na hektar. Pogozditev 
ostalih zemljišč je bila cenej
ša.

»1971. leta smo na našem 
področju kubični meter pose
kanega lesa nadomestili s šti
rimi novimi drevesci, na hek
tar gozdnih površin pa smo 
posadili povprečno 6,1 sa
dike.«

»V osmih letih smo pogo
zdili 503 hektarov zemljišč, je 
še dodal.

S. JESENOVEC

Mostovi med 
mejnimi območji

GORICA, 22. marca — V 
petek, soboto in nedeljo bo 
Gorica nudila gostoljubje šte
vilnim strokovnjakom, ki bo
do obravnavali gospodarske, 
zemljepisne, politične in so
ciološke značilnosti ob me
jah sosednih dežel.

Doslej se Je odzvalo vabi
lu na posvet že več kot 90 
strokovnjakov iz 15 držav. 
Jugoslovanska delegacija lju
bljanske in zagrebške uni 
verze ter beograjskega inšti
tuta za politična in gospo 
d [irska vprašanja bo štela 15 
članov.

Na posvetu bodo prebrali 
več kot 30 referatov o rahlja 
nju in krepitvi meja med 
državami, razvoju izmenjav 
in kombinacij. Spregovorili 
bodo tudi o narodnostnih 
manjšinah kot mostu za so 
delovanje med metnimi ob
močji sosednih držav.

L. KANTE

kovnega mnenja naj bi po
tem samoupravni organi v 
šolstvu in občina v soglasju 
s starši izvedli predlagano 
reorganizacijo šolske mreže.

L. STRUŽNIK

Seminar 
za šolnike

GORICA, 22. marca. — Tu
kaj je začel danes s tridnev
nim delom izpopolnjevalni se
minar za profesorje in učite 
Ije, ki poučujejo na šolah s 
slovenskim učnim jezikom v 
celotni pokrajini. Seminarja 
se udeležuje več kot sto šol
nikov. Na njem se bo v pri
hodnjih treh dneh zvrstilo 
skupaj 13 predavanj.

Predavatelji visokih in viš
jih šol iz Ljubljane in Mari
bora ter sodelavci zavoda za 
šolstvo bodo podrobno govo
rili zlasti o značilnosti pouka 
v kombiniranih razredih ter 
njegovi individualizaciji, o po
učevanju slovenskega jezika 
in Literature ter o sodobnih 
prijemih pri posredovanju 
znanja učencem in dijakom 
pri drugih predmetih.

L. KANTE
BOVEC

Gradbišče 
je oživelo

V bližini Bovca pod go
stilno Lipa so te dni zabrneli 
buldožerji, ki planirajo teren 
in kopljejo temelje za zgra
ditev spodnje postaje siste
ma kaninskih žičnic. Kovin
ska oprema iz Francije že 
prihaja. Ce bo šlo vse po 
načrtih, bodo žičnice začele 
obratovali v bodoči zimski 
sezoni. S tem se bo v Bov
cu redil tudi zimski turizem.

Zagorska občinska skupščina: izho
dišča za zbiranje dohodkov za porabo

ZAGORJE, 22. marca. Zagorska občinska skupščina je 
sprejela izhodišča za zbiranje dohodkov in za splošno 
porabo v letošnjem letu. Izhodišča bodo tudi osnova 
za izdelavo letošnjega družbenega načrta, načrta dela 
skupščine in uprave, svet za finance in drugi pristojni 
organi pa bodo pripravili predlog proračuna.

Spričo nalog občine v Za
gorju letos ne znižujejo pri
spevne stopnje, uvajajo pa 
nekatere druge novosti. Gre 
za eliminiranje tako imeno
vanih presežkov proračuna.
V zagorski občini predvideva
jo, da bodo na osnovi skup
ne stopnje iz osebnega do
hodka iz delovnega razmerja 
za pokrivanje potreb prors* 
čuna in temeljne izobraževal
ne skupnosti zbrali 8,068.500 
dinarjev. Denar, ki se bo ste
kel nad to mejo, pa bo dobil 
neposredno sklad za pospe
ševanje gospodarstva in dru
gih dejavnosti.

Denarja od davka od redne 
obrti bodo letos predvidoma 
zbrali 700.000 dinarjev. Pre
sežek dohodkov nad tem zne
skom bo do višine 100.000 di
narjev dobil sklad za pospe
ševanje obrti. Tudi presežek 
dohodkov iz prispevkov za 
otroško varstvo, to je nad 
700.000 dinarjev, bo namen
sko uporabljen. Temeljna 
skupnost otroškega varstva 
ga bo lahko potrošila le za 
uresničevanje srednjeročnega 
načrta razvoja otroškega 
varstva v občini. Sredstva

občinskega davka od kmetij
stva se bodo, tako kot lani, 
vračala nazaj v kmetijstvo 
prek sklada za pospeševanje 
kmetijstva.

P. B.

Skrb za

AJDOVŠČINA

Vpisovanje
prvošolcev

V dneh 23., 24. in 25. t. m. 
bodo v osnovni šoli Boris 
Kidrič v Ajdovščini vpisova
li učence v prvi razred. V 
poštev pridejo rojeni v letu 
1965 ter v januarju, februar
ju in marcu 1966. Otroci bo
do morali imeti s seboj 
rojstni list in zdravniško 
spričevalo. F. H.

delavcev
V zasavskih podjetjih 

skrbijo za preventivno
zdravljenje delavcev
V večjih zasavskih pod

jetjih bodo tudi letos name
nili precej denarja za preven
tivno zdravljenje svojih za
poslenih.

Pred kratkim je izvršni od
bor osnovne organizacije sin
dikata v litijski Predilnici 
sklenil omogočiti sedemdnev
no brezplačno preventivno 
zdravljenje 40 svojim članom. 
Prednost bodo imeli seveda 
delavci in delavke, ki so zdra
vstveno ogroženi, morajo pa 
biti vsaj deset let zaposleni 
v podjetju.

V hrastniški steklarni ima
jo že nekaj let dokaj razve
jan sistem preventivnega 
zdravljenja zaposlenih. Velik 
pomen in vlogo ima seveda 
prevetivno zdravljenje tudi v 
Zasavskih premogovnikih.

M. V.

Občani Ribnice bodo 
v soboto in nedeljo 

praznovali
V počastitev zmage par

tizanskih brigad 26. mar
ca leta 1943 nad italijan
sko okupatorsko enoto 
praznuje občina Ribnica 
vsako leto svoj občinski 
praznik.

Glavne prireditve ob le
tošnjem prazniku bodo 
25. in 26. marca.

V soboto, 25. marca, bo 
pohod v Jelenov žleb, ki 
ga organizirata občinska 
konferenca ZMS in ribni
ška enota JLA. Razen vo
jakov se bodo pohoda, ki 
se bo začel ob 7. uri zju
traj, udeležili mladinci iz 
Ribnice, Dolenje vasi in 
Sodražice. Mladinci in 
vojska, bodo oblikovali 
partizanske brigade (Tom
šičevo, šercerjevo, Gubče
vo, Cankarjevo), ki bodo 
prikazale tudi nekatere 
trenutke iz tiste slavne 
borbe pred 29 leti.

AMD Ribnica bo organi
zirala avto-rally Ribnica— 
Jelenov žleb. Udeleženci 
bodo položili venec pred 
spomenik v Jelenovem 
žlebu, pri katerem bo ob 
11. .url spominska sveča
nost, ob 13. uri pa pravi 
partizanski miting.

V nedeljo, 26. marca, 
bo v Sodražici svečana se
ja občinske skupščine 
Ribnica, posvečena občin
skemu prazniku. Po njej 
si bodo odborniki in gost
je ogledali proizvodne 
obrate INLES, DONIT in 
konfekcije KRIM, ki jih 
imajo ta podjetja v Sodra
žici. j. p.

Zaneslo ga je v zid
IDRIJA, 22. marca — Zara

di kompliciranega zloma v 
laktu leve roke je v zdrav
stvenem domu iskal zdravniš
ko pomoč 26-letni Jožef Zajc 
iz Lazca pri Cerknem. Pove
dal je, da ga je med vožnjo 
z avtomobilom zaneslo v ob
cestni zid, v katerega je za
del z levo roko. J. P.

V Žužemberku največ denarja za ceste, mostove in trans
formatorsko postajo - Vodovod je za zdaj le še želja
Žužemberk je s svojimi 4500 prebivalci med večjimi kraji v novomeški občini. 
Njegova krajevna skupnost pa spada med bogatejše, vendar ne na račun visokih 
občinskih dotacij. Denar- si služi s svojimi dejavnostmi. Njen tajnik Milan Senica 
upa, da bodo imeli letos na voljo okrog 1,800.000 dinarjev, od tega pa naj bi ob
čina prispevala le 57 tisočakov.

Na prvi pogled je'proračun 
krajevne skupnosti zares ze
lo visok, toda potrebe bi ter
jale še več denarja. Za vzdr
ževanje makadamskih cest 
bodo porabili 130 tisočakov, 
iz Gradenca do Lipja bodo 
morali 2,5 kilometra ceste še 
narediti, kar jih bo stalo 50 
tisočakov, računajo pa na po
moč vojakov, ki naj bi poma
gali graditi cesto, ki bo mno
go pomagala predvsem delav
cem in šolarjem, ki se bodo 
po njej lahko vozili v Gra
dec.

2e letos nameravajo konča
ti obnovo mostu čez Krko, v 
Dvoru pri 2agi, kjer je lese
ni most že dotrajal, pa bodo 
letos začeli graditi nov be
tonski most, za katerega bo 
prispevala krajevna skupnost 
120 tisočakov, ostalo pa naj 
bi primaknili občani. Ti naj 
bi prispevali svoj delež tudi 
pri gradnji transformatorske 
postaje v Dvoru, ki bo velja
la okrog 60 tisočakov, polo
vico denarja bo prispevala 
krajevna skupnost, pol pa ob
čani in delovne organizacije. 

I O letošnjem programu del 
| krajevne skupnosti bodo raz

pravljali in odločali v tem 
mesecu še občani na svojih 
zborih.

Pred kratkim je krajevna 
skupnost kupila cisterno, ki 
bo vsaj malce pomagala ob
čanom v odročnih vaseh, ki 
ob najmanjši suši v svojih 
vodnjakih nimajo več vode. 
Vodovod za te vasi naj bi ve- 

i Ijal kar okrog 7 milijonov di- 
i narjev in je zaenkrat samo
želja.. . B. PODOBNIK

GRAD — V soncu In ves svetal je Loški grad, cilj sprehodov izletov in seveda 
ogledov, saj muzej, ki je v njem, velja za enega najzanimivejših v Sloveniji Za
nameček pa ne manjka niti gostilne. Foto: Drago Kralj I

Hladilnik se je 
prevrnil

NOVO MESTO, 22. marca 
— Na cesti I. reda med Otoč
cem in Mačkovcem se je da
nes zjutraj ob 4. uri prevrnil 
tovornjak — hladilnik, ki ga 
je vozil Ivan Kotar iz Za- 

! greba. Z mesom naložen hla
dilnik, last podjetja Mesopro- 
met iz Zagreba, je Kotar vo- 

j zil iz Zagreba proti Ljubljani, 
j Med Otočcem in Mačkovcem 
j je iz neznanega vzroka za- 
i peljal na neutrjeni del ceste 
; na levo stran, od koder se 
i je hladilnik prevrnil na bok.
I Voznik je bil pri tem lažje 
I poškodovan, na vozilu in to- 
i voru pa je za 20.000 dinar
jev škode.

S. T,r
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Navzkriž z 
občani

Pred nekaj tedni to v neka
terih krajih Sentjurtke občine 
spremenili delovni čas kra
jevnih uradov. Tega sicer ni
so storili čez noč. ali nepre
mišljeno. ukrep pa je pone
kod vendarle zbudil nekaj ne
jevolje. Razumljivo. V na
sprotju s tem. kakor so bili 
občani vajeni doslej, bodo P*- 
same krajevnih uradov tu in 
tam zdaj odprte le enkrat ali 
dvakrat tedensko.

Zakaj se je svet delovnega 
kolektiva občinske uprave 
sploh odločil za spremembo 
poslovanja krajevnih uradov?
V utemeljitvi je rečeno, da 
preavsem zaraat smotrnejše 
izkoriščenosti delovnega časa 
in skladno s tem pravilnejše 
porazdelitve delovnih obreme
nitev. Analiza, ki so jo pri
pravili v republiki, je namreč 
pokazala, da je »prometm v 
pisarnah krajevnih uradov v 
tej občini zelo različen. Res 
je sicer, da so uslužbenci Se 
doslej poleg upravnega dela 
ponekod opravljali Se dodat
ne posle — vodili so na pri
mer krajevne poste — toda 
razen redkih izjem je uprav
no delo predstavljalo le manj- 
Si del delovne obremenitve.
V Dobju je bilo sčistihe up
ravnih poslov za 19JS odstot
ka. v Dramljah za 30. v Loki 
pri Zusmu za 28. v Planini za 
56 odst. itd. Skratka, izraču
nali so. da bi delo. ki ga 'je 
doslej opravljalo 9 uslužben
cev. moglo v redu izvrševati 
5. Skladno s to ugotovitvijo 
so delovni čas krajevnih ura
dov omejili, oziroma spreme
nili V Planini in Slivnici pa 
So ukinili tudi kurirsko služ
bo. saj so ugotovili, da je 
poštna dostava cenejša.

Ke da bi se spuSčali v oce
no. kako bo ta sprememba 
vplivala na delo krajevnih 
skupnosti — uslužbenci kra
jevnih uradov so pač marsi
kdaj opravljali tudi velik del 
administrativnih poslov za 
krajevno samoupravo — je 
seveda očitno, da gre za za
devo. ki je Se kako bliža lju
dem. Svet delovne skupnosti 
s sklepom sicer ni prekora
čil svojih samoupravnih pra
vic — dobil je tudi podporo 
skupSčine — vendar je le 
vprašanje, ali ne bi bilo pra
vičneje. da bi bili o tem ime
li motnost kaj povedati tudi 
>, občani sami. Morda bi se s 
tem uresničitev načrta sicer 
nekoliko zavlekla, gotovo pa 
je. da bi bilo kasneje manj 
— »posledice. Tako pa se s 
problemom zdaj ukvarjajo 
skoraj vsi — od občinske 
uprave tn občinskega komite
ja ZKS. do — seveda — ob
čanov. ki se čutijo prikrajša
ni v eni svojih dolgoletnih 
pravic To pa je verjetno do
volj velik razlog za politično 
takten pristop. I. BURNIK

MARIBOR

BREGAR: Mariborska posebnost

— Kaj pa je to?
— Tamovi delavci se peljejo domov.

Zmagala pam
Na gostinskem šolskem centru Maribor je premirje - An
dreja Požar trdi, da učenci niso vohunili za profesorji
MARIBOR, 22. marca. Na sinočnji pedagoški konferenci gostinskega šolskega cen
tra, udeležili so se je tudi predstavniki pedagoškega zavoda in mestnega komiteja 
ZK, so razpravljali o kršitvah samoupravnih pravic. Profesorski zbor, 22 po šte
vilu, je namreč dan prej izjavil, da na šoli sploh ni bilo samoupravljanja in da 
direktorica Andreja Požar kroji usodo vseh čisto po svoje.

v eni
Nerednosti v soboškem AMD na izredni seji upravnega odbora - Škodljive 
posledice podjetniške usmeritve — Predsednik T. Raduka zavrača obtožbe
MURSKA SOBOTA, 22. marca. Sinočnja izredna seja upravnega odbora soboškega 
AMD je samo potrdila trditve preiskovalcev, da ta organ nima pravega vpogleda 
v poslovanje društva, ki se je s 46 zaposlenimi prelevilo v pravo avtoprevozniško 
podjetje. Tudi šibka strokovna služba je po ugotovitvah članov upravnega odbora 
botrovala raznim nerednostim, zaradi katerih se bo predsednik društva Tomo 
Raduka zagovarjal pred sodiščem.
Raduka je sicer na sinočnji 

seji odločno zavrnil večino 
hudih obtožb, ni pa zanikal 
raznih manjših ali večjih ne
pravilnosti, do katerih naj bi 
prišlo tudi zaradi njegovega 
preveč zagnanega dela v ko
rist društva, ki ga vodi že ce
lih petnajst let. Dejal je še.

Učenci bodo 
prispevali za 
gostinski center

MARIBOR. 22. marca — 
Dopoldne je bila v kinu Par
tizan mladinska konferenca 
gos inskega šolskega centra, 
na kateri so sklenili, da bo 
vsak učenec prispeval denar
no nadomestilo za 30 do SO 
ur. Ki ga dobijo za obvezno 
prakso za graditev novega 
gostinsekga šolskega centra 
v Mariboru.

M K. •

Nigrad 
še ni 

pojasnil
Zahteva mariborskih štu

dentov: odstranitev 
nemških napisov

MARIBOR. 22. marca — 
Mariborski študenti so uspeli 
s svojo ultimativno zahtevo, 
ki so jo postavili včeraj na 
mariborski občinski skupšči
ni v zvezi z dvojezičnimi nar 
piši na smerokazih. Čeprav 
so postavili rok za odstrani
tev samo nemških napisov do 
danes opolnoči, so sporne 
smerokaze prebarvali ali od 
straneh že včeraj popoldne 
ali danes dopoldne.

Na oddelku za komunalo 
SO Maribor trdijo, da je za 
postavitev spornih smeroka
zov odgovorno podjetje Ni
grad. Tako so ugotovili tudi 
na včerajšnji seji občinske 
skupščine. Danes smo več 
krat klicali predstavnike pod
jetja Nigrad. ki pa nam še 
danes niso mogh posredovati 
pojasnila v zvezi s to zade
vo. Povedali so, da se niso 
mogli pogovoriti o zadevi z 
načelnikom za komunalo.

M. K.

da sprejema nase samo kriv
do za nezakonito sklenjeno 
pogodbo o prodaji poškodo
vanega društvenega nakladal
ca golubovačkim rudnikom 
premoga, ki so na ta način 
prišli do izplačila zavaroval
nine v korist soboškega AMD.

Sploh so na sinočnji seji 
člani upravnega odbora ugo
tovili. da so se take in podob
ne nerednosti dogajale pred
vsem zaradi mešanja društve
ne in gospodarske dejavnosti. 
Kakšen obseg je dobilo v tem 
društvu avtoprevozništvo, do
kazujejo številke lanske po
slovne bilance, kjer je v sku
pnem dohodku nad šest mi
lijonov dinarjev zastopana ta 
dejavnost s 3.3 milijona di
narji. Po izidu zakona o ome
jitvi tonaže tovornjakov z za
sebnim prevoznikom so na
mreč številni lastniki vozil 
postali kooperanti društva, 
ki za »društveno streho« pla
čujejo pet odstotkov ustvar
jenega dohodka, razen tega 
pa ima soboško AMD tudi 
veliko lastnih tovornjakov. 
Medtem ko se zasebni pre
vozniki menda ne morejo 
pritožiti zastran dohodkov, 
ima društvo s to dejavnost
jo letos celo precejšnjo izgu
bo.

Ker v delo te dejavnosti 
razen predsednika Raduke 
nima nihče vpogleda, člani 
upravnega odbora in odgo
vorni uslužbenci društva na 
sinočnji seji niso prišli do 
dna nerednostim in očitanim 
kaznivim dejanjem, za kate
ra naj bi bil odgovoren pred
sednic Raduka. ki sam vodi 
enoto A vtoprevozništvo.

Tako početje v tem dru
štvu, ki je dolgo let veljalo 
s predsednikom Raduko vred 
za vzorno v Sloveniji, je 
ostro obsodil tudi Janez Ker- 
mavler. sekretar Avto-moto

Oglašujte v dnevniku

DELO

zveze Slovenije. Dejal je, da 
so nedavna odkritja v sobo
škem AMD omajala ugled ce
lotni organizaciji, ki ima ja
sno določeno družbeno vlo
go. Podobno kot večina čla
nov upravnega odbora je 
ugotovil, da sta brezvladje 
in samovolja predvsem tudi

Internat
končno
odprt

V njem prebiva 70 učen
cev posebne osnovne 
šole v Slov. Bistrici

SLOVENSKA BISTRICA, 
22. marca — Z več kot štiri
mesečno zamudo so se danes 
vselili v sodobno urejen in
ternat učenci posebne osnov
ne šole. Z obnovo starega po
slopja so pričeli lansko po
mlad. otroci pa so medtem 
bivali pri rejniških družinah 
v Slovenski Bistrici in bliž
nji okolici. Po predračunu 
naj bi obnova stala 1,200.000 
dinarjev, pričakovati pa je, 
da bodo predvideno vsoto za
radi podražitev presegli.

Slavko Kleandinst, ravnatelj 
posebne osnovne šole nam je 
povedal, da internat zdaj la
hko sprejme 70 otrok. Pred 
obnovo bi lahko imeli le 30 
otrok, čeprav jih je bilo kar 
60. Oskrbovalni dan bo zna
šal približno 40 dinarejv, iz 
teh sredstev pa morajo kriti 
vse stroške internata. Dolgo 
si že prizadevajo, da bi zma
njšali prispevke staršev, ven
dar to za sedaj še ni mogoče, 
za delovanje internata pa ne 
dobivajo dotacij. D. M.

posledica pomanjkljivosti v 
samoupravnih predpisih, bo
truje pa da jim tudi neopre
deljena vloga odgovornih lju
di, zlasti še sekretarja dru
štva.

Upravni odbor je sklenil, 
da ne bo sprejel ostavke 
predsednika Raduke do na
slednje seje, ko bodo obrav
navali gospodarsko bilanco 
društva. To sejo bodo sklica
li v prihodnjih dneh.

B. BOROVIC

Stane Kavčič 
v Pomurju

MURSKA oOBOTA, 22. 
marca — Predsednik izvršne
ga sveta Slovenije Stane 
Kp-včič je včeraj popoldne 
obiskal Mursko Soboto, kjer 
si je v spremstvu direktorja 
soboške tovarne »Mura« Vi
ljema Makla ogledal sodob
ne proizvodne obrate. S 
predstavniki te velike tovar
ne se je kasneje pogovarjal 
o aktualnih ekonomskih 
vprašanjih.

B. B.

Sodelovanje 
mariborskih 
in madžarskih 
podjetij

MARIBOR, 22. marca — 
Danes je obiskal Maribor tr
govski svetnik madžarske 
ambasade v Beogradu Des- 
zoe Lantos s štirimi sode
lavci. Sprejel ga je podpred
sednik mariborske občinske 
skupščine inž. Milivoj Raič. 
Na sedežu mariborske občin
ske skupščine so se madžar
ski predstavniki pogovarjali 
s predstavniki podjetij Metal
na, Zlatorog, Atmos in TAM 
— obrat Studenci, ki sodelu
jejo z madžarskimi podjetji. 
Govorili so o možnostih za 
razširitev gospodarskega so
delovanja in o medregional- 
nem sodelovanju. Madžarski 
predstavniki bodo obiskali 
tudi Metalno, Zlatorog in 
TAM — obrat Studenci in 
se podrobneje pogovarjali o 
problemih medsebojnega so
delovanja.

M. K.

Težko je zdaj, ko sta se 
obe strani pomirili, odgo
voriti na vsako posamezno 
obtožbo, ki jo je profesor
ski zbor izrekel ravnatelju, 
dejstvo pa je, da je bila ve
čina obtožb izrečenih na 
izust, brez utemeljitev in ne 
navsezadnje zaradi pomanj
kljivega znanja o samoupra
vnih pravicah in dolžnostih. 
Andreja Požar je priznala, da 
je naredila številne napake, 
da je večkrat kršila profesor
jem samoupravne pravice, 
vzrojila in podobno, vendar 
vse to zaradi dobrobiti šole, 
saj se prav zdaj bije boj za 
novo šolo. Zato se je posveti
la samo misli na novo šolo, 
piri tem pa je zanemarila de
lo kot pedagoški vodja.

Lahko navedemo samo ob
tožbo o papirnatih komisi
jah. ki so ji jih očitali. Po
žarjeva je izjavila, da so ko
misije za razpis delale toliko 
časa, da so za dva meseca 
zamudili roke, zato -je bila 
prisiljena vzeti stvari v svo
je roke. Dejala je, da je vča
sih sicer ostra, vendar niko
gar ne zmerja z lažnivcem, 
reakoionarjem in podobnimi 
vzdevki.

Na glavni vzrok spora, to 
je dogovarjanje z učenci za

Pogrebi danes
• MARIBOR: Berto Boru

ta, 68-letnd upokojenec, ob 
17. url.

hrbtom profesorjev, pa je 
odgovorila, da ni o pismenih 
poročilih nikoli govorila, 
temveč je učencem rekla, naj 
jo na sestankih obveščajo o 
delu in življenju na šoli, saj 
kot direktor ne more biti 
prisotna na vseh mladinskih 
urah in govoriti z vsemi učen
ci, da bi vedela za vse stvari 
na šoli. To pa po njenem 
mnenju ni delo za hrbti pro
fesorjev.

Boris Ošlak, predsednik 
zbora delovne skupnosti, je 
nato ponovil vse obtožbe in 
prosil kolege, naj še e^ta-t

povedo vse, kar so proti di
rektorici izrekli dan prej. 
Večina profesorjev je bila 
tiho, nakar je Ošlak zapustil 
pedagoško konferenco.

Po teh mučnih trenutkih 
je Junij Lučovnik, predstav
nik zavoda za šolstvo, pred
lagaj pot pomiritve. Obe stra
ni naj popustita in se pripra
vita na delo z učenci, ki bo
do, če se bo spor nadaljeval, 
najbolj prizadeti. Po petih 
urah razpravljanja so skle
nili, da bodo potegnili pod 
zadnje dogodke črto.

J. JERMAN

drobir

Šentjur: z novimi proizvodi podjetja 
na sejme v Ljubljano, Brno in Varšavo
ŠENTJUR PRI CELJU, 22. marca. »Alpos« v Šentjurju 
pri Celju, ki sodi med najpomembnejše proizvajalce 
opreme za trgovino in gostinstvo, je pripravil za bliži 
njo specializirano razstavo trgovinske in gostinske 
opreme »Jutro« v Ljubljani nekaj upoštevanja vrednih 
novosti.

Tako bo na več kot 250 
kvadratnih metrih velikem 
razstavnem prostoru prikazal 
svoj program opreme za sa
mopostrežne trgovine in vele
blagovnice. Popolnoma se bo 
»Alpos« predstavil z lastno 
konstrukcijo in obliko bla
gajniških pultov s tekočim

Zapis s poti

; oj za devize
Vrančani za lepšo podobo kraja: urejena cesta in vrtovi 
— Nov prizidek k hotelu »Slovan« — Asfalt do Praproč
Po naključju smo se znašli sredi zanimivih pogovorov z Vrančani prav na prvi 
pomladanski uan Dolga cesta, ki drži skozi kraj, je bila pometena, a vonj po 
svežem gnoju z bližnjih kmetij je dal slutiti, da bo zaradi pomladanskih del na 
njivah te lepa cesta kmalu nastlana. Proti opoldnevu se je ro na nekaterih odsekih 
tudi zares zgodilo. Tako je pač. Brez gnoja hmelj ne obrodi in tudi devize n** 
padejo same z neba. Pa kaj bi tratili čas z nastlano cesto. Saj je še kaj drugega, 
kar napoveduje lepši izgled.
Grede pred hišami so še 

urejene, vrtnice obrezane, bo
hotni šebo pred hišo št. 51 že 
kaže cvetne popke, da o cve
točih lončnicah na oknih hiše 
št. 47 sploh ne govorimo. 
Med dvakratnim sprehodom 
gor in dol po Vranskem je 
zapeljalo v kraj kar 17 jutra
njih avtobusov. Z njihovimi 
potniki imajo, kajpak, največ 
dela dekleta v hotelu »Slo-

Za hotelom so nastale zad
nje mesece velike spremembe; 
nov prizidek, v pritličju pre
potrebne sanitarije, v obeh 
gornjih etažah pa prav tako 
nove sanitarije in tujske so
be. Po dolgem času krepak 
korak k boljšemu počutju go
stov in ugled hotela. V vrh
njih prostorih dela šele sedaj 
končujejo. Hkrati pa že čaka 
plavalni bazen, ki ga bo po
trebno do kopalne sezone ne
koliko obnoviti. Ce bo letos 
vreme lepo. bo veliko ljudi 
hodilo v zeleni gaj na kopa
nje. Do sezone bo namreč na

red tudi asfaltirana cesta. Čr
ni asfaltni trak se bo v bliži
ni Kopališča odcepil na levo 
preti Prapročam.

Več vode za Vransko, 
Brode, Čeplje 
in Prekopo

V krajevni skupnosti Vran
sko sta pred durmi dva so
razmerno krepka zalogaja: 
asfaltna cesta v dolžini več 
kot 2 kilometrov do Praproč 
in nov vodovod za štiri nase
lja. Vse to pomagajo sofinan
cirati občani, pa čeprav že 
nekaj let plačujejo samopri
spevek za ureditev novih šol 
in otroških vrtcev. Samo za 
cesto v Praproče bodo vašča
ni zbrali v denarju, lesu in z 
delom 100.000 dinarjev od po
trebnih nekaj več kot 250.000 
dinarjev. Drugo prispevajo 
GG in nekatere delovne orga
nizacije. štirje kraji — Vran
sko. Brode, Ceplja in Preko
pa — so se odločili za večji 
pritisk v pipah. Voda bo pri
šla iz dodatnega zajetja Me-

rinščice. Sami občani bodo 
s samoprispevkom zbrali 180 
tisoč dinarjev, tako da vsako 
gospodinjstvo prispeva po 700 
dinarjev, kmetje razen tega 
še 15 odstotkov od katastr
skega dohodka, obrtniki pa po 
1500 do 2.000 dinarjev. Seve
da so tudi delovne organiza
cije pripravljene primakniti 
nekaj, občinska skupščina pa 
110.000 dinarjev. Vsi vaščani 
so že podpisali pogodbe s kra
jevno skupnostjo, posamezni
ki pa so prispevek celo že pla
čali. Z deli na novem vodovo
du, vrednem 600.000 dinarjev, 
so že začeli:

Mimo teh dveh zalogajev 
sta v programu Se dve hri
bovski cesti, vodovod Vologa 
— Kale in nekaj regulacijskih 
del.

Kamna spotike: 
zdravstvo in telefonske 
zveze (ponoči)

Da se je kraj očitno raz
mahnil ter dA je dostopnost s

hribov olajšana, ni potrebno 
posebej dokazovati. Tudi 
zdravstvena prosvetljenost in 
vedno večje število zavaro
vancev (vključno s kmečki
mi) logično narekuje druga
čno zasedenost zdravstvene 
postaje v bazi. Konkretno na 
Vranskem dela samo 1 zdrav
nik in medicinska sestra (za 
splošno zdravstvo), medtem 
ko je treba ponoči klicati 
zdravnika iz 20 kilometrov 
oddaljenega 2alca. Koliko je 
koncentracija strokovnih mo
či na eni strani vredna za
govora, občani na terenu iz 
lastne prakse ne morejo več 
z navdušenjem gledati na vse 
to. Kako bodo na primer pri
klicali zdravnika, ali veteri
narja v nujnih primerih po
noči, če bo v kratkem Ljud
ska milica svoje delo neorga- 
nizi rala tako, da občanom po
noči direktna telefonska zve
za na postaji milice ne bo 
dostopna? Poprej bi v kraju 
pač morali poskrbeti za javno 
telefonsko govorilnico.

Prihodnje leto nova šola 
in vrtec

Zares, telefonska govorilni
ca je prava malenkost v pri
merjavi z denarjem, ki ga bo
do prihodnje leto vložili v 
graditev nove osnovne šole za 
nižje razrede in delavnice ter 
za novi otroški vrtec. Vran
čani plačujejo samoprispe
vek za šolstvo in otroško var
stvo že več let, na vrsto pa 
pridejo prihodnje leto. Grad
beni odbor je že zastavil de
lo. S šolo in vrtcem bo Vran
sko spet pridobilo. Ljudje bo
do raje ostajali tu in se vo
zili na delo v Ljubljano, Šem
peter. Žalec in še kam. Tudi 
zastran ceste se odslej ne bo 
več dogajalo, da bi jo hodili 
pometat samo za praznike. 
Na Vranskem so si omislili 
lastnega pometača.

F. KRIVEC

Na trgu
dražja
solata

Mariborske gospodinje 
se jezijo nad podražitvi

jo endivije
MARIBOR, 22. marca — 

Lepo pomladansko vreme na 
mariborski živilski trg ni pri
neslo pričakovane odjuge. 
Čeprav je ponudbe očitno 
več kot pred tedni, so cene 
ostale še vedno zimske, pri 
solati pa so se celo dvignile.

Gospodinje, ki so danes 
zjutraj hotele kupiti dalma
tinsko endivijo, so razočara
ne ugotovile, da so cene po
skočile od osem dinarjev na 
deset in celo štirinajst di
narjev za kilogram. Glasno 
so negodovale in le malo- 
katera se je odločila za na
kup. Segale so raje po do
mačem radiču in motovilcu, 
ki pa tudi ni poceni.
Rekcrd pri današnjih visokih 
cenah je vsekakor nosila pro
dajalka s prvo berivko po 
30 dinarjev za kilogram.

Sicer pa je tržnica kar do
bro založena z vsem in treba 
je le počakati, da bo pomlad
no sonce pospešilo rast in 
bodo cene marale navzdol.

J. P.

Direktor
naj

ostane
Maribor: zaupnica Sta
netu Legatu, ki je dober 

organizator
MARIBOR, 22. marca — 

Včeraj popoldne na živilski 
šoli v Mariboru ni bilo napo
vedanega sestanka delovne 
skupnosti, na katerem so na
meravali spregovoriti o za
htevi sekretariata ZK poklic
nih šol občinski skupščini 
Maribor. Ta sekretariat je 
namreč zahteval, naj občina 
odgovori glede izobrazbe di
rektorja živilske šole Mari
bor. Opozorili so, da nima 
formalne izobrazbe za to de
lovno mesto.

Na svetu šole pa so direk
torju Stanetu Legatu izrekli 
zaupnico in poudarili, da je 
kljub pomanjkljivi izobrazbi 
dober orgainzator, ki je do
slej uspešno vodil šolo v 
vseh njenih akcijah. Zaradi 
tega so bili mnenja, naj osta
ne direktor šole do konca 
mandata, to je do leta 1974. 
Sekretariat ZK poklicnih šol 
pa še vedno vztraja pri od
govoru občinske skupščine 
glede izobrazbe direktorja ži
vilske šole. M. K.

Srečanje

trakom, namenjenih za sa
mopostrežne trgovine, nada
lje nove elemente za name
stitev zelenjave v trgovinah, 
na konstrukciji ostalih ele
mentov pa so uvedli nekate
re konstrukcijske novosti. 
Gre zlasti za spodnji del no
silne konstrukcije.

Po sejmu specializirane op
reme za trgovino in gostinst
vo v Ljubljani bo šentjurska 
tovarna »Alpos« precej svo
jih proizvodov opreme za sa | 
mopostrežnice razstavila na | 
specializiranem sejmu trgo
vinske in gostinske opreme 
v Varšavi.

Opremo za ureditev samo
postrežnic in drugih trgovin, 
kot tudi veleblagovnic so do
slej v celoti razvijali v last
nem projektivnem oddelku: 
tako tudi zadnje novosti. Pre
cej dela jih še čaka, saj je 
še na več področjih moč raz
viti novo opremo, na primer 
opremo za skladišča itd. Pod
jetje zaposluje več kot 30 in
ženirjev in tehnikov, tako da 
pride po eden na manj kot 
deset delavcev.

F. KRIVEC

Kovačnica je 
zgorela

MARIBOR, 22. marca 
Včeraj popoldne je izbruhnil 
požar v kovačnici Stanka Ro
ja v Zgornjih Vrtičah. Zgore- 
ro je poslopje, v katerem je 
bila kovačnica, orodje in bli- 
zub 3000 kilogramov sena. 
Domnevajo, da se je vnelo 
seno, ki je bilo spravljeno 
nad kovačnico v bližini dim
nika. škode je za blizu 
30.000 dinarjev.

M. S.

• DRAVOGRAD — Na
skupščini temeljne izobra
ževalne skupnosti so izvo
lili nov izvršni odbor, ki 
ga bo v naslednjem man
datnem obdobju vodil 
Branko Kobale, ravnatelj, 
osnovne šole v Trbonjah. 
Člani izvršnega odbora so 
postali še Nada Kanduč, 
Mirko Grobelnik, Marica 
Lauko, Anica Pečnik, 
Adolf Toff in Maks šavc.

I.P.
9 SLOVENJ GRADEC

— Aktiv zveze mladine iz 
Šmartnega pri Slovenj 
Gradcu bo pripravil pri
hodnji petek, 31. marca v 
kulturnem domu tekmova
nje z naslovom »Obramba 
socialistične Jugoslavije«. 
Na tekmovanju, katerega 
pokrovitelj je svet za na
rodno obrambo slovenje
graške občinske skupščine, 
bo nastopilo 7 ekip, med 
nastopajočimi pa bo tudi 
ekipa pripadnikov obmej
nih enot JLA iz Dravogra
da.

M. L.
t MARIBOR — Predvi 

deno je, da bo posebna 
delegacija odpotovala na 
svečanost v Marburg ob 
11. dnevu dežele Hessen. 
Tam se bo mudila od 23. 
do 26. junija. Vsako leto 
so te svečanosti v enem 
od hessenskih mest. Sve
čanosti v Marburgu naj bi 
se udeležile delegacije 
mest, s katerimi imajo 
sklenjeno prijateljstvo.

M. K.
• JOSIPDOL — Na Ribni

ci in v Josipdolu so pre
bivalci na zborih volilcev 
Izrazili željo, da bi v kra
ju imeli zobozdravnika. V 
obeh krajih in okolici živi 
nad 1700 prebivalcev, ki 
morajo zdaj k zobozdrav
niku v Podvelko, ki je od
daljena 11 kilometrov.

I.P.
• MARIBOR — Poroči

li so se: Bogomir Mužer- 
lin, tekstilni tehnik in 
Marjeta Štrucl, predmet
na učiteljica; Ernest Vo
dopivec, predmetni učitelj 
in Stana Ladavac, finanč
ni knjigovodja; Jože Er
javec, krojač in Anica Fi- 
deršek, šivilja; Ivan 2i- 
gert, prometni inženir in 
Frančiška Zemljič, trg. po
močnica; Karl Janžek, tek
stilni tehnik in Sonja šti- 
panič, slaščičarka; Ozvaid 
Kmetič, električar in Ce 
čilija Kržič, predica; Mi
lan Jurca, abs. VTŠ in 
Irena Kocjan, študentka; 
Anton Augušt/ner, vodovo
dni inštalater in Veronika 
šlaher, kletar-sadjar in 
Verica Kmetec, natakari
ca; Andrej Požar, zdrav- 
nik in Livija Držečnik 
abs. medicine.

@ SLOVENSKE KONJI 
CE — Posebna komisija, 
v kateri so bili člani ob
činske organizacije ZB 
NOV m SZDL je po raz 
pravah, ki so trajale več 
mesecev, predlagala občin
ski skupščini, da določi 
nov datum za praznovanje 
občinskega praznika. Te
ga dne leta 1942 je bila 
namreč prva večja parti
zanska akcija na območju 
sedanje konjiške občine. 
Uprli so se večji nemški 
enoti in jo pognali nazaj 
v dolino proti Zrečam 
Dosedanji občmski praz
nik, kJ je bil doslej 12. fe 
bruarja pa bodo prazno
vali kot spominski dan na 
obletnico obešanja 100 tal
cev na Stranicah.

V. L.

Marička Ritlop je doma v Sydneyu in v Srednji Bistrici 
ob Muri - Prijetno kramljanje na surčinskem oknu v svet
Srečanje na beograjskem letališču. Potnica letala, ki je v torek priletelo iz daljne 
Avstralije: Marička ji je ime. Piše se Ritlop. Doma je v Sydneyu. Oprostite, v 
Srednji Bistrici ob Muri. Onstran Mure. Tam je rojena. Kjer so sloviti »Bobri«, 
gostišče na koleh.

Po petnajstih letih spet v t 
domovini. Ko ji je bilo le 
tri leta, je odšla s starši in | 
sestro v svet. Najprej v Av- i 
strijo, potem naprej v Avstra
lijo. V obljubljeno deželo; v 
daljno deželo, ki jo je navse
zadnje vzljubila in je sedaj 
njena nova domovina.

Sedimo v razgreti restavra
ciji surčinskega okna v svet 
tn kramljamo. Kramljamo, 
ker je še ure in ure časa do 
letala, ki bo vse nas in še 
posebej Maričko Ritlop kon
čno prestavilo na slovenska 
tla. Bliže domači vasi.

»Ko je bilo za očeta in ma
ter najhuje,« pripoveduje Ma
rička, »sem bila še majhna. 
Potem, po petih ali sedmih 
letih, smo se izkopali iz naj
hujšega, seveda s trdim de
lom in odrekanjem; vse je 
potem krenilo na bolje.«

»Kaj pa dela oče?«
»Oče zida, gradi!«
»Se vam zdi bolje, da ste 

odšli skupaj s starši, ta
krat ...«

»Seveda! Pomislite, kako ža 
lastni in nesrečni so otroci, 
če starši odidejo in jih pu

stijo. Nihče, nobena teta in 
nobena stara mama ne more 
zanje tako skrbeti.«

»Lepo govorite slovensko, 
celo ne prekmursko, kako 
to?«

»Doma vedno govorimo po 
naše, tudi kaj preberem. Mo-

MARIČKA RITLOP

ram. To ne smem pozabiti.«
Marička Ritlop je pripoto

vala v staro domovino kot 
štipendistka Slovenske izse
ljenske matice. Prišla je več 
mesecev pred pričetkom je
senskih predavanj, na eko
nomski fakulteti, da bi se 
utrdila v slovenščini. Tako 
meni, čeprav zelo dobro go
vori. Nikoli pa ni hodila v 
slovensko šolo.

»Srednjo šolo v Sydneyu 
sem končala dobro, vedno 
sem bila ena najboljših, če 
že ne najboljša v razredu.«

»Se vam zdaj v mudi v Bi
strico?«

»Seveda, tam me čakajo te
te in stara mama. Veselim se 
snidenja.«

»Se morda celo kaj spom
nite iz tistih že davnih let, ko 
ste bili še doma ob Muri?«

»Otrok sem bila, a spom
nim se samo ene podrobnosti. 
Oče se je tedaj vrnil od vo
jakov m mi prinesel s poti 
medenjake. Potem smo kma
lu odšli v svet.«

DRAGO KRALJ
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Bitka na skakalnici
V Planici je bil za včeraj napovedan preizkus velikanke, ki pa ga ni bilo, 
ker zaradi visoke temperature in sonca velikanka še ni povsem nared

H

PLANICA, 22. marca. »Zares velikanska skakalnica,« je 
rekel črnolasi olimpijski zmagovalec v smučarskih 
skokih iz Sappora Japonec Jukio Kasaja, ko je prvič 
uzrl velikanko pod Poncami. »Samo nobenega snega!« 
je pristavil. »Zdaj je na skakalnici prava bitka,« pa je 
položaj komentiral Jože Malnaric. predsednik smučar
ske zveze Jugoslavije, sicer general. Sinteza teh dveh 
izjav daje pravzaprav že kar celovito podobo Planice 
danes, dva dni pred začetkom I. svetovnega prvenstva 
v smučarskih poletih.

6rtu skakalca pr.p: a vi jena m na 
njej pred delegatom FIS Norveža
nom Nordliejem preizkus. Tega 
pa n: bilo. ker skakalnica v spod
njem delu doskočišča še ni bila 
nared. Ta de! je namreč najbolj 
izpostavljen soncu in na njem 
sneg tudi najbolj pobira. Zato ga 
je treba zmeraj aiova dovažati, 
a ga zdaj snanjkuje že rudi na 
pobočju na Obeh straneh velikan
ke. Ker s stroj: na taki strmini 
in pri tako natančni Obdelav; ni 
mogoče dosti opraviti, je ročno 
< oziroma njžno* delo edino, ki 
prihaja v poštev. In tako vojak: 
kar naprej z vedri, ki potujejo 
iz rok v roko. nanašajo s?eg. 
specialisti zanj pa ga obdelujejo. 
In potem pride najvažnejše: step-

•Že rum kdaj e minulih letih 
imeli težave s pripravo ska

te««. je splošno mnenje vsega 
planiškega štaba, »a takih kot to
krat še ne«. Razpoloženje ob veli
kanskem delovišču, vsem obsija
nem od sonca, pa je navzlic za
gatnemu položaju vedro in — opti
mistično »Izredna prizadevnost 
vseh. ki so zaposleni ob skakalni
ci — tako že prekaijends planiških 

— Ratečanov in tistih 
esenjakov od vse- 
tudi pnpadn.kor 

JLA — je zares porok, da se bo ■ 
silovita ofenziva proti spomiadan- 
Skl temperaturi in soncu nazadnje i 
pod Poncami le končala z uspehom i 
pr.rcditeljev.

Ih kakšen 'e pravzaprav polo
žaj? Danes bi morala biti po na- I

Zadnji skoki

tano površino zaščititi pred son
cem.

Na naletu, ki je te povsem narod, 
so uporabili ponjave in stiropor 
ske plošče, k: so jih razmestili 
tudi po najbolj izpostavljenih de
lih doskočišča. Ta beli stiropor 
dobro ščiti sneg. vendar je tako 
lahek, da ga dvigne že najrahlej- 
fti piš vetra. In tako je marsikdaj 
tudi v zraku nad skakalnico, kar 
belo

»Vzdržati moramo še jut n«, po
jasnjujeta konstruktorja inž. Lado 
in Janez Gorišek, ki tud: vodila

Planica 72 
na valovih 
Radia Ljubljana
Certek. 23. III. 1972

Od 10.15 do 12.00 Občasna 
javljanja z morebitnega trenin
ga na stari velikanki.

Od 18.02 do 18.15 Aktualnosti 
— govore najboljši skakalci 
sveta, udeleženci prvega svetov
nega prvenstva.

V oddajah Dogodki hi odme
vi ter v radijskem dnevn.ku 
bosta na vrst: bogata zapisa o 
zadnjem dnevu pred svetovnim 
prvenstvom.

Kot zanimivost naj napiše
mo. da nameravajo v oddajo 
povabiti k neposrednemu so
delovanju prek telefonskih 
zvec tudi poslušalce radia.

»Ali. bo uspelo pripraviti ska
kalnico?« je venomer spraševal in 
se oziral proti velikanki.

»Bo. prav gotovo bo«, so mu 
odgovarjali prireditelji.

»Zares velika škoda bi bila tega 
prvenstva, ki smo se nanj tako 
dolge veselili«, je olimpijski zma
govalec iz leta 1968 modroval na
prej.

In to Je tudi moto misli vseh. 
ki pripravljajo ta. veliki dogodek.

»Ni lahko biti prerok«, je po po
vratku iz Planice menil predsed
nik organizacijskega komiteja SP 
Niko Belopavlovič, ko je razkazo
val članu sveta federacije Ivanu 
Mačku-Matljl prostore že povsem 
urejenega tiskovnega središča v 
blejski festivalni dvorani, »toda 
prepričan sem. da bo' vse v redu. 
Našt »fantje na skakalnici bodo 
bitko dobili!«

EVGEN BERGANT
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ALPSKO SMUČANJE

Na stari velikanki v Planici je vče
raj najdlje skočil Žeglanov — 115 m I J2&

dela na skakalnici. »Zdaj je snežna 
odeja na skakalnici debela kakih 
35 cm. na naletu celo 50 cm, a 
zaradi visoke temperature ga je 
seveda od dneva do dneva manj. 
Ce vzdržimo še Jutri, tedaj se bo
mo skakalnice lotili s snežnim ce
mentom. tako da bo nared v času 
tekmovanja. Storit: to prej. pa bi

PLANICA. 32. marca — Na sta
rt velikank, se je sneg še toliko 
obdržal, da so nekateri skakale: 
danes še lahko trenirali. Našim se 
parna, da so utrujeni, zato niso 
mogli skakati, kot smo jih bili 
navajeni zadnje dni. Se najdlje je 
poletel Bogdan Norčič — 122 m. 
Drago Pudgar je tudi malce popu
stil. njegov najdaljši skok je bil 
102 m. pa tudi Peter Stefančič se 
še malo lovi. Jurman je bi! soli
den. toda slabši kot prejšnji te
den.

Danilo Pudgar in Mesec sta da
nes raje počivala, zato pa je tre
nirala četverica, ki jo na SP čaka 
vloga predskakalcev. Spustil: so 
jih z višjega naleta, skočili pa so: 
Gorjanc 110 m. Prelovšek 110 m. 
Blaznik 100 m in Demšar 110 m.

Najdlje je danes poletel sovjet
ski skakalec 2eglanov. ki se je v 1 
nedelio rahlo poškodoval. Dosegel I 
je daljavo 115 m. Trenirala sta tu- I 
d: Poljaka Fortuna m Krzjstol:- | 
ak. Olimpijski zmagovalec se še j

vedno privaja na veliko skakalni
co in Je danes spet začel previdno 
s skokom okrog 90 m. potem pa 
dosege! 106 m. Njegov roiak Kr- 
zystof:ak je bil v zadnjem skoku

‘tSrafSS- skakalci ogle- 
«2ili še preizkušnjo skakalnice, 
nato pa se bodo preselili na Bled. 
Le četverica predskakalcev bo pod 
vodstvom trenerja Stanka Smole
ja ostala v Planici, da bi bila or
ganizatorjem in vodstvu tekmova
nja pri roki.

, PREJELI SMO

Pojasnilo
upravnika

kdaj pa kdaj oblak zakril sonce, 
pa tud: delovna vnema je dosegla 
vrhunec, saj smo začel: že navse
zgodaj Napori so ogromni, a us
peti nam enostavno mora . . .«

-liri Rašica, k: se je skupaj s 
Kasajo in drugimi tekmovalci s 
turneje Grand Prix danes okrog 
13. ure na poti iz Cortme na Bled. 
kjer so nastanjeni vsi udeleženci 
SP. ustavil v Planici, je bil tudi 
videti zaskrbljen:

Prva R. Mittermaier
AROS4.-22. marca (po telefonu) 

— Tu se .je danes začelo tradicio
nalno te&novanje »Na treh pro
gah«,, in sicer 3. za ženske in 23. 
za moške. Hkrati je letošnja tek
ma tudi finale evropskega pokala. 
Prvi dan je bil na sporedu sla
lom za ženske. Nastopilo je 73 
tekmovalk, uvrščenih pa je bilo 
le 31 Proge so bile zaradi izredno 
toplega vremena zelo slabe. Boj 
za prvo mesto je bil ogorčen, kaj

uti po prvem teku je vodila Craw- 
fordova. Miderma:erjeva pa je 
nato zmagala s stotinko sekunde 
prednosti. Izmed naših je nastopila 
samo Oitzlova. ki je bila v prvi 
vožnji zelo dobra, v drugi pa je 
zaradi slabih razmer na prog: na
pravila dve napaki.

REZULTATI: 1. Mitterma:er
(ZRN) 95.97. 2. Crawford (Kan) 
95.98. 3. Serrat (Fr) 96.70. 4. Wen- 
zel (Licht) 96.99. 5. Stumpf (Švica) 
97.63. . 23. Oitzl (Jug) 107.94.

M. MAGUŠAR

Na Pohorju ni snega
MARIBOR — SK Branik obvešča 

vse pionirje ln cicibane, ki bi 
moral: 25 in 26. t. m, nastopiti v 
slalomu in veleslalomu na Pohor
ju. da tekmovanje zaradi slabih 
snežnih razmer odpade.
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SKAKALNICA POŽIRA SNEG — Takšen je bil včeraj 
boj na planiški velikanki. »Saj to je prava planina,« 
meni o njej planiški veteran Janez Kerštajn.

Foto: Selhaus
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Premiera v Planici
^ Naša četrtkova rubrika je nastala pred- da si lahko vsak rharljiv nadarjenec pri- 
ž vsem zaradi tega, da bi odvračali ljudi od dobi toliko znanja, da lahko skače brez ry 
4 izključno pasivnega odnosa do športa. Ti- strahu. %
^ s tim, ki hodijo na stadionske tribune, že- V čem pa je lepota, smuških poletov? 4 
^ Urno dopovedati, da morajo tudi sami kaj Preprosto povedano: lepota je v tem, da 4 
% delati: smučati, hoditi, kolesariti, telovadi- leti skakalec mirno, daleč, od začetka do j 
^ ti ali pa sodelovati v akciji TRIM. konca obvladano in da pristane na stepta- g

Te dni pa bomo izjemoma kar vsi gle- ni strmini v elegantnem telemarku. Lepota |
g ialci, spremljali bomo prvo svetovno pr- je v tem, da leti mirno kakor ptica, ki je 4 
4 venstvo v smuških poletih pod Poncami. razpela krila. Pred leti so vrednotili pred- % 
^ Spoštljiv odnos do Planice terja, da se lju vsem slog skakanja, danes pa se vse bolj % 
4 bitelji zimskega športa prireditve udeleži uveljavlja spoznanje, da je miren, zanes- i 
$ mo, da pridemo za nekaj ur v bližino 192 Ijiv in dolg let najbolj nesporen dokaz 4 
% m visoke skakalnice, ali pa da vsaj sprem- oravilnosti odskoka in pravilne drže. Pra- 4 
% Ijamo polete po sredstvih množičnega ob- Vilno je namreč to, kar pogojuje najboljši ^ 
^ veščanja. učinek — v našem primeru dolg let in ^
4 Na premieri v Planici bodo nastopili le brezhiben doskok, če pa se mora skakalec Ž
^ tisti iz vrste svetovne elite, ki popolnoma med letom loviti, če mora kriliti z rokami 
4 obvladajo strmino, hitrost in tehniko ska in popravljati držo. je v tem znamenje, da 
4 kanja. Hitrost znaša na odskočni mizi pri je sam storil napako ali pa da ga je oviral 
^ bližno 110 km na uro, strmina na doskoči- sunek vetra.
£ šču pa 42 stopinj. Vse mora biti skakalcu Let s popravljalnimi gibi ni lep in je 
% že vnaprej znano, obvladati morajo tudi praviloma tudi krajši.
% večje hitrosti in hujše strmine, kajti na sve- Naj povemo še misel glede svetovnega ? 
^ tovnem prvenstvu je treba nastopati z zna- rekorda, ki znaša 165 m. Napačno bi bilo, % 
% njem in ne s poizkusi ali tveganjem. če bi čakali samo na nov rekord. Le-ta ^
^ Čim višja je raven znanja, tem manj je namreč ni odvisen samo od prizadevanja ^
£ tveganja. Gre za to, da z boljšim znanjem skakalcev, temveč od mnogih činiteljev — ^ 
4 širimo meje varnosti. Pri naših prvih ska predvsem od trenutne hitrosti skakalnice. S 
'4 kalcih, pri Novšaku, Finžgarju in drugih iremena in ne nazadnje od predpisov, ki ter- 4 
% ie prevladoval pogum — sodobni rod ska- iajo v interesu varnosti skakalcev uravnava- i 
| kalcev pa že ima take pogoje treniranja, nje in včasih tudi krajšanje naleta. D. U. |
\\\\\\\\\\\\\\\\Vk\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\VV\\\\\\\\\\\\\W^
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Poraz doma

OBISKOVALCI PLANICE, POZOR!
LJUBLJANA — Organizacijski odbor I. svetov

nega prvenstva v smučarskih poletih v Planici po
ziva vse obiskovalce Planice 72, naj si priskrbijo 
vstopnice in nalepke za vozila vsaj en dan pred 
odhodom v Planico. Tako bo vsak bolj zanesljivo 
in hitreje prišel do kontrolne- postaje za motorna 
vozila na Jesenicah in do parkirnega prostora v 
Planici. Na voljo je dovolj vstopnic ter parkirnih 
nalepk za osebna vozila in avtobuse. Poleg tega je 
organizacijski komite izdal 22.000 različnih značk. 
Ob prvem SP v poletih je izšla tudi posebna znam
ka. podjetje PTT pa je pripravilo tudi priložnostni 
žig. Razen tega je komite izdal tudi knjižico »Pla
nica 1934—72«, v kateri so zbrani vsi podatki o 
dosedanjih tekmovanjih v poletih in udeležencih 
I. SP, na voljo pa je tudi prva številka Planiškega 
Dela v barvah s podatki in štartno listo po državah 
za vse tri dni.

IVER DNEVA

Ponarejen 
potni list

psi na 
nem

»Pomlajevanje* v športu ni 
nič novega, zadnji pa si ga 
je privoščil še judoist Fora- 
ner iz Velenja. Z mladinsko 
državno reprezentanco je ne
davno odpotoval ra evropsko 
prvenstvo v Leningrad, tam 
pa je nate vodstvo ugotovilo, 
da ima laično ponarejen pot
ni list in ga seveda za tek
movanje ni prijavilo.

Vsiljuje se vprašanje. s 
kakšnimi dokumenti je nasto- 

slovenskem in držav 
Za sedaj je 

suspendiran. kmalu 
pa boala o lem razpravljala 
sekretariat m disciplinska ko
misija JZS. Vprašanje je tu
di kaj je z odgovornostjo nje
govega kluba, kajti skoraj ne
mogoče se nam zdi. da o n je 
govi starosti ne bi bili sez
nanjeni. saj le že dolgo časa 
tekmovalec Verjetno bo svo
jo besedo dodala še disciplin 
ska komisi ia JZJ. saj bi se 
lahko vodstvo reprezentanco 
znašlo v nič kaj zavidljivem 
položaju.

D U.

carinarnice
LJUBI JANA — Prosimo vas. da 

v zvezi L tagavo člana orgamzaetj- 
-.tega komiteja svetovnega prven
stva v smučarskih poletih Mihe 
DERMOTA. tDeio šport. 13. 3. 
1912. str 6» da cariniki na Brni
ku uvoženih značk niso priznal: 
za značke, temveč za umetni na
kit. zaradi, česar je moral o-ga- 
natator plačati vAjo carino, obja
vite v vašem časopisu naslednje 
pousn.Io:

V tar. St. 71.16 Carinske tarife, 
kamor so bile uvrščene sporne ma
čke. se uvrščalo po tekstu 562 
strani. III. knjige »Carinska ta
rifa sa Objašojenjtma« 1 izdajate!• 
Pnvredn: pregled 1967) imitacije 
nakita, ki vsebuje majhne pred
mete za osebni okras, pod pogo
jem. da ne vsebujejo plemenitih 
kovin, razen v obliki prevlek ali 
manjših sestavnih delcev. Kot 
takšni predmet; so v -ekstu nave
deni predme;:, ki so naštet: r od
stavku A. pojasnila k tar. St. 71.12 
Carinske tarife. V tem odstavku 
so med drugim tudi izrecno našte
te medalje in značke (stran 559. 
druga vTsta zgoraj).

Uvoznik je zahteva!, da se uvo
žene značke uvrstijo v tar. St. 
83.14 Carinske tarife, kamor se 
uvrščajo plošče z napisi, znaki, 
naslov: m podobne plošče, števil
ke — črke ,n drugi znaki, iz na
vadnih kovin. Pojasnilo k tej ta
rifni številki istran 655) ne ome
nja mačk. zato je bilo postopa
nje carinika pri carinjenju pravil
no m v skladu z veljavnimi pred
pisi. Upravnik carinarnice

FRANC SABL1C

Četrtfinale pokala UEFA — Željezni- 
čar : Ferencvaros 5:7 (1:2, 1:2, 1:1)A

Usoden začetek
Košarkarji C. zvezde so pokalni fina
le s Simmenthalom izgubili s 70:74

SARAJEVO. 22. marca — Stadi
on Koševo, gledalcev 18.000, v^e- 
me lepo. teren primeren za igro, 
sodnik Sergio Gonella (Italija).

2ELJEZNICAR: Janj uš. Hrvat,
Bečirspahič, Bratič. D. Koljovič. 
Had&abdič. Jelušič. Jankovič, Bu- 
kal. Sprečo. Derakovič.

FERENCVAROS; Geczi, Novak. 
Panscics. Megvesi. Vtepi, Balfnt. 
Flisi. Branikom«.. Albert, Kti. Ra 
kosv.

STRELCI: 1:0 — Sprečo (28), 
1:1 — Kil (29i. 1:2 — Albert (58).

Predvidevanja, da se bo 2eijezni- 
čar na domačem terenu izkazal m 
prepričljivo nadigral nasprotnika 
se v prvih 45 minutah igre niso 
uresničila. Terenska premoč ene
ga m drugega ni bila tako očitna, 
da tr. to lahko izrazila z zadetki. 
Edin: lep zadetek smo videli v 
28. minuti, ko je Spreco lepo po
dano žogo z glavo poslal v mre
žo. Toda že minuto kasneje se je 
Ukazal tudi madžarski nogometaš 
Kil :n prvi polčas se je končal ne
odločeno.

V drugem polčasu je bil boj 
izenačen vse do 58. minute, ko je 
Kii potegnil po dednem krilu, po
slal dolg predložek v kazenski 
prostor kjer ga je izvrstno pre
stregel Albert in žogo z glavo po
slal v zgornji levi kot — 1:2. Ker 
je bil tako skupni rezultat 3:3 
sta ekipi morali igrati podaljšek.

Ker se v podaljšku rezultat ni 
spremen.1. sta moštvi streljal: e 
najsrmetrovke. Pr* teh so gostje 
zadel: vseh pet strelov, pri Želez
ničarju pa je Jankovič zgrešil in 
Ferencvaros je postal polfinalist.

C. zvezda izpadla
TAŠKENT. 22. marca — Povrat 

na četrtfinalna tekma za pokal 
nogometnih pokalnih prvakov med 
moskovskim Dinamom in beograj

sko Crvteno zvezdo se je končala 
z 1:1 (0:0). V polfinale so se uvr
stili nogometaši Dinama, ki so v 
Beogradu zmagali, z 2:1.

PrvJ zadetek je v 65. minuti za 
Beograjčane dosegel Krivokuča. 
Deset minut pozneje je rezultat 
izenačil Jevružihin. Moštvo Crve- 

: ne zvezefe. ie prv^ gostova
Io v SZ. nastopilo pa je v nepo
polni sestavi, sa^ so manjkal} Dža: 
jič. Filipovič, Jankovič in Siišič. 
V moskovskem moštvu n: igral 
Szabo, katerega je ka'znovala med
narodna nogometna zveza s prepo
vedjo igranja na en: tekmi.

Kljub hladnemu vremenu, dan 
popreje je celo snež.o. s: je tek
mo ogledalo približno 60.000 gle
dalcev. Tekmo je vodil francoski 

i sodnik’ Massin.

| Danes
i Ljubljana — Olimpija 1

LJUBLJANA — V okviru pri- 
! prav pred pomembnima nedeljski- 
I ma nastopoma v boju za točke, 

se bosta danes ob 15.30 na štadi 
onu Ljubljane, v prijateljski tek- 

I m: za trening pomerila prvoligaš 
Olimpije, in drugoligaš Ljubljana, 

j Obe ekip: bosta nastopili z naj- 
j boljšimi postavam:.

sl US

ALPINISTIČNE NOVICE

ŠPORTNA NAPOVED

Devet pravilnih
1. Srem — Hajduk 1
2. Galenika — Dinamo (P) 1
3. Bačka — Dinamo iV> 2
4. Radmk — Metalac 2
5. N. Sad — Jedinstvo 0
6 Crvenka — Borovo 2
7. Osijek — Budučnost 1
8. Proleter — Voždovački
9. Mačva — Spartak 0

SOLUN. 22. marca — V finalu 
pokala evropskih prvakov so ko- 
5artor: mtiarr-.-:« *a Siznenthala

premagal: beograjsko Crveno zve
zdo s 74:70 (47:34) m tako že 
drugič zapored osvojili pokal. 
Pred približno 9 000 gledalci sta 
tekmo v solunski dvorani vodila 
Dimou (Grčija) in Kasal (Marii. *

SIMMENTHAL IeUmi 9. Bru 
malti 11. Mašim 12. Bannera 14. 
Ceroni 5. Kennev 23.

C. ZVEZDA Rakočevič 2. La 
zarevič 4. Sarjanovtc 2. Cvetkovič 
4. Kap.č.c 16. Simonovič 18. Vu- 
čmič IG. Slavnič H.

Beograjčani so izgubili zaradi 
slabe igre v prvem polčasu, ko so 
zapravili mnogo priložnost: in ne- 

igrali v napadu. Tako 
13 košev v korist Sl- 

mmenthala kljub dobri igri po 
odmoru niso mogli več nadokna
diti. Italijanski košarkarji so po
vedli s 4:0. v nadaljevanju pa sta 
se zlasti izkazala Kenn**y in ledi
ni. ki sta znala izkoristiti šibke 
točke Beograjčanov.

Kljub temu. da je ekipi Crve- 
ne zvezde po odmoru uspelo zni
žali vodstvo Sunmenthala. pa so 
Beograjčani v odločilnih trenut
kih popustih. Tn minute pred 
koncem, ko so Milančani vodili

z 69:66. so imeli Slavnič. Simo
novič in Cvetkovič priložnost, da 
bi rezultat izenačili, vendar pa to 
nobenemu izmed njih ni uspelo..

Priprave 
mladih tehnikov

MURSKA SOBOTA. — Iz Pira
nu. k er je zaseda! odbor za mo
delarstvo prt brodarski zvezi Slo
venije. se je vrnil tajnik občin
skega odbora LT v Murski So
boti Franjo Topolovec in povedal, 
da so letos pdnovno zaupal: Sobo
čanom organizacijo republiškega 
prvenstva modelarjev z modeli 
motornih Čolnov. Tekmovanje bo 
3. junija letos.

Sicer pa se soboška LT ie pri
pravlja na letošnji dan mladih 
tehnikov, id bo 20. maja v poča
stitev dneva mladost:. Na mno
žičnem tekmovanju se bodo po
merili mladi tehniki iz vsega Po
murja kar v devetih dejavnostih.

Junija bo soboška občinska or
ganizacija LT prvič pripravila ta
ko imenovano odprto tekmovanje 
za mlade in odrasle letalske mo
delarje m vse Slovenije.

B. B.

PO DOMAČIH KRAJIH

CELJE — Na občinskem prven
stvu \ gimnastiki so v telovadni
ci TVD Gaber je nastopile mladui 
ke. v Celju pa mladinci. Telo
vadke so tekmovale v parterju, na 
gredi, bradlji in preskoku, telo
vadci pa v parterju, bradlji, pre
skoku. drogu in na konju z roča
ji. Med mladinkam: je bila po
polna še vrsta Gaberja, pri mla
dincih pa je nastopil le en sam 
tekmovalec.

Rezultati — mladinci: Mihelin
(CeLei 44.2; mladinke: L Keršič 
38,4. 2. Zupanič i obe Gabi 37,1. 
3. Belcer (Celje) 36.5.

D. GLANCNIK

Priznanja 
Partizana 
v Novi Gorici

NOVA GORICA. 22. marca — V 
Novi Gorici je bila popoldne slo
vesnost v okviru 20-lemice Parti
zana Slovenije. Na slovesnosti so 
se zbrali najbolj prizadevni orga
nizatorji te organizacije iz novo
goriške. tolminske in sežanske ob
čine. med gosti pa so bili: pred

sednik Partizana Slovenije Julij 
Novljan, predstavniki družbenopo
litičnega življenja novogoriške ob
čine s predsednikom Rudijem $i- 
macem.

Slovesnost je začel predsednik 
Partizana Slovenije, ki je med 
drugim poudaril veliko delo v te
lesni kulturni organizacij, v tem 
delu naše domovine.

Priznanja za 20-letno delo in več 
so prejeli: Janko Perrot (Sežana), 
Miro Skarabo:. Marija Ušaj, Na
da in Karlo Vončina (N. G.>. za 
10-let no delo in več pa: Dragotin. 
Franc in Ivan Arčon, Boris Kr
pan. Miran in Irena Pahor, Jože 
Smrdelj, Rudi Trojer. Niko Žigon 
(Renče). Jože, Marjan in Pavlica 
Biajak. Natalija Ličen, Marjo Pav
lica (Branik), Simon Čeme, Bo
jan Gregorič, Anton Leban, Zma
go Zoran (Prvačina). Dušan Fur
lan, Just Perat, Viljem Plesničar, 
Iva Skočir, Elza Špacapan, Peter 
2igon (N. Gorica), Stefan Jelen, 
Anton Saksida. David Šinigoj 
(Dornberk), Jožko Krpan. Ivan 
Komel. Slavko Perinčič, Bogdan 
Stergar. Ivo Taljat. Jožko Tomi 
(Tolmin), Marjan Elersič in Jož
ko Orel (Bilje).

A. FRANKO

Kramarjev smuk
Kramarjev smuk. ki ga je AO 

Tržič v nedeljo organiziral na smu
čiščih pod Storžičem, je znova po
kazal-, kako priljubljena so posta
la tovrstna planinsko-šmučarska 
tekmovanja. V lepem vremenu je 
nastopilo kar 180 tekmovalcev — 
.15 alpinistk, 10 placink, 82 alpi
nistov in 73 planin’«#^' ,£

REZULTATI - alpinistke: 1.
Kurnik 1.00.7 (Tržič), 2. Beden 
1.07.4 Jes). 3. Matečič 1.22,8
• TAM); planinke: i. Bogataj 0.57,3 
<Trž>. 2 Viiman 1.05.1 (.Javornik), 
3. Nina Ahačič 1.11,5 (Trž); alpi
nisti: Jamnik 52.• CKr>. 2. Jaklič 
55.7 (Kr). 3. Košir 56.0 (Mojstra
na); planinci: 1. Klemenčič 46,8
• Trž). 2. Markeš 40.8 (Javornik). 
3. Fortin 51,4 (Mežica).

V ekipni konkurenci so imele 
med alpinistkami največ uspeha 
članice AAO (Kavar, Rojnik, Le
skovec). pri alpinistkah pa AO 
Kranj (Jamnik, Jaklič. Dolinar). 
Zanimivo je tudi, da se je med 
ekipami uvrstilo kar 17 moških al
pinističnih ekip, med njimi največ 
iz Tržiča in Kamnika.

Zbor načelnikov
Komisija za alpinizem PZS je v 

torek sklenila, da bo letošnji spo
mladanski sestanek načelnikov al
pinističnih odsekov 7. aprila. Se
stanek se bo pričel ob 16. uri 
v domu slovenskih planincev »Zla
torog«.

Najvišji vrhovi 
Brazilije

Zanimivo je. da so najvišja dva 
vrhova Brazilije odkrili šele pred 
kratkim in kakor poroča Peter 
Slavec, ki že dalj časa živi v Sao 
Paolu, jih v šolah še ne omenja
jo. Najvišji vrh je Pico da Neblina 
(Vrh megle) visok 3014 m. Na 
njem so bili doslej le enkrat in 
še to vojak: s helikopterjem. Leži 
namreč daleč proč od komunika
cij. ob meji k Kolumbijo. Drugi 
naj višji vrh je Pico 31 marco 
(2992 m), tretji pa Pico da Ban
de: ra (Vrh zastave, 2890 m).

Konec alpinistične 
zime -

Letošnja zima je bila do naših 
alpinistov izredno mačehovska. Le 
na začetku m na koncu je dovoli
la nekaj vzponov, vmes pa je bilo 
zelo težko najti primerne razmere 
vsaj za pristope.

Poljski alpinisti. (Gaboyev, Giev- 
ski, Patikovsk: in Wika) so bivali 
pod steno Špika od 23. februarja 
do 20. marca. Z naj večjimi napori 
so si postavili bazo na Orlovi gla
vi in steno do nje opremili s pe
timi fiksnimi vrvmi in šele 14. 
marca so lahko naskočili raz (Ciz
ljevo smer). Plezali so izmenjaje 
podnevi in ponoči in kljub temu 
so šele 17. marca dosegli rrh Špi
ka. Komaj 20 metrov pod robom 
stene pa bi jih kmalu odnesle ve
lika kloža, ki je enega od plezalcev 
odtrgala od skale.

Lepo vreme sta prva izkoristila 
Janez Kosec in Bojan Pollak. V 
torek zvečer sta prišla pod steno

Vežice in v sTedo in četrtek ple
zala Akademsko smer. Ker je ste
na v tem delu ves čas v senci, sta 
Imela veliko težav z iedom in še 
štiri metre pod robom sta mislila, 
da se bosta morala obrniti. Ple
zala sta skupno 2Ql ur.

Povsmi' na drugem koncu naših 
gora je uspelo lepo grebensko pre
čenje. Jeromen. Kunstelj, Novak. 
Rtipan Si šlamberger so pričeli 
pri Zlatorogu in se prek pl. Ve
verice povzpeli na Vratiča, od ko
der so v enem dnevu prečili 
Trentski Pelc. Ribežne in Srebr
njak. Zvečer pa so sc morali spu
stit; na pl. Zaootok, da so se za 
silo posušili :n v nedeljo zaklju
čili s prečenjem Sravnik—Bavški 
Grintavec. .

Nande Kem m Tomaž Stajer sta 
15. in 16. marca prečila Košuto, 
Stane Bergant in Marjan Ručigaj 
pa sta v* četrtek opravila prvo oo- 
novitev in obenem prvi zimski 
vzpon po »Sodrast: smeri« v SZ 
steni Kalškega grebena.

V soboto sta bila usoešna tudi 
Zvone Andrejčič in Jože Rožič, 
ki sta preplezala smer Juvan— 
Steblaj v Kotov* Špici. V nede
ljo sta Siavko Sikonja in Stane 
Klemenc preplezala »Domžalsko 
grapo« (680 m, povprečna nakloni 
na 45«) France Malešič in Dra
go Dimc pa »Kamniško grapo« 
(700 m. 4.5—50)o. Obe grapi sta v 
vzhodni sten: Brane, med Bosovo 
grapo in osrednjo smerjo. Ocene 
so seveda odvisne od snežnih pri
lik.

Na koncu velja omeniti še po
skuse. ki pa so jih morali še po- 
zaključiti, ker so bile razmere v 
severnih stenah izredno težke. Po
skusili so v »Zajedi« Travnika 
(dva bivaka). »Zajedi spominov« 
in »Direttissimi« v Stenarju in 
morda še kje.

i SAH_______________________

Prva zmaga 
Maribora

UMAG. 22. marca — V 3. kolu 
II. zvezne šahovske lige je Mari
bor dosegel prvo zmago; s 6:4 je 
premagal Beograd. Cele točke so 
osvojili Parma. Grosek, Podkraj
šek in Zupančič, remizirali so Mu
sil, Krivec. Svarcerjeva in Pliber- 
škova, izgubila pa sta Puc in Ne
rat. Drugi rezultati: Radnički : Že
lezničar 7,5:2,5. 2elezničar : N. 
Sad 4,5:5:5, Mladost : Zora 6:4.

Vrstni red: Mladost 21, Radnič- 
k: 19,5, Maribor in N. Sad 14,5, 
Beograd in Zora 14, 2e!ezničar 
(Niš) 13,5, 2eljezničar (Zenica) 
9- B. PARMA

Pol točke prednosti 
Lazarevičeve

BEOGRAD, 22. marca — V nada
ljevanju prekinjenih partij na med
narodnem turnirju šahistk je La- 
zarevičeva remizirala z Ivanko in 
ima tako kolo pred koncem pol to
čke prednosti pred Katarino Jova
novič in Romunko Nicolau.

Vrstni red: Lazarevič 8,5, K. Jo
vanovič in Nicolau 8, Verooi 7, I- 
vanka in G. Jovanovič 6,5 itd.

la uvod z ZDA
Jutri začetek svetovnega prvenstva v hokeju na ledu v 
Bukarešti - Zmeren optimizem v jugoslovanskem taboru

LJUBLJANA — Dvajset potnikov, dvajset najboljših 
hokejistov Jugoslavije je davi z brniškega letališča 
odpotovalo v Beograd, odkoder je po kratkem postan
ku nadaljevalo pot v Bukarešto, kjer se jutri začenja 
svetovno prvenstvo skupine B. Odpotovali so Gale, 
Knez (vratarja), B Jan, S. Košir, Savič, Jug, I. Jan, 
Ravnik (branilci), G. Hiti, R. Hiti, Smolej, Tišler, 
žbontar, Poljanšek, Felc, M. Jan, Puterle, D. Beravs, 
Seme, Renaud (napadalci). V vodstvu so trener M. 
Kluc, zvezni kapetan T. Franzot, Dj. Pejanovič, St. 
Aljančič, član direktorata LIGH, M. Jeralova ter zdrav
nik dr. V. Brinovec.

Enajstdnevne skupne priprave v 
Ljubljani so po splošnem mnenju 
prispevale k boljši uigranosti eki
pe, krepitvi fizičnih zmogljivosti 
in večji hitrosti To sta pokazali 
tudi obe zadnji preskušnji z Ja
ponsko, vendar samo na trenutke, 
kar je deloma, razumljivo. Prija
teljske tekme navadno ne more 
jo v celoti mobilizirati igralcev, 
zlasti še, ker je imel vsak repre
zentant tedaj pred očmi morebit
ne poškodbe.

Obžalovati gre, da v izbrani vr
sti ni napadalca S. Beravsa, ki 
je še na nedavnih tekmah za ju
goslovanski pokal potrdil zelo do
bro formo, pri čemer ga poško
dovano koleno skoraj ni oviralo 
Strokovno vodstvo ie zanj brž na-^ 
šlo zelo dobro rešitev v G. Hiti
ju, ki se je skupaj z bratom Ru
dijem in Smolejem odlično znašel 
v I. napadu. Kaže. da bo ta troj
ka, skupaj z vratarjem Galetom. 
najmočnejše orožje naših. Trener 
Kluc je pred odhodom izjavil:

»Predvsem se pozna, da je ho
kejske sezone pravzaprav že ko
nec in zato se vsi prizadevamo, 
da bi fantje vzdržali napore, kaj
ti nekateri malce popuščajo v hi
trosti Toda upam, da bo ob
čutek odgovornosti na tekmah 
vnovič mobiliziral vse njihove mo
či in sposobnosti, kajti telesna 
pripravljenost ter uigranost sta so 
lidni. da ne omenjam posebno 
vzorne borbenosti. Na SP bo kon
kurenca zelo huda in če bodo 
ieralci disciplinirano opravljali na
loge. se lahko nadejamo 4. ali 5. 
mesta.«

Zvezni kapetan T. Franzot v 
glavnem deli mnenje s trenerjem

in je dejal: »Težko je reči vna
prej kaj določenega, toda kvali
teta naše ekipe je vendarle tak 
šna, da nam mora biti mesto v 
skupini B zagotovljeno tudi vna
prej kaj določnega, toda kvaii- 
zdaj bolj dinamična kot na OI 

v Sapporu pa tudi bolj kolektiv-

Spored tekem 
naših
v Bukarešti
24 3. — ZDA (ob 8. uri)
25. 3. — Romunija (18.30)
26. 3. — prost dan
27. “3. — NDR (8)
28 .3. — Francija (18.30)
29. 3. — prost dan
30. 3. Poljska (16)
31. 3. — prost dan
1. 4. — Norveška (8»
2. 4. — Japonska (11).

(Začetek tekem, ki ga ob
javljamo, je po jugoslovan
skem času.)

na. Vsi fantje so zdravi in spo
sobni, zato je optimizem docela 
upravičen.«

Dosedanje skupne 
uvrstitve SFRJ

Naša reprezentanca se je na 
vseh dosedanjih prvenstvih še naj
bolje uvrstila v Franciji in Ljub
ljani, kjer je zasedla deveto me
sto. V podrobnem pa je bilo ta

kole: 1939. (Švica) — 13., 1951.
(Francija) — 13., 1955. (ZRN) —
13., 1961. (Švica) — 17 (skupina 
C), 1963. (Švedska) — 13., 1964. 
(OI Innsbruck) — 14., 1965. (Fin
ska) — 15., 1966. (Jugoslavija) —
11., 1967. (Avstrija) — 12., 1968. 
(OI Grenoble) — 9., 1969. (Ljub
ljana) — 9., 1970. (Romunija) —
10., 1971. (Švica) — 11., 1972. (OI 
Sapporo) — 11.

Turnirja na olimpijskih igrah v 
Innsbrucku in* Grenoblu sta hkra
ti veljala za SP. medtem ko je 
v letošnjem olimpijskem letu sve
tovno prvenstvo iočeno.

ST. LIPAR

Razgibana 
dejavnost 
v ravenski 
občini

ČRNA — Na sestanku predsed
nikov športnih društev ravenske 
občine so kritično ocenili delo 
ravenske ObZTK. ki je ena naj- 
-delavnejših v Sloveniji. Dejavnosr 
občinske zveze, ki deluje tudi 
prek strokovnih odborov in od
borov- »za posamezne panoge? 
zelo raznovrstna in uspešna.

Z novimi oblikami dela r je 
ObZTK zelo popestrila delo* v 
klubih, tako kar zadeva množič
nost kot tudi tekmovalnost. Iz
med posameznih panog je na naj
boljši poti smučanje, ki je po
stalo zares množično, hkrati, pa 
je dalo tudi največ vrhunskih” re
zultatov. Tudi odbojka je zelo 
priljubljen šport, vendar so me
nili, da bi bilo treba zgraditi 
več igrišč Tudi nogomet ima 
mnogo pristašev, nogometni klubi 
so se okrepili, razveseljivo pa je 
zlasti to, da delajo z mladino. 
Z ustanovitvijo Koroškega atlet
skega kluba pa se je začela uve
ljavljati tudi atletika. Tudi šolska 
športna društva so dokaj delavna 
in so temelj za razvoj vseh šport
nih panog v dolini.

Čeprav dosedanje delo ObZTK 
Ravne lahko ocenimo kot. pozi
tivno. pa ne mislijo ostati na 
tem, kar so dosegli. Nasprotno — 
polni so načrtov tudi za prihod
nje. M. PEČOVNIK

SKL 22. aprila
Slovenski košarkarji sprejeli propozicije in koledar tek
movanj za leto 1972 in razmišljajo že o dvoranah

LJUBLJANA — Slovenskim košarkarjem preostane le 
še, da zadnji mesec izkoristijo za skrbne priprave, 
kajti z organizacijskega stališča, se tekmovapje v re
publiških ligah lahko začne tudi takoj. Zastopniki pr 
vih moških in ženske republiške lige ter II. SKL — 
center so se na sobotnem sestanku v Ljubljani po 
drobno dogovorili o tekmovanjih v novi sezoni.

Za začetek so zastopniki klubov 
z nekaj dopolnili soglasno sprejeli 
propozicije za tekmovanje v slo
venskih košarkarskih ligah v sezo
ni 1972. Ob tem naj omenimo, 
da je odslej minimalna jakost e- 
lektrične razsvetljave 200 in ne več 
240 luksov. Poleg tega pa mora 
tekmovalna komisija klube obve
ščati, kateri igralci zaradi treh 
tehničnih napak ne smejo igrati, 
da ne bi spet prihajalo do nespo
razumov.

Tekmovanje v I. A m B moški 
ligi, ženski SKL in II. SKL — cen
ter se bo začelo 22. aprila, zače
tek jesenskega dela pa so pre
maknili z 19. na 26. avgust. Vzhod
no in zahodno ligo vodita komi
siji za košarko v Mariboru in

Novi Gorici ki bosta tekmovanje 
na svojem področju uredili sa
mostojno. Iz ženske SKL je iz
stopila Litija, vendar ostane si
stem tekmovanja in koledar v tej 
konkurenci nespremenjen. V vsa
kem kolu bo ena ekipa prosta.

Izžrebali so številke klubov za 
razpored prvenstva. Pri tem pa 
še redno ni znano, kdo bo 12 
član I SKL A. Radenska in Le
sonit bosta 8. aprila odigrala 
kvalifikacijsko tekmo, kajti ta
krat bo tudi položaj v II. ZKL — 
zahod že jasen. Ce bi namreč iz 
II- zvezne lige izpadel kakšen slo
venski klub, potem ta kvalifikacij
ska tekma ne bo potrebna, tem
več bodo povečali I. SKL B za 11 
članov, tako da bosta igrala v njej

Radenska m Lesonit. Pred žreba
njem so Maribor 66, Mariboru, I- 
liriji, Jesenicam in Kroju odob
ri ji vezati številke njihovih mo
ških in ženskih ekip, kajti stroški 
tekmovanja so tako za te klube 
bistveno manjši.

Sicer pa je žreb razvrstil ekipe 
takole: 1 SKL A — 1 Triglav, Ili
rija, 3. Trnovo, 4. Vrhnika. 5. 
Novo mesto, 6. Maribor 66, 7. 
Branik, 8. Jesenice 9. Maribor, 10. 
Celje, 11 Radenska ali Lesonit, 12. 
Kroj; I SKL B: Nanos, 2. Savsko 
naselje, 3. Radenska ali Lesonit, 
4. Prule, 5. Ljubljana, 6. Sloven
ska Bistrica, 7. Zarja, 8 Litija, 
9. Fructal, 10, Ježica; SKL — žen
ske- 1 Slovan 2. Ilirija, 3. Loga
tec, 4. Konus, 5. — Litija je iz
stopila), 6. Maribor 66, 7. Olimpi
ja. 8. Jesenice, 9. Maribor, 10. 
Ježica 11. M. Sobota, 12. Kroj; II. 
SKL — center: 1 Medvode, 2. Sta
dion, 3 Kočevje, 4. Črnuče, 5. 
Kamnik. 6. Zagorje 7 Šentvid, 8. 
Moste 9. Tabor, 10. Metlika. Iz
ven konkurence bo v tej ligi la
hko nastopala druga ekipa Dom
žal.

U. SOSTARIO
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OSEM MRTVIH V PROMETNI NESREČI — Grozljiv je bil prizor na avtomobilski cesti med 
zahodnonemSkima vasema Marki in Burghausen blizu MUnchna, ko sta trčila osebna avtomobila, 
medtem ko se je tretji izognil, vendar je zatem treščil v drevo ob cesti. Osem žrtev je terjala 
ta prometna nesreča. Avtomobilske razbitine na cesti pa so bile podobne surrealistični 
skulpturi. Telefoto: UPI

' £

'Ijjf

i1;'

rt
• ; b

ri

AVSTRIJSKO—FRANCOSKI DIALOG V PARIZU — Po daljši turneji avstrijskega kanclerja 
dr. Bruna Kreiskega, ki je obiskal nekaj evropskih prestolnic in se pogovarjal o avstrijski 
pogodbi z Evropsko gospodarsko skupnostjo, je obiskal Pariz avstrijski predsednik Franz Jonas. 
V Elizejski palači se je srečal s francoskim predsednikom Georgesom Pompidoujem.

Telefoto: UPI

VESELI PLANŠARJI — PO PLANIŠKO — Medtem 
ko so včeraj na velikanki pospešeno delali, da bi 
skakalnico pripravili na SP, se je ansambel Veseli 
planšarji pred kamerami televizije predstavil — po 
planiško. Foto: šelhaus

ZIS je zmanjšal globalno devizno in eksploatacijsko kvoto za 15 odstotkov 
— Dr. Vinko Ribnikar je postal podsekretar za delo in socialno politiko

Spet 
srečanje 
v Bonnu

Iz včerajšnje 
zadnje izdaje

BEOGRAD, 22. marca (Tanjug). Zvezni izvršni svet je 
na današnji seji pod predsedstvom dr. Antona Vratuša 
obravnaval priprave naše države na tretjo konferenco 
OZN o trgovini in razvoju (UNCTAD) in predloge 
stališč za delo naše delegacije na tej konferenci. V 
zvezi s tem je sekretariat ZIS za informacije sporočil:

•Glede «na to, da morajo 
države v razvoju biti dejaven 
in enakopraven člen pri is
kanju novih pravičnejših re
šitev na področju celotnih 
svetovnih gospodarskih raz
merij, zvezni izvršni svet so
di, da se delo jugoslovanske 
delegacije na tretji konfe-

To pomeni, da kakih 2 mi
lijona 750 tisoč več ljudi le
tos ne bo plačalo davka na 
dohodek, medtem ko bo ve
čina davčnih zavezancev pla
čevala en funt davka manj 
na teden. Družinske pokojni
ne se bodo zvišale za 1 funt 
20 penijev na teden, navadne 
pokojnine pa za 75 penijev. 
(Glasilo KP Velike Britanije 
»Momtng star« meni, da no
vi proračun daje drobtine 
revežem in kaviar bogatim. 
Tudi sindikati poudarjajo, da 
Je tako neznatno zvišanje po
kojnin »klofuta upokojen
cem«.)

Novi proračun predvideva 
tudi znižanje prometnega 
davka in zvišanje raznih so
cialnih dajatev. Njegov glav
ni namen je poživiti povpra
ševanje in v raznih oljašavah 
povečati gospodarsko nfet od 
2,4 odstotka na 5 odstotkov.

Proračunski dan v Britaniji 
Je povezan s posebnim cere
monialom, ki se začne ta-

renci OZN o trgovini in 
razvoju mora opreti na skle
pe konference neuvrščenih 
držav v Lusaki in da bo to 
v bistvu uresničitev politi
ke neuvrščanja na področju 
mednarodnih gospodarskih 
razmerij. Zato ZIS meni, 
naj bodo v središču dejav-

krat, ko se finančni minister 
pojavi na pragu svoje uradne 
rezidence in pred množico 
fotoreporterjev m snemalcev 
razkazuje dobro mano staro, 
opraskano in častitljivo skri
njico. v kateri je spravljeno 
ministrovo proračunsko po
ročilo. Spodnja zbornica je 
ob proračunskih dneh nabi
to polna in vsi pazljivo po
slušajo govor, ki ponavadi 
traja kaki dve uri. TO je ču
dež. Se večji čudež pa se 
Je zgodil včeraj, ko Je celo 
laburistična opozicija z dolo
čenimi pomisleki pohvalila 
proračun. Politično Je težko 
kritizirali ministra, ki se je 
odpovedal dobri milijardi 
funtov.

Toda med veselimi glasovi 
Je slišati neverne Tomaže, ki 
sicer pozdravljajo proračun, 
a vendar ne pričakujejo ne 
čudežev ne ^odstotne gospo
darske rasti na leto. Levica 
meni. da je minister prema
lo dal revežem in preveč ra-

nosti naše delegacije na tret
jem UNCTADU mednarodna 
denarna vprašanja, podpora 
razvoju najmanj razvitih dr
žav, povečanje izvoza držav 
v razvoju, mednarodno fi
nanciranje in naraščanje 
medsebojnega sodelovanja 
držav v razvoju.

ZIS je pri uresničevanju 
sprejete gospodarske politi
ke za letošnje leto spre
menil in dopolnil tri sklepe, 
s katerimi se globalna de
vizna kvota in ekploatacij- 
ska kvota zmanjšata za 
15 št. Mišljena je globalna 
devizna vsota, namenjena za 
plačevanje uvoženih surovin 
in drugega reprodukcijskega 
materiala, nadalje vsota, ki 
je bila določena na podlagi 
vezanja uvoza na izvoz, 
kakor tudi tako imenovana 
eksploatacijska vsota s ka
tero razpolagajo delovne or
ganizacije. ki se ukvarjajo s 
storitvami v mednarodnem 
blagovnem in potniškem 
prometu. Zaradi Pteh spre
memb se bo povpraševanje 
zmanjšalo in ne bo več pre
segalo realnih okvirov. To 
bo ugodno učinkovalo na 
plačilno bilanco.

ZIS je obravnaval več 
vprašanj s področja sodelo
vanja naše države s tujino 
in kadrovske politike.

Za podsekretarja v zvez-

Na to vprašanje za zdaj še 
ni mogoče dati odgovora, ven
dar očitno na eni in na

znim družbam, medtem ko 
se previdni konservativci 
sprašujejo, ati ne bo takšna 
velikondušnost ponovno po
vzročila inflacije in deficite 
v plačilni bilanci.

Javnost tudi ni pozabila, 
da je vlada od julija 1970 že 
štirikrat vbrizgala gospodar
stvu novih moči v obliki 
davčnih olajšav in finančnih 
spodbud, a brez vidnega us
peha. Brezposelnost je nara
ščala in danes je še vedno 
nad milijon brezposelnih v 
Britaniji. Zdaj konservativ
na vlada z novim pt-oraču 
nom že petič poskuša poži
viti gospodarstvo in spodbu
jati podjetja k večjim inve
sticijam. Minister Barber je 
govoril zelo samozavestno, da 
bo ta doza olajšav res pozdra
vila bolnika. Vsekakor je ču
til. da sama v sebi morda 
ne bo zadostovala. Potrebno 
bo Se nekaj, česar minister 
ne more dati. In to Je — 
zaupanje. BOŽIDAR PAHOR

nem sekretariatu za delo in 
socialno politiko je bil ime
novan dr. Vinko Ravnikar.«

Pozdrav
sovjetskim
sindikatom

MOSKVA, 22. marca (Tan
jug) — V nadaljevanju kon
gresa sovjetskih sindikatov 
je delegate pozdravil voditelj 
jugoslovanske sindikalne de
legacije Nikola Segota. Pou
daril je, da delavski razred in 
sindikati Jugoslavije z zani
manjem spremljajo napredek 
in povečanje blaginje sovjet
skih delavcev. Dejal je tudi, 
da zveza sindikatov Jugoslavi
je razvija vsestransko sodelo
vanje z vsemi sindikalnimi 
organizacijami v Evropi in to 
o konkretnih vprašanjih, ki 
zanimajo delavce v tem de
lu sveta.

23. aprila 
referendum

PARIZ, 22. marca (Tanjug) 
— Triindvajsetega aprila bo 
v Franciji tako imenovani 
evropski referendum, ko bo
do glasovali o politiki pred
sednika republike o gospo
darskem in političnenj sode
lovanju v okviru EGS.

drugi strani mislijo, da kriza 
ni tako huda, da bi se mo
rala zaradi nje sestati pred
sednik Pompidou in kancler 
Brandt. 2e sinoči in danes 
dopoldne so se namreč v 
Bruslju in Parizu razširile go
vorice, da se bosta Pompidou 
in Brandt na vrat na nos se
stala, da bi razrešila kmetij
ski spor, ki se je zakuhal 
včeraj na zasedanju kmetij
skih ministrov v Bruslju. To
da minister Cointat je ob 
koncu vladne seje te govorice 
odpravil s kratkim »ne«, češ 
to ni potrebno.

Spor med Parizom in Bon
nom se je razvnel včeraj, ko 
je zahodnonemški kmetijski 
minister Ertl zapustil sejo v 
Bruslju in odletel v Miinchen 
na posvet s kanclerjem 
Brandtom. Ertl namreč ni ho
tel privoliti v zahtevo fran
coskega kolega, naj bi se mi
nistri sporazumeli, kdaj bodo 
države EGS odpravile tako 
imenovane kompenzacijske 
takse za kmetijske pridelke. 
Gre za dodatne carinske da
jatve, ki jih pobirajo na me
jah držav članic EGS v med
sebojni kmetijski trgovini za
radi razlik med nacionalnimi 
valutami, ki so nastale po 
nedavnih monetarnih premi
kih. ZR Nemčija, ki je naj
močneje revalvirala marko, 
ima seveda najvišje takse.

Francozi trdijo, da so te 
takse deformacija kmetijske
ga skupnega trga in da je 
torej treba določiti datum za 
normalizacijo kmetijske trgo
vine. Seveda ni nobena skriv
nost, da Francozi s tem »na
vijajo« tudi za svoje kmete, 
saj bi francoski kmetijski iz
voz v Nemčijo postal z od
pravo dodatnih carin cenejši. 
Prav tako pa je jasno, da 
zahodnonemški minister Ertl, 
ki so se mu sicer pridružili

Pogajanja med ZRN in 
NDR o prometu med 

državama se nadaljujejo
BONN, 22. marca — Po 

daljšem premoru so se danes 
nadaljevala pogajanja med 
državnima sekretarjema ZRN 
in-NDR Bahrom in Kohlom o 
sklenitvi sporazuma o pro
metu med državama. Trajala 
bodo dva dni. Zvedelo se je, 
da si vzhodnonemška stran 
prizadeva, da bi čimprej ali 

j vsaj do junija dosegli so
glasje z Bonnom.

Zahodnonemški tisk pa 
vneto analizira nedavni govor 
Leonida Brežnjeva na kon
gresu sovjetskih sindikatov, 
na katerem je kot gost prvič 
tudi delegacija zahodnonem- 
ških sindikatov. Tisk ugotav
lja, da je bil sovjetski politik 
zmeren in konstruktiven. Kot 
njegovo poglavitno koncesijo 
omenjajo posredno priznanje 
EGS, kar odpira tudi nove 
perspektive za evropsko kon
ferenco o varnosti. Navzoč
nost predstavnika zahodno- 
berlin&kih sindikatov v za
hodnonemški delegaciji pa 
ocenjujejo kot dokaz, da od
slej tudi Moskva priznava 
zahodni Berlin »kot neke 
vrste« sestavni del Zahodne 
Nemčije. S. F.

tudi vsi ostali kolegi, brani 
zahodnonemške kmete.

Po današnji izjavi franco
skega ministra bi lahko skle
pali, da' se bodo pogajanja 
danes popoldne premaknila 
z mrtve točke. Vendar so na
povedi tvegane, saj je Cointat 
govoril le o cenah pridelkov, 
niti z besedo pa ni omenil 
kompenzacijskih taks. Seve
da pa je mogoče, da so spor 
razrešili danes dopoldne z 
diskretnim telefonskim pogo
vorom med Pompidoujevimi 
in Brandtovimi sodelavci.

A. NOVAK

Študentje so sprejeli reso
lucijo, ki zahteva, da arab
ske države blokirajo Jordani
jo, ustavijo vsako finančno 
pomoč hašemitski kraljevini, 
prekinejo diplomatske stike z 
njo, izključilo Jordanijo iz 
arabske lige in mobilizirajo 
vse svoje sile za pomoč pale
stinskemu osvobodilnemu gi
banju

Iz Pekinga poročajo, da se 
Kitajska vse bolj zanima za 
Bližnji vzhod. V središču po
zornosti pa je trenutno pred
log jordanskega kralja. To 
zanimanje se ujema s priho-

spet
doma

Končana je 42-dnevna 
turneja po Avstraliji — 

Vrsta koncertov
LJUBLJANA, 21. marca — 

Danes je po 22-urnem poletu 
prispel z Jatovim letalom 
»Boeing 707« v Beograd z 42- 
dnevne turneje po Avstraliji 
Slakov osemčlanski ansambel. 
Z njim je prispelo tudi za
stopstvo Slovenske izseljenske 
matice z njenim predsedni
kom Dragom Seligerjem.

Slaki so priredili v Avstra
liji 14 večjih in manjših na
stopov. Igrali in peli so v 
Sydneyu, Canberri, Melbour- 
neju, Adelaidi, Brisbaneu, Ko- 
bartu na Tasmaniji in neka
terih drugih krajih. Danes 
zvečer so Slaki prispeli na 
Brnik. D. K.

Obtoženi
gospodarskega
kriminala

ZAGREB. 21. marca. (Tan
jug) — Predstavnik zagrebške 
službe javne varnosti je da
nes sporočil, da so v zvezi 
z afero, v katero je bil vme
šan tudi bivši jugoslovanski 
nogometaš reprezentant To
mislav Crnkovič, včeraj in 
danes v Zagrebu in Beogra
du aretirali štiri osebe: Kr
sta Lovrinoviča-Jurasa, usluž
benca brez zaposlitve. Dragi
co Martek, bivšo uslužbenko 
podjetja »Trgohrvatska«, Jo
sipa Jandrijeviča, uslužbenca 
»Trgohrvatska« m Stojana 
Mačkico, vršilca dolžnosti ge
neralnega direktorja »Trgohr- 
vatske« Vsi so obtoženi za 
gospodarski kriminal.

Niso se sporazu
meli o plovbi

PEKING, 21. marca (Hsin- 
hua) — Sedemnajsta redni se
stanek kitajsko-sovjetske me
šane komisije za plovbo na 
mejnih rekah je bil v Sovjet' 
sk,i zvezi od 6. decembra 1971 
do 21. marca 1972. Obe stra
ni se strinjata, da bo 18. red
ni sestanek na Kitajskem, da
tum pa bodo določili pozne
je. Obe strani stš o tem za
pisali zapisnik.

Na tem sestanku niso do
segli nobenega sporazuma o 
vprašnajdh, o katerio so raz
pravljali.

dom egiptovske delegacije v 
Peking. Pred nekaj dnevi je 
zunanji minister Ci Peng Fei 
sprejel arabske veleposlanike 
in povedal, da Kitajska pod
pira nasprotnike tega načrta.

Kairski »Al Ahram« trdi da
nes, da bo Sovjetska zveza 
obvestila vodstvo palestinske
ga gibanja o njenem stališču 
do jordanskega predloga.

Iz Kuvajta pa poročajo, da 
je tamkajšnja vlada uradno 
zavrnila predlog jordanskega 
kralja Huseina o ustanovitvi 
združenega arabskega kralje
stva.

Pelo ERP
Ugrabljenemu predsedniku argentin
skega Fiata bo sodilo .ljudsko sodišče’

BUENOS AIRES, 22. marca (AP). Osemmilijonskl 
Buenos Aires je danes priča lova, kakršnega v tem 
mestu ne pomnijo: policija in vojska od »tiše do hiše 
iščeta ugrabitelje Obersana Sallustra, 56-letnega pred
sednika argentinskega Fiata.

Ugrabitelji so sporočili, da 
je Sallustro v »ljudskem za
poru« in da mu bo sodilo 
»ljudsko sodišče«, odkupnine 
pa verjetno zanj ne bodo 
zahtevali.

Fiatova podružnica v Bue
nos Airesu je ena od treh 
najbogatejših fim v Argenti
ni. Sallustra so aretirali pri
padniki tako imenovane ljud
ske revolucionarne vojske 
(ERP). ekstremistične orga
nizacije. ki jo argentinske 
oblasti označujejo za »trocki
stično«.

Sallustra so napadli štirje 
moški in ena ženska že včeraj 
zjutraj, ko se je iz svoje hiše 
v predmestju Martinez peljal 
v službo. Med napadom je bil 
njegov šofer hudo ranjen.

Organizacija ERP je šele 
pozno ponoči sporočila, da je 
bila ugrabitev delo njenih 
članov. Sallustra nameravajo 
soditi zaradi cele vrste kazni
vih dejanj: vmešavanja v no

tranjo politiko, izkoriščanja 
delavcev v Fiatovi tovarni v 
Cordobi in grabeča na račun 
države.

Avtomobilske ceste. M dr
žijo iz Buenos Airesa, so za
prli praktično nekaj trenut
kov po Sallustrovl ugrabitvi. 
Zato ni verjetno, da bi bili 
Sallustra odpeljali is mesta. 
Njegova družina se je na 
ugrabitelje obrnila s prošnjo, 
naj ga izpustijo zaradi zdrav
stvenih razlogov. Sallustra 
ima baje srčno hibo in mu je 
potrebna stalna zdravniška 
pomoč.

Organizacija ERP se že dalj 
časa ukvarja z ugrabitvami. 
Maja 1971 je ugrabila častne
ga britanskega konzula v Ro- 
sariu Stanleya Sylvestra. ven
dar je Sylvestra pozneje iz
pustila, ker je mesarsko po
djetje, ki ga vodi. razdelilo 
med reveže v Buenos Airesu 
za 50 milijonov dinarjev živil 
in oblek.

[ m vbrizg moči
Britanska vlada skuša z novim proračunom poživiti go
spodarstvo in spodbujati podjetja k večjim investicijam

OD NAŠEGA LONDONSKEGA DOPISNIKA
LONDON, 22. marca. Britanska javnost je na splošno toplo pozdravila najnovejši 
proračun, ki ga je včeraj popoldne prebral v spodnji zbornici parlamenta finančni 
minister Anthony Barber Razlog je očiten: najnovejši britanski državni proračun 
napoveduje zmanjšanje davkov in vseh mogočih drugih dajatev za milijardo 
200 milijonov funtov. Nekateri računajo celo z dvema milijardama funtov.

Na zasedanju kmetijskih ministrov EGS v Bruslju neso
glasja glede odprave dodatnih taks za kmetijske pridelke

OD NAŠEGA PARIŠKEGA DOPISNIKA
PARIZ, 22. marca. »Vračam se v Bruselj in upam, da bomo lahko že nocoj dosegli 
sporazum o cenah kmetijskih pridelkov,« je izjavil francoski kmetijski minister 
Michel Cointat ob koncu vladne seje v Elizejski palači. Ali to pomeni, da bo 
Francija popustila v kmetijskem sporu z Bonnom?

Nova nalepnica
Tako ocenjujejo v Pekingu Huseinov 
načrt o t. im. združenem kraljestvu

KAIRO, 22. marca (AFP, Mena, Tanjug). Arabski štu
dentje, v glavnem Jordanci in Palestinci, so na zboro
vanju v Aleksandriji obsodili predlog jordanskega 

kralja Huseina o tako imenovanem združenem kra
ljestvu, ki bi zajelo ozemlje na obeh bregovih Jordana.

Telegrami
TITOVA ČESTITKA — BEOGRAD. Pred

sednik republike Josip Broz Tito je poslal 
predsedniku islamske republike Pakistan 
Zulfikarju Aliju Butu brzojavko s čestit
kami ob obletnici razglasitve islamske re
publike Pakistan.

ROMUNI ODPOTOVALI — BEOGRAD. 
Delegacija komisije za zunanjo politiko 
romunske velike ljudske skupščine, ki jo 
je vodil predsednik komisije Mihail Dalea, 
je odpotovala v Bukarešto po šestdnevnem 
obisku v Jugoslaviji. Obiskala je nekatera 
mesta v Srbiji in Sloveniji ter se sezna
nila z nekaterimi vprašanji našega notra
njega razvoja in procesom demokratizacije 
v zunanji politiki ter vlogo republik pri 
njenem oblikovanju.

POSVETOVANJA — BEOGRAD. Državni 
sekretar v zunanjem ministrstvu ZRN dr. 
Paul Frank je prišel v Beograd na redna 
posvetovanja, ki so vsako leto med funkcio
narji ZSZZ in zahodnonemškega zunanjega 
ministrstva.

PALESTINSKA DELEGACIJA — BEO
GRAD. Te dni bo na povabilo zvezne kon
ference SZDU dopotovala v Jugoslavijo de
legacija palestinske osvobodilne organiza
cije, ki jo bo vodil Jaser Arafat.

DELEGACIJA TURSKIH SINDIKATOV
— NOVI SAD. Včeraj se je mudila v Voj
vodini delegacija turških sindikatov. Pogo
varjala se je s predstavniki pokrajinskega 
sveta zveze sindikatov ter obiskala tovarno 
»27. marec«.

ČESTITKE SIHANUKU — PEKING. Vr
šilec dolžnosti predsednika LR Kitajske 
Tung Pi Vu in premier Cu En Laj sta po
slala čestitke voditelju kamboške države 
princu Sihanuku in predsedniku vlade Pen 
Nutu ob drugi obletnici ustanovitve združe
ne narodne fronte Kambodže in kamboških 
narodnoosvobodilnih sil.

STIKI JAFONSKA-SEVERNI VIETNAM
— TOKIO. Japonska agencija poroča, da 
se bo 14-članska sevemovietnamska dele
gacija pogovarjala tudi z visokimi vladnimi 
funkcionarji v Tokiu

BARZEL PRI POMPIDOUJU — PARIZ. 
Francoski predsednik Pompidou je sprejel 
voditelja zahodnonemške opozicije dr. Rai. 
nerja Barzela, ki se je že pogovarjal s pre
mieram Chabanom Delmasom. Obravnavala 
sta odnose med vzhodom in zahodom ter 
bonsko politiko do Vzhodne Evrope.

SOVJETSKA POMOČ AFGANISTANU — 
MOSKVA. Po obisku afganistanskega pre
miera Abdula Zahirja v Moskvi so objavili 
sporočilo, ki pravi, da je Sovjetska zveza 
pripravljena Afganistanu dati gospodarsko 
in tehnično pomoč za uresničitev petletne
ga razvojnega načrta

SINGAPURSKI PREMIER V MALEZIJI
— KUALA LUMPUR. Predsednik singapur
ske vlade Ki Kuan Ju je dopotoval na tri
dnevni uradni obisk v Malezijo. To je nje
gov prvi prihod v Kuala Lumpur, odkar je 
avgusta 1965 Singapur izstopil iz Malezije 
in postal neodvisna država.

MAD2ARSKO-BRITANSKO SODELOVA
NJE — BUDIMPEŠTA Predstavniki Mad- 
žarske in Britanije so podpisali dolgoročni 
sporazum o trgovinski menjavi in industrij- 
sko-tehničnem sodelovanju. Britanija se je 
obvezala, da bo do konca leta 1974 posto
poma odpravila ukrepe, ki so doslej zelo 
omejevali njen uvoz iz Madžarske.

PODRAŽITEV — AMAN. Jordanska 
skupščina je proučevala nujno potrebne 
ukrepe za obdrzdanje naglega zviševanja 
življenjskih stroškov. Lani so se življenjski 
stroški povečali za 27 odstotkov.

DAN ARABSKE LIGE — BEJRUT. V 
arabskih državah slavijo dan arabske lige 
in 27-letnico ustanovitve te organizacije, ki 
ima 18 članov.

VOLITVE V PANAMI — CIUDAD ME- 
XICO. Panamski vojaški režim generala 
Torijosa je sporočil, da bodo 6. avgusta v 
državi splošne volitve. Volili bodo novi 
parlament in predsednika republike.

ZAHTEVE AVSTRIJSKIH DELAVCEV
— DUNAJ. Približno 350.000 kovinarjev v 
Avstriji je zahtevalo, da se v novih kolek
tivnih pogodbah, ki morajo biti sklenjene 
do 1. junija, predvidi povprečno za 15 do 
16-odstotno zvišanje mezd.

AMERIŠKE ŽRTVE V JUŽNI KOREJI
— SEUL. Šest ameriških vojakov se je 
ubilo, ko je včeraj zjutraj 200 kilometrov 
od Seula strmoglavil helikopter ameriških 
sil. Dva vojaka sta hudo ranjena.

Pa še to:
RAZLOG? — Skupnost medicinskih fa

kultet Jugoslavije je pripravila predlog, naj 
bi študij medicine podaljšali za eno leto, 
tako da bi trajal šest let. Pa menda niso 
šele zdaj slišali domislice, da ljudje bolj 
zaupajo — starejšim zdravnikom?!

VREMENSKO POROČILO
Prognostična karta za 23. marec 1972 ob 7. uri
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Vreme in temperatura 22. marca 1972

krajd vreme stopinj vreme stopinj
ob 7 uri ob 13. uri

Napoved

Ljubljana rahlo oblačno 4 jasno
jasno

18Planica poloblačno 0 14Brnik jasno —1 poloblačno —3Kredarica jasno ' —6 poloblačno 18Maribor rahlo oblačno 8 jasno 16Sl. Gradec rahlo oblačno 0 poloblačno 18Celje rahlo oblačno 1 poloblačno 18Novo mesto rahlo oblačno 4 jasno 13Koper poloblačno 9 poloblačno 19Reka jasno 7 poloblačno 18Pulj jasno 12 jasno 17Hvar jasno 9 poloblačno 15Dubrovnik jasno 5 jasno 18Zagreb rahlo oblačno 7 oblačno 17Beograd jasno 1 jasno 16Sarajevo oblačno 10 poloblačno 17Titograd jasno 2 poloblačno 17Skopje jasno 2 poloblačno 16Celovec poloblačno 1 jasno 16Gradec jasno 5 jasno 17Dunaj jasno 5 jasno 15Benetke jasno 2 jasno 17Milano jasno 9 jasno 17Genova jasno 1 poloblačno 11Miinchen jasno 2 ___
Ziirich jasno 6
Rim t jasno 8 oblačno 17Pariz jasno 3 jasno 18Berlin oblačno 3 poloblačno 10Stockholm poloblačno 3 ___
Moskva jasno 18 — ___

SLOVENIJA:
Sončno bo. Najnižje nočne 

temperature med —1 in 4, v 
Primorju 8, najvišje dnevne 
med 15 in 20.

NAPOVED VREMENA ZA 
PETEK

Še toplo in suho vreme.

JUGOSLAVIJA:
Pretežno sončno.

VREMENSKA SLIKA:
Večji del Evrope je še ve

dno v območju visokega zra
čnega pritiska. Atlantski fron
talni valovi potujejo iznad 
Atlantika preko Skandinavije 

‘na vzhod.

Snežne razmere včerai. ob 7 ur>
„ na Veliko planino: 4 jasno, Zeleni
Kob 110 cm, Tiha dolina 120 cm, vse naprave 
obratujejo Žičnica na Krvavec: 0 jasno, zg. po
staja .10 cm, Njivice 160 cm — sren, naprave 
obratuiejo, proge urejene, žičnica na Vogel- 4 H85 m ^ nar>rave obratujejo. Vlečnica 
Martuljl*? 3 jasno, 10 can. vlečnica ne obratuje.

nor,.‘ iJ - * 100 cm - zmrznjt
naprave obratujejo Dom na Komni: 2 jasno, I 
cm. pot prehodna tovor, žičnica obratuje. IV 
ia Kopa: sončno, spodaj 10 cm, zgoraj 110 < 

naprave obratujejo, dostop 
Sloven’ Gradca in Vuhreda. Rateče — Plani 
u sončno, 15 cm snega.
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Rešitev je v 
samoprispevku

Skorajda ni več krajevne 
skupnosti v novogoriški ob
čini. ki ne bi imela samo
prispevka občanov za ureja
nje komunalnih in drugih za
dev. Ob IJS odstotnem pri
spevku iz osebnih dohodkov v 
sklad, iz katerega financira
jo gradnjo goriSke bolnišni
ce ter urejajo druge zadeve 
sploSnega družbenega pome
na, so si občani prostovoljno 
naložili dodatna bremena, da 
bi se vozili po boljših cestah, 
da bi pritekla voda v stano
vanja ter da bi se njihovi 
otroci Šolali v ustreznejših 
prostorih.

Jz zadnjega časa je morda 
najbolj značilen primer z ti- 
Skokambretkega območja: za 
ureditev ceste, ki bo skraj
šala razdaljo do Kanala za 
dobrih S kilometrov, bodo v 
razmeroma pasivnih krajih 
zbrali nič manj kot 150.000 
dinarjev.

V Novi Gorici, kjer imajo 
najbolje urejen komunalni 
standard, doslej niso Plače
vali samoprispevka Zadnja 
leta pa so se začele težave s 
Šolskimi prostori. Osnovni 
SOH v središču mesta grozi 
tretja izmena: solkanska Sola 
pa je prav tako utesnjena. 
Spričo vsega tega so o obeh 
Šolah izvedli anketo med 
starti z vprašanjem, če bi 
bdi tudi sami pripravljeni 
prispevati del potrebnega de
narja v razširitev Šolskih 
prostorov. Odmev je bil ugo
den Zato sta krajevni skup
nosti v Novi Gorici in Solka
nu izoblikovali predlog za 
uvedbo samoprispevka. Tre
nutno govore o njem na zbo
rih volivcev.

Izračuni. Id so jih •zdelali 
zg solkansko šolo so pofca- 
zali. da bi lahko zbrali ne
posredno pri občanih v pri
hodnjih letih vsaj IJOO.OOO 
dinarjev Vsaj Se enkrat to
likšno vsoto pa bi lahko 
zbrali tudi v Novi Gorici. To 
pa je pogoj, da bi občinsko 
središče lahko našlo mesto v 
programu srednjeročnega 
razvoja šolstva v občini.

Vse kaže. da bodo do srede 
leta dozoreli pogoji za razpis 
referenduma, ki bo pokazal, 
kolikšna je resnična zaintere
siranost občanov za boljSi 
Šolski jutri njihovih otrok.

L. KANTE

POSTOJNA

Začeli se bodo 
zbori volivcev

POSTOJNA. 22. marca — V 
postojnski občini se bodo Ju
tri začeli zbori volivcev, ki 
bodo trajali do 27. marca. Na 
njih bodo volivci obravnavali 
smernice gospodarskega raz
voja in predlog proračuna 
občine za tekoče leto. Na 
dnevnem redu bo tudi poro
čilo upravnega odbora skla
da za zgraditev vodovoda na 
območju občine. Predstavniki 
občinske skupščine bodo da
jali pojasnila o / -vem zako
nu in o odloku o davkih ob
čanov. Poleg tega bodo na 
zborih volivcev obravnavali 
krajevne probleme. E. B.

Sole, pa vendar 
ne samoprispevek
Volivci v idrijski občini zahtevajo nove šole, ki naj bi 
jih zgradili brez samoprispevka — Kritika v Cerknem

V idrijski občini potekajo te dni zbori volivcev. Ude
ležba na zborih je zadovoljiva, razen v Idriji. Tudi 
razprave na zborih so živahne. Letos se sučejo raz
prave razen o občinskem proračunu še o podaljšanju 
samoprispevka za šolstvo.

OBREZOVANJE BRESKEV V DORNBERKU. Foto: Metod Zavadlav

Razprave občanov imajo 
dve strani. Zahtevajo nove 
šole in k novim telovadnice, 
po drugi strani pa bi radi, 
da bi to zgradili brez samo
prispevka.

Občina brez samoprispevka 
ne bo zmogla ničesar. Vpra
šanje je celo odplačevanje 
anuitet za najete kredite za 
dosedanje gradnje šol. Kje 

i vzeti denar za vse to, pa ni 
še nihče povedal. Na zborih 
volivcev pa izražajo še pre- 
nekatero željo. V Kanomlji

zahtevajo TV pretvornik; do 
njih namreč ne seže noben 
TV kanal. Sami so priprav
ljeni opraviti vse delo. V 
Cerknem so kritizirali, ker je 
v planu popolnoma izpadla 
cesta v Poljansko dolino. Kri
tika je tudi zaradi premajh
nih sredstev za krajevne sku
pnosti zunaj Idrije.

Občina Idrija je po narod
nem dohodku na prebivalca 
na dokaj visokem mestu, ven
dar občinski proračun bre
menijo socialne dajatve in

šolstvo.
Po vojni so mladi odhajali 

na delo iz občine. Na pode
želju so » tali ostareli ljudje 
in ti sedaj potrebujejo social
no pomoč.

Z ustanovitvijo novih indu
strijskih obratov v zadnjih 
letih, se občini obeta boljša 
bodočnost, saj mladi ostajajo 
doma in tako prispevajo svoj 
delež k občinskemu prora
čunu.

JANEZ JERAM

oglašujte 
v dnevniku
D H ILC;

Obliži za s!abe ceste Mitol: več km
Do konca aprila bodo odstranili posledice zime na cestah od Postojne do 
Kopra — Letos 15 milijonov din za ureditev najslabših cestnih odsekov
KOPER. 22. marca. »Mesec dni dela šest naših ekip na cestah, ki so v naši pristoj
nosti, da bi čimprej odstranili posledice zime,« je povedal danes direktor kopr
skega cestnega podjetja Marjan Pribac. »Računamo, da bodo ceste popravljene
do konca aprila in da ne 
dotrajanosti cestišča.

»Na naj slabšem so cestni 
odseki Kerina—Podgrad—Ru- 
pa. Postojna—Ilirska Bistrica 
—Rupa in Dutovlje—Šmarje—

Novi veter 
veje med 
vinogradi
Vipavski kmetje so za
čeli načrtneje obnavlja

ti vinograde
V zadnjih letih so začeli 

kmetje na Vipavskem načrt
neje obnavljati vinograde. Na 
gornjem Vipavskem obnovijo 
na leto okrog trideset hekta
rov, na spodnjem pa 25 hek
tarov vinogradov. Obnovo 
ovirajo predvsem togi pred
pisi. ki urejajo odnose z 
zemljišči. Vipavski vinogradi 
z obnovo ne pridobivajo no
vih površin, temveč le na- [ 
domeščajo stare, nerodne vi- | 
nograde. Vinogradniki se ra- [ 
di odločajo za ureditev naša- ! 
da tako, da jim omogoča 
strojno obdelavo. Kmetijski 
kombinat Vipava pomaga : 
kmetom pri obnovi. Daje j 
kmetom kredite z ugodno i 
3 odstotno obrestno mero, 
nudi strojno obdelavo, cep- \ 
Ijenke. žice in gnojila, kar - 
mese v povprečju 30.000 : 
dinarjev na hektar. Ce upo- j 
števamo še kmetovo delp, j 
stane obnova 1 ha skupno . 
60.000 dinarjev.

A. N.

to vtJM

bo nikjer več jam, ne le zaradi zime, pač pa zaradi

Sežana—Divača. Odseke teh 
cest pa bomo letos temeljito 
obnovil:.«

Koprsko cestno podjetje bo 
letos za preureditev in mo
dernizacijo nekaterih cest na 
svojem območju porabilo 
okoli 16 milijonov dinarjev. 
Med drugim bodo moderni
zirali del ceste med Kozino 
in Rupo in sicer od Račič do 
Podgrada, od Gornjih Bitenj 
proti Ilirski Bistrici, uredili 
bodo črno točko na mostu 
pri Hruševju. nadaljevali pa 
bodo tudi z modernizacijo 
cestišča od Senožeč proti Di
vači.

Izmed cest drugega reda bo 
prišla na vrsto letos tudi ce
sta Sežana—Divača, asfaltirali 
bodo del makadamske ceste 
od Gračišča proti hrvaški me
ji. letos pa bodo uredili tudi 
odsek ceste od Šmarja pri 
Kopru proti Dragonji. Po tej

cesti naj bi razbremenili obal
no cesto prometnega toka, ki 
se ob obali pretaka iz Istre 
proti Trstu, oziroma notra
njosti Slovenije. Zlasti za pre
bivalce obale pa je zanimivo 
vprašanje, ali bo letos mogo
če urediti najnujnejše za pro
met na obalni cesti. Odgovor 
na to vprašanje bo dala deli- j BOVEC 
tev sredstev prodanega gori- j 
va po zadnji podražitvi. Po 
predlogu naj bi iz teh sred
stev odobrili denar za grad
njo cestnega nadvoza pri kri
žišču Slavnika v Kopru, ki 
je vključen kot etapa v ure
ditvi te, zelo prometne cest
ne magistrale.

Na boljše čase bo moralo 
počakati urejevanje cest od 
Ankarana proti Debelemu 
rtiču. Lani modernizirani del 
ceste od Ankarana do odce
pa ceste proti Hrvatinom bo 
lahko bistveno vplival na var

nejši in. bolj urejen promet 
šele, ko bo urejena cesta vse 
do mejnega prehoda pri De
belem rtiču. To pa postaja 
tembolj potrebno, ker so te 
dni dokončali preureditev 
mejnega prehoda. Ta bo lah
ko funkcionalno polno izkori
ščen, ko bo tej zmogljivosti 
prilagojena tudi zdaj povsem 
neustrezna cesta od Ankara
na. mimo Valdoltre do Debe
lega rtiča.

G. GUZEJ

Gradbišče 
je oživelo

V bližini Bovca pod go
stilno Lipa so te dni zabrneli 
buldožerji, ki planirajo teren 
in kopljejo temelje za zgra
ditev spodnje postaje siste
ma kaninskih žičnic. Kovin
ska oprema iz Francije že 
prihaja. Ce bo šlo vse po 
načrtih, bodo žičnice začele 
obratovali v bodoči zimski 
sezoni. S tem se bo v Bov
cu rodil tudi zimski turizem.

Sežansko podjetje bo ukinilo obrat za predelavo mleka 
— Letos želijo povečati proizvodnjo za 20 odstotkov

S 70 zaposlenimi se podjetje Mitol v Sežani uvršča 
med manjša podjetja v občini. Ima velike cilje, vendar 
za njihovo uresničitev manjka denarja. Premajhno je, 
da bi lahko delalo velike skoke, pa tudi konkurenca 
med proizvajalci sintetičnih lepil pri nas je precej 
velika. Glavni proizvod Mitola je namreč polivinilace- 
tatno lepilo »mekol«, ki ga Izdelajo na leto več kot 
2000 ton. Glavni odjemalci so lesna industrija, proizva
jalci lakov in barv ter industrija papirja.

Kljub veliki ponudbi le
pil na jugoslovanskem trgu 
ima tovarna za leto 1972 
razprodane že 75 odstotkov 
proizvodnje, za ostalo pa 
računajo, da jo bodo lahko 
ponudili raznim priložnost
nim kupcem. V primerjavi z 
lanskim letcim že''|jo ob 
istem številu zaposlenih po
večati proizvodnjo kar za 
20 odstotkov. Zmogljivosti 
obratov so za to dovolj veli
ke, zato pa se strokovnjaki 
boje pomanjkanja surovin 
ali bolje rečeno: pomanjka
nja denarja zanje. Materiale 
za proizvodnjo lepil namreč 
uvažajo iz Italije, na doma
če surovine odpade komaj 
10 odstotkov vrednosti uvo- 
za.

Pa še nekaj bremeni za-

PLEHKA ZABAVA — Ob Ulici JLA v Kopru je potujoči zabavni park razpostavil 
svoje avtomate. Ob njih je vedno dosti mladine, čeprav je treba za to drago 
plačati.

Foto: F. Hmeljak

Seminar 
za šolnike

GORICA, 22. marca. — Tu
kaj je začel danes s tridnev
nim delom izpopolnjevalni se
minar za profesorje in učite
lje, ki poučujejo na šolah s 
slovenskim učnim jezikom v 
celotni pokrajini. Seminarja 
se udeležuje več kot sto šol
nikov. Na njem se bo v pri
hodnjih treh dneh zvrstilo 
skupaj 13 predavanj.

Predavatelji visokih in viš
jih šol iz Ljubljane in Mari
bora ter sodelavci zavoda za 
šolstvo bodo podrobno gov> 
rili zlasti o značilnosti pouka 
v kombiniranih razredih ter 

j njegovi individualizaciji, o po
učevanju slovenskega jezika 
in literature ter o sodobnih 
prijemih pri posredovanju 
znanja učencem in dijakom 
pri drugih predmetih.

L. KANTE

poslene v Mitolu. V okvi
ru tovarne deluje že vrsto 
let tudi edini obrat za pre
delavo mleka na sežanskem 
območju. Dnevno prihaja v 
predelavo od 6 do 8 tisoč 
litrov mleka. Vendar pravijo 
v tovarni, da predelava v po
sameznih letih sploh ni bila 
rentabilna, pa tudi trenutno 
Se posebno ne izplača. Od
kup mleka je premajhen 
za donosno poslovanje. 
Hkrati bi bilo za podjetje 
ugodneje, če bi svojo proiz
vodnjo lahko omejilo le na 
proizvodnjo sintetičnih lepil 
in emulzij. Zato so se v Mi
tolu odločili, da bodo mle
karno ukinili. Po sporazumu 
s proizvodno trgovskim pod
jetjem Kras v Sežani, kamor 
je vključena tudi bivša se
žanska kmetijska zadruga 
kot soustanovitelj mlekarne, 
bo odkup in predelavo mle
ka za sežansko območje pre
vzel Kmetijski kombinat Vi
pava s svojo mlekarno v 
Podnanosu.

AJDOVŠČINA

Upokojenci 
na oddih

Ajdovsko društvo upokojen
cev bo poslalo letos 15 svojih 
članov v dom oddiha v Piran. 
Po trije se bodo zvrstili v 
aprilu, maju, juniju ter av
gustu in septembru. Tam bo 
vsak član po 10 dni. Polovico 
dnevnega penziona — po 20 
dinarjev, bodo plačali ude
leženci sami, polovico pa 
republiški odbor društva upo
kojencev SRS iz sklada za 
rekreacijo. Prijave sprejema
jo v pisarni v Ajdovščini. 
Prednost bodo imeli oboleli 
na dihalih. F. H.

Zanj bo zadeva veliko ren 
tabilnejša, saj se bo pro
izvodnja v pod nanoškem 
obratu zaradi povečanega 
odkupa občutno povečala. 
Mitol seveda pričakuje, da 
bo za stroje v svoji bivši 
mlekarni, pa tudi za od
stop dela svoje dejavnosti 
dobil od KK Vipava pri
memo odškodnino. Ta bi 
mu prišla zelo prav zaradi 
nujnega nakupa surovin, pa 
tudi zaradi razširitve proiz
vodnje lepil v obratu bivše 
mlekarne. Ob ukinitvi pre
delave mleka bo ob delo 6 
mlekarskih delavcev, ki pa 
se jim glede na veliko pov
praševanje po delovni sili v 
Sežani ni treba bati brez
poselnosti.

D. K.

Obala:
konec

seminarja
Udeležili so se ga re
ceptorji iz Postojne, Se
žane in obalnih hotelov

Z ogledom hotelov na slo
venski obali se je včeraj kon
ča.] tridnevni seminar za v°ti- 
je informativnih turističnih 
služb v Postojni, Sežani in 
v hotelih ob slovenski obali. 
Skoraj 50 sodelujočih so pre 
davatelji seznanili z različni
mi področji dela in s tem, 
kar mora dober receptor v 

I hotelu danes znati. Poznati 
1 mora kulturne spomenike in 

znamenitosti kraja, kjer dela.
Obalna turistična zveza je 

letos že sedmič posegla po 
tej obliki izobraževanja de
lavcev v turizmu-. Zato je 
treba takšne pobude še pose
bej podpirati.

Dolžniki 
oj tudi
plačajo

Odgovor predsednika 
občinske skupščine Idri
ja na članek v Delu
Članek, ki ga je napisal no

vinar A. Pirkovič v Delu 8. 
marca pod naslovom »Dolžni
ki naj tudi plačajo«, v kate
rem je med drugim napisal, 
da je svet krajevne skupnosti 
dal obsojenemu tajniku Mar
janu Kovaču zaupnico in pri
znanje za njegovo delo, je 
vzbudil v Idriji precej začu
denja. Ceš, kako more biti 
nekdo obsojen in za ista de
janja pohvaljen. Ker svet kra
jevne skupnosti Idrija na čla
nek ni odgovoril, naj odgovo
rim jaz, ker sem bil na seji.

Potem ko so rešili nekaj 
pomembnih problemov, so 
obravnavali tudi razrešitev 
tajnika, ki je bil obsojen za
radi zlorabe uradnega polo
žaja.

Ob tej priložnosti je bilo 
marsikaj rečenega, med dru
gim tudi to, da javnost ni 
bila pravilno obveščena o ško
di, ki je v KS Idrija nastala 
zaradi kaznivega dejanja nje
nega tajnika. V čem je bil ne
sporazum? Posojila niso bila 
dana iz sredstev, ki jih kra
jevna skupnost dobiva od ob
čine za redno dejavnost in 
ne iz sredstev, ki se v kra
jevni skupnosti zbirajo za ne
gospodarske investicije, am
pak iz skladov, ki nastajajo 
zaradi dejavnosti kolektiva 
(delavcev) krajevne skupno
sti.

Ob tem nesporazumu naj bi 
se obvestilo javnost. Zakaj je 
obvestilo potrebno? Krajevne 
skupnosti v idrijski občini že 
nekaj let zbirajo sredstva po 
posebnem družbenem dogovo
ru za negospodarske investi
cije. Gotovo ne bi bilo stimu
lativno za podobne akcije, če 
bi organizacije, ki ta sredstva 
prispevajo, menile, da se zbran 
derTar ne uporablja namensko.

Na kraju se vprašujem, ka
ko je mogel novinar Pirkovič 
na podlagi take razprave na
pisati, da je svet krajevne 
skupnosti dal zaupnico taj
niku Kovaču in če je na po
dlagi razprave sklenil, da se 
ga razreši tajniške dolžnosti, 
čim bo sodba pravnomočna 
ali pa že ob poteku manda
tne dobe, če bo to prej.

STANKO MUROVEC

Mostovi med 
mejnimi območji

GORICA, 22. marca — V 
petek, soboto in nedeljo bo 
Gorica nudila gostoljubje šte
vilnim strokovnjakom, ki bo
do obravnavali gospodarske, 
zemljepisne, politične in so
ciološke značilnosti ob me
jah sosednih dežel.

Doslej se je odzvalo vabi
lu na posvet že več kot 90 
strokovnjakov iz 15 držav. 
Jugoslovanska delegacija lju
bljanske in zagrebške uni
verze ter beograjskega inšti
tuta za politična in gospo
darska vprašanja bo štela 15 
članov.

Na posvetu oodo prebrali 
več kot 30 referatov o rahlja
nju in krepitvi meja med 
državami, razvoju Izmenjav 
in kombinacij. Spregovorili 
bodo tudi o narodnostnih 
manjšinah kot mostu za so
delovanje med mejnimi o-b- 

I močji sosednih držav.

L. KANTE

Pomenek

Pc-zorncs! kvaliteti
Miro Kocjan o nekaterih bistvenih značilnostih programa dela obalnega sve
ta — Obalni svet bo obravnaval vprašanja, ki zadevajo obalo v celoti
Obalni svet je nedavno sprejel delovni program, ki nakazuje glavno smer družbe- 
no-gospodarski-ga razvoja slovenske obale, upoštevaje glavne pogoje in možnosti 
vseh treh občin Ob sestavi programa dela so upoštevali smer, ki se je v zgodnjih 
letih že začela zrcaliti v podobi ekonomskega razvoja piranske, izolske In koprske 
občine. Predsednika obalnega sveta Mira Kocjana smo prosili za pogovor, da bi 
se seznanili z nekaterimi glavnimi značilnostmi programa.

• Kako M ocenili bistve- I da bi se moral obalni svet 
ne značilnosti delovnega pro ubadati s problematiko, ki
grama obalnega sveta?

»Člani obalnega sveta so 
sprejeli ne le program, mar
več tudi številne sugestije, ki 
naj bi omogočile, da bi bil 
program dosledno uresničen. 
Ena med njimi je. da bi mo
ral pri urejanju slehernega 
vprašanja sodelovati čim šir
ši krog. ne le predstavniki 
samoupravnih in upravnih or
ganizmov pri obalnem svetu, 
marveč tudi družbeni in stro
kovni dejavniki obale v ce
loti.

Ena bistvenih značilnosti 
programa je tudi v tem. da 
bo obalni svet obravnaval 
vprašanja, ki zadevajo oba
lo v celoti in. v sedanji fazi. 
življenjske probleme njene

je res skupnega obalnega po
mena. Tretja značilnost je v 
tem. da so vse občine na 
obali pri izbiri tem enako
pravno zastopane. Tako je 
n. pr. koprska občina speci
fično zastopana po svojem 
pomorskem gospodarstvu, pi
ranska po turizmu, izolska 
pa prav tako po svoji realni 
podobi, ki združuje elemente 
industrije in turizma. Po
udariti pa moramo, da smo 
pri izdelavi programa pazili, 
da ne bi šli preveč v širino, 
se pravi, da ne bi zajeli eks
tenzivno vseh večjih proble
mov obale, marveč za zdaj 
res samo tiste, ki so naj
bolj aktualni. Zastavljamo si

ljudno rečeno, tem za razpra
vo naj bo za zdaj raje manj, 
kakor preveč, obravnavati pa 
Jih bo treba seveda izčrpno 
In na široki zasnovi, pred
vsem pa s težnjo, da bi pri 
realizaciji bili kar najbolj 
enotni.«

Najprej srednjeročni 
program
• Katere naloge iz ome

njenega delovnega programa, 
katerega bistvene značilnosti 
ste pojasnili, so po vaši oce 
ni prioritetnega značaja in 
katere so dolgoročnega po
mena za celotno slovensko 
obalo?

»V prvi vrsti je tu izdelava 
srednjeročnega programa ra
zvoja slovenske obale. To je 
prioritetna naloga, saj smo 
med slovenskimi regijami go 
tovo tisti, ki najbolj in čim 
prej potrebujemo dobro za

snovan razvojni program. 
Ob tem velja še omeniti, da 
smo lani že sprejeli smerni
ce dolgočnega programa ra
zvoja slovenske obale, vanje 
pa bomo lahko hitreje vgra
jevali glavne elemente sred
njeročnega plana. Poudariti
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moram tudi, da smo začeli 
že pripravljati metodologijo 
sestave srednjeročnega plana 
razvoja, tako da pričakuje
mo, da bo le-ta, seveda ob 
čim širšem sodelovanju go
spodarskih in drugih dejav
nikov, sprejet najpozneje le
tošnjo jesen.«
• Ali bi nam hoteli nani

zati nekatere probleme, ki 
so dolgoročnega pomena za 
obalno območje?

»Med probleme dolgoročne
ga pomena za slovensko oba
lo, ki jih bo že letos obrav
naval obalni svet, sodijo: po
morsko gospodarstvo, stano
vanjska m kadrovska proble
matika. Za pomorsko gospo
darstvo vemo, da je to glav
na silnica našega gospodar
skega razvoja. Razumljivo je, 
da bomo skušali razpravo o 
tej temi močno projektirati 
navzven, na širšo družbeno 
skupnost.«
• Omeniti ste perečo sta

novanjsko problematiko. Ka
ko si zamišljate odpravljanje 
stanovanjske stiske na slo
venski obali za tiste zaposle
ne, ki imajo najnižje osebne 
dohodke?

»Glede stanovanjske prob
lematike bi kazalo že zdaj 
reči, da bomo o njej razprav
ljali predvsem z vidika grad
nje cenejših stanovanj, se
veda na podlagi nove stano
vanjske zakonodaje. Dejstvo 
te namreč, da smo v zadnjih 
letih na obali zgradili veliko 
novih stanovanj, žal pa de
lavci z nizkimi osebnimi do
hodki še niso imeli in še ni- 
mato. predvsem varadi seda
nje zakonodaje, možnosti, da 
M l tudi oni prišli do stano
vanja. Seveda je to tesnoJanško potrditev na*eva. že 

zdavnaj izrečenega stališča.

namreč nalogo, da moramo 
posvetiti pozornost zlasti kva ! 
liteti. veliko bolj kot kvan 
titetl dela obalnega sveta: po- |

Odcepitev
Obrata »Meso« in »Delikatesa« se 
bosta priključila h koprski Agrarii

PIRAN, 22. marca. V obratih Meso in Delikatesa KZ 
Lucija je bil danes referendum, na katerem so se za
posleni v teh dveh obratih izrekli za odcepitev od 
KZ Lucija ter za priključitev h koprski Agrarii.

povezano tudi s kadri, ki 
jih na obali občutno primanj
kuje.«

Študentje se ne vračajo
• Ali bi nam hoteli prob

lematiko kadrov nekoliko 
bolj pojasniti?

»Glede kadrov bo treba raz
čistiti nekatere bistvene pro
bleme. Med drugim se spra
šujemo, čemu se študentje, ki 
končajo visokošolski študij, 
zvečine ne vračajo na obalo, 
Sprašujemo se tudi, ali je šti
pendijska politika dobro za
snovana, upoštevaje to, da 
imamo še zmeraj preveč štu
dentov v humanističnih ve
dah, medtem ko moramo na 
obali dati prednost zlasti eko
nomskim smerem.«
• Kako ocenjujete rezul

tate dosedanjega povezovanja 
delovnih organizacij na oba
li?

»Med problemi dolgoročne
ga pomena za slovensko oba
lo je treba vsekakor omeniti 
tudi integracijska gibanja. V 
prizadevanjih za tesnejše po
vezovanje med gospodarskimi 
organizacijami nismo dosegli 
zaželenih rezultatov, žal se 
še zmeraj dogaja, da se obal
ne delovne organizacije raje 
povezujejo s tistimi, ki so da
leč od nas, zanemarjamo pa 
poslovne in druge stike med 
seboj. Pri tem je tem bolj 
graje vredno, če gre za delov
ne organizacije iste gospodar
ske veje. Ob tem pa je ra
zumljivo, da nikakor ne teži
mo za tem, da bi se zapirali 
sami vase. Mi si moramo po 
eni strani prizadevati za čim 
širše sodelovanje, ki naj od
seva čedalje večje zanimanje I 
širše skupnosti za našo oba- |

lo, po drugi strani pa tudi za 
takšno sodelovanje, ki naj bi 
nam omogočalo, da bi večji 
del akumulacije ostal tu; saj 
potrebujemo za nadaljnji 
družbenoekonomski razvoj 
veliko denarja, veliko kapita
la.«
• Kako bi ocenili program

ske naloge obalnega sveta, ki 
so za slovensko obalo najnuj
nejše?

»Glede nalog prioritetnega, 
rekel bi, življenjskega pome
na, ki se jih bomo morati za
četi čimprej lotiti na obal
nem območju, bi rad omenil; 
obalno cesto, bolnišnico in vi
šinski vodovod. V zvezi z 
obalno cesto bo treba delati 
na tem, da bi začeli letos z 
gradnjo prve faze, to je z 
gradnjo koprskega nadvoza. 
V zvezi z bolnišnico in višin
skim vodovodom pa kaže po
vedati, da bi morali prav ta
ko že letos začeti z osnovnimi 
deli. O bolnišnici moram re
či, da akcija samoupravnega 
dogovora, posebno v zad
njem času, zelo uspešno te
če, saj se je velika večina de
lovnih organizacijah na obali 
odločila, prispevati v ta nar 
men 1 odstotek od bruto 
osebnih dohodkov. Glede sa
mega višinskega vodovoda pa 
menim, da so prav tako po
goji za začetek del v letoš
njem letu: čeprav se zaveda
mo, da je tudi problem nižin
skega vodovodnega omrežja 
enako pereč in življenjski. 
Najbrž je pametna pobuda 
koprske občine, ki namerava 
letos določena sredstva za 
krajevne skupnosti izrecno 
nameniti za gradnjo višinske
ga vodovoda.

A. BERTOK

V obratu Delikatesa je od 
51 zaposlenih glasovalo za od
cepitev 46 delavcev, proti te
mu pa so bili štirje. V obra
tu Meso, kjer je 81 zaposle
nih, je za odcepitev od KZ 
Lucija glasovalo 48 delavcev, 
24 pa jjh je bilo za to, da 
ostane še naprej v sestavi 
KZ Lucija.

Z današnjim referendumom 
se je tako končalo, več kot 
leto dni trajajoče obdobje ne-

Zaneslo ga je v zid
IDRIJA, 22. marca — Zara

di kompliciranega zloma v 
laktu leve roke je v zdrav
stvenem domu iskal zdravniš
ko pomoč 26-letni Jožef Zajc 
iz Lazca pri Cerknem. Pove
dal je, da ga je med vožnjo 
z avtomobilom zaneslo v ob
cestni zid) v katerega je za
del z levo roko. Peljal se je 
iz Cerknega proti Idriji. Iz 
zdravstvenega doma v Idriji 
so ga odpeljali na nezgodni 
Oddelek v Ljubljano. Škode 
je za okoli 500 dinarjev.

J. P.

i soglasij v KZ Lucija. Zapo- 
| sleni v obeh odcepljenih ob

ratih namreč menijo, da v 
sestavi zadruge v Luciji ni
majo možnosti za razvoj svo
je dejavnosti, ter so si zato 
ves čas prizadevali za pri
ključitev k večji delovni or
ganizaciji. To so na današ
njem referendumu tudi sto
rili, saj so na referendumu, 
razen odcepitve od KZ Luci
ja, izglasovali tudi, da se bo
do priključili h koprski Agra
rii. J.^ K.

AJDOVŠČINA
Vpisovanje ' 
prvošolcev

V dneh 23., 24. m 25. t. m. 
bodo v osnovni šoli Boris 
Kidrič v Ajdovščini vpisova
li učence v prvi razred. V 
poštev pridejo rojeni v letu 
1965 ter v januarju, februar
ju in marcu 1966. Otroci bo
do morali imeti s seboj 
rojstni list in zdravniško 
spričevalo.

F. H.


